

### ပြတူပိဟာရတရားလေးပါး

စာမျက်နှာ - ၇

### H1N1 သမိုင်းတစ်စလူထုတာဝန်နှင့် လူထုအားဖြင့် တွန်းလှန်နိုင်မည့် နည်းလမ်းကောင်းများ

စာမျက်နှာ - ၆

### တောင်ပြုန်းပွဲတော်တွင် H1N1 သံသယရှိသူတွေ့ရှိပါက ပွဲတော်အား ရပ်ဆိုင်းရမည်ဟုဆို

စာမျက်နှာ - ၅



## ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ဆိုင်ရာ အလွတ်သဘောဆွေးနွေးပွဲ ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၉

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ဆိုင်ရာ အလွတ်သဘောဆွေးနွေးပွဲ (Stakeholder Meeting) ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ဆိုင်ရာ အလွတ်သဘောဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းတို့တက်ရောက်၍ လက်ရှိမြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသည့် ပင်လုံစာချုပ်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသူများ၏ ဆွေးနွေးချက်များနှင့် နယ်ပယ်

အသီးသီးမှ ပညာရှင်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများက ၎င်းတို့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိအမြင်များ၊ အတွေ့အကြုံများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို ပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးပြောကြားကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်စာတမ်းများ ရိုက်ကူးကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပင်လုံစာချုပ်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသူများ၏ ဆွေးနွေးချက်များဖြစ်ကြသော ဆမားဒူးဝါဆင်ဝါးနောင် (မြစ်ကြီးနား)၏ သား ဆမားကျော်ဖားနော်၊ ဒူဝါဇော်ရစ်(မြစ်ကြီးနား)၏ ဇနီး ဒေါ်အယ်ဂျာတောင်နှင့် မြေး မလင်းလဲ့လွင်၊ ဒူဝါဒိန်ရတန်(မြစ်ကြီးနား)၏ သား ဦးဒိန်ရအဖုန်နှင့် မြေး မောင်ဒိန်ရထင်နားလတ်၊ ဦးလပန်ဂရောင်(ဗန်းမော်)၏ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



## ပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်းပိုးဝင်ရောဂါလူနာများကို ရောဂါပျံ့နှံ့မှု လျင်မြန်စွာထိန်းချုပ်နိုင်ရန် အထူးကုဆေးရုံ(ဝေဘာဂီ)၌ ကုသသွားမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လတ်တလောဖြစ်ပွားနေသော ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ Seasonal Influenza A(H1N1) pdm 09 နှင့်ပတ်သက်၍ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၊ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းနှင့် ကုသမှုပေးခြင်း လုပ်ငန်းများအား အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ဇူလိုင် ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ

၂ နာရီအထိ သံသယလူနာ ၁၇ ဦးအား ထပ်မံစာတံခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခဲ့ရာ Seasonal Influenza A(H1N1) pdm 09 အတည်ပြုလူနာခြောက်ဦး တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

အဆိုပါထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ စတင်တက်ရောက်ပြီး ဇူလိုင် ၂၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ အထူးကု

ဆေးရုံ (ဝေဘာဂီ)သို့ လွှဲပြောင်းကုသမှုပေးခဲ့သော လူနာတစ်ဦးသည် ဇူလိုင် ၂၈ ရက်တွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း။

လတ်တလော ပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်းပိုးဝင်ရောဂါလူနာများကို ရောဂါပျံ့နှံ့မှု လျင်မြန်စွာထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ အထူးကုဆေးရုံ (ဝေဘာဂီ)သို့ ဦးစားပေးပို့ဆောင် ကုသသွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါဆေးရုံ၌ ကူးစက်ရောဂါ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ ဆရာဝန်များ၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအတိမ်အနက်နှင့် ရှေးလုပ်ငန်းစဉ်များ တိကျစွာချမှတ်နိုင်ရန် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုရရှိထားသည့် သုံးသပ်လျက်ရှိ

**iMyanmarHouse.com**  
မြန်မာနိုင်ငံသားတိုင်း အိမ်ပိုင်ဆိုင်နိုင်စေရမည်  
အိမ်ခြံမြေ ကြော်ငြာပေါင်း နှစ်သိန်း (၂၀၀,၀၀၀) ကျော် ကို အလွယ်တကူ ဝင်ရောက် ရှာဖွေနိုင်ပါပြီ။  
အိုင်ဖြင့်ဟတေကတ် ငွေအိတ်ဖြင့် ငှားရမ်းသူ / ဝယ်သူ / ငှားသူများအတွက် နှုတ်ပေးစာအား ထုတ်ပေးနိုင်ပါသည်။  
www.imyanmarhouse.com



ကြေးမုံ

စိုးရိမ်ပူပန်ခြင်းမပြစ်အောင်ကြံဆောင်

မျက်မှောက်ကာလတွင် ပြည်သူလူထုကြား၌ စိုးရိမ်ပူပန်မှုအမြင့်ဆုံး အကြောင်းအရာမှာ ကူးစက်မြန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်သည်။

လတ်တလောတွင် ပြင်းထန်သည့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းပိုးဝင် ရောဂါ Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 09-Positive

သို့သော် ရန်ကုန်မြို့၌ စတင်ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဇူလိုင် ၂၄ ရက် တွင် သက်ဆိုင်ရာဌာနက တရားဝင်သတင်းထုတ်ပြန်ပြီးသောအခါ

ထိုနှစ်က အဆိုပါရောဂါကို ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဟု သတ်မှတ်ခဲ့သော် လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ကပ်ရောဂါဟု မသတ်မှတ်တော့ချေ။

အဆိုပါရောဂါမှာ စိုးရိမ်ရသောကူးစက်ရောဂါဖြစ်၍ ပြည်သူလူထု အတွင်း ပူပန်မှုဖြစ်ရသည်မှာ သဘာဝပင်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါရောဂါမှာ စိုးရိမ်ရသောကူးစက်ရောဂါဖြစ်၍ ပြည်သူလူထု အတွင်း ပူပန်မှုဖြစ်ရသည်မှာ သဘာဝပင်ဖြစ်သည်။

လူမှုလူသို့ ကူးစက်နိုင်သည့် ရာသီတုပ်ကွေး (H1N1) ကို ကုသဆောင်ရွက်ပေးနေချိန်တွင် တိရစ္ဆာန်မှ တိရစ္ဆာန်၊ တိရစ္ဆာန်မှ လူကိုကူးစက်နိုင်သော ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး (H5N1) ကိုလည်း နှိမ်နင်း

သို့ဖြစ်ရာ ကူးစက်ရောဂါပိုးများသည် မြန်မာတစ်နိုင်ငံတည်းဖြစ်ပွား နေသည့် ရောဂါများမဟုတ်ဘဲ အခြားနိုင်ငံများတွင်လည်း ဖြစ်ပွားနေသော

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၉

သင်္ကြန်လွန်ကာလများက တစ်ပိဿာ ၈၀၀ ကျပ်သာရှိခဲ့သော ကြက်သွန်နီ (ထိပ်စ)ဈေးနှုန်းမှာ ယခု ဇူလိုင်လ ကုန်ပိုင်းတွင် တစ်ပိဿာ ကျပ် ၁၆၀၀ ဈေးအထိ တစ်ပိဿာမြင့်တက်လာ

“ဒီနှစ်ရာသီဥတုကြောင့် ကြက်သွန် ခင်းတွေ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ပျက်စီး သွားတဲ့အတွက် အထွက်နှုန်းသွား တယ်။ ဒါကြောင့် ဈေးတက်သွားတာ ပါ။ ကြက်သွန်နီက အဓိကပြည်တွင်း စားသုံးကုန်ဖြစ်တဲ့အတွက် တောင်သူ တွေနဲ့ လောင်သမားတွေ အဆင်ပြေ

အဆိုပါ ကြက်သွန်နီ(ထိပ်စ)မှာ သင်္ကြန်အလွန်ကာလ၌ တစ်ပိဿာ လျှင် ကျပ် ၈၀၀ နှင့် ၁၀၀၀ ကြားသာ ရှိခဲ့ရာမှ ယခုဇူလိုင်လအတွင်း တစ်ပိဿာကျပ် ၁၆၀၀ အထိ ရောက်ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

“မန္တလေးကလည်း ကြက်သွန်နီဈေးက တစ်ပိဿာ ကျပ် ၂၂၀၀ အထိ ဈေးကောင်းခဲ့လို့ မြေးတွေကို ရှင်ပြု နိုင်ခဲ့တယ်။ ဒီနှစ်လည်း မနွေကတင်

မန္တလေးမြို့၌ ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်း တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၁၆၀၀ ထိ တစ်ပိဿာမြင့်တက်လာ



ပခုက္ကူမြို့က ဒိုင်တွေကို သွားရောင်း တာ ကျပ် ၁၄၀၀ ဈေးရခဲ့တယ်”ဟု ရေစကြိုမြို့နယ်မှ တောင်သူ ဦးကျော်မြင့်က ပြောသည်။

ရောင်းချလျက်ရှိသည်။ “တရုတ်နဲ့ အိန္ဒိယကြက်သွန်က ဈေးပေါ့လို့သာ သုံးကြတယ်။ အရည် အသွေးကတော့ ပြည်တွင်းကြက်သွန် ကို မမိဘူး။ မြန်မာကြက်သွန်က လုံးလိုက်တာနဲ့ မွန်တဲ့အတွက် ချက် လိုက်ရင် အနှစ်ထွက်များတယ်။ ဒါကြောင့်အကောင်းဆုံးက ပြည်တွင်း စားသုံးမှုဖူလုံအောင် စိုက်ပျိုးနိုင်ရင် ကိုယ့်ပြည်တွင်းကတွေတွေ အပြင်ကို မထွက်တော့ဘူးပေါ့”ဟု ဦးစိုးဝင်းမြင့်က

ဆက်လက် အကြံပြုပြောဆိုသည်။ လက်ရှိတွင် မန္တလေးဈေးကွက်သို့ ကြက်သွန်နီကို မြင်းခြံ၊ မုံရွာ၊ မြင်းမူ နယ်တို့မှ အဓိကတင်ပို့ရောင်းချ လျက်ရှိပြီး အဆိုပါ ကြက်သွန်ကို အထက်မြန်မာပြည် အနှံ့အပြားတွင် စိုက်ပျိုးကြကာ အချို့အညာဒေသများ တွင် သဲချောင်းများ၌ ဆောင်းရာသီ သီးနှံအဖြစ် စိုက်ပျိုးလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုလုံး အထူးသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၉ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပတ်ဝန်း ကျင်တစ်ခုလုံး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်စေရန်အတွက် ရန်ကုန် မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီရှိ ကြီးကြပ်သူအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ အပါအဝင် လုပ်သား အင်အား ၆၅၀ နှင့် အမှိုက်သယ်ယာဉ်

၂၄ စီးဖြင့် ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီတွင် အထူးသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ကြ ကြောင်း သိရသည်။ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပတ်ဝန်း ကျင်တစ်ခုလုံး အထူးသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ အောက်ရှိ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း



ရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာန၊ ပန်းဥယျာဉ် နှင့် အားကစားကွင်းများဌာန၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်းနှင့်တံတား)၊ ကျန်းမာရေးဌာနတို့ရှိ ကြီးကြပ်သူ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းအပါအဝင် လုပ်သားအင်အား ၆၅၀ တို့သည် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပတ်ဝန်းကျင် ရှိ ရေနုတ်မြောင်းများ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်ရေးအတွက် အမှိုက်များ၊ နွန်းများရှင်းလင်းခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ ချွံနွယ် မြက်ပင်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း ခြင်း၊ အမှိုက်များသိမ်းဆည်းခြင်း၊ ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်း စသည်တို့ကို

ဆောင်ရွက်ကြသည်။ အထူးသန့်ရှင်းရေး လုပ်ဆောင် ခြင်းကို နံနက် ၇ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ကြောင်း ထွက်ရှိသည့် အမှိုက်နှင့် ချွံနွယ် သစ်ပင်များကို သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း ရှင်းလင်းနိုင်ရန်အတွက် အမှိုက်သိမ်း ယာဉ် ၂၄ စီးကိုလည်း အသုံးပြုနိုင်ရန် စီစဉ်ပေးထားကြောင်း ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

(စောသိန်းဝင်း)



ကျန်းမာရေးအလုပ် လာရောက်တာတွေဟာ တစ်ပါးပြီ ဖြစ်မိမိ ခံနိုင်ရဲ့လား။

မိုးနဲမြို့၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အခမဲ့ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

မိုးနဲ ဇူလိုင် ၂၉ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မိုးနဲမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ စီစဉ်ကြီးကြပ်မှု ဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများအား ကွင်းဆင်း၍ အခမဲ့ ဆေးကုသပေးခြင်းကို တင်တပ်ကျေးရွာ ဘုရားဖြူအခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း၌ ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၆၆၀)

Table with 3 columns: Left column (ဇာတည်းပုဒ်များ), Middle column (သတင်းထောက်များ), Right column (အခမဲ့ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှုများ). Each column lists names and roles.



ပြည်တွင်းရေးရာ

ဦးစိုးအောင်

တူသားဦးလတ်အောင်နှင့် ချွေးမ ဒေါ်နန်းမြဝင်း၊ ဒုတိယဦးစိုး(ပန်းမော်)၏ မြေးဦးဘွန်ဝါလီ၊ ဦးပုထောင်ဇာဝင်(တီးတိန်)၏သား ဦးပုနန်ကျင့်ပေါင်း၊ ဦးပုကီးယိုမန်း (ဟားခါး)၏သား ဦးတင်မုန်း၊ စဝ်နွဲ့(လဲချားစော်ဘွား)၏သား စဝ်ဆေဟန်၊ စဝ်စံထွန်း(ပိုင်းပွန်စော်ဘွား)၏ တူမ စဝ်နန္ဒီ၊ စဝ်ထွန်းအေး (သာမိုင်းခမ်းစော်ဘွား)၏ မြေး စဝ်သာဦးနှင့် မြေးချွေးမ ဒေါ်ရွှေရွှေသက်၊ ခွန်ထီး(ပင်လုံ)၏သား ဦးစိုင်းခမ်းပန်နှင့် ချွေးမဒေါ်မူမူဦး၊ စဝ်ခွန်ပန်းစိန် (တောင်ပိုင်းစော်ဘွား)၏သား ဦးစောလင်းခမ်းနှင့် ချွေးမဒေါ်လှလှသိန်း၊ စဝ်ဟုံဖ (သိန္နီစော်ဘွား)၏ချွေးမ ဒေါ်ခင်လှနှင့် မြေး မောင်ပြည့်စုံဟိန်း၊ နယ်ပယ် အသီးသီးမှ ပညာရှင်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်ဝင်း၊ ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်း၊ ဦးဇော်အေးမောင်၊ ဒေါက်တာစိုင်းမွန်သာ၊ ဒေါက်တာတင်မောင်မောင်သန်း၊ ဒေါက်တာတင်မောင်သန်း၊ ဦးမင်းဇင်၊ ဦးတာ၊ ဆလိုင်ငွန်ကျုံးလျှို၊ ဦးခက်ထိန်နန်၊ ဦးမောင်မောင်စိုး၊ ဦးသန်းစိုးနိုင်၊ ဒေါက်တာ မင်းနွယ်စိုး၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ ဦးစိုင်းစမ်ခမ်း၊ ဦးအောင်လှထွန်းနှင့် ဦးသီဟစောတို့ တက်ရောက်ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမှ

ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်တွင် ရေနစ်မြုပ်လျက် ရှိသော ကျွန်းတောင်လမ်း၊ လုပ်သားလမ်း၊ မွေးမြူရေးလမ်းများတွင် နေထိုင်သည့် အိမ်ထောင်စုများအား ရေလွတ်ရာဖြစ်သော အမှတ်(၁)အခြေခံပညာမူလတန်း ကျောင်း၊ ရေဘာခြံကုန်းယာယီရေဘေးစခန်းနှင့်အတူတွင် ကြာအင်းဆိပ်ကြီး အခြေချပျံ့နှံ့မှု တပ်မတော်သားများ၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြောင်းရွှေ့ နေရာချထားပေးကြောင်းနှင့် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် အောက်သက်န်း ချောင်းနှင့် သံပုရာကျေးရွာကြား ဦးယုချောင်းအနီး တံတားမိုင်တိုင်အမှတ် (၈/၄)နှင့် (၂/၉)အကြားတွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် လမ်းမပေါ် တွင် ရေတစ်ပေခွဲခန့် ရေကျော်လျက်ရှိရာ ဖြတ်သန်းသွားလာလျက်ရှိသည့် ယာဉ်များ အန္တရာယ်မဖြစ်စေရေးအတွက် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မှတ်တိုင်များစိုက်ထူပေး ခြင်း၊ ကူညီဖြတ်သန်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါရေဘေးသင့်ပြည်သူများ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရေး အတွက် ကြာအင်းဆိပ်ကြီး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယရဲမှူး၊ မျိုးညီညီက ရေသန့် ဘူးကြီး ၃၀၊ ညနေစာအတွက် ကြက်သားအာလူးဟင်းချက်ပြုတ်ကာ လျှာဒါန်း ပေးခဲ့ကြောင်းသိရပြီး အလားတူ ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကျိုက်ခုံမြို့တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် မြို့ပေါ်ယာယီရေဘေးစခန်းသုံးခုတွင် အိမ်ထောင်စု ၈၉ စု လူဦးရေ ၅၀၇ ဦး၊ မိတစ်ကျေးရွာ ကျောက်ပန်းဖြူဘုရားကျွန်းယာယီ ရေဘေးစခန်းတွင် အိမ်ထောင်စု ၉၅ စု၊ လူဦးရေ ၅၄၀ ရှိကြောင်း သိရ သည်။

နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုနှင့် ကမ်းပြိုဘေးအတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး ထောက်ပံ့မှုများပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉ - လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးသည် ရောဂါတိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမန်းကျော်နှင့် အတူ ရေကြီးနစ်မြုပ်သော ကျေးရွာ များမှ ယာယီရေဘေးစခန်းများတွင် နေထိုင်သော ပြည်သူ ၆၃၀ ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ခေ့ဖြူမြို့၊ ကျိုက္ကလွန်ပွန်း စေတီပရဝဏ်အတွင်းရှိ ဦးဖိုးရွှေ တန်ဆောင်းတော်ကြီး၌ တွေ့ဆုံ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာ နိုင်ငံသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ပုံမှန်ကျရောက်နိုင်သည့် နိုင်ငံစာရင်း တွင် ပါဝင်နေသဖြင့် ဘေးအန္တရာယ် များကို ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို ပြည်သူများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ယမန်နှစ်က အထွေထွေအရ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် စိုးရိမ်ရေမှတ် သို့ရောက်ရှိခဲ့သော်လည်း ပျက်စီး ဆုံးရှုံးမှု များစွာသက်သာလျော့နည်းခဲ့ ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရေရေညီအကျိုး ဖြစ်ထွန်းစေသော ကြိုတင်ကာကွယ် ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်စပ်ဝန်ကြီး ဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များနှင့်အတူ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယာယီစခန်းများ၌ သဘာဝဘေး ကြောင့် ခေတ္တနေထိုင်စဉ်ကာလ

အတွင်း ကူးစက်ရောဂါများဖြစ်ပွား တတ်သဖြင့် မပြန့်ပွားနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်သတိပြုနေထိုင်ကြရန်၊ လက်ကို မကြာခဏ ဆေးကြောခြင်းဖြင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးအတွက် အထူးဂရုပြုနေထိုင်ကြရန် မှာကြား သည်။ ထို့နောက် ခေ့ဖြူမြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစောမင်းသူက သဘာဝဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် လိုအပ်ချက် များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် တို့က ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ပေးပြီး ခေ့ဖြူမြို့ စည်ပင်သာယာပိုင် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၂၄၀၊ သဘာဝဘေးကြိုတင်

ကာကွယ်ရေးတွင် အသုံးပြုရန် အတွက် ဖိုက်ဘာစက်တပ်လေ့သုံးစင်း နှင့် အသက်ကယ်အင်္ကျီ အထည် ၃၀ အတွက် ငွေကျပ် ၆၉ သိန်း၊ ကူးစက် ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်း အခု ၄၀၀ နှင့် ဆပ်ပြာ ပိုင်း ၂၀၀ တို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ် သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့်အဖွဲ့သည် ပန်းတနော်မြို့ ရတနာ သီရိကျောင်းတိုက်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် နေအိမ် များ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြရသည့် မိသားစု ၁၂၅ စု၊ လူဦးရေ ၅၅၈ ဦးတို့ကို တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားပြီး လတ်တလောစားသုံးရန်အတွက် ဆန် ရိက္ခာ တစ်ပတ်စာထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၁၇၁၈၀၀၊ တစ်အိမ်ထောင်လျှင် အိမ်ပြောင်းရွှေ့စရိတ် တစ်သိန်းနှုန်း ဖြင့် ၁၂၅ သိန်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်း ၁၀ မျိုးပါ ၁၂၅ ပုံနှင့် နှာခေါင်းစည်း အခု ၄၀၀၊ ဆပ်ပြာ ပိုင်း ၂၀၀၊ ဖိုက်ဘာ စက်တပ်လေ့ သုံးစင်းနှင့် အသက်ကယ်အင်္ကျီ အထည် ၃၀ အတွက် ငွေကျပ် ၆၉ သိန်းတို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ယနေ့ ထောက်ပံ့ငွေ စုစုပေါင်းမှာ ငွေကျပ် ၅၄၀၄၆၈၀၀ ဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

H1N1ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် လက်မှန်မှန်ဆေးရန် အရေးကြီးကြောင်း WHO ဌာနကတောင်းဆိုလှယ် ပြောကြား

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၉ - ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့(WHO)က မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပွားနေသည့် H1N1 တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ နည်းပညာ၊ ဆေးဝါး၊ စမ်းသပ်ပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့ပေးထားကြောင်းနှင့် H1N1 ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် လက်မှန်မှန်ဆေးရန် အရေးကြီး ကြောင်း WHO ၏ ဌာနကတောင်းဆိုလှယ် Dr. Stephan Paul Jost က ယနေ့ တပ်မတော်ခန်းမ၌ ပထမအကြိမ်ကျင်းပသည့် စံမညီတရားမဝင် ဆေးဝါးနှင့်ဆေးဝါးအတုတို့၏အန္တရာယ်ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးနှင့် တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ လူထုပညာပေးပြပွဲတွင် ပြောကြားသည်။ “H1N1 ရောဂါက လေထဲက ကူးတွဲရောဂါဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမှာတွေ့ရတဲ့ လူတွေက အများအားဖြင့် Mask တွေတပ်ထားကြ တယ်။ Mask တွေတပ်ထားတာထက် လက်တွေ့ကို မှန်မှန်ဆေးဖို့က အရေးကြီးတယ်။ WHO နဲ့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန တို့က စဉ်ဆက်မပြတ် အဆက်အသွယ်ရှိနေပြီး အကူအညီပေးဖို့ လည်း ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီး ဌာနရဲ့ H1N1 အပေါ် အလျင်အမြန် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို အားရကျေနပ်ပါတယ်။ ဒီမုတ်သုံရာသီမှာ တုပ်ကွေးဖြစ်တတ်တဲ့ အတွက် ဖြစ်လာတာပါ။ တုပ်ကွေးနဲ့အတူတူလိုပါပဲ။ အဲဒီ

ရောဂါကပျောက်သွားရင် ပြန်ကျသွားမယ်။ ဒါပေမယ့် ပြည်သူ ပြည်သားတွေကလည်း ကျန်းမာရေးကောင်းအောင် လေ့ကျင့်ခန်း များများလုပ်ရမယ်။ အစားအသောက်ကို အာဟာရဖြစ်အောင် စားရမယ်။ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးကို ဂရုစိုက်ရမယ်။ WHO အနေနဲ့ နည်းပညာတွေ၊ ဆေးဝါးတွေ၊ စမ်းသပ်ပစ္စည်းတွေ ထောက်ပံ့ပေးထားပါတယ်” ဟု Dr. Stephan Paul Jost က ပြောသည်။ H1N1 ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူခြောက်ဦး အထိ သေဆုံးမှုရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန၏ ဇူလိုင် ၂၈ ရက်အထိ ထုတ်ပြန်ချက်များအရ သိရသည်။ ပထမအကြိမ်အဖြစ်ကျင်းပသည့် စံမညီတရားမဝင် ဆေးဝါး နှင့် ဆေးဝါးအတုတို့၏ အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာလူထုပညာပေးပြပွဲကို ဇူလိုင် ၂၉ နှင့် ၃၀ ရက်တွင် နှစ်ရက်တာကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်လူအများပြည်သူ များအနေဖြင့် ခေါင်းကိုက်၍ ဖျားခြင်း၊ ကိုယ်လက်ကိုက်ခဲ၍ ဖျားနေခြင်း၊ အအေးမိ၍ နှာဖေးချောင်းဆိုးခြင်း စသည့် လက္ခဏာ ရှိသူများသည် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခြင်း မပြုကြရန်၊ မိမိကိုယ်ကို ကာကွယ်ခြင်းဖြင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်ကို စောင့်ရှောက်ကြရန် မေတ္တာ ရပ်ခံထားကြောင်း သိရသည်။

(သန့်စင်မင်း)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် ပန်းတောင်း မြို့နယ် ညောင်ခြေထောက်ကျေးရွာအုပ်စု ဓမ္မရတီတကျောင်းတိုက် ဓမ္မာရုံတွင် ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က ပန်းတောင်းမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး နှင့် ဒုတိယမြို့နယ်မှူး ဒုရဲမှူး တွဲဖက်ညှိနှိုင်း ညောင်ခြေထောက် တွဲဖက်အလကမူ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများအား မှုခင်းပညာပေး ဟောပြောစဉ်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရွှေဖိုးမှ သူနာပြုဆရာမနှင့် ဆရာမကြီးများ၊ အလို အလျောက် အသက်ရှူစက်များ၊ ဆေးနှင့်ဆေး ပစ္စည်းများ၊ အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်၌ လိုအပ် သောပစ္စည်းကိရိယာများ အလုံအလောက် ပြည့်ဆည်းထားရှိကြောင်း သိရသည်။ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန သည် အပြေတိကျမှန်ကန်စေရန်(External Quality Assurance)အတွက် ဟောင်ကောင်ရှိ ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ အသိအမှတ်ပြုတပ်ကွေးရောဂါ ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးထိန်းချုပ်မှုဆိုင်ရာ ဓာတ်ခွဲ ခန်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထုတ်သည့်အခါ ပိုးအမျိုး အစား၏ ဇီဝပွဲ့စည်းပုံအသေးစိတ်ကို သိရှိနိုင်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံရှိ National Institute of Infectious Diseases - WHO collaborating centre သို့ ပိုးနမူနာများ ပေးပို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ အထိ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့်ရရှိသော ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအချက်အလက်များအရ သံသယ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါဖြင့် ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသသူ ၁၃၈ ဦးရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက် Seasonal Influenza A(H1N1) pdm 09 Positive လူနာစုစုပေါင်း ၄၁ ဦး၊ သေဆုံးသူ ခုနစ်ဦးရှိသော ကြောင့် လူနာများ၏သေဆုံးမှုနှုန်း ၅ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ယင်းသတင်းထုတ်ပြန်ချက် တွင် ဖော်ပြပါရှိသည်။ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌လည်း ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး မြို့နယ် အသီးသီး၌ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေသော ရာသီ တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာ ရေးနူးဆော်ချက် လက်ကမ်းစာစောင်များကို

လူထုထုတ်ပေးသောနေရာများနှင့် လူအများ စုဝေးရာနေရာများတွင် ဖြန့်ဝေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ရာသီတုပ်ကွေး ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အတိမ်အနက်နှင့် ရှေ့အလား အလာကို ခန့်မှန်းနိုင်ရန်နှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို တိကျစွာချမှတ်နိုင်ရန် ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက် ရေးဌာနသည် တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဆေးရုံကြီးများ၌ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ သံသယဖြင့် ဇူလိုင် ၁ ရက်မှ ယနေ့အထိ ဆေးရုံတက်ရောက်သူများစာရင်းကို ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုထောက်ပံ့ သုံးသပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသော ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ် ရေး နူးဆော်ချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် နှင့် ပြင်းထန်ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ လက္ခဏာများ ဖြစ်ပွားသည်ဟု ထင်မှတ်ပါက နီးစပ်ရာ ကျန်းမာ ရေးဌာနများတွင် ဆေးကုသမှုခံယူရန် တိုက်တွန်း ထားသည်။ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေ၊ ရောဂါကာကွယ် တားဆီးရေးနည်းလမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ၊ Myanmar CDC facebook စာမျက်နှာနှင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာ များအပြင် ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျယ်ပြန့်စွာသိရှိ နိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်လက် သတင်းထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြပါရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

ဥတုရာသီ တောကိုပိုမို



# မြောက်ကိုရီးယားက ဂျပန်ပင်လယ်တွင်းသို့ ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်တစ်စင်း ပစ်လွှတ်ဟု တောင်ကိုရီးယားပြောကြား

ဆိုးလ် ဇူလိုင် ၂၉

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ဂျပန်ပင်လယ်အတွင်းသို့ ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်တစ်စင်းကို ပစ်လွှတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းခုံးကျည်မှာ တိုက်ချင်းပစ်ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်(အိုင်စီဘီအမ်)အမျိုးအစားဖြစ်သည်ဟု ယူဆကြောင်း တောင်ကိုရီးယားစစ်ဘက်က ဇူလိုင် ၂၉ ရက်တွင် ပြောကြားသည်ဟု ဆင်ဟွာသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဇူလိုင် ၂၈ ရက် ည ဒေသစံတော်ချိန် ၁၁ နာရီ ၄၀ မိနစ်တွင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းစွန်း အလယ်ပိုင်းရှိ ဂျာဂျန်းပြည်နယ်တွင်း တစ်နေရာမှ ယင်းခုံးကျည်ကိုပစ်လွှတ်ခဲ့ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားပူးတွဲစစ်ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ထုတ်ပြန်သော ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

မြောက်ကိုရီးယား၏ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်ပစ်လွှတ်ကြောင်း သတင်းရရှိပြီးနောက် နံနက် ၁ နာရီတွင် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျေးအင်က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်သော အမျိုးသားလုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးကို တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ အိမ်တော်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယား တိုက်ချင်းပစ်ပဲ့ထိန်းခုံးကျည် ပစ်လွှတ်မှုသည် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ ရန်စွဲဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းသည် ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ကမ္ဘာငြိမ်းချမ်းရေးကို ထိခိုက်စေကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဆွန်းယောင်မိုးက ပြောကြားသည်။

မြောက်ကိုရီးယားပစ်လွှတ်ခဲ့သော ခုံးကျည်သည် ကီလိုမီတာ ၁၀၀၀ ခန့်ရှိသော ခရီးအကွာအဝေးကို အမြင့် ကီလိုမီတာ ၃၇၀၀ နီးပါးမှ ပျံသန်းခဲ့ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားပူးတွဲစစ်ဦးစီးချုပ်ရုံး(ဂျေစီအက်စ်)က ပြောကြားသည်။ ယင်းခုံးကျည်သည် ယခုနှစ် ဇူလိုင် ၄ ရက်တွင် မြောက်ကိုရီးယားက ပစ်လွှတ်ခဲ့သော ဟွာဆောင်-၁၄ အမျိုးအစားခုံးကျည်အား ပိုမိုအဆင့်မြှင့်ထားသည့် ခုံးကျည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။

ဇူလိုင် ၄ ရက်က ပစ်လွှတ်ခဲ့သော မြောက်ကိုရီးယား၏ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်မှာ ခရီးတာ ၉၃၃ ကီလိုမီတာထိ ပျံသန်းခဲ့ပြီး အမြင့် ၂၈၀၂ ကီလိုမီတာအထိ ရောက်ရှိခဲ့သည်။



ဟွာဆောင်-၁၄ အမျိုးအစား ဒုတိယမြောက် တိုက်ချင်းပစ်ပဲ့ထိန်းခုံးကျည် (အိုင်စီဘီအမ်)ကို အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ်ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း မြောက်ကိုရီးယား အစိုးရ ဂေဟစီအန်အေသတင်းဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အဆိုပါခုံးကျည်သည် နိုင်ငံတကာရေပြင်ပိုင်နက်အတွင်းရှိ ပစ်မှတ်သို့ မကျရောက်မီ အမြင့် ၃၇၂၄ ဒေသ ၉ ကီလိုမီတာထိ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ခရီးတာ အကွာအဝေး ၉၉၈ ကီလိုမီတာအား ၄၇ မိနစ် ၁၂ စက္ကန့်ဖြင့် ပျံသန်းခဲ့ကြောင်း ဂေဟစီအန်အေသတင်း၌ ဖော်ပြသည်။ **ဆင်ဟွာ။**



## ခုံးကျည်စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခြင်းကြောင့် အီရန်နိုင်ငံအပေါ် အမေရိကန်က စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ထပ်မံချမှတ်မည်

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၂၉

အီရန်နိုင်ငံက တိုက်ချင်းပစ်ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်တစ်စင်း စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့ပြီးနောက် အမေရိကန်အစိုးရက အီရန်နိုင်ငံအပေါ် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ထပ်မံချမှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေးဌာနက ဇူလိုင် ၂၈ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။ အာကာသသို့ ပြိုဟုတ်စစ်ဦးစီးဌာန နိုင်ငံသို့ ခုံးကျည်တစ်စင်း စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်အောင်မြင်ခဲ့သည်ဟု အီရန်မီဒီယာများ၏ သတင်းရေးသားမှုများ ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပြီးနောက် အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေးဌာနက အထက်ပါ ကြေညာချက်ကို ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထပ်မံချမှတ်မည့် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုစာရင်းတွင် အီရန်ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်သည်ဟု ယူဆရသော အီရန်ကုမ္ပဏီခြောက်ခု၏ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ လုပ်ငန်းခွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အီရန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးနည်းပညာများ

အသုံးပြုထားသည့် ခုံးကျည်စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်မှုသည် နိုင်ငံအချင်းချင်းအကြား တိုက်ရိုက်ပစ်လွှတ်နိုင်သည့် တာဝေးပစ်ခုံးကျည်ပစ်လွှတ်ရန်စမ်းသပ်မှုတစ်ခု ဖြစ်သည်ဟု ယူဆကြောင်း အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေးဌာနကဆိုသည်။ ထို့ပြင် အီရန်နိုင်ငံ၏ ခုံးကျည်ပစ်လွှတ်မှုသည် ခြိမ်းခြောက်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်စေကြောင်း အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေးဌာနက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ အမေရိကန်၏ ယခင်ချမှတ်ထားသော စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုစာရင်းတွင် အီရန်ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်ဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ၁၈ ခုပါဝင်သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ် ထရန်က အီရန်နိုင်ငံအပေါ် ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းသည့် မူဝါဒကို ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည်။ သူ၏ရပ်တည်ချက် သဘောထားသည် နှစ်နိုင်ငံအကြားဆက်ဆံရေး အေးစက်စေခဲ့သည့် သမ္မတဟောင်း ဘာရက်အိုဘားမား၏ သဘောထားနှင့် သွေဖည်လျက်ရှိသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**

## တူရကီစစ်ဘက်၏စစ်ဆင်ရေး၌ ပီကေကေ စစ်သွေးကြွ ၅၅ ဦးသေဆုံး

အန်ကာရာ ဇူလိုင် ၂၉

တူရကီနိုင်ငံအရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်းဒေသများတွင် တူရကီတပ်ဖွဲ့များက ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၇ ရက်ထိ ရှစ်ရက်ကြာ ပြုလုပ်ခဲ့သော စစ်ဆင်ရေးအတွင်း ကာဒွေတန်အလုပ်သမားပါတီ(ပီကေကေ)မှ စစ်သွေးကြွ ၅၅ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသတွင်း သတင်းမီဒီယာများက ဖော်ပြသည်။

သိမ်းဆည်းရမိသော လက်နက်များနှင့် အိမ်တွင်း လုပ်ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်း ၄၅ ခုအား တူရကီစစ်ဘက်မှ ပိုးရှင်းလင်းရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း တူရကီစစ်ဘက်၏ ထုတ်ပြန်ချက်အား ကောက်နုတ်၍ ဆာဘတ်နေ့စဉ်သတင်းစာတွင် ဖော်ပြသည်။

လိုဏ်ဂူများ၊ သိုလှောင်ရုံများအပါအဝင် ကာဒွေတန် အလုပ်သမားပါတီ(ပီကေကေ)တပ်ဖွဲ့များအသုံးပြုခဲ့သည့် အဆောက်အအုံ စုစုပေါင်း ၁၈ ခုကိုလည်း တူရကီတပ်ဖွဲ့များက ဖျက်ဆီးခဲ့သည်။

စစ်သွေးကြွများနှင့် တိုက်ခိုက်မှုများအတွင်း တူရကီတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသေဆုံးပြီး အခြားခြောက်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

တူရကီအစိုးရ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဥရောပ သမဂ္ဂဝင်နိုင်ငံများက ပီကေကေတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို တူရကီအစိုးရအား လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများ ပြန်လည်ပြုလုပ်သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှစတင်ကာ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းစာရင်း သွင်းထားကြသည်။ **ဆင်ဟွာ။**



## ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဂျွန်ကီလီသည် စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်ရာထူးနှင့်သင့်တော်ကြောင်း သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန်ဆို

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၂၉

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်ရိုင်စီ ပီရိုင်ဘတ်စ်အား ရာထူးမှဖြုတ်ချပြီးနောက် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဂျွန်ကီလီသည် စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်ရာထူးနှင့်သင့်တော်ကြောင်း သူ၏တွစ်တာစာမျက်နှာပေါ်တွင် ရေးသားခဲ့သည်။

ဂျွန်ကီလီအနေဖြင့် ပြည်တွင်းလုံခြုံရေးတာဝန်များကို

စွမ်းစွမ်းတပ်ထမ်းဆောင်နေသူဖြစ်သည့်အပြင် သူ၏ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တွင် အရေးပါသူတစ်ဦးဖြစ်သည်ဟု သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ဆိုသည်။

သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်ဟောင်းရိုင်စီ ပီရိုင်ဘတ်စ်အား တာဝန်ထမ်းရွက်ခဲ့စဉ် ကာလအတွင်း ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများအတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်ဟောင်း ရိုင်စီ ပီရိုင်ဘတ်စ် တာဝန်ထမ်းရွက်စဉ်ကာလအတွင်း ၎င်းအနေဖြင့် အခွင့်အာဏာ အလွဲသုံးစားလုပ်လေ့ရှိသည်ဟု ကောလာဟလများ အိမ်ဖြူတော်အတွင်း မကြာခဏထွက်ပေါ်ခဲ့သည်။ အိမ်ဖြူတော်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဆီရန်စပိုင်ဆာက ရာထူးမှနုတ်ထွက်ခွင့် တောင်းခံခဲ့ပြီးနောက် စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်ဟောင်း ရိုင်စီ ပီရိုင်ဘတ်စ်အား ရာထူးမှ အနားယူခိုင်းခြင်းဖြစ်သည်။

သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က အိမ်ဖြူတော် ဆက်ဆံရေး ဒါရိုက်တာအဖြစ် အန်တိုနီ စကာရာမူဆီအား ခန့်အပ်ခဲ့သည့်အတွက် အိမ်ဖြူတော်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဆီရန်စပိုင်ဆာက ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်ဟောင်း ရိုင်စီ ပီရိုင်ဘတ်စ်အား ရာထူးမှ အနားယူခိုင်းခြင်းသည် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန် ဦးဆောင်သော အစိုးရအဖွဲ့၏ သတင်းများပေါက်ကြားခဲ့ခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း အန်တိုနီ စကာရာမူဆီက မီဒီယာများအား ဖွင့်ဟပြောကြားခဲ့သည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**



ပြည်တွင်းရေးရာ

သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာဖိုရမ်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉
မြန်မာနိုင်ငံအလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းပညာရေး
သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဖိုရမ် (Forum
on Myanmar Secondary Education Curriculum Reform) ကို
ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ
သင်္ဘောတိုက်တယ်လီကွန်းပရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး တက်ရောက်
အမှာစကားပြောကြားသည်။
ဖိုရမ်သို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်
တို့မှ ပညာရေးမြှင့်တင်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်
များ၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်
များ၊ ဘာသာရပ်သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများနှင့်
အဖွဲ့ဝင်များ၊ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးဆွဲမှုအဖွဲ့ဝင်များ၊

ပြည်တွင်းပြည်ပအတိုင်ပင်ခံပညာရှင်များ၊ ဖိတ်ကြားထား
သူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ဖိုရမ်တွင် အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် အထက်
တန်းအဆင့်သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ
အထောက်အထားများ၊ အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့်
အထက်တန်းအဆင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု
ဆိုင်ရာအစီအစဉ်များ၊ ၂၁ ရာစု အခြေခံပညာအလယ်တန်း
နှင့် အထက်တန်းအဆင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကဏ္ဍအတွက်
ပြုပြင်ပြောင်းလဲထားသောစနစ်နှင့် ပါဝင်သောအကြောင်း
အရာများနှင့်ပတ်သက်သော မူဝါဒဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊
၂၁ ရာစု အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်း
အဆင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကဏ္ဍအတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲ
ထားသော သင်ကြားနည်းစနစ်များနှင့် ပတ်သက်သော
မူဝါဒဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ၂၁ ရာစု အခြေခံပညာ အလယ်



တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကဏ္ဍ
အတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲထားသော စစ်ဆေးအကဲဖြတ်မှု
များနှင့်ပတ်သက်သည့် မူဝါဒဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး
ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွေကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆွဲသလို တစ်ဖက်ကလည်း လူသားအရင်းအမြစ်တွေကို တိုးတက်အောင်လုပ်ဖို့လိုအပ်

မြန်မာနိုင်ငံအလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းပညာရေး သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာဖိုရမ် (Forum on Myanmar Secondary Education Curriculum Reform)ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဘောတိုက်တယ်လီကွန်းပရာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းခဲ့သည်များကို မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ပြိုင်နက်ရပါသည်။

ဦးကိုလေးဝင်း
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
ပညာရေးသုတေသနစိစစ်ရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန
အခြေခံပညာကဏ္ဍမှာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုတဲ့ ကဏ္ဍ
တစ်ခုပါတယ်။ အဲဒီကဏ္ဍမှာအလယ်တန်း၊ အထက်တန်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနဲ့
ဆိုင်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေ ဆွေးနွေးပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးမှာ ကြုံတွေ့ရတဲ့
အခက်အခဲတွေကို ဘယ်လိုဖြေရှင်းကြမလဲဆိုတာတွေ ဆွေးနွေးကြတယ်။ အစည်း
အဝေးမှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒက
ကော်မတီဝင်တွေ၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်း ပြုစုတဲ့အဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ အခြား
ဝန်ကြီးဌာနက ကိုယ်စားလှယ်တွေတက်ရောက်ကြတယ်။ အကြံဉာဏ်တွေရ
ယူနိုင်ဖို့ ဒီဖိုရမ်ကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါတယ်။
ပြောင်းလဲမှုတွေ ဘာကြောင့် လုပ်ရသလဲဆိုတဲ့ အဓိကအထောက်အထား
တွေ၊ သုတေသနနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အထောက်အထားတွေ၊ ဘက်စုံကျွမ်းကျင်သော
ပညာရေးကဏ္ဍနဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းတွေကနေထွက်လာတဲ့ အထောက်
အထားတွေအပေါ်မှာ မူတည်ပြီး ဘာကြောင့်ပြောင်းလဲမှုတွေ လုပ်သလဲဆိုတာ
တွေကို ဆွေးနွေးကြတယ်။
အလယ်တန်းနဲ့အထက်တန်းအဆင့် ပညာရေးကဏ္ဍအတွက် ပြုပြင်
ပြောင်းလဲဖို့ ဆွေးနွေးရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဓိက စိန်ခေါ်မှုတွေကတော့ Text
Book တွေကို ရေးသားတဲ့အခါ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးကြတဲ့အခါ လူအင်အား
လိုအပ်ချက်တွေရှိတယ်။ နောက်တစ်ခုကတော့ကျင့်သုံးပုံ၊ Text Book တွေ
ရိုက်တယ်။ ကျောင်းသားတွေကို အခမဲ့ပေးတယ်။ စာအုပ်ရဲ့ အရည်အသွေးက
အဟောင်းနဲ့အသစ်မတူဘူး။ အရည်အသွေးကောင်းနဲ့ရိုက်ပြီးရိုက်သမျှ ကျောင်းသား
တွေ အကုန်လုံးပေးနိုင်မလား။ ဒါလည်း အဓိကစိန်ခေါ်မှုပဲဖြစ်ပါတယ်။
ဆွေးနွေးမယ့်အကြောင်းအရာတွေထဲမှာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းနဲ့သင်ကြား



ဦးကိုလေးဝင်း
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်



Dr. Chris Spohr
Principal Social Sector Specialist

တွေမွေးထုတ်နိုင်တယ်။ ပညာရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ ဒီဖိုရမ်ကနေ ရလဒ်ကောင်းတွေ
ထွက်ပေါ်လာနိုင်လိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ထားပါတယ်။
Dr. Chris Spohr
Principal Social Sector Specialist, Asion Development Bank
သင်ရိုးညွှန်းတမ်းအသစ်ရေးဆွဲတဲ့အခါကျရင် ဘာတွေကို ထည့်သွင်း
ရေးဆွဲမလဲ၊ စာမေးပွဲတွေအတွက် ဘယ်လိုပြင်ဆင်ပြီး မေးမြန်းသွားမလဲဆိုတာ
တွေ အားလုံးပါဝင်မယ်။ စာကျက်ပြီး ဖြေဆိုတဲ့နည်းလမ်းတွေကို အများကြီး
ပြင်ဖို့လိုအပ်တဲ့အပြင် ကလေးတွေကျောင်းထွက်သွားတာ၊ သင်ကြားရေးကို စိတ်
မဝင်စားတာတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အများကြီးပြင်ဆင်ဖို့ရှိတယ်။ ပိုမိုကောင်းမွန်
တဲ့ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွေဖြစ်အောင် ရေးဆွဲသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။
သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွေကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆွဲသလို တစ်ဖက်ကလည်း
လူသားအရင်းအမြစ်တွေကို တိုးတက်အောင်လုပ်ဖို့လည်းလိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလို
နှစ်ဖက်နှစ်လမ်းလုပ်ခြင်းအားဖြင့် အားလုံးတိုးတက်သွားမယ်လို့ ယူဆပါတယ်။
Syed Nuruddin Ahmed
Managing Director
MAXWELL STAMP,LTD
ဖိုရမ်ဖြစ်မြောက်ဖို့အတွက် အဘက်ဘက်ကနေ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေပါ
တယ်။ အစ၊ အလယ်အဆုံး ကူညီပေးသွားမယ်။ ပါလီမန်နဲ့ပညာရေးဌာနက
အဆင့်မြင့်တဲ့သူတွေ ဒီဖိုရမ်ကို လာရောက်ဆွေးနွေးကြတဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ
ရဲ့ပညာရေးအခြေအနေတွေ ပြောင်းလဲသွားပြီး သင်ရိုးညွှန်းတမ်းအသစ်အပိုင်း
မှာလည်း တိုးတက်သွားမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ မြန်မာ့လူငယ်တွေအတွက်
ဘဝတိုးတက်လမ်းတွေရှိနေပါတယ်။

(မွေးကြူရင်)

တောင်ပြန်းပွဲတော်တွင် H1N1 သံသယရှိသူတွေရှိပါက ပွဲတော်အား ရပ်ဆိုင်းရမည်ဟုဆို

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၉
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာမြို့နယ်
၌ ကျင်းပမြဲဖြစ်သော တောင်ပြန်းပွဲတော်သည် မြန်မာနိုင်ငံ
အရပ်ရပ်ရှိ မိရိုးဖလာကျေးကွယ်ယုံကြည်သူများ နှစ်စဉ်
လာရောက်ကြသည့် ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ပွဲတော်တွင်
ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ (Seasonal Influenza A (H1N1)
pdm 2009 ဖြစ်ပွားသည်ဟု သံသယရှိသူတွေရှိပါက
ပွဲတော်အား ရပ်ဆိုင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဇူလိုင် ၂၈ရက်
မွန်းလွဲပိုင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး
အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် တောင်ပြန်းပွဲတော်
ကျင်းပရေးနှင့် အရေးပေါ်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲ
နိုင်ရေး အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအရ သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေ
ဖြင့် ပွဲတော်ကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု
ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဆေးခန်းနှစ်ခန်းနှင့် လူနာတင်
ယာဉ်များစီစဉ်ထားပြီး နှာခေါင်းစည်း (Mask) နှစ်သိန်းခန့်
ကိုလည်း အဝင်၊ အထွက်နေရာများ၊ လူထုထပ်သောနေရာ
များတွင် အခမဲ့ဖြန့်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့
ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ
များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင်
လက်သန့်စင်ဆေးရည် (Hand gel) များဖြင့် လက်ဆေးကြော
ရန်နေရာများထားရှိခြင်း၊ သန့်စင်ခန်းနှင့် အများသုံးအိမ်သာ
များတွင် ပိုးသတ်ခြင်းစသည်လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်
ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊
စေတနာရှင်များအနေဖြင့်လည်း ကျန်းမာရေးအထောက်



အကူပြုပစ္စည်းများ၊ နှာခေါင်းစည်း(Mask) များ ထောက်ပံ့
မှုများ၊ တန်ဖိုးမျှတစွာဖြင့် ရောင်းချပေးမှုများကိုလည်း
ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိ
ကာလတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် H1N1 သံသယရှိ
လူနာစစ်ဆေးတင်ပြမှုမရှိသေးကြောင်း ဆွေးနွေးချက်များ
အရ သိရသည်။
ထို့အတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေ
ဖြင့် တောင်ပြန်းပွဲတော်အတွက် အထူးသတိပေးနှိုးဆော်ချက်
ကိုထုတ်ပြန်ထားပြီး လတ်တလော ကျန်းမာရေးပြဿနာ

တစ်ခုဖြစ်သည့် (H1N1) ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါပိုးကြောင့်
ပြည်သူများတွင် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုအတွက် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ
ရှိနေခြင်းကြောင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့်
ကူးစက်နိုင်သော ရောဂါပိုးကိုကာကွယ်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်
ရာမှ “လူထုထပ်သောနေရာများသို့ သွားရောက်ခြင်းမှ
ရှောင်ကြဉ်ရန်” ဟုလမ်းညွှန်ထားသောကြောင့် ပြည်သူ
များအနေဖြင့် သတိပြုနိုင်ပါရန် နှိုးဆော်ထားကြောင်း
သိရသည်။

(၀၀၂)

\* ကျောပိုးမှ
နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲနှစ်ခု၊ နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲသုံးပွဲ ပြည်တွင်း
ခြေစမ်းပွဲတစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင်
ရှစ်ပွဲကစားထားပြီးဖြစ်ကာ Ryutsu Keizai တက္ကသိုလ်
အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲသာကစားရန် ကျန်ရှိတော့သည်။
မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းကိုပဏာမကစားသမား ၃၀ ဝန်းကျင်
ဖြင့် ဇွန်လလယ်ပိုင်းမှစ၍ လေ့ကျင့်မှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး နောက်
ပိုင်းတွင် ကစားသမားများကို အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခဲ့ကာ
လက်ရှိတွင် ၂၆ ဦးသာ ကျန်ရှိတော့သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၂
အသင်းသည် ပထမဆုံးခြေစမ်းပွဲအဖြစ် MNL AllStar
အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားရာ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့
ပြီး လေးနိုင်ငံဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ဒုတိယဆုရရှိခဲ့
သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းသည်
ကမ္ဘောဒီးယားကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ဟောင်ကောင်ကို
နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သော်လည်း နောက်ဆုံးပွဲတွင်
ဂျပန်တက္ကသိုလ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သော
ကြောင့် ချန်ပီယံဆုနှင့်လွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာယူ-၂၂
အသင်းသည် လေးနိုင်ငံဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင်
မလေးရှားနိုင်ငံသို့သွားရောက်၍ ဆီးဂိမ်းအိမ်ရှင်မလေးရှား
အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားခဲ့ပြီး နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့
သည်။ ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့၌ကျင်းပ
ခဲ့သည့် အာရှ ယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်းသည်
စင်ကာပူနှင့်ဘရူနိုင်းတို့ကို အနိုင်ရခဲ့သော်လည်း နောက်
ဆုံးပွဲတွင် ဩစတြေးလျကို ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်ခဲ့သောကြောင့်
ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ခြင်းမရှိပေ။ မြန်မာယူ-၂၂ အသင်း
သည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင်အုပ်စု(က)၌ မလေးရှား၊ စင်ကာပူ၊
လာအို၊ ဘရူနိုင်းအသင်းတို့နှင့် ပါဝင်လျက်ရှိသည်။
သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်





# H1N1 သမိုင်းတစ်စ လူထုတာဝန်နှင့် လူထုအားဖြင့် တွန်းလှန်နိုင်မည့် နည်းလမ်းကောင်းများ

## ကျော်စိုးဦး(မန္တလေး)

ဘယ်နေရာသွားသွား မလုံခြုံ စိတ်မချရဘူးလို့ ခံစားနေရတဲ့ ကျွန်တော်တို့သောကတွေအတွက် ဘယ်သူ့ကိုမှ အပြစ်မမြင်ကြဖို့ပါပဲ စာချစ်သူ။ ဘာလို့လဲ။ လူသားသတ္တဝါ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိနေသမျှ ကပ်ရောဂါဆိုတာ ရှိနေမှာပါ။ သတင်းမှားတွေလွင့်၊ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး အပြစ်မြင်နေမည့်အစား စည်းလုံးမှုနဲ့ ဒီကပ်ရောဂါဆိုးကို တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့အတူ လက်တွဲကာကွယ်ပြီး ဖြစ်လာလျှင်လည်း အတူရင်ဆိုင်ကာ ကျွန်တော်တို့ကူညီနိုင်တာ ကူညီရင်းပိုင်းဝန်းလုပ်ဆောင်ကြဖို့သာ နိုင်ငံသားကောင်းတစ်ယောက်တာဝန်မဟုတ်ပါလား။

အခုကျွန်တော်တို့တစ်တွေ ပြောပြနေကြတဲ့ H1N1 (Hacmagglutinin Neuraminidase)ဟာ အခုမှစတင်အခြေတည်ခဲ့တာမဟုတ်ပါဘူး။ H1N1 ကို ကမ္ဘာပျံ့နှံ့ကူးစက်လွယ်ရောဂါဆိုး၊ ကမ္ဘာအနှံ့ဖြစ်ပွားတတ်တဲ့ ရောဂါတစ်ခုလို့ ၁၉၁၈ ခုနှစ်ကတည်းက သုတေသနတွေပြုလုပ်ကာ အသိအမှတ်ပြုနိုင်ခဲ့တာပါ။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှာ ဒီရောဂါဆိုးကြောင့် အခြေအနေဆိုးရွားလာတဲ့အတွက် သူ့ကို ပညာရှင်တွေအသိုင်းအဝိုင်း၊ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းမှာ H1N1 2009၊ တစ်နည်းအားဖြင့် Seasonal Influenza A(H1N1)2009လို့ အမည်ပေးခဲ့ကြပါတယ်။ Influenza A(H1N1) ပိုင်းရပ်(စ်)ဟာ စပိန်ငှက်ဖျားရောဂါပိုးတစ်မျိုးလို့ ၁၉၁၈ ခုနှစ်မှာ လူသိများခဲ့တဲ့ ပိုင်းရပ်(စ်)တစ်မျိုးနဲ့ နီးနီးလှနေပြန်ပါတယ်။

အချို့သော H1N1 ပိုင်းရပ်(စ်)က သွေးဆဲလ်များမှ တစ်ဆင့် ရောဂါရှိသော တစ်သျှူးဆဲလ်များမှာ အတူချည်နှောင်ကာ ခန္ဓာကိုယ်မှလက်ခံထားတဲ့ တစ်သျှူးဆဲလ်များမှတစ်ဆင့်ကူးစက်ကာ ကျွန်တော်တို့ခန္ဓာကိုယ်မှာ အဖုအပိန့်လေးတွေ ထွက်လာတတ်ပါတယ်။ တချို့သော H1N1 ပိုင်းရပ်(စ်)တွေကတော့ လူစုလူဝေးများ အတွင်းမှသည် ဖြစ်လာတတ်ပါတယ်။ လူစုလူဝေးများ တင်လာ၊ ဒီလိုလည်းမဟုတ်သေးဘဲ ၂၀၀၄- ၂၀၀၅ ခုနှစ်မှာ ငှက်တွေ၊ ဝက်တွေ၊ ကြက်တွေအချို့မှာပါ ကူးစက်လာပါတယ်။ အဓိကကတော့ ကိုယ်ခံအားမကောင်းသူတွေ၊ အာဟာရချွတ်စွာမစားသူတွေ၊ တစ်ကိုယ်ရေနဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်မကောင်းတဲ့နေရာ၊ လူ၊ တိရစ္ဆာန်တွေအားလုံးမှာ ကူးစက်တတ်ပါတယ်။

ဒီ H1N1 ရောဂါဆိုးကို ကမ္ဘာအနှံ့မှာ ဖြစ်ပွားတတ်တဲ့ ကူးစက်ရောဂါတစ်မျိုးလို့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး (WHO)က ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှာ ထပ်မံကြေညာကာ ကာကွယ်တုံ့ပြန်မှုတွေလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီ H1N1 ကြောင့် ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး ကမ္ဘာပေါ်မှာ လူပေါင်း ၁၇၀၀၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့တယ်လို့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ဆိုခဲ့ပါတယ်။

၂၀၁၀ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှစတင်ကာ H1N1 ကို ကမ္ဘာအနှံ့ဖြစ်တတ်သော ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်မည့်နည်းလမ်းတွေ၊ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်အစီအစဉ်တွေ လုပ်ရှားမှုတွေကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ဖူးပါတယ်။

ကမ္ဘာအနှံ့ဖြစ်တတ်တဲ့ 2009 A(H1N1)ဟာ ၂၀၀၅ ခုနှစ် မတ်လမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ Gujarat နဲ့ Rajasthan တွေမှာ အဆိုးရွားဆုံးသက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။

၂၀၀၄ ခုနှစ်မှာ တုပ်ကွေးပြဿနာကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ ပြဿနာပေါင်း၊ တစ်နည်း အမူပေါင်း ၉၃၇ ခုမှာ သေဆုံးသူ ၂၈ ဦး အထိရှိကြောင်း ၂၀၀၅ ခုနှစ် အိန္ဒိယ အစီရင်ခံစာတစ်စောင်အရ ဖော်ပြထားပြန်ပါတယ်။

၂၀၀၅ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းမှာတော့ လူဦးရေ ၂၀၀၀ ကျော်နီးပါး ဒီရောဂါကြောင့် သေဆုံးနိုင်တယ်လို့ဆိုပါတယ်။

H1N1 ပိုင်းရပ်(စ်)ဟာ ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှာ အိန္ဒိယမှာ ဖြစ်ပွားပြီး ကမ္ဘာအနှံ့ဖြစ်ပွားတတ်တဲ့ ရာသီတုပ်ကွေးဖြစ်ပြီး ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှာ ၉၈၁ ဦး၊ ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှာ ၁၇၆၃ ဦး၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ လျော့နည်းလာပြီး ၇၅ ဦးအထိ သေဆုံးခဲ့ရပါတယ်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှာ ၄၀၅ ဦးကိုလည်းကောင်း ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှာ ၆၉၉ ဦးကိုလည်းကောင်း အသက် ဆက်လက်ရှင်သန်နေခဲ့ပြန်ပါတယ်။

ဒီ H1N1 ပိုင်းရပ်(စ်)ဟာ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး မကောင်းသူတွေ၊ ခုခံအားကျဆင်းသူတွေ၊ အစာအာဟာရ မမျှတသူတွေ၊ အိပ်ရေးပျက်များလွန်းသူတွေထက်မက ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်တွေဟာ ကူးစက်ခံရမှုအလွယ်ဆုံးနဲ့ အမြန်ဆုံးလို့လည်း နိုင်ငံတကာပညာရှင်တို့က online စာမျက်နှာတွေမှာ ရေးသားထားပြန်ပါတယ်။ ကိုယ်ဝန်



ဆောင်မိခင်တွေဟာ သူတို့ရဲ့ hormonal changes (ဟော်မုန်းဓာတ်)တွေ ပြောင်းလဲမှုတွေ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြောင်းလဲမှုတွေ၊ သူတို့ရဲ့ကိုယ်ခံအားစနစ်ပြောင်းလဲမှုတွေကြောင့် အဲဒီအခြေအနေတွေမှာ ကူးစက်ခံရနိုင်ပြီး ဒါဟာ ကြီးမားတဲ့စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုပဲ ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ ဒီစိန်ခေါ်မှုတွေကိုသိပြီး စိတ်ညစ်နေ၊ စိုးရိမ်နေဖို့မဟုတ်၊ ရင်ဆိုင်နိုင်မယ့်နည်းလမ်းကို ရှာဖွေနိုင်ဖို့ပဲလို့လည်း ဆိုပါတယ်။ မိုးရာသီ၊ မိုးအကုန် ဆောင်းအကူးကာလတွေမှာဖြစ်တတ်တဲ့ H1N1 ဟာ လေထဲမှတစ်ဆင့် ကူးစက်လွယ်တဲ့ ပိုင်းရပ်(စ်)တစ်မျိုးကြောင့်ဖြစ်ပြီး ကလေးငယ်၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်၊ သက်ကြီးရွယ်အို၊ နာတာရှည်ရောဂါသည်တွေနဲ့ ကိုယ်ခံအားကျနေသူတွေ၊ အလွန်အပန်းအစားပျက်သူတွေမှာ ကူးစက်တတ်လေ့ရှိပြီး ကူးစက်ခံရပြီဆိုတာနဲ့ ကိုယ်လက်ကိုက်ခံ မအီမသာဖြစ်တာ ဖျားမယ်၊ ချောင်းဆိုးမယ်၊ နှာချေမယ်၊ နံ့နော်ရင်း ချွေးပျံ့နေတတ်ပါတယ်။ H1N1 ရဲ့ သမိုင်းတစ်စကို ကျွန်တော်ဒီမှာတင် ခဏထားခဲ့ချင်ပါတယ်။ လိုအပ်မယ်ထင်ရင် နောက်ထပ်ရှာဖွေကာ ဆက်လက်ဘာသာပြန်ဆိုပေးပါမယ် စာချစ်သူ။ တုံ့ပြန်ဖို့နည်းလမ်းတွေကို ပြောချင်လို့ပါ။

ဒါဆို ကျွန်တော်တို့ ဘာကိုစိုးရိမ်ကြမှာလဲ။ ရင်ဆိုင်ဖို့နည်းလမ်းကို လူထုအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းဖြင့် တွန်းလှန်နိုင်ရုံသာရှိတော့သည်။ နိုင်ငံတကာဝက်ဘ်ဆိုက် အသီးသီးမှာဖော်ပြထားတဲ့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO) ရဲ့နည်းလမ်းကောင်းလေးတွေရယ်၊ ကျွန်တော်တို့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ဖော်ပြထားတဲ့ ဒီ H1N1 ပိုင်းရပ်(စ်)ကို ခုခံတွန်းလှန်နိုင်မည့်နည်းလမ်းတွေကို အနှစ်ချုပ်ကြည့်ကြမည်ဆိုလျှင်

- (၁) တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုတွေ ပိုမိုဂရုပြုဖို့၊
  - (၂) ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးကို အလေးပြုဖို့၊
  - (၃) Mask (နှာခေါင်းစည်းတွေ စနစ်တကျသုံးဖို့)၊
- ဒီအချက်သုံးချက်ကိုသာ တွေ့ကြရမှာပါ။ ဒီအချက်သုံးချက်ကိုသာ လူထုအားလုံး ပူးပေါင်းပြီး ကိုယ်စိတ်ဝန်ထူးကြရင် ဒီ H1N1 ပိုင်းရပ်(စ်)ကြောင့်ဖြစ်မယ့် ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါဆိုးကြီး ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ၊ ကျွန်တော်တို့ကမ္ဘာကနေ လွင့်ပျောက်သွားမှာပါ။

(၁) တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး(Personal Cleaning) ကူးစက်ရောဂါတော်တော်များများဟာ ကူးစက်ခံရသူ တော်တော်များများဟာ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှု အားနည်းသူတွေ သို့တည်းမဟုတ် တစ်ခါတစ်ရံ မေ့လျော့သွားသူတွေမှာ အဖြစ်များပါတယ်လို့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးဝက်ဘ်ဆိုက် အသီးသီးမှာဖော်ပြထားပါတယ်။ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုဆိုတာ ကိုယ်ကိုယ်တိုင်စနစ်တကျ သန့်ရှင်းနေဖို့လိုအပ်ပြီး မသန့်ရှင်းတဲ့အရာကိုလည်း ကိုယ်ကိုယ်တိုင်သတိဖြင့် ကိုင်တွယ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဥပမာ မိမိကတော့ အမြဲ သန့်ရှင်းတယ်။ ဒါပေမယ့် မိမိအသုံးပြုမည့် အရာဝတ္ထုတစ်ခုခုကို နမောနမဲ့ကိုင်တွယ်မိလိုက်တယ်။ အဲဒီပစ္စည်းမှာ ညစ်ပတ်နေတဲ့ အရာတစ်ခု သို့မဟုတ် ပိုင်းရပ်(စ်)တွေ ကပ်နေမယ်ဆိုရင် သင့်အခြေအနေမှာတစ်ဆင့် ကူးနိုင်ပါပြီ။ တစ်နည်း ပျံ့နှံ့လွယ်တဲ့ ပိုင်းရပ်(စ်)ဆိုလျှင်လည်း လေထဲမှ ကူးနိုင်ပါပြီ။ ဒါကြောင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုသာ မိမိမျိုးဆက်၊ မိမိကိုယ်တိုင်၊ ပတ်ဝန်းကျင် ထိုမှအားလုံး ပိုမိုဂရုပြုကြမည်ဆိုလျှင် ဒီရောဂါဆိုးမှကင်းလွတ်မည်ပင်။

Influenza A(H1N1) ဘယ်လိုကာကွယ်မလဲလို့ ညွှန်ကြားချက်ကို လေ့လာမိရင် (က) နှာချေတိုင်း၊ ချောင်းဆိုးတိုင်း ပါးစပ်၊ နှာခေါင်းတို့အား အုပ်၍ ဆိုပါ။ (ခ) သုံးပြီးသား တစ်သျှူးများကို စနစ်တကျစွန့်ပါ။ (ဂ) လက်ကို မကြာခဏ စနစ်တကျဆေးကြောပါ။ (ဃ) မသန့်ရှင်းသောလက်ဖြင့် နှာခေါင်း၊ ပါးစပ်တို့အား မကိုင်ပါနှင့် စတဲ့ဒီအချက်တွေ အားလုံးကို အနှစ်ချုပ်ကြည့်ရင် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးဆိုလိုခြင်းပါပဲ စာချစ်သူ။

(၂) ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး(Surrounding Cleaning) ကူးစက်စေနိုင်တဲ့ ပျံ့နှံ့စေတဲ့ရောဂါတွေ လျင်မြန်စွာ ကူးစက်ခြင်းရဲ့ ဒုတိယတရားခံဟာ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးမကောင်းမှုကြောင့်ပါပဲလို့လည်း နိုင်ငံတကာပညာရှင်တို့က ဆိုကြပြန်ပါတယ် စာချစ်သူ။ ပတ်ဝန်းကျင် မသန့်ရှင်းလျှင် ခြင်၊ ယင် ပေါမယ်။ ခြင်၊ ယင်တွေဟာ ရောဂါတွေကို သယ်ဆောင်ပေးသူလို့ တကယ့်လိုလင်တန်း အင်္ဂလိပ်စာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းမှာဆိုထားပါတယ်။ ခြင်၊ ယင်တွေကတစ်ဆင့် အစားအစာတွေနားမယ်၊ ထိုမှ လူကို ခြင်၊ ယင်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ရောဂါတွေ ကူးမယ်။ ဒါတွေက အချိန်အတိုင်းအတာ ဖြစ်စဉ်တစ်ခုအထိ စောင့်ဆိုင်းနိုင်ပါတယ်။ အခု H1N1 ပိုင်းရပ်(စ်)ကတော့ အချိန်တိုအတွင်း ရောက်လာနိုင်ပါတယ်။ ပိုင်းရပ်(စ်)ဆိုတာ အညစ်အကြေး၊ ညစ်ညမ်းနေရာမှာ ပျော်တာများပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုလုံးသာ သန့်ရှင်းနေမယ်ဆိုရင် ပိုင်းရပ်(စ်)ဆိုတာ နေရာရှိမည်မထင်။ ထို့ကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို စနစ်တကျပိုင်းဝန်း သန့်ရှင်းကြမယ်ဆိုရင် ဒီရောဂါဘေးမှ လွတ်မြောက်သွားမှာပါ စာချစ်သူ။ Influenza A(H1N1) ဘယ်လိုကာကွယ်မလဲ၊ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ရဲ့ ညွှန်ကြားလွှာလေးကို ဆက်လက်လေ့လာကြည့်လျှင် (က) တုပ်ကွေးဖြစ်ပွားပါက အိမ်တွင်နေပါတဲ့ ဘာလို့လဲ၊ သူ့အပြင်သွားရင် အခြားသူတွေအတွက် ရောဂါပိုးပျံ့နှံ့မှုအများဆုံးမို့ အိမ်မှာ အနားယူခိုင်းတာပါ။ (ခ) တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပေါ်ပါက အခြားသူများနှင့် တစ်မီတာခန့်အကွာတွင် နေပါ။ (ဂ) ပွေဖက်နမ်းရှုံ့ခြင်းကိုမပြုရ။ အနေနီးရင် ကူးတတ်လို့ပါ။ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO)ရဲ့ Influenza A(H1N1) ဘယ်လိုကာကွယ်မလဲ နည်းလမ်းကောင်းလေးတွေကို အနှစ်ချုပ်ကြည့်လိုက်မည်ဆိုပါလျှင် အခုကျွန်တော် ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းမှုဟာ အဓိကဆိုတာ လူထုနားလည်နိုင်ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

### (၃) Mask နှာခေါင်းစည်းတွေစနစ်တကျတပ်ဆင်ပါ။ ကိုယ်ခံအားမကျအောင်နေပါ။

အထက်က အချက်နှစ်ချက်သာ လူထုအားလုံး လိုက်နာကြရင် ရောဂါရှိတဲ့၊ ကုသနေတဲ့ပတ်ဝန်းကျင် နေရာမှလွတ်ပြီး ဒီ Mask တွေမတပ်လည်း စိုးရိမ်ဖို့မလိုပါဘူး။ ဘာလို့လဲ၊ သွားလေရာ ဒီ (Mask) နှာခေါင်းစည်းတွေနဲ့ တပ်နေကြမှာလား။ တပ်တော့ရော မဖြစ်တော့ဘူးလား၊ N95 Mask နှာခေါင်းစည်းက အကောင်းဆုံးဆိုပါလျှင် ဒီနှာခေါင်းစည်းကို သင် အမြဲတပ်ထားနိုင်ပါလား။ N95 နှာခေါင်းစည်းကို ကူးစက်ပိုးပြင်းထန်တဲ့လူနာတွေ ကုသတဲ့အချိန်မှာ နိုင်ငံတကာမှာရှိတဲ့ အထူးကုဆရာဝန်

ကြီးတွေ တပ်လေ့ရှိပါတယ်။ ဘာလို့လဲ။ ဒီ Mask ကို မတပ်ခင် သူတို့ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးသန့်စင်ခန်းမှာ အရင်လုပ်ကြပါတယ်။ ပြီးမှ N95 ကိုတပ်ဆင်ကာ အဆင်သင့်ဖြစ်မှ ခွဲစိတ်ခန်း၊ လူနာအခန်းတွေဆီ ဝင်ကြပါတယ်။ ဒီနှာခေါင်းစည်းဟာ အချိန် ၁၅ မိနစ်နေရင် တစ်ခါဖြုတ်ရပါတယ်။ ဘာလို့လဲ။ ပူလာတတ်ပါတယ်။ တစ်ရက်ကို သုံးကြိမ်ပြန်သုံးပြီး အသစ်လဲကြပါတယ်။ ကဲ ကျွန်တော်တို့ အဲဒီလိုလိုက်နာနိုင်ပါ့မလား။ လိုက်နာမယ်ဆိုတော့ N95 ရဲ့ဈေးနှုန်းနဲ့ သာမန်လူတွေတပ်ဖို့ မလွယ်ပါဘူး။ ဒါဖြိုပြုအနေနဲ့ စဉ်းစားတာပါ။ ကျေးလက်မှာဆိုရင်ကော။ လူတော်တော်များများက ယူဆကြပါတယ်။ သွားလေရာ Mask တပ်မှ H1N1 လွတ်မြောက်နိုင်မှာလို့လို့၊ ပြီးတော့ N95 ကို ကိုင်တွယ်ဖို့ နည်းစနစ်ကော သိပြီးပြီလား။

ရန်ကုန်နဲ့ တချို့မြို့တွေမှာ ဒီရောဂါကာကွယ်ဖို့ဆိုပြီး Mask တွေ ဝေတာတွေရတော့ ကိုင်တွယ်မှုစနစ်ကို ပြောပြချင်မိတယ်။ H1N1 ဆိုတာ လေထဲကနေ ပျံ့နှံ့နေတဲ့ရောဂါပိုးမို့ စာချစ်သူကုသလိုလုပ်ဖို့ Mask တစ်ခုကို ထုတ်လိုက်ပြီး လူတစ်ယောက်ကလည်း ယူလိုက်ပြီး ပေးချိန် ယူချိန်ဟာ နှစ်မိနစ်ခန့်ကြာနိုင်ပါတယ်။ ပိုင်းရပ်(စ်)သုတေသနတစ်ခုအရ လေထဲမှာ တစ်စက္ကန့်အတွင်းမှာပင် ပိုင်းရပ်(စ်) ငါးသန်းခန့်ပျံ့နှံ့နိုင်တယ်လို့ဆိုကြတယ်။ ကဲ ဝေနေတဲ့ ကြာချိန်လေးမှာ စဉ်းစားကြည့်။ ဝေတဲ့ပုံ တချို့ ကြည့်တော့ Plane ပဲနော် စာချစ်သူ။ ဆိုလိုတာက တန်ဖိုးနည်း Mask ပါကင်ကြိုပြီး အိတ်ကိုပစ်လိုက်တယ်။ ပြီးမှ လက်တစ်ဖက်က တစ်ခုချင်းခွာပေးတယ်။ ဒါဆို လက်ခံသူက ထားပါဦး၊ ဖြန့်ဝေကုသလိုလုပ်ဖို့ စာချစ်သူ။ တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေး(Personal Cleaning) ဟာ အရေးကြီးလာပြန်ပါပြီ။ နေပူနိုးရွာထဲ သူ့ရဲ့ခန္ဓာကိုယ်က အညစ်အကြေး သို့မဟုတ် ပိုးမွှား၊ ဝေလိုက်တဲ့ Mask မှာ ကပ်မြဲသွားနိုင် ဘူးလို့ ဘယ်သူပြောနိုင်ပါ့မလဲ။ ဖြစ်သင့်သည်က ပါကင်လိုက်အိတ်ကို ဟရုံဟထား၊ မိမိပေးချင်တဲ့သူအနီးဆုံး ရောက်အောင်သွား၊ လက်ခံသူကိုလည်း အသင့်ပြင်ခိုင်း၊ နှစ်ဖက်အသင့်ဖြစ်မှ Mask ရဲ့ ကြိုးသားတစ်နေရာ သို့မဟုတ် ထောင့်စွန်းတစ်နေရာကနေ သေချာကိုင်ပြီး ဖြန့်ဝေ၊ လက်ခံသူကလည်း ထောင့်စွန်းတစ်နေရာမှာပဲ ကိုင်၊ Mask ရဲ့မျက်နှာပြင်ကို လက်နဲ့ ယောင်လို့တောင် မထိနဲ့ပေါ့ဗျာ။ ဒါက သိပ်ကို အသေးစိတ်တဲ့ Distribution Plan တွေပါပဲ။ ဒါကြောင့် သိထား၊ ကာကွယ်ထားဖို့ လိုအပ်လှပြီး နေရာတကာ Mask တွေတပ်ဖို့တော့ မလိုလောက်ဘူးလို့တော့ထင်ပါတယ်။ ဒါက ကျွန်တော်နဲ့ နိုင်ငံတကာက မိတ်ဆွေအချို့ရဲ့ H1N1 အကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ အယူအဆပါ။ တပ်မယ်ဆိုရင်လည်း စနစ်တကျ လိုအပ်တဲ့နေရာဒေသတွေမှာ တပ်ကြဖို့ပါပဲ။ ကိုယ်ခံအားမကျအောင်နေပါ။ အချိန်မှန်မှန်စားပါ။ အချိန်မှန်မှန်အိပ်ပါ။ အစားအသောက် အနေအထိုင် ဂရုပြုပါ။ အားကစားလိုက်စားကြမယ်ဆိုရင် ကူးစက်ခံရမှုမှ ကင်းဝေးနိုင်ပါတယ်။

ကျွန်တော် online မှာ H1N1 အကြောင်း နိုင်ငံတကာပညာရှင်အချို့နဲ့ဆွေးနွေးနေတုန်း မိတ်ဆွေတစ်ဦး ရောက်လာတယ်။ ဆရာကျော်စိုးဦးတဲ့ ချင်းပြည်နယ်မှာ ၁၀ ဦး၊ ရန်ကုန်မှာ ၁၁ ဦး၊ ပဲခူးမှာ တစ်ဦး H1N1 ဖြစ်ပြီဗျာ။ မန္တလေးလာရင်တော့ ကလေးတွေ ဒုက္ခပါပဲတဲ့။ ကျွန်တော် ပြန်ပြောလိုက်တယ်။ ဒါတွေဟာ သတင်းမို့ သိသင့်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့တို့က လိုက်နာရမယ့်ညွှန်ကြားချက် တွေရှိတယ်။ ခင်ဗျားသိလားဆိုတော့ မသိဘူးတဲ့။ စိုးရိမ်နေမည့်အစား ညွှန်ကြားချက်တွေလိုက်နာကြဖို့ လိုအပ်မည်မဟုတ်ပါလား။ ညွှန်ကြားချက်တွေထဲက သင်ဘယ်လောက်ပြင်ဆင်ပြီးပြီဆိုတာပါပဲ။

အနှစ်ချုပ်ပြန်ပြောရပါလျှင် ကူးစက်ရောဂါမှန်သမျှ ဟာ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုနဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းမှု တို့အပေါ်တွင် အလွန်တည်မိုနေသည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါကိစ္စ နှစ်ရပ်ကို ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် အတူပူးပေါင်းကာ ပိုမို အလေးထား၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန တို့၏ လမ်းညွှန်ချက်များကို စနစ်တကျလိုက်နာကာ N1H1 တွန်းလှန်ကာကွယ်ရန်မှာ လူထုအားလုံးတွင် တာဝန်ရှိသည်ဖြစ်ရာ ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ကာကွယ်ကြပါစို့ဟု N1H1 ကို လူထုအားအားဖြင့် တွန်းလှန်နိုင်မည့် နည်းလမ်းကောင်းလေးကို ရေးသားလိုက်ရပါတယ် စာချစ်သူ။ အားလုံး ကူးစက်ရောဂါဆိုးများမှ ကင်းလွတ်ကြပါစေ။ ။



ပြည်တွင်းရေးရာ

# ဗြဟ္မဝိဟာရတရားလေးပါး

## အရှင်အာဒိစ္စဝံသ(သာသနာ့တက္ကသိုလ်)

### ဗြဟ္မဝိဟာရအဓိပ္ပာယ်

ဗြဟ္မဝိဟာရပုဒ်သည် ဗြဟ္မဟူသောပုဒ်နှင့် ဝိဟာရဟူသောပုဒ်ကို တွဲစပ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ဗြဟ္မဟူသည်မှာ မြင့်မြတ်ခြင်း၊ ဖြူစင်သန့်ရှင်းခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဝိဟာရကား နေထိုင်ကျင့်သုံးခြင်းဖြစ်သည်။ ဗြဟ္မာတို့ကဲ့သို့ နေထိုင်ကျင့်သုံးခြင်းဟုလည်း အဓိပ္ပာယ်ရသည်။ ဗြဟ္မာတို့သည် ဖြူစင်သန့်ရှင်းသောစိတ်ဖြင့် နေထိုင်ကြသကဲ့သို့ပင် ဗြဟ္မဝိဟာရတရားကို ပွားများသူတို့သည်လည်း ဖြူစင်သန့်ရှင်းသောစိတ်ဖြင့်ပင် နေထိုင်တတ်ကြသည်။ မဟာဂေါတမီသုတ်၌ ဗြဟ္မဝိဟာရကို ဗြဟ္မဝရိယတရားအဖြစ် ဟောကြားတော်မူထားသည်။ ဗြဟ္မဝရိယအဓိပ္ပာယ်မှာ မြတ်သောအကျင့်ဖြစ်သည်။ အဘိဓမ္မာဝေါဟာရအနေအားဖြင့်ကား အပ္ပမာဒဖြစ်သည်။ အတိုင်းမသိသော သတ္တဝါပညတ်ကို အာရုံပြုသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ ဗြဟ္မဝိဟာရတရားတို့သည် လေးပါးမျှရှိသည်။ ယင်းတို့မှာ မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာနှင့် ဥပေက္ခာတို့ဖြစ်သည်။

### မေတ္တာ

မေတ္တာဟူသည်မှာ သတ္တဝါတို့၏အကျိုးကို လိုလားသော အခြင်းအရာအားဖြင့်ဖြစ်သော အဒေါသစေတသိက်ပင်ဖြစ်သည်။ မိခင်သည် မိမိသားငယ်၏ အကျိုးကို လိုလားသကဲ့သို့ပင် သတ္တဝါတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို လိုလားခြင်းသည် မေတ္တာသဘောပင်ဖြစ်သည်။ ဗျာပါဒ၏ ပျက်စီးခြင်းသည် မေတ္တာ၏ ပြည့်စုံခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ တဏှာချစ် ချစ်ခြင်းသည် မေတ္တာ၏ပျက်စီးခြင်းဖြစ်သည်။ ရာဂသည် မေတ္တာ၏ အနီးကပ်ရန်သူဖြစ်သည်။ ဗျာပါဒကား မေတ္တာ၏ ဝေးသောရန်သူဖြစ်သည်။

မေတ္တာ၏ လက္ခဏာကား အကျိုးလိုလားခြင်းဖြစ်သည်။ အကျိုးစီးပွား ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် မေတ္တာ၏ ကိစ္စဖြစ်သည်။ မေတ္တာ၏ သရုပ်သကန်(ပစ္စုပဋ္ဌာန်)ကား ဒေါသကို ပယ်ဖျောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ အကောင်းဘက်မှ ရှုမြင်ခြင်းသည် မေတ္တာ၏ နီးကပ်သောအကြောင်း(ပဒဋ္ဌာန်)ဖြစ်သည်။

မေတ္တာပွားများပုံမှာ-  
သဗ္ဗေ သတ္တာ ဘဝန္တ သုခိတတ္တာ- သတ္တဝါအားလုံး ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေ-ဟူ၍ ဖြစ်သည်။

### ကရုဏာ

ကရုဏာသည် ကရုဏာစေတသိက်ပင်ဖြစ်သည်။ မိခင်သည် သားငယ်ကို မကျန်းမမာ ဖျားနာမှုမှ သက်သာစေလိုသကဲ့သို့ပင် သတ္တဝါတို့ကို ဒုက္ခမှ လွတ်မြောက်စေလိုမှုသည် ကရုဏာ၏ သဘောဖြစ်သည်။ ကရုဏာ၏ ဆန့်ကျင်ဘက်တရားကား ဝိဟိသာ(ဒေါသ)ဖြစ်သည်။ ဝိဟိသာသည် ညှဉ်းဆဲလိုသော သဘောရှိသော်လည်း ကရုဏာကား ဒုက္ခမှလွတ်မြောက်စေလိုသော သဘောရှိသည်။ မိမိနှင့် ဆွေမျိုးနီးစပ်တော်သူတို့ ဒုက္ခရောက်နေသည်ကို မြင်ရ ကြားရလျှင် ကရုဏာနှင့် ဆင်တူသော စိတ်ခံစားမှုတစ်မျိုး ဖြစ်ပေါ်လာတတ်သည်။ ယင်းကား ကရုဏာအစစ်မဟုတ်ပေ။ ဒေါမနဿ(စိတ်ပူပန်မှု)သာ ဖြစ်သည်။ ကရုဏာ၏ အနီးကပ်ရန်သူကား (ဂေဟသိတဒေါမနဿ)ဖြစ်သည်။ ဝေးသောရန်သူမှာ ဝိဟိသာ(ညှဉ်းဆဲမှု) ဖြစ်သည်။

ကရုဏာ၏ လက္ခဏာကား ဆင်းရဲဒုက္ခကို ပယ်ဖျောက်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။ သူတစ်ပါးတို့၏ ဆင်းရဲဒုက္ခကို သည်းမခံနိုင်ခြင်း ကိစ္စရှိသည်။ အဝိဟိသာ(မညှဉ်းဆဲလိုခြင်း)သည် ကရုဏာ၏ သရုပ်သကန်(ပစ္စုပဋ္ဌာန်) ဖြစ်သည်။ ကရုဏာ၏ နီးသောအကြောင်း(ပဒဋ္ဌာန်)ကား ဒုက္ခိတသတ္တဝါ ဖြစ်သည်။

ကရုဏာပွားများပုံမှာ-  
သဗ္ဗေ သတ္တာ ဒုက္ခာ မုစ္ဆန္တ သတ္တဝါအားလုံး ဆင်းရဲဒုက္ခမှ လွတ်မြောက်ပါစေ-ဟူ၍ ဖြစ်သည်။

### မုဒိတာ

မုဒိတာသည်လည်း စေတသိက်တစ်မျိုးပင် ဖြစ်သည်။ ဝမ်းမြောက်ခြင်းဟု မြန်မာပြန်ဆိုနိုင်သည်။ မိခင်သည် သားငယ်ကို ငယ်ရွယ်နုပျိုမှု၌ ကြာမြင့်စွာ တည်စေလိုသကဲ့သို့ပင် သူတစ်ပါးတို့၏ ရပြီးစည်းစိမ်ကို မပျက်စီးစေလိုခြင်း၊ တည်မြဲစေလိုခြင်းသည် မုဒိတာ၏ သဘောဖြစ်သည်။ မုဒိတာသည် အရတိ(မမေ့လျော့ခြင်း)ကို ပယ်ဖျောက်ကြောင်းဖြစ်သည်။ အရတိကင်းပျောက်ခြင်းသည် မုဒိတာ၏ ပြည့်စုံခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် မိမိနှင့် ဆွေမျိုးနီးစပ်တော်သူတို့၏ ကြီးပွားတိုးတက်မှုကို မြင်ရ တွေ့ရသဖြင့် ရွှင်လန်းနှစ်သက်ခြင်းသည် မုဒိတာအစစ်

မဟုတ်ပေ။ လောဘမူသော မနဿသဟုတ်စိတ်(လောဘနှင့်တကွဖြစ်သော ရွှင်လန်းနှစ်သက်သည့်စိတ်)သာဖြစ်သည်။ မုဒိတာ၏ အနီးကပ်ရန်သူမှာ(ဂေဟသိတသောမနဿ)ဖြစ်သည်။ ဝေးသောရန်သူမှာ အရတိဖြစ်သည်။

ဝမ်းမြောက်ခြင်းသည် မုဒိတာ၏ လက္ခဏာဖြစ်သည်။ သူတစ်ပါးကြီးပွားသည်ကို မနာလိုမဖြစ်ခြင်းသည် မုဒိတာ၏ ကိစ္စဖြစ်သည်။ ပဋိယ(အမျက်ထွက်ခြင်း) ကင်းပျောက်ခြင်းသည် မုဒိတာ၏ သရုပ်သကန်(ပစ္စုပဋ္ဌာန်)ဖြစ်သည်။ သတ္တဝါတို့၏ ကြီးပွားတိုးတက်မှုသည် မုဒိတာ၏ နီးသောအကြောင်း (ပဒဋ္ဌာန်)ဖြစ်သည်။

မုဒိတာ ပွားများပုံမှာ-  
သဗ္ဗေ သတ္တာ ယထာလဒ္ဓသမ္ပတ္တိတော- သတ္တဝါအားလုံး ရပြီးစည်းစိမ်မှ မဆုတ်ယုတ်ကြပါစေကုန်လင့်၊ ရပြီးစည်းစိမ်တို့ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ကြပါစေ-ဟူ၍ ဖြစ်သည်။

### ဥပေက္ခာ

ဥပေက္ခာဟူသည်မှာ တရားကိုယ်အားဖြင့် တကြမဇ္ဈတတ္တာစေတသိက်ပင်ဖြစ်သည်။ ချီးမွမ်းခြင်း၊ ကဲ့ရဲ့ခြင်း၊ ချမ်းသာခြင်း၊ ဆင်းရဲခြင်း၊ လာဘ်ရခြင်း၊ လာဘ်မရခြင်း၊ အခြံအရံအကျော်အစောရရှိခြင်း၊ မရရှိခြင်းဟူသော လောကဓံတရားရှစ်ပါးနှင့် တွေ့ကြုံသောအခါ စိတ်ကို အလယ်အလတ်ထားခြင်း၊ မျှမျှတတ ရှုမြင်တတ်ခြင်းသည်လည်း ဥပေက္ခာပင်ဖြစ်သည်။ မိခင်သည် သူတစ်ပါး အကူအညီမပါဘဲ တစ်စုံတစ်ရာ ကိစ္စဆောင်ရွက်နိုင်သောသားကို မြင်သောအခါ မိမိစိတ်ကို အလယ်အလတ်ထား မျှမျှတတ ရှုမြင်တတ်သကဲ့သို့ တစ်စုံတစ်ခုသောကိစ္စကို သူတစ်ပါး၏ အကူအညီမပါဘဲ ဆောင်ရွက်နိုင်သော သတ္တဝါတို့အပေါ်တွင် စိတ်ကို အလယ်အလတ်ထားခြင်း၊ မျှမျှတတ ရှုမြင်ခြင်းသည် ဥပေက္ခာသဘောပင်ဖြစ်သည်။ ချစ်ခြင်း မုန်းခြင်း အစွန်းနှစ်ဖက်ကို ရှောင်ရှားနိုင်ခြင်း(ဝါ)ချစ်ခြင်း မုန်းခြင်းတို့၏ မရှိခြင်းသည် ဥပေက္ခာ၏ ပြည့်စုံခြင်းဖြစ်သည်။ ဥပေက္ခာ၏ အနီးကပ်ရန်သူမှာ ဂေဟသိတအညာနုပေက္ခာ (လူမှုဘဝကို အလေးမထားခြင်း)ပင်ဖြစ်သည်။ ဝေးသောရန်သူကား ရာဂ(တပ်မက်မှု)နှင့် ပဋိယ(အမျက်ထွက်မှု)တို့ ဖြစ်သည်။

ဥပေက္ခာသည် သတ္တဝါတို့အပေါ် အလယ်အလတ်ထားခြင်း လက္ခဏာရှိသည်။ ညီမျှစွာရှုခြင်း(မျှမျှတတ ရှုခြင်း)ကိစ္စရှိသည်။ ရန်လိုမှုကို ငြိမ်းစေလိုသော သရုပ်သကန်(ပစ္စုပဋ္ဌာန်)ရှိသည်။ ကံအတိုင်းဖြစ်ကြ၏ဟု ရှုမြင်ခြင်း အနီးကပ်အကြောင်းတရား(ပဒဋ္ဌာန်)ရှိသည်။

ဥပေက္ခာပွားများပုံမှာ-  
သဗ္ဗေ သတ္တာ ကမ္မသာကာ- သတ္တဝါတို့သည် ကံသာလျှင်ကိုယ်ပိုင်ဥစ္စာရှိကြသည်-ဟူ၍ ဖြစ်သည်။

### ဗြဟ္မဝိဟာရပွားများခြင်းအကျိုး

ဗြဟ္မဝိဟာရတရားတို့ကို ပွားများခြင်းဖြင့် ဝိပဿနာ ချမ်းသာ(ဝိပဿနာသုခ)၊ စည်းစိမ်ဥစ္စာနှင့် ပြည့်စုံခြင်း(ဘဝသမ္ပတ္တိ)၊ ချက်ချင်းလက်ငင်း ချမ်းချမ်းသာသာနေနိုင်ခြင်း(ဒိဋ္ဌဓမ္မသုခဝိဟာရ)ဟူသော အကျိုးတရားတို့ကို ရရှိခံစားနိုင်သည်။ ထို့အပြင် အောက်ပါအကျိုး ၁၁ မျိုးကိုလည်း ရရှိခံစားနိုင်သည်။

- ၁။ ချမ်းသာစွာ အိပ်ရခြင်း၊
- ၂။ ချမ်းသာစွာ နိုးထရခြင်း၊
- ၃။ မကောင်းသော အိပ်မက် မမြင်မက်ခြင်း၊



- ၄။ လူတို့ ချစ်ခင်ခြင်း၊
- ၅။ နတ်တို့ ချစ်ခင်ခြင်း၊
- ၆။ နတ်တို့ အစောင့်အရှောက်ကို ရခြင်း၊
- ၇။ မီးဘေး၊ အဆိပ်ဘေး၊ လက်နက်ဘေးတို့ မသင့်ခြင်း၊
- ၈။ သမာဓိရလွယ်ခြင်း၊
- ၉။ ရုပ်ရည်အဆင်း ကြည်လင်ခြင်း၊
- ၁၀။ မတွေ့မဝေ(ကြည်လင်စွာ)သေရခြင်း၊
- ၁၁။ သေသောအခါ ဗြဟ္မာ့ပြည်သို့ လားရခြင်း။

### နိဂုံး

ဤဗြဟ္မဝိဟာရတရားလေးပါးကို အမြဲမပြတ် ပွားများအားထုတ်သင့်ပေသည်။ အကြောင်းမှာ ဤတရားတို့သည် ဒေါသ၊ ဝိဟိသာ၊ ဣဿာ(ငြူစုခြင်း)နှင့် ရာဂနှင့် ပဋိယ(အမျက်ထွက်မှု)တို့ကို ပယ်ဖျောက်ပေးနိုင်သောကြောင့် ဖြစ်သည်။ ဒေါသသည် လူတို့သန္တာန်၌ရှိသော အဖျက်စွမ်းအားကြီးမားသည့် မကောင်းသောစရိုက်တစ်မျိုးဖြစ်သည်။ မေတ္တာ၏ ဆန့်ကျင်ဘက်လည်း ဖြစ်သည်။ ဝိဟိသာကား ကြောက်မက်ဖွယ်ရာ အနိဋ္ဌာရုံတို့ကိုဖြစ်စေသော စရိုက်ဆိုးဖြစ်သည်။ ကရုဏာ၏ ဆန့်ကျင်ဘက်လည်းဖြစ်သည်။ ဣဿာ(ငြူစုမှု)သည် ကား မိမိဘဝကို အဆိပ်သင့်စေသော စရိုက်ဆိုးတစ်မျိုး ဖြစ်သည်။ မုဒိတာနှင့်လည်း ဆန့်ကျင်သည်။ ရာဂနှင့် ပဋိယတို့ကား ဥပေက္ခာ၏ ရန်သူများဖြစ်ကြသည်။ စင်စစ် ဗြဟ္မဝိဟာရတရားတို့သည် လူသားတစ်ဦး၏ ဘဝကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်သည်။ လူ့ဘဝကို မြင့်မြတ်စေသည်။ သာမန်လူသားဘဝမှသည် ကြီးကျယ်မြင့်မြတ်သူ ဖြစ်စေနိုင်သည်။ လူတိုင်းလည်း ဤတရားတို့ကို ပွားများနိုင်သည်။ ဘာသာရေး၊ အသားအရောင်၊ လူမျိုးရေး၊ အဖိုအမ မခွဲခြားဘဲ အားလုံးသောပုဂ္ဂိုလ်တို့အနေဖြင့် ဤတရားတို့ကို ပွားများမည်ဆိုလျှင် ဤကမ္ဘာလောကကြီးသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ မေ့လျော့ဖွယ်ရာ သုခဘုံဖြစ်လာမည်မှာ ကေန်မုချပင်ဖြစ်သည်။

အရှင်အာဒိစ္စဝံသ သုတေသန ဘာသာပြန်နှင့် စာအုပ်ထုတ်ဝေရေးဌာန နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ် ကမ္ဘာအေးကုန်းမြေ၊ ရန်ကုန်မြို့။  
(ယခုဆောင်းပါးအား ၃၀-၇-၂၀၁၇ ရက်နေ့ထုတ် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတွင် အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ဖတ်ရှုနိုင်ရန် ဖော်ပြထားပါသည်။)

## H1N1 ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးဟန်စိန်ဦးစီးသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် H1N1 ကူးစက်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် အောင်လံမြို့ စမ်းချောင်းရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် ရွာထောင်ရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲတို့တွင် ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များကိုလည်းကောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၁၂၀ တို့အတွက် Mask ၅၁၂၀ ခုကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ရဲပြန်ကြား)

## ရာသီဥတုအခြေအနေကြောင့် ကလေးမြို့ ငြိမ်းချမ်းရေးဂီတပွဲတော်ကျင်းပမည့်ရက် ပြောင်းလဲမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉  
မိုးရာသီကာလအတွင်း ဒေသတချို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်း၊ ရေကြီးမြေပြိုခြင်း၊ ရာသီဥတုအခြေအနေဆိုးရွားခြင်းတို့ကြောင့် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မှုအတွက် အသုံးပြုရမည့် OB Van (Outdoor Broadcasting Van)၊ DSNG(Digital Satellite News Gathering) ယာဉ်ကြီးများ၊ Audio နှင့် Lighting ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်သော Box Truck ကားကြီးများသည် အချိန်မီသွားရောက်ရန် အခက်အခဲ ရှိနေပါသဖြင့် ကလေးမြို့တွင် ဩဂုတ် ၁၃ ရက်၌ ကျင်းပရန်လျာထားသည့် အသံစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မှုအား တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပေးမည့် အစီအစဉ်များကို ပြောင်းလဲကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။  
ဘားအံမြို့တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဂီတပွဲတော် ကျင်းပထုတ်လွှင့်ပြီးမှသာ ကလေးမြို့တွင် ဂီတပွဲတော်ကို ပြောင်းလဲကျင်းပရန် လျာထားပြီး ကလေးမြို့တွင်ပြုလုပ်မည့် အသံစစ်ဆေးမှုနှင့် ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မှုအား တိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်ပေးမည့် အစီအစဉ်များကို အသေးစိတ် ထပ်မံကြေညာပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)



# နိုင်ငံအလိုက်ဖြစ်ပေါ်တဲ့ တုပ်ကွေးရောဂါပိုးပေါ်မှာမူတည်ပြီး ကာကွယ်ဆေးကို သုံးစွဲရတာဖြစ်တဲ့အတွက် တစ်ခါတလေ အံ့ကိုက်မဖြစ်၊ အခြားကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတွေကိုလည်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်

လက်ရှိကာလတွင် ပြည်သူများစိုးရိမ်နေသည့် ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ(H1N1)ပိုးရပ်ရပ်ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပွားနေမှုအခြေအနေ၊ ကြိုတင်ကာကွယ်မှုနှင့် ရှောင်ရန်ဆောင်ရွက်မှုများကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ အကြံပေးပညာရှင် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာစိုးလွင်ငြိမ်းနှင့် ဆေးကတူသိုလ်(၁)ရန်ကုန်၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ဆေးပညာဌာန ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ဒေါက်တာဝင်းနိုင်တို့နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့မှုများကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန် ဖော်ပြပေးလိုက်ပါသည်။

**တွေ့ဆုံမေးမြန်း- ဇော်ကြီး(ပဏီတ)၊ မင်းသစ်(သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ- ဇော်မင်း**

## မေး။ ။ ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ လက်ရှိကာလမှာရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ (H1N1) ပိုးရပ်ရပ်ပတ်သက်ပြီး စိုးရိမ်မှုတွေဖြစ်နေတဲ့အပေါ်ကို ရှင်းပြပေးပါ။

ဒေါက်တာဝင်းနိုင်(ဖြေ)။ ။ ရာသီတုပ်ကွေးဆိုတာကတော့ ရာသီအလိုက်ပေါ်လာတဲ့ တုပ်ကွေးဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်တိုင်းနှစ်တိုင်းဖြစ်တတ်တယ်။ တကယ်တော့ နှစ်တိုင်းဆိုတဲ့နေရာမှာ တစ်နှစ်ကို ကြိမ်ကြားကြီးကြား နှစ်ကြိမ်၊ သုံးကြိမ်ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီလိုပိုးအဝင်ကာလနဲ့ ဆောင်းအကူးကာလတွေမှာ ပိုပြီးတော့ အဖြစ်များပါတယ်။ ရာသီတုပ်ကွေးက နှစ်စဉ်ဖြစ်နေကြတုပ်ကွေးဖြစ်ပါတယ်။

## မေး။ ။ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါဟာ အသက်ဆုံးရှုံးစေနိုင်တဲ့အထိ ဖြစ်စေပါသလား။

ဒေါက်တာဝင်းနိုင်(ဖြေ)။ ။ ရာသီတုပ်ကွေးကတော့ နိုင်ငံတော်တော်များများမှာဖြစ်သလို ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြန်ကြည့်လိုက်ရင် ရောဂါပြင်းပြင်းထန်ထန်ဖြစ်ပေါ်ပြီး အသက်အန္တရာယ် ထိခိုက်နိုင်တဲ့အထိ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါတယ်။ ဒါဟာလည်း ရောဂါဖြစ်ပွားနေရတဲ့လူရဲ့ ကိုယ်ခံအားအပေါ်မှာ မူတည်ပြီးခံစားရတာပါ။ နောက်ထပ် ကမ္ဘာမှာကြည့်ရင်လည်း ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါပိုးတွေက ပိုးအသစ်တွေဖြစ်ပေါ်လာပြီးတော့ ကပ်ရောဂါအသွင်ဖြစ်ပွားကာ လူတွေရဲ့ အသက်အန္တရာယ်ဆုံးရှုံးခဲ့တဲ့ရာဇဝင်တွေလည်း ရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်သူလူထုကိုပြောချင်တာကတော့ ရာသီတုပ်ကွေးဖြစ်တဲ့အခါမှာ အချို့လူတွေမှာ သိပ်ပြင်းထန်မှုမရှိပေမယ့် တချို့လူတွေမှာတော့ ပြင်းပြင်းထန်ထန်ခံစားရပြီး အသက်ဆုံးရှုံးမှုတွေ ရှိပါတတ်တယ်။

## မေး။ ။ ဒီတုပ်ကွေးရောဂါကို ကုသလို့ရနိုင်ပါသလား။ ကြိုတင်ကာကွယ်လို့ ရတဲ့ဆေး ရှိပါသလား။

ဒေါက်တာဝင်းနိုင်(ဖြေ)။ ။ ကုသလို့ရပါတယ်။ တစ်ခုတော့ရှိတယ်။ သူက ပိုးရပ်ရပ်ပတ်ကြောင့်ဖြစ်တာဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီရောဂါဖြစ်ပွားရင် ဘယ်အဆင့်ဖြစ်သလဲ၊ ဘယ်လောက်ဆိုးသလဲ၊ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးတွေအနေနဲ့ ဘယ်လောက်ရှိသလဲဆိုတဲ့ အချက်တွေအပေါ်မှာမူတည်ပြီးတော့ ကုသရတာဖြစ်ပါတယ်။ သာမန်ပြောမယ်ဆိုရင် ရာသီတုပ်ကွေးဖြစ်တဲ့အခါမှာ ဖျားမယ်၊ ခေါင်းကိုက်မယ်၊ ကိုယ်လက်တွေ မအီမသာဖြစ်ပြီးကိုက်ခဲနေမယ်၊ နှာစေး၊ ချောင်းဆိုးဖြစ်မယ်၊ ဒီလိုခံစားနေရတာတွေဟာ သာမန်ဆိုရင်တော့ ပိုင်းရပ်စ် ပိုးကြောင့်ဖြစ်တဲ့အတွက် သူ့အလိုအလျောက် ပျောက်တတ်ပါတယ်။ ဖြစ်တတ်တဲ့ကာလအနေနဲ့ကတော့ သုံးရက်ကနေ တစ်ပတ်လောက်ကြာတတ်ပါတယ်။ အဲဒီရက်ပိုင်းတွေမှာ သိပ်ပြီးတော့ ပြင်းပြင်းထန်ထန်မရှိဘူးဆိုရင် အကိုက်အခဲ ပျောက်ဆေးတို့၊ ဘာမိတ္တန်တို့ သောက်မယ်၊ ချောင်းဆိုးရင်လည်း ချောင်းဆိုးပျောက်ဆေးလေး သောက်လိုက်ရုံနဲ့ပျောက်ကင်းသွားနိုင်ပါတယ်။ သာမန်ဆိုရင် ဒီလောက်နဲ့ပဲ ပျောက်ကင်းပါတယ်။ သို့သော်လည်းပဲ သိပ်ဆိုးလာပြီး နောက်ဆက်တွဲ ဆိုးကျိုးတွေဝင်လာနိုင်မယ်။ အဖျားကမကျသေးဘဲ ဆက်ပြီးတော့ နဖူးနီးယားတွေဝင်လာတာတွေလည်းရှိပါတယ်။ နဖူးနီးယားပိုးကျတော့ ဗက်တီးရီးယားပိုးကြောင့်ဖြစ်တာပါ။ အဲဒီပိုးကျတော့ ဆေးကုသရေးအပိုင်းက ပိုပြီးတော့ အရေးကြီးပါတယ်။ ပိုးသတ်ဆေး၊ တစ်နည်းအားဖြင့်ပြောရရင် ပဋိဇီဝဆေးသုံးရပါတယ်။ လူနာရဲ့အခြေအနေပေါ်မှာမူတည်ပြီး ကုသမှုတွေ လုပ်ရပါတယ်။ ဆေးရုံရောက်ရင်လည်း အခြေအနေပေါ်မှာမူတည်ပြီး အထူးကြပ်မတ်ဆောင်မှာ ကုသရတဲ့ကုထုံးတွေလည်းရှိပါတယ်။

## မေး။ ။ နှာခေါင်းစည်း(Mask)တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဘယ်လိုနှာခေါင်းစည်းတွေ သုံးသင့်လဲဆိုတာ ပြောပြပေးပါဦး။

ဒေါက်တာဝင်းနိုင်(ဖြေ)။ ။ ဒီမေးခွန်းကိုပြောရရင် တုပ်ကွေးရောဂါ ဘယ်လို ကူးစက်သလဲဆိုတဲ့ အပေါ်မှာမူတည်ပါတယ်။ တုပ်ကွေးရောဂါဟာ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ကူးစက်လွယ်ပါတယ်။ ဘယ်လောက်ကူးစက်လွယ်သလဲဆိုရင် ရောဂါရှိတဲ့ လူတစ်ဦးကနှာချေလိုက်မယ်ဆိုရင် သူ့ထဲကထွက်ရှိလာတဲ့ အမှုန်အမွှားတွေနဲ့ ချောင်းဆိုးလိုက်တဲ့အခါမှာ ထွက်လာတဲ့ သလိပ်တွေ၊ ပိုးမွှားတွေက လေထဲကိုရောက်ပြီး အနီးနားမှာရှိတဲ့သူတွေဆီကို ကူးစက်နိုင်ပါတယ်။ အဲဒီလို ကူးစက်နိုင်တဲ့အတွက် နှာခေါင်းစည်းတွေသုံးကြတယ်။ နှာခေါင်းစည်းဆိုတာ ကလည်း သာမန်နဲ့ အထူးပြုလုပ်ထားတဲ့ အမျိုးအစားဆိုပြီး အမျိုးအစားများစွာ ရှိပါတယ်။ ဒါတွေက သုံးပုံသုံးနည်းတွေတော့ကွာပါတယ်။ တော်ရုံ အမှုန်အမွှားတွေကိုကာကွယ်နိုင်ဖို့အတွက်ကတော့ သာမန်ခွဲစိတ်ခန်းသုံး နှာခေါင်းစည်းနဲ့တင် အဆင်ပြေပါတယ်။ အထူးပြုလုပ်ထားတဲ့ N95 Mask ကျတော့ အပေါက်ကလေးတွေက အင်မတန်သေးငယ်တယ်။ ငါးမိုက်ခရွန်လောက် အရွယ်ပမာဏလောက်အထိ စစ်ထုတ်တဲ့အတွက် လေထုထဲကလာတဲ့ ပိုင်းရပ်စ်ကို ကာကွယ်ဖို့လုံလောက်ပါတယ်။ သာမန်နှာခေါင်းစည်းကတော့ ငါးမိုက်ခရွန်လောက် အရွယ်ပမာဏလောက်ရှိတဲ့ ပိုးမွှားတွေကို မကာကွယ်နိုင်ပါဘူး။ N95 နှာခေါင်းစည်းကိုတပ်တဲ့အခါမှာလည်း လုံခြုံအောင်တပ်ဖို့လိုပါတယ်။ သူ့ကိုတပ်ထားရင် အသက်ရှူကျပ်တဲ့အတွက် တကယ်အသုံးမပြုမတပ်ပါ။ အဲဒီလိုနည်းနဲ့ ကာကွယ်လို့ရပါတယ်။

ဒေါက်တာစိုးလွင်ငြိမ်း(ဖြေ)။ ။ အခုအချိန်မှာ လူတော်တော်များများကတော့ သာမန်ခွဲစိတ်ခန်းသုံး နှာခေါင်းစည်းတွေတပ်နေတာရှိသလို တချို့လည်း N 95 နှာခေါင်းစည်းတွေ တပ်နေတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒါဟာလည်း ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ရာသီတုပ်ကွေးအပေါ်မှာ



ဒေါက်တာဝင်းနိုင်



ဒေါက်တာစိုးလွင်ငြိမ်း

ကျန်းမာရေးအသိပညာ တော်တော်တိုးတက်လာတဲ့သဘောပါပဲ။ ကောင်းတဲ့ လက္ခဏာပေါ့။ ဒါပေမယ့်လည်း စနစ်တကျတော့ သုံးစွဲတတ်ဖို့လိုပါတယ်။

ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ(H1N1) ကာကွယ်မှုအပိုင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူတွေအတွက် အရေးကြီးတဲ့အချက်ကတော့ ရောဂါပိုးကူးစက်ပြန့်ပွားမှု လမ်းကြောင်းကို သေချာသိဖို့လိုပါတယ်။ တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားနေတဲ့ လူတစ်ဦးက နှာချေလိုက်မယ်၊ ချောင်းဆိုးလိုက်မယ်ဆိုရင် လူနာဆီကထွက်တဲ့ ရောဂါပိုးအမှုန်တွေက တည့်တည့်ပဲသွားပါတယ်။ တည့်တည့် ခြောက်ပေလောက်အကွာအဝေးအထိရောက်ပါတယ်။ တကယ်လို့သာ ခြောက်ပေအတွင်းမှာရှိတဲ့လူတစ်ယောက်က ဘာအကာအကွယ်မှမရှိဘဲနေမယ်ဆိုရင် အဲဒီလူဟာ တုပ်ကွေးရောဂါပိုးတွေပါတဲ့ အမှုန်အမွှား(Droplet)တွေကို ရှူရှိုက်မိပြီး ရောဂါရနိုင်ပါတယ်။ နောက်တစ်နည်းကတော့ ရောဂါပိုးရှိတဲ့လူနာက ချောင်းဆိုးလိုက်တဲ့ အမှုန်အမွှားတွေဟာ အနီးမှာရှိတဲ့ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းတွေရဲ့ မျက်နှာပြင်တွေပေါ်လည်း ရောက်ရှိသွားနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီနေရာကို တခြားတစ်ယောက်က အကြောင်းအမျိုးမျိုးနဲ့ ထိတွေ့ကိုင်တွယ်ပြီး အဲဒီကိုင်တွယ်မိထားတဲ့လက်နဲ့ သူတို့ရဲ့နှာခေါင်း၊ပါးစပ်တို့ကို ထိတွေ့မိရင်လည်း ရောဂါပိုးတွေက အသက်ရှူလမ်းကြောင်းထဲကိုရောက်ပြီး ကူးစက်တာမျိုးလည်း ဖြစ်ပွားနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီလိုပစ္စည်းတွေကို ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း လူနာကို ထိတွေ့ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း လက်ကိုဆပ်ပြာနဲ့ သေချာဆေးကြောပေးဖို့လိုပါတယ်။ အဲဒီလိုလိုက်နာ လုပ်ဆောင်ခြင်းအားဖြင့် ဒီရောဂါပိုးက တော်ရုံနဲ့ မကူးစက်နိုင်ပါဘူး။

နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်မှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး အဓိကအားဖြင့် ရောဂါဖြစ်ပွားနေတဲ့လူနာအနေနဲ့ကတော့ နှာခေါင်းစည်းတပ်ထားဖို့လိုပါတယ်။ ကျန်တဲ့ သူတွေအကုန်လုံး နှာခေါင်းစည်းတပ်ထားပြီး ရောဂါဖြစ်ပွားနေတဲ့သူက နှာခေါင်းစည်း မတပ်ထားရင်လည်း ကျန်တဲ့သူတွေကို ကူးစက်နိုင်ပါတယ်။ တချို့ပြည်သူတွေက နှာခေါင်းစည်းတော့တပ်ထားတယ်။ ဒါပေမယ့် နည်းလမ်းမမှန်တာတွေ တွေ့နေရတယ်။ မေးစေ့မှာ ချိတ်ထားတဲ့သူတွေရှိသလို ပါးစပ်ကို အုပ်ထားပြီး နှာခေါင်းကိုဖော်ထားတာမျိုးတွေလည်း တွေ့နေရတယ်။ တပ်မယ်ဆိုရင်လည်း စနစ်တကျတပ်သင့်ပါတယ်။ နှာခေါင်းစည်းတပ်ထားရင်နဲ့လည်း တခြားရောဂါတွေရရှိလာနိုင်တဲ့ အခြေအနေမျိုးတွေလည်းရှိနိုင်ပါတယ်။ နှာခေါင်းစည်းဆိုတာ ကြာကြာတပ်ထားရင် ပါးစပ်ကထွက်တဲ့ အာဇေတွေကြောင့် စိုထိုင်းလာမယ်။ အဲဒီလိုစိုထိုင်းလာတာကြောင့် နှာခေါင်းစည်းရဲ့ အပြင်မျက်နှာပြင်မှာ တုပ်ကွေးရောဂါတင်မဟုတ်ဘူး တခြားရောဂါတွေပါ လာကပ်ပြီး ရောဂါကူးစက်လာနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီနှာခေါင်းစည်းကိုပဲ အိမ်ရောက်တဲ့အခါမှာ တွေ့တဲ့နေရာမှာတင်ထားလိုက်မယ်ဆိုပါစို့။ အဲဒီအချိန်မှာ မိသားစုဝင်တစ်ယောက်က နှာခေါင်းစည်းကို ကိုင်တွယ်တာမျိုးတွေ လုပ်ရင်းနဲ့ နှာခေါင်းစည်းကတစ်ဆင့် မိမိမိသားစုကို ရောဂါပိုးတွေကူးစက်နိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အသုံးပြုပြီးသား နှာခေါင်းစည်းတွေကိုလည်း စနစ်တကျ သုံးစွဲဖို့နဲ့ သေသေချာချာစွန့်ပစ်ဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။

N95 Mask သုံးသင့်တဲ့သူတွေကတော့ ရောဂါဖြစ်ပွားနေတဲ့ လူနာတွေ၊ သူတို့ကို အနီးကပ်ပြုစုစောင့်ရှောက်ပေးနေတဲ့ ဆရာဝန်တွေနဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အပြင်မှာ N95 Mask တွေတပ်နေတာလည်း တွေ့ရပါတယ်။ N95 Mask တပ်ဆင်မှုမှာတော့ တပ်ဆင်ပုံနည်းစနစ်က ရောဂါပိုးမဝင်နိုင်အောင် စနစ်တကျသင်တန်းပေး လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ရတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ပိုပြီးဂရုတစိုက် တပ်ဆင်အသုံးပြုကြဖို့လိုပါတယ်။

## မေး။ ။ တုပ်ကွေးရောဂါကို ကြိုတင်ကာကွယ်မှုအနေနဲ့ တုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးထိုးပြီး ထိရောက်စွာကာကွယ်လို့ရနိုင်ပါသလား။

ဒေါက်တာဝင်းနိုင်(ဖြေ)။ ။ တုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးဆိုတာ တုပ်ကွေးမဖြစ်ခင်မှာ ကြိုတင်ပြီးထိုးရတာပါ။ ဒီနှစ်ဒီရာသီမှာ တုပ်ကွေးမဖြစ်ပွားခင်ကတည်းက ကြိုတင်ပြီးထိုးထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆေးတွေကတော့ တစ်နှစ်တစ်ခါ ထိုးဖို့လိုပါတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာ တစ်နှစ်နဲ့တစ်နှစ် တုပ်ကွေးဖြစ်စေတဲ့ ပိုင်းရပ်စ်ကလည်းမတူပါဘူး။ ပြောင်းပြောင်းသွားပါတယ်။ ဒီနှစ်ဆိုရင် H1N1 အဖြစ်များပါတယ်။ နောက်နှစ်မှာ အဲဒါဖြစ်ချင်မှဖြစ်တော့မှာပါ။ ဆေးကြိုတင်ထိုးထားချင်းအားဖြင့်တော့ ဆေးအာနိသင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကနေ အများဆုံး ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ရရှိနေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဖြစ်ရင်တောင်မှ ရောဂါလက္ခဏာ

အားဖြင့်သက်သာပါတယ်။ ထိုးထားသင့်ပါတယ်။ ကြိုတင်ကာကွယ်ဆေး မထိုးရသေးသူတွေအတွက်လည်း အားငယ်စရာမလိုပါဘူး။ ကျန်းမာရေးနဲ့ညီညွတ်တဲ့ ပုံစံမျိုးနေထိုင်ပြီး မကူးစက်အောင်နေဖို့လိုပါတယ်။ ဆေးထိုးသင့်တာကတော့ ဥပမာ အသက်အရွယ်ပိုင်းကြီးတဲ့သူတွေ၊ ကိုယ်ခံအားကျနေတဲ့သူတွေ၊ ရောဂါအခံရှိနေတဲ့သူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့က တုပ်ကွေးဖြစ်ရင် သာမန်လူတွေလို မခံနိုင်တော့ ပိုပြီးတော့ ဦးစားပေးထိုးသင့်ပါတယ်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်တွေလည်း ထိုးမယ်ဆိုထိုးထားသင့်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်ရဲ့ ပထမသုံးလမှာ မထိုးပါနဲ့။ အဲဒီရဲ့နောက်ပိုင်းမှာထိုးပါ။ ကလေးတွေကိုလည်း ခြောက်လ၊ တစ်နှစ်အထက်ဆိုရင်ထိုးလို့ရပါပြီ။ ကလေးတွေမှာတော့ တော်ရုံတန်ရုံနဲ့ ဖြစ်ခဲပါတယ်။ လူလတ်ပိုင်းတွေအနေနဲ့လည်းထိုးထားရင်ကောင်းပါတယ်။ ဒေါက်တာစိုးလွင်ငြိမ်း(ဖြေ)။ ။ ကမ္ဘာနိုင်ငံအလိုက်ဖြစ်ပေါ်တဲ့ တုပ်ကွေးရောဂါပိုးပေါ်မှာမူတည်ပြီး ကာကွယ်ဆေးကို သုံးစွဲရတာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် တစ်ခါတလေ အံ့ကိုက်မဖြစ်ဘူး။ ဒါကြောင့်လည်း အပြည့်အဝကာကွယ်မှုမပေးနိုင်ဘူး။ ဒါကြောင့်အခြားကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းတွေကိုလည်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာဝင်းနိုင်(ဖြေ)။ ။ ရာသီတုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးက တုပ်ကွေးမဖြစ်ခင် ကြိုထိုးရတယ်။ ဒီနှစ် ဒီရာသီမှာ တုပ်ကွေးလာတော့မယ်ဆိုရင် မလာခင်ကတည်းက ကြိုပြီးထိုးရတယ်။ ဆေးတွေကတော့ တစ်နှစ်တစ်ခါ အသစ်အသစ်တွေထိုးပေးရတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကာကွယ်ဆေးက တစ်ခါထိုးလိုက်ရင် တစ်နှစ်ပဲခံတယ်။ နှစ်ပြည့်ပြီဆို သူ့အာနိသင်က ရပ်သွားတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် တုပ်ကွေးဖြစ်စေတဲ့ တုပ်ကွေးပိုင်းရပ်စ်ပိုး မတူဘူး။ ပြောင်းပြောင်းသွားတယ်။ ဒီနှစ်မှာဆို H1N1 အဖြစ်များတယ်။ နောက်နှစ်မှာ သူဟုတ်ချင်မှ ဟုတ်တော့မယ်။ အဲဒီတော့ ကြိုပြီးတော့ မှန်းရခက်တယ်။ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကထုတ်တဲ့ တုပ်ကွေးကာကွယ်ဆေးထုတ်တာရှိတယ်။ တုပ်ကွေးဖြစ်တာတွေ စုံစမ်းထောက်လှမ်းထားတာရှိတယ်။ ဘယ်နေရာမှာ ဘယ်တုပ်ကွေးအမျိုးအစားကဖြစ်တယ်။ ဒီနေရာမှာဖြင့် ဒီတုပ်ကွေး ဒီနှစ် လာတော့မယ် ကြိုပြီးတော့သူတို့ကသိတယ်။ သိပြီးရင် အဲဒီတုပ်ကွေးအတွက် ဆေးဖော်ရတယ်။ ဆေးထိုးရမယ်။ ထိုးသင့်တဲ့သူတွေက ဘယ်သူတွေထိုးသင့်တယ် တစ်ချက်တော့သိရမယ်။ ထိုးသင့်တဲ့သူတွေက အသက်အရွယ်အားဖြင့် ဘယ်သူက ကိုယ်ခံအားကျလဲပေါ့။ ကိုယ်ခံအားကျပြီဆိုတဲ့အချိန်ကျတော့ သာမန်လူတွေလို မခံနိုင်တော့ဘူးပေါ့။ ဒီတော့ သူတို့ကိုကြိုပြီးထိုးထားဖို့ ကောင်းတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ ရောဂါအခံရှိတဲ့သူတွေပေါ့။ ဥပမာ ရင်ကျပ်ပန်းနာရှိတဲ့သူတွေ၊ ကင်ဆာရောဂါရှိတဲ့သူတွေ၊ ဆီးချိုရောဂါရှိတဲ့သူတွေ ဒါမျိုးတွေ ပိုပြီးတော့ဦးစားပေးသင့်တာပေါ့။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်တွေလည်း ထိုးမယ်ဆို ထိုးလို့ရတာပေါ့။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်တွေရဲ့ ပထမသုံးလမှာ ထိုးလို့ မရဘူး။ နောက်ပိုင်းမှာ ထိုးလို့ရတယ်။ ကလေးတွေရောထိုးလို့ရလားဆိုရင် ခြောက်လ၊ တစ်နှစ်အထက်ဆို ထိုးလို့ရတယ်။ ကလေးတွေမှာ တော်ရုံတန်ရုံ ဖြစ်ခဲတယ်။ လူလတ်ပိုင်းတွေရော ထိုးသင့်လားမေးရင် ကျွန်တော်တို့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေက အဓိကပဲ တုပ်ကွေးဖြစ်ပြီဆိုရင် ဆေးခန်းလာမယ်၊ ဆေးရုံလာမယ်၊ လာပြီဆိုရင် သူများတွေကတစ်ကြိမ်ပဲတွေ့တယ်။ ကျွန်တော်တို့က အကြိမ်ကြိမ်တွေ့ရတယ်။ ဒီတော့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေထိုးသင့်တယ်။ အကုန်လုံးတော့အရေးကြီးတာပဲ အရေးမကြီးတာတော့ သိပ်မရှိဘူး။ ဒါပေမယ့် ဆေးက ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကနေ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ တစ်နှစ်လောက်ပဲခံတယ် ဒါတွေတော့ရှိတာပေါ့။

## မေး။ ။ တုပ်ကွေးရောဂါပိုးအမျိုးမျိုးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ရှင်းပြပေးပါဦးခင်ဗျ။

ဒေါက်တာဝင်းနိုင်(ဖြေ)။ ။ လူတွေမှာလှည့်နေတဲ့ တုပ်ကွေးတွေရှိတယ်။ နောက်ကြက်ငှက်တွေမှာဖြစ်တဲ့ တုပ်ကွေးတွေရှိတယ်။ တစ်ခါတလေကျတော့ တုပ်ကွေးအချင်းချင်း ပေါင်းဖက်မိတဲ့အခါမှာ ပေါင်းဖက်လို့ရတဲ့ အခြေအနေမျိုးတွေရှိတယ်။ မျိုးမတူတာတွေလည်းရှိတယ်။ အဲဒီတော့ တုပ်ကွေးပိုးတွေ ပြန်ကြည့်တဲ့အခါမှာ ဖြစ်စဉ်အရ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းသွားတာ၊ နည်းနည်းပြောင်းတာနဲ့ များများပြောင်းတာပဲရှိတယ်။ မျိုးဗီဇပြောင်းသွားတယ်ဆိုတာရှိနိုင်တယ်။ တုပ်ကွေးကို နှစ်မျိုးစဉ်းစားရတယ်။ တစ်ခုက ပြင်းတဲ့အားအဖြစ်နှုန်း၊ လူကို ဘယ်လောက်အထိတိုက်ခိုက်နိုင်လဲပေါ့။ နောက်တစ်ခုက တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက်ကိုကူးစေနိုင်တဲ့ တစ်ခုနဲ့တစ်ခုကမတူဘူး။ တစ်ခုက ပျော့ပျော့လေးနဲ့၊ တချို့က အရမ်းပြင်းတယ် လူကိုထိရင်။ ဒါပေမယ့် ကူးစက်ဖို့တော့နည်းတယ်။ ဗီဇဓာတ်လုံးဝကြီးပြောင်းသွားလို့ရှိရင် ပြင်းအားဖြစ်အားလည်းများမယ်။ ကူးစက်တာလည်းများမယ်။ အဲဒီလိုဖြစ်လာပြီဆိုရင်တော့ အတိုင်းအတာက တော်တော်ဆိုးမှာဖြစ်တယ်။ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက်ကူးတယ်။ တော်တော်ကြီးဆိုးတယ်။ ပျံ့တာလည်းလွယ်တယ်။ ရာသီတုပ်ကွေးက တကယ်လို့ ဗီဇပြောင်းခဲ့ရင်တော့ အဲဒီလိုပြောင်းဖို့အတွက် အခြေအနေပေးလာရင် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး၊ အဲဒီကြက်ငှက်တုပ်ကွေးအမျိုးအစားဟာ အိမ်မွေးသတ္တဝါဖြစ်တဲ့ ဝက်မှာကျတော့ သူလည်းတုပ်ကွေးရတယ်။ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးကိုလည်း လက်ခံတယ်။ လက်ခံပြီးတော့ ပေါင်းဖက်မိပြီး တုပ်ကွေးနှစ်မျိုးပေါင်းလိုက်ရင် အမျိုးအစားသစ်ထွက်လာမယ်။ ဒါမျိုးတွေကလည်းရှိသေးတယ်။ အဲဒီတော့ (Swine Flu)လို့ခေါ်တဲ့ ဝက်တုပ်ကွေးပေါ့။ ခုနောက်ပိုင်းမှဖြစ်တာ ကျွန်တော်တို့ H1N1 ပြောတော့ ရာသီတုပ်ကွေး၊



ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်တွင်းပြင်ဆင်ပြုစုရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်သော ပညာရပ်ဝေါဟာရများ

“ပညာရပ်ဝေါဟာရများ” စာစဉ်ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာန တက္ကသိုလ်စာအုပ်ပြုစုထုတ်ဝေရေးကော်မတီက ထုတ်ဝေ ခဲ့သည်မှာ နှစ်ပေါင်း (၄၀) ကျော်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာသုံး ဝေါဟာရ(Scientific and Technical Term) များကို မြန်မာဝေါဟာရများသို့ ဘာသာပြန်ဆိုထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ထိုစာစဉ်တွင် အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ A မှ Z အထိပါဝင်သည့် ဝေါဟာရများကို စာအုပ်ရှစ်အုပ်ခွဲ၍ ပြုစုထုတ်ဝေ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ A နှင့် B ပါဝင်သည့် ပထမစာအုပ်ကို ၁၉၇၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ၌ ထုတ်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဒုတိယစာအုပ် (စာစဉ်အမှတ် ၈၅) တွင် အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ C၊ တတိယစာအုပ် (စာစဉ် အမှတ် ၉၃) တွင် D၊ E နှင့် F၊ စတုတ္ထစာအုပ် (စာစဉ်အမှတ် ၁၁၀) တွင် G၊ H၊ I၊ J နှင့် K၊ ပဉ္စမစာအုပ်(စာစဉ်အမှတ် ၁၁၅) တွင် L၊ M နှင့် N၊ ဆဋ္ဌမစာအုပ် (စာစဉ်အမှတ် ၁၂၀) တွင် O၊ P နှင့် Q၊ သတ္တမစာအုပ်(စာစဉ်အမှတ် ၁၂၇) တွင် R နှင့် S များ ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။ အဋ္ဌမနှင့် နောက်ဆုံးစာအုပ် (စာစဉ်အမှတ် ၁၃၄) တွင် U၊ V၊ W၊ X၊ Y နှင့် Z တို့ ပါဝင်ပြီး ၁၉၇၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လက ထုတ်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (ပထမစာအုပ်တွင် စာစဉ်အမှတ် ဖော်ပြထားသည်ကို မတွေ့ရှိရပါ။)

စာအုပ်အသီးသီး၏ နိဒါန်း၌ “ဤအတွဲတွင် ပါဝင်သော ဝေါဟာရများ သည် တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှပညာရှင်များ၊ အစိုးရဌာန အသီးသီးမှ ပညာရှင်များ၊ ပြင်ပပညာရှင်များ စုဝေးညှိနှိုင်းကြကာ ပြုစုထားသည့် ဝေါဟာရများဖြစ်ပါသည်။ ဤဝေါဟာရများကို ဝေါဟာရညှိမိမူ (၁၂) ချက်နှင့် ညှိနှိုင်း၍ ပြုစုခဲ့ပါသည်”ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။ ထို့ပြင် နိဒါန်း၏ အဆုံးပိုဒ်တွင် “ယခုညှိပြီး ဝေါဟာရတို့သည် ပြီးပြည့်စုံပြီဟု မယူဆသင့်ပါ။

ထပ်မံပြုပြင်စရာ၊ ပြည့်စုံစရာတို့ ရှိနေဦးမည်သာ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဤဝေါဟာရများကို သုံးသွားရင်း ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဝေါဟာရများတွေ့ခဲ့သော် တက္ကသိုလ်ဘာသာပြန်နှင့် စာအုပ်ထုတ်ဝေရေးဌာနသို့ အကြံဉာဏ်ပေးပို့ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။ ထိုသို့ ပေးပို့ကြသည့် အကြံဉာဏ်များအတိုင်း သင့်လျော် သလို ပြုပြင်ပြင်ဆင်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ စစ်စစ်မှာ ဝေါဟာရပြုစုရေးလုပ်ငန်း သည် အစဉ်တစိုက်ဆက်၍ လုပ်ရဦးမည့်လုပ်ငန်းသာဖြစ်ပါသည်” ဟု ဖော်ပြ ထားသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါသည်။

သိပ္ပံပညာရပ်သည် ယခုဆယ်စုနှစ်သုံးစု၊ လေးစုအတွင်း တစ်ဟုန် ထိုးတိုးတက်လာသည့်အလျောက် နယ်ပယ်အသစ်များ၊ ဘာသာရပ်အသစ် များ ပေါ်ထွန်းလာခဲ့ပါသည်။ အထူးသဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဘာသာရပ်အသစ်များနှင့် ဆက်နွယ်သည့် နယ်ပယ် အသစ်ပေါင်းများစွာ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ နယ်ပယ်အသစ်များနှင့် အတူ Scientific Term အသစ်များကိုသုံးနှုန်းလာကြပါသည်။

Combat Climate Change - (ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု တိုက်ဖျက်ရေး) နယ်ပယ်၌ ဆိုလျှင် Global Warming၊ Greenhouse Effect၊ Greenhouse Gases၊ Global Warming Potential၊ Carbon Footprint၊ Zero Carbon၊ Carbon Neutral၊ Clean Development Mechanism (CDM)၊ Reducing Emission from Deforestation and Forest Degradation Plus (REDD+)၊ Ozone Depleting Substances (ODS)၊ Green Energy၊ Green and Clean Energy၊ Alternative Energy၊ Geo-thermal Energy၊ Bio-diesel၊ Water Footprint၊ Wetland၊ Peatland၊ . . .

စသည့် သိပ္ပံဝေါဟာရများသည် အလွန်အသုံးများသည့် ဝေါဟာရအသစ်များ ဖြစ်နေပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းတို့အတွက် အကြောင်း အရာမှန်ကန်ပြည့်စုံပြီး မြန်မာလိုခေါ်ဆိုရလွယ်ကူမည့် မြန်မာဝေါဟာရများ လိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။ သို့မှသာ သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်များကို တက္ကသိုလ်များ၊ ကျောင်းများ၌ သင်ကြားရာတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးတစ်ပြေးညီ တစ်သမတ်တည်းဖြစ်ပါမည်။ Greenhouse Gases ကို အချို့က “မုန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့များ”ဟု သုံးစွဲကြပြီး အချို့က “ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့များ”ဟု သုံးနှုန်းကြပါသည်။ ထိုနည်းတူပင် “Renewable Energy”ကို “ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်”ဟု လည်းကောင်း၊ “ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်”ဟု လည်းကောင်း သုံးနှုန်းနေကြသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိနေရပါသည်။ Renewable ၏ တိုက်ရိုက်အဓိပ္ပာယ်အတိုင်းဆိုပါက “အသစ်ပြန်ဖြစ်သော စွမ်းအင်” ဟု ခေါ်ဆိုရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် ခေါ်ဆိုရာ၌ “ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်” လောက်မပြေပြစ်ပါ။

Wetland ကို မူလက “ရေတိမ်ဒေသ”ဟု သုံးနှုန်းခဲ့ကြသော်လည်း ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလက နေပြည်တော်တွင်ကျင်းပခဲ့သော World Wetland Day အခမ်းအနား၌ “ကမ္ဘာ့ရေတိမ်ဒေသများနေ့”ဟု သုံးနှုန်းခဲ့ပါသည်။ ရေတိမ်ဒေသ ဟု ပြောင်းလဲသုံးနှုန်းခြင်းသည် သက်ဆိုင်ရာဌာန၌ ခိုင်လုံသောအထောက်

အငြိမ်းစားပါမောက္ခချုပ် ဦးဝင်းကြည် (သစ်တောတက္ကသိုလ်)

အထူးရှိမည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ရူပဗေဒဘာသာရပ်မှ “Density”၊ “Specific Gravity”နှင့် “Relative Density” တို့ကို ဆရာကြီး ဒေါက်တာမောင်မောင်ခနှင့် ဆရာကြီး ဦးစံသာအောင်တို့ ပြုစုခဲ့သော “အခြေပြု ရူပဗေဒအတွဲ - ၁၊ မက္ကနစ်နှင့် ဒြပ်တို့၏ အရည်အချင်းများ” စာအုပ်တွင် “သိပ်သည်းခြင်း”၊ “ရေချိန်သိပ်သည်းဆ” နှင့် “သိပ်သည်းဆ”ဟု သုံးနှုန်းထားပါသည်။ (အဆိုပါစာအုပ်၌ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေသည့် ခုနှစ်ကို ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။ ထိုစဉ်က (၉) တန်း၊ (၁၀) တန်းမှ ဂျူနီယာများထံ စုံစမ်းမှုအရ ၁၉၆၄ ခုနှစ် ဖြစ်ဖို့များပါသည်။) အထက်ဖော်ပြပါပညာရပ်ဝေါဟာရ စာအုပ်များတွင်မူ Density ကို “သိပ်သည်းခြင်း”၊ Specific Gravity ကို “သိပ်သည်းဆ”ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။ ရူပဗေဒပညာရှင်အများစုက “Specific Gravity” ဆိုသည့် အသုံးအနှုန်းကိုဘဝင်မကျခဲ့ကြပါ။ Gravity - (မြေကြီး၏ ဆွဲငင်အား)နှင့် မည်သို့မျှ မပတ်သက်သောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ A.J Panshin နှင့် Carl de Zeeus ကို ၁၉၆၄ ခုနှစ်က ပြုစုထုတ် ဝေခဲ့သော “Textbook of Wood Technology” စာအုပ်တွင် “The term specific gravity is very misleading since it has nothing to do with gravity. A more suitable name for this concept is density index ”ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။

လက်ရှိ (၉) တန်းတွင် ပြဌာန်းထားပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ဝေသော “Physics” စာအုပ်တွင် Specific Gravity မပါဝင်တော့ဘဲ Density နှင့် Relative Density နှစ်ခုသာ ပါဝင်ပါတော့သည်။

စာရေးသူတွေ့မိသော အမှားတစ်ခုကို အလျဉ်းသင့်၍ ဖော်ပြလိုပါသည်။ Demography ဘာသာရပ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် “Population Density” ကို မြန်မာလို “လူဦးရေသိပ်သည်းဆ”ဟု သုံးနှုန်းထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ “လူဦးရေသိပ်သည်းခြင်း”ဟု သုံးနှုန်းမှသာ အမှန်ဖြစ်ပါမည်။ “ဆ” (အဆ) ဆိုသည်မှာ အမျိုးတူနှစ်ခုနှိုင်းယှဉ်သည့်အခါတွင်သာ သုံးပါသည်။ Population Density သည် တစ်ယူနစ် ဧရိယာတွင်ရှိသော လူဦးရေကို ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာသုံးစနစ်အရ တစ်စတုရန်း ကီလိုမီတာတွင်ရှိသည့် လူဦးရေဖြစ်ပါသည်။ ပညာရပ်ဝေါဟာရစာအုပ်တွင်မူ “Density of Population”ကို “လူဦးရေအစိပ်အကျ”ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုသော် ပညာရပ်ဝေါဟာရများ စာအုပ်များကို ပြုစု ထုတ်ဝေခဲ့သည်မှာ နှစ်ပေါင်း(၄၀) ကျော်ကြာခဲ့ပြီဖြစ်သဖြင့် တက္ကသိုလ် အသီးသီးမှ ပညာရှင် များ၊ အစိုးရဌာနများမှ ပညာရှင် များနှင့် ပြင်ပပညာရှင်များ ညှိနှိုင်း၍ ပြည့်စုံစုံစမ်း ပြင်ဆင်ထုတ်ဝေသင့်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း အကြံပြုအပ်ပါသည်။

အကြောင်းအရာမှန်ကန်ပြည့်စုံပြီး မြန်မာလို ခေါ်ဆိုရလွယ်ကူမည့် မြန်မာဝေါဟာရများ လိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။ သို့မှသာ သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များကို တက္ကသိုလ်များ၊ ကျောင်းများ၌ သင်ကြားရာတွင် တစ်နိုင်ငံလုံး တစ်ပြေးညီတစ်သမတ်တည်းဖြစ်ပါမည်။

»» စာမျက်နှာ ၈ မှ ဝိုင်းရပ်စ်အတူတူပဲ မှတ်လိုက်တာပေါ့ တကယ်လို့ သူ့ရဲ့ ဝီဇက်ပြန်ကြည့်ရင် မတူတာလေးတွေတွေ့ရမယ်။ အဲဒီအနေအထား ကွဲပြားခြားနားချက်ပေါ်မူတည်ပြီး ကူးစက်တာတွေ၊ ဖြစ်အားများတာတွေဖြစ်ကုန်တာပဲ။ စောစောကပြောတဲ့ ကပ်ရောဂါအသွင်ဖြစ်တယ်ဆိုတာ ဒါမျိုးတွေရှိတယ်။

မေး။ ။ အခုဖြစ်နေတဲ့ ရာသီတုပ်ကွေးကို ကပ်ရောဂါလို့ပြောလို့ရမလား။  
ဒေါက်တာဝိုင်းလွင်ငြိမ်း(မြေ)။ ။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်က တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ A(H1N1) pdm 2009 တုပ်ကွေးရောဂါ ဝိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ကမ္ဘာလူတုပ်ကွေးကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်တုန်းက မြန်မာနိုင်ငံမှာတော့ ဖြစ်ပွားသေးဆုံးမှ နည်းပါးခဲ့ပါတယ်။ ဒီရောဂါပိုးက ပညာရှင်တွေခန့်မှန်းထားသလောက် မပြင်း ထန်ခဲ့ဘူး။ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး (H5N1) ကျတော့ သေဆုံးနှုန်းများတယ်။ အဲဒီ A(H1N1) pdm 2009 ဝိုင်းရပ်စ်ပိုးကို ၂၀၁၀ နောက်ပိုင်းမှာ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီရောဂါပိုးက ကမ္ဘာလူတုပ်ကွေး ကပ်ရောဂါအသွင်မဟုတ်တော့ဘဲ ရိုးရိုးရာသီတုပ်ကွေးဖြစ်သွားပြီ။ ဒါကိုလည်း ပြည်သူလူထုက သိရှိနားလည်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ခုနကပြောသလို ရာသီတုပ်ကွေးရဲ့ သဘော သဘာဝအရ ကြက်ငှက်တို့၊ ဝက်တို့ရဲ့တုပ်ကွေးနဲ့ ပူးပေါင်းနိုင်တဲ့ အနေအထား မှာရှိတဲ့အတွက် မျိုးကွဲတွေက ထပ်ပြီးဖြစ်လာနိုင်တယ်။ အသစ်တွေကတော့ ပြင်းထန်တယ်။ ဒီအချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့က ရာသီတုပ်ကွေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝိုင်းရပ်စ်တွေကို ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးလိုက်တဲ့အခါကျတော့ အရင်ပုံမှန်တွေ့နေတဲ့ ရာသီတုပ်ကွေး (H1N1) ရယ်နောက် ၂၀၀၉ ခုနှစ်ကနေ ရာသီတုပ်ကွေးအနေနဲ့ ပြောင်းသွားတဲ့ A(H1N1)pdm 2009 ကလည်းရှိ နေတာတွေ့ရပါတယ်။ အမျိုးသားဓာတ်ခွဲဌာနနဲ့ ကူးစက်ရောဂါဌာနအနေနဲ့ ဒါတွေကို စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုနေတယ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာ ကျွန်တော်တို့လိုပဲ နှစ်မျိုးပဲ A(H1N1)pdm 2009 ပျံ့နှံ့နေတယ်။ ကျွန်တော်တို့အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ ထိုင်းတို့မှာလည်း ပျံ့နှံ့နေတယ်။ ကပ်ရောဂါအနေနဲ့ ကြေညာတော့မယ်ဆိုရင် ထိုင်းပြည်ရဲ့ရောဂါဖြစ်ပွား သေဆုံးမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဘယ်အဆင့်သက်မှတ်မလဲဆိုတာကို နိုင်ငံတကာ ကျန်းမာရေးပြဌာန်းချက်အရ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့နဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး သတ်မှတ် ကြေညာရတာဖြစ်ပါတယ်။

အခုလက်ရှိအခြေအနေကတော့ ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းမဟုတ်သေးဘူး။ ဒါပေမယ့် တချို့မှာတော့ ပြင်းထန်တုပ်ကွေးဆန့်တဲ့ လူနာတွေတွေ့နေရ

တယ်။ ရောဂါရဲ့ သဘောသဘာဝအရ ဘယ်အဆင့်ကို ပြောင်းသွားမလဲဆိုတာ ကျွန်တော်တို့က မပြောနိုင်သေးဘူး။ ကပ်ရောဂါလို့သတ်မှတ်ဖို့ဆိုတာ အစုလိုက် အပြုံလိုက် တစ်နေရာတည်းမှာ ဖြစ်ပွားမှာသာ သတ်မှတ်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုကတော့ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ရောဂါထိန်းချုပ်တဲ့အဆင့်အနေနဲ့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ကာကွယ်ရေးနဲ့ ကုသရေးလုပ်ငန်းတွေကို အပြည့် အဝစီမံချက်ချမှတ် ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ လက်ရှိမှာ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆေးကုသနေတဲ့ လူနာတွေရှိတဲ့အတွက် ဆေးကုသမှုပေးတဲ့အပိုင်းကိုလည်း သိချင်ပါတယ်။  
ဒေါက်တာဝိုင်းလွင်ငြိမ်း(မြေ)။ ။ ရာသီတုပ်ကွေးက အများကြီးပေါ့။ မိုးကုန်ပြီ ဆောင်း ကူးပြီဆို ရာသီပြောင်းပြီဆို ကိုယ်ခံအားတွေက ပြောင်းသွားပြီ။ ကျသွားပြီပေါ့။ အအေးမိတဲ့အခါမျိုးတွေမှာ ဖျားနိုင်ပါတယ်။ သာမန်ဖြစ်တာဆိုရင်တော့ ပါရာစီတမောလ်၊ ဘာမီတုန်လေးနဲ့ ပြီးသွားတာလည်းရှိတယ်။ အဲဒီကနေဆိုးလာရင် ဆေးရုံဆေးခန်းရောက်တာလည်းရှိတယ်။ ပုံမှန်ဆိုရင်တော့ ပိုးအတွက် ဝိုင်းရပ်စ် ကို သတ်တဲ့ဆေးသောက်ရင် သူဟာသူပျောက်သွားတယ်။ ဖျားတာငါးရက်၊ ခုနစ် ရက် အဖျားကမကျဘဲ အဲဒီထက်ဆိုးလာရင် နမိုးနီးယားဝင်မယ်။ အဆုတ်ရောင် မယ်ဆို ဆေးရုံတက်ရမယ်။ ဆေးထိုးရမယ်။ ကျွန်တော်တို့မှာ သတ်မှတ်ချက်တွေရှိ တယ်။ ဘယ်လောက်ပြင်းထန်သလဲ၊ နမိုးနီးယားဖြစ်တိုင်းလည်း အိမ်မှာကုလို့ ရတာရှိတယ်။ လွယ်လွယ်သတ်မှတ်ရင် ကျောက်ကပ်ကောင်းသလား၊ သွေးပေါင် ချိန်ကောင်းသလား၊ အသက်ရှူမြန်နေသလား၊ မောနေသလား၊ အသက်(၆၅) နှစ်ကျော်နေပြီလား၊ အဲဒီငါးချက်ကို ရွေးလိုက်တယ်။ အဲဒီငါးချက်မှာ တစ်ချက် လောက်ပဲဆို အကြောင်းမဟုတ်ဘူး။ နှစ်ချက်လောက်ဆို ဆေးရုံတက်ရဖို့များ တယ်။ သုံးချက်ဆို အထူးကြပ်မတ်ဆောင်ထဲဝင်ရတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ အဆုတ်ရောင်လို့ နမိုးနီးယားဖြစ်ပြီဆို၊ စောစောကပြောတဲ့ အချက်သုံးချက် လောက်ဖြစ်ပြီဆို ဆေးရုံတင်ပြီးကုပါတယ်။ သူကဗက်တီးရီးယားပိုးတွေရဲ့ နောက်ဆက်တွဲပေါ့။

ဗက်တီးရီးယားပိုးတွေကို သတ်ဖို့ကျတော့ ပဋိဇီဝဆေးတွေ၊ ပိုးသတ်ဆေး တွေပေးရတယ်။ ပိုးသတ်ဆေးတွေပေးတိုင်းလည်း ဒီပိုးက သေချင်မှသေတာ၊ ပိုးသတ်ဆေးကို ယဉ်ပါးနေတဲ့ ပိုးတွေရှိတယ်။ အဲဒီပိုးတွေဝင်ရင်တော့ အဲဒီပိုး သတ်ဆေးကို ထိုးပေးလည်းမရဘူး။ ဖြစ်တဲ့ပိုးရယ် ပေးတဲ့ဆေးရယ် ကိုက်ညီရ မယ်။ ဆေးအာနိသင်ကလည်းရှိရမယ်။ အဲဒီအခါကျရင်နိုင်သွားပြီ၊ တစ်ခါတလေ ကျတော့ သိပ်ကိုဆိုးနေတယ်ဆိုရင် ပိုးသတ်ဆေးပေးလို့ မပြီးပြန်ဘူး။ သူက မောနေသလား၊ ဒါဆိုရင် အောက်ဆီဂျင်ပေးရတာပေါ့ အောက်ဆီဂျင်ပေးတာ

ကို သူမရှုနိုင်ဘူး။ တစ်ခါတလေကျတော့ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးတွေ နမိုးနီးယား တင်မကဘူး။ နှလုံးသွားဖောက်တယ်။ နောက်တစ်ခါ ကျောက်ကပ်က အလုပ် မလုပ်ဘူးဖြစ်လာတယ်။ အဲဒီတော့ ဆီးအဆိပ်တွေတက်တယ်။ ကျောက်ကပ်က ပျက်စီးလာတယ်။ ဒီလိုမျိုးနောက်ဆက်တွဲတွေ ထပ်ဝင်လာတာရှိတတ်တယ်။ စောစောစီးစီးလာတယ်။ ကုမယ်ဆို အများစုက လွယ်လွယ်ကူကူနဲ့ ကုသလို့ရမှာ ပါ။ အခုဖြစ်သွားတဲ့ ကိစ္စတွေမှာလည်း လောလောဆယ်ပြန်ကြည့်ရင် အမိုး နီးယားကြောင့် ဆိုပြီးတော့ တော်တော်လေးကို မောနေတဲ့ လူနာတွေတွေ့တယ်။ အဲဒီလူတွေမှာ ပိုးသတ်ဆေးပေးကြတယ်။ ကုကြတယ်။

မေး။ ။ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး(WHO)ကို အခုဖြစ်နေတဲ့ တုပ်ကွေးရောဂါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အကူအညီတောင်းခံထားတယ်လို့သိရပါတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး သိချင်ပါတယ်။ ရာသီတုပ်ကွေးက တစ်နေရာတည်းမှာ အစုလိုက်အပြုံလိုက်ဖြစ် တာရှိလား။

ဒေါက်တာဝိုင်းလွင်ငြိမ်း(မြေ)။ ။ WHO နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တာပဲရှိပါ တယ်။ လတ်တလောဖြစ်နေတဲ့ တုပ်ကွေးရောဂါရဲ့ မျိုးရိုးဗီဇကို အသစ်ဟုတ် မဟုတ် ဓာတ်ခွဲစစ်ဖို့ကိစ္စတွေ၊ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးနဲ့ ပတ်သက် ပြီး နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ အကူအညီတွေ၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံချင်း ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ရမယ့်ကိစ္စတွေ၊ နိုင်ငံတကာကျန်းမာရေး စည်းမျဉ်းနဲ့အညီ ဆောင်ရွက် ရမယ့် ကိစ္စတွေမှာတော့ WHO နဲ့ဝန်ကြီးဌာန ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရတဲ့ အပိုင်း တွေရှိပါတယ်။ လောလောဆယ်ကတော့ WHO က ရာသီတုပ်ကွေးအနေ နဲ့ဘဲ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီး ဌာနမှာ ကူးစက်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးဌာနရှိတယ်။ အမျိုးသားဓာတ်ခွဲဌာနရှိတယ်။ ဒီဌာနတွေနဲ့ပေါင်းပြီး ကျွန်တော်တို့က (Influenza Like Illness) (Severe Acute Respiratory Infection) တုပ်ကွေးရောဂါဆန့်တဲ့ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု လုပ်ငန်းတွေကို တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ပြည်နယ်တိုင်းမှာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

အခုထက်ထိတော့ တစ်နေရာတည်းမှာ အစုလိုက်အပြုံလိုက်ကြီး ရောဂါ ဖြစ်ပွားတာ အတော်လေးကို နည်းပါတယ်။ ပြင်းထန်တဲ့လူနာတွေ၊ အဆုတ် ရောင်ရောဂါတွေ ကူးစက်တာ၊ ကျွန်တော်တို့ဘက်က စနစ်တကျတုံ့ပြန်ဆောင် ရွက်နေပါတယ်။

လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုနဲ့ပတ်သက် ပြီး ဌာနဆိုင်ရာတွေနဲ့ ပြည်သူလူထုရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုက အရေးကြီးသလို ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ နှိုးဆော်ချက်များကိုလည်း တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။



ပြည်တွင်းရေးရာ

# မောင်တောခရိုင် လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မောင်တော ဇူလိုင် ၂၉

မောင်တောခရိုင် လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၃/၂၀၁၇)ကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် မောင်တောခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးတွင် မောင်တောခရိုင် လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက အဖွဲ့အမှတ်စဉ် (၃/၂၀၁၇) မောင်တောခရိုင် လုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များအနေဖြင့် ကျေးရွာများသို့ ဝင်ရောက်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိတို့လိုချင်သည့် အချက်အလက်များ၊ ဥပဒေချိုးဖောက်နေသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ တရားခံများ ဖမ်းဆီးရမိရေးထိရောက်အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်သည်မှာ အင်မတန်ကောင်းမွန်သည့် အခြေအနေဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုအခြေအနေကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အတွက် ဤဒေသ၏ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် အခြားသောကဏ္ဍများကိုပါ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အတွက် ကျေးရွာများကို ကင်းဆင်းစစ်ဆေးသည့်လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ပေးထားပါကြောင်း၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးအတွက် ဖမ်းဆီးရမိသည့် တရားခံများ၊ ဥပဒေချိုးဖောက်သူများကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဆိုလျှင် လုံခြုံမှုနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု ရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မောင်တောခရိုင်လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ-၁ ရခိုင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးဖုန်းတင့်နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ-၂ အမှတ်(၁) နယ်ခြားစောင့်ရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူးရုံး ကွပ်ကဲရေးမှူး ရဲမှူးချုပ် သူရစန်းလွင်တို့က အောက်တိုဘာ ၉ ရက် ဖြစ်စဉ်နောက်ပိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်လုံခြုံရေးအခြေအနေများ၊ လုံခြုံရေးကင်းစခန်းများ တိုးချဲ့ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အား တိုးမြှင့်ချထားမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုံခြုံရေးအခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ရခိုင်ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် သတ္တုဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်နှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာတို့က လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်မောင်ဆွေက လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၁၇) ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အရ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် မောင်တောခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲထွဋ်က မောင်တောခရိုင်အတွင်း လုံခြုံရေးနှင့်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေအား ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် မောင်တောခရိုင်လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး နိဂုံးချုပ်စကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက မောင်တောခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီအတွက် မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးနှင့် မီးသတ်ဝတ်စုံများကို ပေးအပ်ရာ အမှတ်(၁) နယ်ခြားစောင့်ရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူးရုံး ကွပ်ကဲရေးမှူးရဲမှူးချုပ် သူရစန်းလွင်နှင့် မောင်တောမြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးသန့်စင်တို့က လက်ခံရယူကြသည်။

သတင်း- အေဝမ်းစိုး၊ မျိုးသူဟိန်း  
ဓာတ်ပုံ-အောင်ကျော်စိန်(ပြန်/ဆက်)

## ကုလားတန်မြစ်အတွင်း စက်လှေတစ်စင်းနှင့်အတူ တစ်ပက်နိုင်သည့်ပို့မည့် ကျွဲ၊ နွား ၂၉ ကောင်နှင့် မသင်္ကာသူ ကိုးဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉

ရခိုင်ပြည်နယ် ကုလားတန်မြစ်အတွင်း ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် တစ်ဖက်နိုင်သည့်ကျွဲ၊ နွား ၂၉

ကောင်နှင့်အတူ မသင်္ကာသူ ကိုးဦးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်ရေယာဉ်ဖြင့် ကုလားတန်မြစ်အတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ်

ယမန်နေ့ နံနက် ၄ နာရီခန့်က မသင်္ကာဖွယ် စက်လှေတစ်စင်း တွေ့ရှိသဖြင့် မီးတုတ်ပြင်ပေါ်ယူသော်လည်း ထွက်ပြေးသဖြင့် လက်နက်ဖြင့်ပစ်ခတ်၍ လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ ပေါက်တော

မြို့နယ် သဲခွဲရွာအနီး၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းစက်လှေပေါ်၌ ပေါက်တောမြို့နယ် စစ်ကဲပြင်ကျေးရွာနေ နိုလူလောက်(ခ)နိုနို အပါအဝင် ကိုးဦးနှင့်အတူ တစ်ဖက်နိုင်သည့် ပို့ဆောင်မည့် ကျွဲ ၁၀ ကောင်၊ နွား ၁၉ ကောင် စုစုပေါင်း ကျွဲ၊ နွား ၂၉ ကောင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

## မောင်တောမြို့နယ်၌ မသင်္ကာသူတစ်ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်၌ ဇူလိုင် ၂၈ ရက် ညပိုင်းက မြို့မကညင်တန်း အနောက်ရွာတွင် မသင်္ကာသူတစ်ဦးအား သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သတင်းအရ ယမန်နေ့ည ၁၀ နာရီခန့်က မောင်တောမြို့နယ် မြို့မကညင်တန်းအနောက်ရွာ၌ မသင်္ကာသူ အဇူဟာမိအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်း၏နေအိမ်ဝင်းအတွင်းရှိ ပိန်းပင်ချုံအတွင်းမှ အရှည် ၅ ပေ

၁ လက်မခန့်ရှိ တစ်ဖက်ချွန် သုံးမတ်လုံး သံချောင်းတစ်ချောင်း၊ အရှည် ၆ ပေ ၃ လက်မခန့်ရှိ တစ်ဖက်ချွန်ငါးမူးလုံး သံချောင်းတစ်ချောင်း၊ ၁၀ လက်မ သစ်သားရိုးတပ် အသွား ၂ ပေ ၄ လက်မခန့်ရှိ အဖျားချွန် ဓားတစ်ချောင်း၊ ရှစ်လက်မ သစ်သားရိုးတပ် အသွား တစ်ပေခန့်ရှိ ဓားတစ်ချောင်း၊ ကိုးလက်မသံရိုးတပ် အသွား ၁ ပေ ၉ လက်မခန့်ရှိ အဖျားချွန် အသွားထက် ဓားတစ်ချောင်းနှင့် လက်ကိုင်ရိုးမပါ အရိုးအသွား ၂ ပေ ၅ လက်မခန့်ရှိ အဖျားချွန် အသွားထက် ဓားတစ်ချောင်းတို့အား သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

## ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ရွာသားတစ်ဦးပျောက်ဆုံးနေသဖြင့် လိုက်လံရှာဖွေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉

ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် ချွတ်ပြင်ကျေးရွာမှ ရွာသားတစ်ဦးမှာ ဇူလိုင် ၂၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက မေယုတောင်အနီးသို့ ခရုကောက်ရန် သွားရာမှ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် နယ်မြေ ၁၁ ခွဲတပ်ပြင်ကျေးရွာနေ ဦးသန်းဌေး အပါအဝင် သုံးဦးသည် ဇူလိုင် ၂၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီခန့်က မေယုတောင်အနီး ခရုကောက်ရန် ထွက်ခွာသွားရာမှ ဦးတင်မောင်ဝင်း အပါအဝင် နှစ်ဦးသည် ကျေးရွာ

သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သော်လည်း ဦးသန်းဌေးမှာ ပြန်လည်မရောက်ရှိဘဲ ပျောက်ဆုံးနေသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရွာသားများပူးပေါင်းပြီး လိုက်လံရှာဖွေလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

## မိတ္ထီလာ၌ H1N1 နှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေး

မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၂၉

မိတ္ထီလာမြို့နယ်၌ SHWE YI Co.Ltd နှင့် အမှတ်(၉၆) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့(မိတ္ထီလာ)တို့ ပူးပေါင်းပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ H1N1 နှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ဇူလိုင် ၂၈ ရက် ညနေပိုင်းက မိတ္ထီလာကန်ကူးတံတားပေါ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမှတ်(၉၆)ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မိတ္ထီလာကန်ကူးတံတားပေါ်ဖြတ်သန်းသွားလာလျက်ရှိသော ဒေသခံပြည်သူများအား နှာခေါင်းစည်းများဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

## ပုလောမြို့ အဝင်အထွက် ဖော်တော်ယာဉ်များ စစ်ဆေး

ပုလော ဇူလိုင် ၂၉

ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ပုလောမြို့အတွင်း ဝင်ရောက်ဖြတ်သန်းသွားလာနေသည့် ကုန်တင်ယာဉ်များ၊ ခရီးသည်တင် ဖော်တော်ယာဉ်များအား စစ်ဆေးခြင်းကို ဇူလိုင် ၂၈ ရက် ညနေပိုင်းက ထားဝယ်- ပုလော- မြိတ် ကားလမ်းမပေါ်၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့် မိမိဒေသအတွင်းသို့ အများပြည်သူစားသုံးရန် မသင့်သော အေးခဲအသားများ၊ ကြက်ဥများ ဝင်ရောက်နိုင်ခြင်းမရှိစေရန် ပုလောမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပုလော (ပြန်/ဆက်)



## မိုးညှင်းတွင် H1N1 ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

မိုးညှင်း ဇူလိုင် ၂၉

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့ အရှေ့စုရပ်ကွက် အထက(၁)ကျောင်းရှေ့၌ ဇူလိုင် ၂၈ ရက် ညနေပိုင်းက H1N1 ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခဲ့ကြသည်။

အမှတ်(၁၀၀)ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့စုက မိုးညှင်းမြို့ အရှေ့စုရပ်ကွက် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားပြည်ထောင်စုလမ်း အထက(၁)ကျောင်းရှေ့တွင် ပြည်သူလူထုနှင့် ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများအား H1N1 ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် နှာခေါင်းစည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေခဲ့သည်။

“ကူးစက်မြန်ရောဂါဖြစ်တဲ့ H1N1 ရောဂါ မဖြစ်ပွားစေဖို့ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းက ပိုကောင်းပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုလိုကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလုပ်ဆောင်ပြီး နှာခေါင်းစည်းတွေကို အခမဲ့ ဖြန့်ဝေပေးနေတာပါ” ဟု ရဲမှူးမြင့်မိုးက ပြောသည်။

(၀၅၈)

## လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း

အေးမြသာယာ ဇူလိုင် ၂၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် အေးမြသာယာမြို့ လျှပ်စစ်မှူးရုံးမှ ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှု လျော့နည်းစေရေးအတွက် မြို့လျှပ်စစ်မှူးရုံး ဦးကျော်ဇော်လင်း ဦးဆောင်သော လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက ဇူလိုင် ၂၇ ရက်တွင် အေးမြသာယာမြို့ ဧရာလမ်းနံဘေးရှိ ၁၁ ကေဗီဓာတ်အားလိုင်းနှင့် မလွတ်ကင်းသည့် သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၀၄၄)



သဘာဝဘေး

ခမောက်ကြီးမြို့ ပါချန်မြစ်ကမ်းဘေးကျေးရွာများ မြစ်ရေလွှမ်းမူခြင်း

ကျေးသောင်း ဇူလိုင် ၂၉
မိုးသည်းထန်စွာအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းသဖြင့် ပါချန်
မြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ဇူလိုင် ၂၇ ရက် ညနေပိုင်း
မှစတင်ကာ ခမောက်ကြီးမြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းဘေး
ကျေးရွာများ ရေလွှမ်းမူခြင်းပွားလျက်ရှိသည်။
ဖြစ်စဉ်အရ ဇူလိုင် ၂၉ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်
ကာ အဆက်မပြတ် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ရာမှ ထိုင်း-
မြန်မာ နယ်နိမိတ်ပိုင်းခြားသတ်မှတ်ထားသည့် ပါချန်မြစ်
အတွင်း တောင်ကျရေများစီးဝင်ကာ မြစ်ရေတိုးလာမှု
ကြောင့် မြစ်ကမ်းဘေးကျေးရွာများဖြစ်သည့် လုံးဖောကျေးရွာ၊
အေးချမ်းသာကျေးရွာနှင့် ဖောသုတ်ကျေးရွာတို့ရှိ ကမ်းစပ်
မှနေအိမ်များ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှု ဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်
သည်။
မြစ်ရေတိုးကာရေလွှမ်းမူကြောင့် လုံးဖောကျေးရွာ
တွင် အိမ်ခြေ ၅၀၊ အေးချမ်းသာကျေးရွာတွင်အိမ်ခြေ

၂၀ နှင့် ဖောသုတ်ကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၅၀ ရေနစ်မြုပ်
ခဲ့ရသည်။ တာဝန်ရှိသူများက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ
အား ဘေးလွတ်ရာကုန်းအမြင့်ပိုင်းနေရာနှင့် ကျေးရွာ
ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ကူညီပို့ဆောင်ကယ်ဆယ်မှု
လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။
ရေကြီးမှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် နေအိမ်များအတွင်းသို့
ရေများဝင်ရောက်ခဲ့သော်လည်း ပြည်သူများထိခိုက်သေဆုံး
ဒဏ်ရာ ရခြင်း၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်း ဖြစ်စဉ်များမရှိကြောင်း
သိရသည်။ မြစ်ရေဝင်ရောက်မှု အခြေအနေသည် ဇူလိုင်
၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ တဖြည်းဖြည်း ပြန်လည်
ကျဆင်းနေသော်လည်း ပင်လယ်နှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့်
အတွက် ပင်လယ်ဒီရေတက်ချိန်အတွင်း မြစ်ရေစိုးရိမ်
ရေမှတ်အခြေအနေများကို တာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်းများက
စောင့်ကြည့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ခမောက်ကြီး(ပြန်/ဆက်)



ရောင်ရောက်မှုကြောင့် လယ်ကေ ၅၀၀၀ ကျော် ရေနစ်မြုပ်လျက်ရှိ

ကျွဲပျော် ဇူလိုင် ၂၉
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျွဲပျော်မြို့နယ်တွင် ချောင်းရေများဝင်ရောက်လာမှု
ကြောင့် ဇူလိုင် ၂၈ ရက်အထိ မိုးစပါးဧက ၅၀၀၀ ကျော် ရေနစ်မြုပ်လျက်
ရှိပြီး ရေမြုပ်ရက်ကြာမြင့်မှုအပေါ်မူတည်၍ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ရှိလာ
မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် မြေအနိမ့်ပိုင်းကျေးရွာများရှိ
ကျေးရွာအုပ်စု ၂၉ စုမှ တောင်သူ ၁၂၈၅ ဦးတို့၏ မိုးစပါး ၅၀၅၆ ဧကတွင်
ရောင်ရောက်လျက်ရှိပြီး ပျက်စီးမှုရှိသည်။ ကျွဲပျော်မြို့နယ်သည် ယခင်နှစ်
များကလည်း ဒါးကချောင်းရေ တိုးဝင်မှုကြောင့် လူနေအိမ်များ၊ စပါးနှင့်
စိုက်ပျိုးသီးနှံစိုက်ခင်းများတွင် ရောင်ရောက်ခဲ့ခြင်းများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ဖူးသည်။
နေဝင်းမြင့် (ပြန်/ဆက်)



ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် ညောင်တုန်းရှိ ပိတ်ထားခဲ့သောစာသင်ကျောင်းအချို့ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ညောင်တုန်း ဇူလိုင် ၂၉
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ တိုးလာ
မှုကြောင့် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ စတင်ပိတ်ထားခဲ့သည့်ကျောင်းများကို ဇူလိုင် ၂၉
ရက်တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ဧရာဝတီမြစ်ရေနှင့် ပန်းလှိုင်
မြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် စာသင်ကျောင်းပေါင်း ၅၄ ကျောင်းပိတ်ထားရာမှ
ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ရေကြီးနစ်မြုပ်ကျောင်းများနှင့် သွားလာရေး
ခက်ခဲသောကျောင်းများမှလွဲ၍စာသင်ကျောင်းအချို့ကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်၍
စာသင်ကြားရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယမြို့နယ်
ပညာရေးမှူး ဦးမြင့်အောင်ထံမှ သိရသည်။
ဇူလိုင် ၂၈ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းမှစ၍ အန္တရာယ်ရှိရေမှတ် ၂၄ ဒသမ ၅
ပေအောက် ၂၃ ဒသမ ၅၅ ပေသို့ကျဆင်းမှုများဆက်တိုက်ရှိလာသဖြင့်
ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်
သည်။ ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် စိုးရိမ်ရေမှတ် ၂၂ ဒသမ ၅
ပေအထက်နှင့် အန္တရာယ်ရေမှတ် ၂၄ ဒသမ ၅ ပေအထက် ၂၅ ဒသမ ၁၀ ပေ
သို့ တက်လာခဲ့ခြင်းကြောင့် စာသင်ကျောင်းအချို့ကို ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှစ၍
ပိတ်ထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “တချို့နေရာတွေက မြစ်ရေကျသွားပေမယ့်
ကျောင်းသန့်ရှင်းရေး တွေလောလောဆယ်လုပ်နေတာရယ်၊ သွားရလာရ
မလွယ်ကူသေးတာရယ်၊ ဒေသရဲ့အခြေအနေတွေရယ်ကြောင့် ချက်ချင်းကျောင်း
ပြန်တက်လို့မရသေးတာပါ”ဟု ရေကြီးနစ်မြုပ်နေသောကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်
ကြီးတစ်ဦးက ပြောသည်။
ဧရာဝတီမြစ်ရေဆက်လက်ကျဆင်းလာပါက ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့ပြီး သွား
လာရေးခက်ခဲသော အချို့နေရာများ၊ စာသင်ကျောင်းများအမြန်ဖွင့်လှစ်နိုင်
ရေးအတွက် ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်
ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပညာရေးဌာနတို့ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပြီး အမြန်ဖွင့်လှစ်ဆောင်
ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင်ရေကြီးနစ်မြုပ်ဒေသများမှ ဒေသခံရေဘေးသင့်
ပြည်သူများကလည်း တာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်
ရေးလုပ်ငန်းကို အင်တိုက်အားတိုက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထွန်းကျော်(ညောင်တုန်း)

လှိုင်မြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ဥက္ကံမြို့တွင် အိမ်ခြေ ၄၀၀ ကျော် ရေနစ်မြုပ်

တိုက်ကြီး ဇူလိုင် ၂၉
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ် ဥက္ကံမြို့
ဂေါ့ကျေးရွာအုပ်စုတွင် လှိုင်မြစ်ရေ မြင့်တက်မှု
ကြောင့် အိမ်ခြေ ၄၀၀ ကျော်ရေနစ်မြုပ်နေပြီး
အိမ်ထောင်စု ၅၀ (လူဦးရေ ၁၇၀)တို့ကို ခြောက်
သား ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေး
စခန်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ထားရကြောင်း ဂေါ့ကျေးရွာ
အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးသိန်းထွန်းက ပြောသည်။ ဇူလိုင်
၂၇ ရက်တွင် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းစတင်ဖွင့်လှစ်
ထားရပြီး ကျွဲ၊ နွားများ မွေးမြူထားမှုကြောင့်
ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ သွားရောက်ရန် ငြင်းဆိုမှု
များလည်းရှိကြောင်း သိရသည်။ ရေမြုပ်နေအိမ်
များရှိ ဒေသခံများမှာ နေအိမ်အတွင်း အဆင့်

ထိုးနေကြပြီး နေထိုင်၍မဖြစ်သည့်အချိန်မှသာ
ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ လာရောက်ကြကြောင်း
ဂေါ့ကျေးရွာအုပ်စု ရပ်မိရပ်ဖများက ပြောသည်။
တာဝန်ရှိသူများက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ
ကို ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ စက်လှေများ
ဖြင့် သွားရောက်ခေါ်ယူကြသော်လည်း နေလို့ရ
သရွေ့နေရစေရန် တောင်ပန်းခြင်းနှင့် ၎င်းတို့၏
တိရစ္ဆာန်များကိုပစ်ပြီး ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ
သို့ မသွားနိုင်ကြောင်း ငြင်းဆိုမှုများလည်းရှိသည်။
ဇူလိုင် ၂၄ရက်မှစတင်ပြီး မြစ်ရေတစ်ဟုန်ထိုး
ထိုးတက်လာခြင်းကြောင့် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်အထိ
ကျောင်းပေါင်း ၃၃ ကျောင်းကို ယာယီပိတ်ထား
ရပြီး ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ရေကြီးမှုကြောင့်

ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှစတင်၍ ဘီနွေကျေးရွာအုပ်စုမှ
အလကခွဲကျောင်းရေပေါ်သောင်အုပ်စု အလယ်
ကင်းကျေးရွာလှူငွေကျောင်းနှင့် သဲရိုးအမကတို့
ပိတ်ထားပြီး ၂၄ ရက်တွင် ဂေါ့ကျေးရွာအုပ်စု
ဘုရားကျွန်းကျေးရွာအမက၊ သနပ်ကုန်းကျေးရွာ
အမက ပျဉ်မကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ဖောင်တော်ကန်း
ကျေးရွာအမက ပျော်ဘွယ်အုပ်စု ကျောင်းစု အမက
ကျောင်း၊ ဥတိုအုပ်စု ကျောင်းစုအမကကျောင်းနှင့်
ရေနက်ကွေ့အမကကျောင်းအပါအဝင် ကျောင်း
ပေါင်း ၃၃ကျောင်းကို ယာယီပိတ်ထားရခြင်းဖြစ်
သည်ဟု ဒုတိယပညာရေးမှူး ဦးမောင်မောင်လတ်က
ပြောကြားခဲ့သည်။
ဦးထွန်းလှိုင်( တိုက်ကြီး)

ပလမ်းမြို့ ကျင်မွာလ်ရပ်ကွက် ပိုလ်ချုပ်လမ်း မြေထိန်းနံရံပြိုကျ

ဖလမ်း ဇူလိုင် ၂၉
ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းမြို့ ကျင်မွာလ်ရပ်ကွက် ပိုလ်ချုပ်လမ်းရှိ မြေထိန်းနံရံသည် ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက် ၆ နာရီ
က မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ပေ ၂၀ အကျယ် ရေတိုက်စားပြိုကျခဲ့သည်။ အလားတူ ကျင်မွာလ်ရပ်ကွက်
ခရိုင်မီးသတ်ရုံးအနီး မြို့ရှောင်လမ်း တောင်နံရံမြေစာများပြိုကျ၍ လမ်းပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ခဲ့ရာ ဖလမ်းမြို့ လမ်းဦးစီးဌာနက
မြေစာများကို ယာဉ် စက်ကြီးများဖြင့် ရှင်းလင်းဖယ်ရှားပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



နောက်မှကျော်တက်လိုသောယာဉ်ကို ကျော်တက်နိုင်ကြောင်းမီးအချက်ပြုမှု မှန်ကန်စွာအသုံးပြုနိုင်ရေး ယာဉ်မောင်းအားလုံးသို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ၁၉၈၉ ဖော်တော်ယာဉ် နည်းဥပဒေများအရ ထုတ်ပြန်ထားသော ညွှန်ကြားချက်၏ “ဖော်တော်ယာဉ်တွင်
တပ်ဆင်ထားသောမီးများနှင့် ယာဉ်မောင်းသူ၏ လက်ဖြင့်အချက်ပြပုံများ” အခန်း၌ ဖော်တော်ယာဉ်အား ကျော်တက်
နိုင်ကြောင်းကို ယာဉ်၏ လက်ယာဘက်မီးဖြင့် အချက်ပြရန် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။
၂။ ယာဉ်များကျော်တက်ရာတွင် ရှေ့မှယာဉ်သည် နောက်မှကျော်တက်လိုသောယာဉ်ကို ကျော်တက်နိုင်ကြောင်း
ယာဉ်၏ လက်ယာဘက်မီးဖြင့် အချက်ပြခြင်းသည် အမှန်ဖြစ်သော်လည်း ယာဉ်မောင်းများ အထူးသဖြင့် တားကြီး
ယာဉ်မောင်းအများစုသည် အဝေးပြေးလမ်းမကြီးများပေါ်၌ ယာဉ်၏လက်ဝဲဘက်မီးဖြင့်သာ အချက်ပြလျက် လွဲမှားစွာ
ကျင့်သုံးနေကြပါသည်။ ထိုသို့လွဲမှားနေသည့်အတွက် မလိုလားအပ်သော ယာဉ်မတော်တဆမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်
ရှိပါသည်။
၃။ ကျော်တက်ရန် အချက်ပြမှုအမှန်သို့ ချောမွေ့စွာပြောင်းလဲကျင့်သုံးနိုင်စေရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး
အတိုင်းအတာဖြင့် အသိပညာပေးမှုများ၊ စစ်ဆေးကြပ်မတ်မှုများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်ပြီးနောက်
၁-၉-၂၀၁၇ ရက်နေ့ နံနက် ၆ နာရီမှစ၍ တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ မြို့တွင်းလမ်း၊ မြို့ပြင်လမ်း၊ အဝေးပြေးလမ်း၊ အမြန်လမ်း
အားလုံး၌ ယာဉ်မောင်းအားလုံးသည် အမှန်မီးအချက်ပြမှုသို့ တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း တစ်ပြေးညီ စတင်
ပြောင်းလဲကျင့်သုံးကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။
၄။ ထိုသို့ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးမှုမတိုင်မီအတွင်း နားလည်မှုလွဲမှားမှုများ ရှိနိုင်သည့်အတွက် ဖော်တော်ယာဉ်
ကျော်တက်မည်ဆိုပါက အခြေအနေအရပ်ရပ်ကိုသုံးသပ်၍ အထူးသတိပြုဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။
၅။ ယာဉ်မောင်းအားလုံးအနေဖြင့် မြို့တွင်းလမ်း၊ မြို့ပြင်လမ်း၊ အဝေးပြေးလမ်း၊ အမြန်လမ်းအားလုံး၌ နောက်မှ
ကျော်တက်လိုသော ဖော်တော်ယာဉ်ကို ကျော်တက်နိုင်ကြောင်း ယာဉ်၏ လက်ယာဘက်မီးဖြင့် မှန်ကန်စွာအချက်ပြခြင်း
ကို အလေးထားလိုက်နာကျင့်သုံးကြပါရန်နှင့် ၁-၉-၂၀၁၇ ရက်နေ့ နံနက် ၆ နာရီမှစ၍ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့်
အမှန်သို့ တစ်ပြေးညီပြောင်းလဲကျင့်သုံးနိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
အမျိုးသားယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီ



# ကောလာဟလများအကြားက ဟောလိုဝုဒ်ကြယ်ပွင့်များ

ပြီးခဲ့တဲ့သီတင်းပတ်အတွင်း ပေါ်ထွက်ခဲ့တဲ့ ဟောလိုဝုဒ်ကြယ်ပွင့်တွေရဲ့ ကောလာဟလတွေအထဲက စိတ်ဝင်စားစရာအကောင်းဆုံးသတင်းတွေကို ကြေးမုံပရိသတ်အတွက် ဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။

## ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းမင်းသမီးအသစ် ဖြစ်လာလေမလား

လတ်တလောမှာ အသက်(၂၄)နှစ် အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ကာရာဒယ်လီ ဗင်းဟာ ဟောလိုဝုဒ်ရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မော်ဒယ်တစ်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာတော့ ကာရာဟာ သရုပ်ဆောင်နယ်ပယ်အတွင်း ခြေချလာခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့သီတင်းပတ်အတွင်းမှာလည်း သူ့ရဲ့ရုပ်ရှင်သစ်တစ်ကားကို ရုံတင်ပြသခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လတ်တလောမှာတော့ ကာရာဟာ လာမယ့် ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းရုပ်ရှင်မှာ မင်းသမီးအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရနိုင်ကြောင်းလည်း သတင်းတွေပေါ်ထွက်လျက်ရှိတယ်လို့ အော်စတရီးယားနဲ့ ခေါ်ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ဒီလို သရုပ်ဆောင်ရာမှာလည်း သူ့ကို ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းမင်းသားတစ်ဦးနဲ့ တွဲဖက်ကာ သရုပ်ဆောင်သွားစေမှာ မဟုတ်ဘဲ အထူးလျှို့ဝှက်စုံထောက် ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းအဖြစ် သရုပ်ဆောင်သွားစေမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း ကနဦးမှာ



ကောလာဟလတွေ ပေါ်ထွက်လာတာဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ဆုံးထွက်ရှိထားတဲ့ ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းရုပ်ရှင်တွေမှာ ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းအဖြစ် ပါဝင်ထားတဲ့ မင်းသားကြီး ဒန်နီရယ်ခရက်ချီရဲ့နေရာမှာ ကာရာကို အစားထိုး သရုပ်ဆောင်သွားစေဖို့ ပေါ်ထွက်နေတဲ့သတင်းတွေပေါ် ကာယက်ရှင် ဖြစ်တဲ့ ကာရာဒယ်လီဗင်းဟာလည်း သူ့အနေနဲ့ ပါဝင်ပေးဖို့ ကမ်းလှမ်းလာပါက လက်ခံမှာဖြစ်ကြောင်းနဲ့ သူ့ကိုယ်တိုင်ကလည်း အထူးလျှို့ဝှက်စုံထောက် ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းရဲ့ဇာတ်ကောင်အဖြစ် ပါဝင်လှုပ်ရှားဖို့ ဆန္ဒတွေရှိနေတာ ဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္လာနေ့က စတင်ရုံတင်ခဲ့တဲ့ ကာရာရဲ့ရုပ်ရှင် "Valerian and the City of a Thousand Planets" ဖွင့်ပွဲမှာ သယ်စန်းသတင်းစာကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ဒါပေမယ့် လတ်တလောမှာတော့ လက်ရှိဂျိုမ်းစ်ဘွန်းမင်းသားကြီး ဒန်နီရယ်ခရက်ချီကို လာမယ့် ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းရုပ်ရှင်သစ်မှာ ပြန်လည်ပါဝင်ဖို့ရာ အတည်ပြုခဲ့တာကြောင့် ကာရာအနေနဲ့ ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းမင်းသမီးဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း ဝေဖန်ခဲ့ကြပါတယ်။ လာမယ့် ဂျိုမ်းစ်ဘွန်းရုပ်ရှင်ကိုတော့ "Bond 25" လို့အမည်ပေးထားပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း လာမယ့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှာ စတင်ရုံတင်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

## ဟယ်ရီစတိုင်းကို ပြန်လည်လက်တွဲလိုနေတဲ့ ကန်ဒဲလ်ဂျန်ဒါ

ဗြိတိန်ရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသား တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "One Direction" မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဟယ်ရီစတိုင်းနဲ့ တစ်ချိန်က ဇာတ်လမ်းတွေဖြစ်ခဲ့ကြတဲ့ ဟောလိုဝုဒ် ကန်ဒဲလ်ဂျန်ဒါတို့ဟာ လတ်တလောမှာတော့ တစ်လမ်းစီလျှောက်နေကြပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း လတ်တလောမှာတော့ ကန်ဒဲလ်ဂျန်ဒါ ဘက်က ဟယ်ရီကို ဇာတ်လမ်းတွေ ပြန်စုဆောင်းနေကြောင်း သတင်းတွေ ပေါ်ထွက်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အသက်(၂၁)နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ကန်ဒဲလ်ဂျန်ဒါဟာ ရက်ပီတေးသံရှင် တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အေအက်အေပီရော်ကိုနဲ့ ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြကြောင်း အများက လက်ခံထားကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လတ်တလောမှာ ကန်ဒဲလ်ဂျန်ဒါက သူ့ရဲ့လူမှုကွန်ရက် မီဒီယာတစ်ခုဖြစ်တဲ့ အင်စတာဂရမ် စာမျက်နှာပေါ်မှာ ဖော်ပြခဲ့တဲ့စာသားတွေနဲ့ ဓာတ်ပုံတွေကြောင့် ထိပ်တန်း မော်ဒယ်လ်ဟာ ပေါ့မိကြယ်ပွင့် ဟယ်ရီစတိုင်းကို ပြန်လည်ဆွဲဆောင်နေတာ ဖြစ်နိုင်ကြောင်း ဟောလိုဝုဒ် မီဒီယာတွေက ဝေဖန်ခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ကန်ဒဲလ်ဂျန်ဒါနဲ့ ရင်းနှီးတဲ့ အသိုင်းအဝိုင်းကလည်း စူပါ မော်ဒယ်လ်ဟာ လက်ရှိ ချစ်သူနဲ့ လမ်းခွဲဖို့ ဆန္ဒတွေရှိနေကြောင်းနဲ့ ဟယ်ရီဘက်ကိုသာ စိတ်ကပြန်လည် ရောက်ရှိနေတာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



အေးပြည့် စုစည်းသည်

ကမ္ဘာကျော်ရုပ်ရှင်တစ်ကားဖြစ်တဲ့ "Titanic" မှာ ဇာတ်ဝင်တေးသီချင်း တစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ "My Heart Will Go On" ကို ပါဝင်သီဆိုပေးခဲ့ပြီး ယင်းတေး သီချင်းနဲ့ ယနေ့ထက်တိုင် အောင်မြင်နေဆဲ တေးသံရှင် စလင်းဒီယွန်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ သူ့ရဲ့နယူးသားဟာ အချစ်နဲ့ပတ်သက်လာရင် သေဆုံးသွားခြင်းမရှိဘဲ ရှေ့ဆက်ရှင်သန်နေဆဲဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့ပါတယ်။ လတ်တလောမှာ အသက်(၄၇)နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ စလင်းဒီယွန်ဟာ ခင်ပွန်းသည် သေဆုံးပြီးတဲ့နောက် လတ်တလောမှာတော့ ချစ်သူသစ်နဲ့ ဇာတ်လမ်းတွေဖြစ်ကြောင်း ကောလာဟလတွေပေါ်ထွက်ခဲ့တယ်လို့ အော်စတရီးယားနဲ့ ခေါ်ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

စလင်းဒီယွန်ရဲ့ ခင်ပွန်းသည်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း ကင်ဆာ ရောဂါကြောင့် ကွယ်လွန်သွားခဲ့ကာ ခင်ပွန်းသည်သေဆုံးခဲ့တဲ့အတွက် စလင်းဒီယွန်ရဲ့ နှလုံးသားကတော့ လိုက်ပါသေဆုံးခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ ဆက်လက် ရှင်သန်နေဆဲဖြစ်တာတွေ့ရပါတယ်။ လတ်တလောမှာတော့ စလင်းဒီယွန်နဲ့ ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း ပေါ်ထွက်လာခဲ့သူကတော့ သူ့ရဲ့တေးသီချင်း

## ရှေ့ဆက်နေတဲ့ နှလုံးသားပိုင်ရှင် စလင်းဒီယွန်



နောက်ခံအကအဖွဲ့မှာပါဝင်တဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့သီတင်းပတ်အတွင်းမှာ ပဲရစ်မြို့မှာ အလည်အပတ်ထွက်နေတဲ့

စလင်းဒီယွန်နဲ့ ချစ်သူသစ်ကို မီဒီယာတွေက တွေ့ရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ စလင်း ဒီယွန်ရဲ့ ချစ်သူကတော့ ပက်ပေမွန်နီနီ ဖြစ်တယ်လို့သိရပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦး ဟာ ပြင်သစ်မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ဖက်ရှင်ပြပွဲတစ်ခုကိုလည်း အတူတက်ရောက်ခဲ့ကြ ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့လအတွင်းမှာလည်း စလင်းဒီယွန်ဟာ သူ့ရဲ့အနုပညာနယ်ပယ်ကို ချဲ့ထွင်လာခဲ့တာတွေ့ရပါတယ်။ တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့သူဟာ လက်ရှိ မှာတော့ ဖက်ရှင်လောကအတွင်း ဝင်ရောက်လာတာတွေ့ရပြီး ပြင်သစ်မှာ ဖက်ရှင်ဓာတ်ပုံတွေကို ရိုက်ကူးပေးခဲ့ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ဖက်ရှင်အမြင်ရှိမှုတွေကို လည်း အများကအီးကျူးကြပြီး စလင်းဒီယွန် ကိုယ်တိုင်ကလည်း ဖက်ရှင်နဲ့ ပတ်သက်ရင် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ယုံကြည်မှုရှိကြောင်းလည်း ဖွင့်ဟပြောကြား ခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ သူ့နဲ့လက်တွဲနေတဲ့ ပက်ပေဟာလည်း ဖက်ရှင်မော်ဒယ်လ် တစ်ဦးဖြစ်တာကြောင့် နှစ်ဦးသား မိတ်ဆွေကောင်းတွေလည်းဖြစ်ကြပြီး အပြန်အလှန် အကူအညီတွေ ရယူနေကြတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရ ပါတယ်။



## ကင်ဆာကြောင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင် ၂၀ ကျော်ကျခဲ့တဲ့ ကမ်ဂူဘင်

### ကမ်ဂူဘင်

တောင်ကိုရီးယားမင်းသားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ကမ်ဂူဘင်ဟာ ကင်ဆာရောဂါခံစားနေရကြောင်း တရားဝင်ထုတ်ဖော်ပြော ကြားခဲ့ပြီးတဲ့နောက် လတ်တလောမှာ ကုသမှုတွေခံယူနေ တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုကင်ဆာကုသမှုတွေကြောင့် ကမ်ဂူဘင်ရဲ့ ကိုယ်အလေးချိန်ဟာ ကုသမှုတွေမခံယူရမီ ကထက် ၂၂ ပေါင်ခန့် လျော့ကျသွားခဲ့ကြောင်း အော်စတရီး ဘစ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ကမ်ဂူဘင်ဟာ လည်ချောင်းကင်ဆာတစ်မျိုးကို

ခံစားနေရတာဖြစ်ပြီး လက်ရှိမှာတော့ ဓာတ်ရောင်ခြည်နဲ့ ဆေးဝါးကုသမှုတွေကို ခံယူခဲ့ရပြီးဖြစ်ကာ ပထမအကြိမ် ကုသမှုတွေပြီးဆုံးခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပထမဆုံးကုသမှု တွေအပြီးမှာတော့ ကမ်ရဲ့ ကိုယ်အလေးချိန်ဟာ ၂၂ ပေါင် ခန့်လျော့ကျခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ကုသမှု တွေကိုတော့ လာမယ့်ဩဂုတ်လလယ်ပိုင်းမှာ ပြန်လည် စတင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့မေလအတွင်း ကင်ဆာရောဂါခံစားနေရ ကြောင်း တရားဝင်ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့တဲ့ ကမ်ဂူဘင်ဟာ ရောဂါစတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှာသိရှိခဲ့တဲ့အတွက် ပျောက်ကင်း နိုင်ဖို့အလားအလာရှိကြောင်း ကမ် ဆေးကုသနေတဲ့ဆေးနဲ့မှ ဆရာဝန်တစ်ဦးက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ဖူးပါတယ်။ လက်ရှိမှာလည်း ကမ်ဟာ ကင်ဆာကုထုံးတွေရဲ့ဒဏ်ကို အတော်ခံခဲ့ရပြီး ကိုယ်အလေးချိန်တွေလည်း လျော့ကျခဲ့

တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း သူ့ရဲ့ကြံ့ခိုင်မှုအပိုင်း ကတော့ ကောင်းမွန်နေဆဲဖြစ်ကာ လေ့ကျင့်ခန်းတွေပြုလုပ် ဖို့ပင် လုံလောက်တဲ့ခွန်အားရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်းလည်း ကမ်ဂူဘင်ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီက ထုတ်ဖော်ပြော ကြားခဲ့ပါတယ်။

လာမယ့် ဩဂုတ်လအတွင်း ဒုတိယအကြိမ် ကုသမှု တွေအပြီးမှာတော့ ကမ်ဂူဘင်ရဲ့ ရောဂါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆေးစစ်ချက်ထွက်ပေါ်လာမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အကောင်း ဘက်ကိုသာ မျှော်လင့်ထားကြောင်းနဲ့ လက်ရှိမှာတော့ ကမ်ရဲ့အခြေအနေဟာ တိုးတက်နေပြီလို့ဆိုနိုင်ကြောင်း လည်း အေဂျင်စီက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လက်ရှိမှာ ကမ်ဟာ ကိုယ်အလေးချိန်ကျတာအပြင် ဆံပင်ကျွတ်တာတွေကိုပါ ခံစားနေရကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



အားကစား

# ရွှေခါးပတ်လှပွဲကြီး နောက်ဆုံးအဆင့် ရင်ခုန်သံမြင့်နေကြပြီ

မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားကွင်း အမှတ်ပေးစနစ်ဖြင့် ကျင်းပသော ပြိုင်ပွဲများ၏အစဖြစ်ပြီး အထင်ကရပြိုင်ပွဲကြီး အဖြစ်လည်း ယခုထိကျင်းပနေဆဲဖြစ်သော ရွှေခါးပတ် ချန်ပီယံပြိုင်ပွဲကြီးသည် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားကွင်း အတွက် ဝိတ်တန်းအလိုက် ချန်ပီယံမျိုးဆက်မပြတ်စေရန် ဖန်တီးပေးနေသည်ဟု ဆိုရမည်။ ထို့အတွက် အခက်အခဲ အမျိုးမျိုးရင်ဆိုင်ကာ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်မသေချာဘဲ ကျင်းပရသော စီစဉ်သူအဆက်ဆက်ကို လေးစားကျေးဇူး တင်ရသကဲ့သို့ ရွှေခါးပတ်ပြိုင်ပွဲဝင်နိုင်သည့် ရိုးရာလက်ဝှေ့ သမားများပေါ်ထွက်စေရန် မွေးမြူလေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေး နေသည့် ကလပ်တည်ထောင်သူများကို လေးစားကျေးဇူး တင်ရပါသည်။

လက်ရှိ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားကွင်း အနေ အထားသည် ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်တည်ထောင်သူများ အနေဖြင့် ဝါသနာအရင်းခံ စေတနာအရ ပေးဆပ်မှုသာရှိပြီး ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်လုံးဝပြန်မရသည့်အတွက် သူတို့ အကျိုးအမြတ်မှာ မိမိကလပ်မှ ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားများ၏ အောင်မြင်မှုကို ကျေနပ်ပီတိဖြစ်မှုသာရှိသည်ဟု ဆိုရပေ မည်။ သို့ဖြစ်၍ ယခုပြိုင်ပွဲကြီးတွင် ဗိုလ်လုပွဲသို့ ရောက်ရှိ လာသည့် ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားများကိုယ်စားပြုသည့် ကလပ်များကလည်း မိမိတို့ကလပ်မှ လက်ဝှေ့သမား ရွှေခါးပတ်ရရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်းရင်းရင်ခုန်နေကြ လိမ့်မည်ထင်သည်။ ယခုပြိုင်ပွဲကြီးတွင် ရိုးရာလက်ဝှေ့ ကလပ်များကို တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုပေးသည့် အစဉ်အလာ မပါဝင်လာတော့သဖြင့် ထိုအတွက် ရင်ခုန်စရာမရှိတော့ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ အစောပိုင်းကျင်းပခဲ့စဉ်က မှတ်တမ်း များအရ မြို့တော်စည်ပင်ကလပ် မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေ စက်ရုံကလပ်၊ တောင်ကလေးကလပ်တို့သည် နှစ်အလိုက် ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံတံခွန်စိုက်ခိုင်းဆု ပိုင်ရှင်ကလပ်များ ဖြစ်ခဲ့ဖူးပြီး မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေစက်ရုံကလပ်ဆိုလျှင် နှစ်ကြိမ်ဆက်တိုက် ရရှိခဲ့ဖူးသည်။

ဝိတ်တန်းအလိုက် ဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်လာသော ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားစာရင်းကို လေ့လာကြည့်သည့်အခါ ရွှေခါးပတ်ပြိုင်ပွဲအစဉ်အလာကြီးခဲ့သော တံခွန်ဆုရှင် သက်တမ်းရှည်ကလပ်ကြီး တောင်ကလေးက တစ်ယောက်မျှ ပါဝင်မလာတော့ဘဲ ခေတ်ပြိုင်ဖြစ်ခဲ့သည့် မြိုင်ကလေး ဘီလပ်မြေစက်ရုံကလပ်က နှစ်ဦးတက်ရောက်လာသည်။ ဘီလပ်မြေစက်ရုံကလပ်နှင့် အရေအတွက်တူသည့်ကလပ်က ရန်စစ်ငြိမ်း ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ကလပ်တည်ထောင်မှု သက်တမ်းဝါရင့်မှုအလိုက် ဖော်ပြရလျှင် မျိုးဆက်သစ်၊ အဖြူရောင်သွေးသစ်၊ ရွှေဖူး၊ STL၊ ဗမာ့သွေး၊ တောင် ဇလပ်တို့က တစ်ဦးစီဗိုလ်လုပွဲတက်ရောက်နိုင်ကြသည်။ ထူးခြားသည်မှာ အဆိုပါကလပ်များထက် တည်ထောင် သည့် ကလပ်သက်တမ်းနည်းသော (ယခုပြိုင်ပွဲဝင်ကလပ်များ တွင် သက်တမ်းအနည်းဆုံးဖြစ်သော) သုံးပန်လှကလပ်က ဗိုလ်လုပွဲသို့ လေးယောက် တက်ရောက်လာနိုင်ခြင်းဖြစ် သည်။ သို့ဖြစ်ပေရာ သုံးပန်လှကလပ်တည်ထောင်သူ ကိုထွန်းထွန်းနှင့် မမူမူတို့၏ ရင်ခုန်သံသည် အခြားကလပ် တည်ထောင်သူများထက် ပို၍ ဆူညံနေမည်ထင်သည်။ ပထမဆုံးပွဲစဉ်ဖြစ်သည့် ၅၁ ကီလိုတန်း ဗိုလ်လုပွဲမှာပင် ရင်ခုန်သံမြန်နှုန်းမြင့်နေမည်ဖြစ်သည်။

သိန်းစိုး(အဖြူရောင်သွေးသစ်)နှင့် သပြေအောင် (သုံးပန်လှ)တို့ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သောကြောင့်ပင်။ ကလပ် သက်တမ်းခြင်းယှဉ်လျှင်တော့ သုံးပန်လှထက် အဖြူရောင် သွေးသစ်က သက်တမ်းရှည်သည်။ ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားချင်း ယှဉ်သည့်အခါ မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေစက်ရုံကလပ်မှာပင်



နာမည်ကျော်ခဲ့ပြီဖြစ်သော သပြေအောင်က သိန်းစိုးထက် ဝါရင့်နေသည်။ ပွဲအတွေ့အကြုံရုံလင်သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ကြိုတင်သုံးသပ်သူအချို့က သပြေအောင်နှင့် ရွှေခါးပတ် ပို၍နီးစပ်ကာ သုံးပန်လှကလပ်သို့ ရွှေခါးပတ်ပါသွားလိမ့် မည်ဟု မှန်းဆနေကြသည်။ သို့ရာတွင် အဖြူရောင်သွေးသစ် ကလပ်တည်ထောင်သူ နည်းပြချုပ် ဆရာအောင်ပွဲမောင်က ရွှေခါးပတ်ပြိုင်ပွဲဝင်တပည့်အတော်များကို ကိုင်တွယ်ခဲ့ပြီး ရွှေခါးပတ်ပိုင်ရှင်များဖြစ်စေခဲ့သူဖြစ်သည်။ သိန်းစိုးက လည်း ငှက်အော်စမ်းတွင် ဆရာ ဦးမြားလေး(တွံတေး)ထံမှ ရိုးရာလက်ဝှေ့ပညာ အခြေခံကောင်းများရရှိခဲ့ပြီးနောက် T&T ကလပ်၌ လေးထပ်ကွမ်း ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံဝင်းထွန်း ထံမှလည်း ပညာရခဲ့သူဖြစ်ပေရာ ဆရာအောင်ပွဲမောင်၏ လက်တွင် ရွှေခါးပတ်ပိုင်ရှင်ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသူဟု ဆိုရပေမည်။

၅၄ ကီလိုတန်းတွင်လည်း ကလပ်ပိုင်ရှင်တို့ ရင်ခုန်သံ တူညီနေလိမ့်မည်။ စိုးဝင်းသန်း(ရန်စစ်ငြိမ်း)နှင့် အောက် ချင်းလေး(တောင်ဇလပ်)တို့ ခါးပတ်လှကြမည့်အနေအထား တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့အခြေစိုက် တောင်ဇလပ်ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်တည်ထောင်သူ ဆရာ ဟာဟုန်း(အား/ကာ)ကလည်း သူတပည့်ရွှေခါးပတ်ရလျှင် သူကလပ်သမိုင်းဝင်ဖြစ်တော့မည်မို့ ရင်ခုန်သံမြန်နေ လောက်ပေပြီ။ ထို့အတူ ကရင်ပြည်နယ် သံလွင်မြစ် အနောက်ဘက်ခြမ်းအခြေစိုက် ရန်စစ်ငြိမ်းကလပ် တည်ထောင်သူများကလည်း ကရင်ပြည်နယ်တွင် ရွှေခါးပတ် အရှိန်အဝါရှိသော ကလပ်ဖြစ်လိမ့်မည်သာ။

ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားချင်းအနေအထားတွင် ဝါစဉ်

သမ္မာစဉ်အရ စိုးဝင်းသည် အောက်ချင်းလေးထက်သာသည် ဟု ဆိုရမည်။ သို့ရာတွင် ယခုပြိုင်ပွဲကြီးမျိုး၌ ဝါစဉ်သမ္မာ စဉ် သာလွန်တိုင်း အနိုင်မရကြောင်း ကွာတားနှင့် ဆီမီး ပွဲစဉ်များ၌ သက်သေပြချက်ရှိခဲ့ရာ ပရိသတ်များပါ ရင်ခုန် ရမည်ပွဲဖြစ်မည်ထင်သည်။ ၅၇ ကီလိုတန်းတွင် ဝါရင့် ကလပ်နှစ်ခု လာဆုံနေသည်။ စူပါ(မျိုးဆက်သစ်)နှင့် ယျူးခလိန်းမင်း(မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေစက်ရုံ)တို့ဖြစ်သည်။ မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေစက်ရုံကလပ်က ရွှေခါးပတ်ပြိုင်ပွဲ တံခွန်စိုက်ဆုကို ပြိုင်ပွဲဝင်အရေအတွက်နှင့် အရည်အသွေး များကြောင့် ရရှိခဲ့သည်။ နည်းပြဆရာကြီး ဦးစောကျော် သိန်းထူး တည်ထောင်သည့် မျိုးဆက်သစ်ကလပ်က ပြိုင်ပွဲ ဝင်အရေအတွက် နည်းသော်လည်း အရည်အသွေးဖြင့် ရွှေခါးပတ်အစဉ်အလာကို ထူထောင်ခဲ့သည်။ စိုးမိုးတိန်းနှင့် အောင်စစ်မင်းတို့သည် မျိုးဆက်သစ်ကလပ်မှ မွေးထုတ် သည့် နာမည်ကျော်ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံများဖြစ်သည်။ ယခုလည်း စူပါတစ်ဦးတည်းသာ ပြိုင်ပွဲဝင်ကာ ဗိုလ်လုပွဲ အထိရောက်ရှိလာပြန်သည်။ ကြီးပိုင်းသက်တမ်းအရလည်း စူပါက ဝါရင့်သည်။ သို့ရာတွင် ယျူးခလိန်းမင်း၏ ကွာတား နှင့် ဆီမီးဖြတ်သန်းခဲ့မှုကိုလေ့လာလျှင် မြိုင်ကလေးဘီလပ် မြေစက်ရုံကလပ်၏ အစဉ်အလာကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း နိုင်စွမ်းရှိသူအဖြစ် သုံးသပ်ရမည်ဖြစ်ရာ ရင်ခုန်စရာဖြစ်နေ သည်။

၆၀ ကီလိုတန်း ဗိုလ်လုပွဲတွင် ဆုံတွေ့ကြသော ဇွလင်းအောင်(သုံးပန်လှ)နှင့် စိန်လုံးချော(ဗမာ့သွေး)တို့၏ ကိုယ်စားပြုကလပ်များအနေအထားအရ ရွှေခါးပတ်ကို မရမနေလိုချင်ကြမည့် သဘောချင်းတူညီနေသော်လည်း ခံစားချက်ချင်းကွာခြားနေနိုင်သည်။ အကယ်၍သာ ၅၁ ကီလိုတန်းတွင် သပြေအောင်(သုံးပန်လှ)ရွှေခါးပတ်ရလိုက် ပါက ယခုဝိတ်တန်းအတွက် ရွှေခါးပတ်ကို အုပ်ချုပ်သူတို့ ပိုတပ်မက်လာမည်ဖြစ်ပြီး အကယ်၍ သပြေအောင်မရရှိ ခဲ့လျှင်လည်း ဇွလင်းအောင်က ရွှေခါးပတ်ဈေးဦးဖောက် ပေးရမည်တာဝန်ရှိနေပြန်သည်။ ဗမာ့သွေးကလပ် တည်ထောင်သူ နည်းပြဆရာကြီး စနေမောင်မောင်ကတော့ သူကလပ်၏အစဉ်အလာအတွက် ရွှေခါးပတ်ရလိုမှုဇော တက်နေနိုင်သည်။ အဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် ၂၀၁၆ ရွှေခါး ပတ်ချန်ပီယံပြိုင်ပွဲတွင် ဗမာ့သွေးကလပ်မှ စွမ်းထက်နိုင်နှင့် သားအသည်းတစ်ပွင့်တို့ နှစ်ဦးစလုံးရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံ ဖြစ်ခဲ့သည်။ သားအသည်းတစ်ပွင့်က မြန်မာမီဒီယာဂရု(၆)

## ဇင်လင်းထွန်း(မေ့ဖြူ)

စီစဉ်သည့် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားချန်ပီယံပြိုင်ပွဲတွင် ဝိတ်တန်းအလိုက် ရွှေခါးပတ်ထပ်ရပြန်ရာ မန္တလေး အခြေစိုက် ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်များထဲတွင်သာမက ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစား၏ အောင်မြင်မှုအရှိဆုံး ကလပ်ဆုကိုပါ GTG ၏ ရွေးချယ် ချီးမြှင့်မှုအရ ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ဖူးသည်။ သို့ဖြစ်၍ ၆၀ ကီလိုတန်းက ပြိုင်ဆိုင်မှုအပြင်းထန်ဆုံးဝိတ်တန်း ဖြစ်လာနိုင်ပေသည်။ ကွာတားနှင့် ဆီမီးဖြတ်သန်းမှုများကို လေ့လာနိုင်ယှဉ်ကြည့် လျှင် ဇွလင်းအောင်က အမှတ်ရနေထက် သူ၏ပွဲသိမ်း ပိုက်လက်သီးအရည်များဖြင့်သာ အလဲထိုးနိုင်ပွဲရရန် ကြိုးစားမည်ဟု ယူဆရပြီး စိန်လုံးချောက အမှတ်သုံးယူရန် ကြိုးစားမည်ဟု ခန့်မှန်းရပေသည်။

၆၄ ဒသမ ၅ ကီလိုတန်းတွင်လည်း သုံးပန်လှကလပ်မှ တစ်ယောက်ဗိုလ်လုပွဲတက်ပြန်သည်။ ကျားပေါက် (ရန်စစ် ငြိမ်း)နှင့်ယှဉ်မည့် ရန်နိုင်ထွန်း(သုံးပန်လှ)ဖြစ်သည်။ ရန်စစ် ငြိမ်းကလည်း အကယ်၍သာ ၅၄ ကီလိုတန်းတွင် စိုးဝင်း သန်းရွှေခါးပတ်ရရှိခဲ့ပါက ဒုတိယမြောက်ခါးပတ် တစ်ချောင်းပိုင်ဆိုင်ရေးအတွက် ကျားပေါက်ကို မိအားပေး နိုင်သည်။ အကယ်၍ ရှေ့တွင် မရခဲ့ပါက ကျားပေါက် အနေဖြင့် ယင်းခါးပတ်ကို ပို၍မြဲအောင်ဆွဲရမည့်သဘော ဖြစ်နေသည်။ ရန်နိုင်ထွန်းကလည်း အကယ်၍သာ ရှေ့မှ ၅၁ ကီလိုတန်း၊ ၆၀ ကီလိုတန်းတို့မှ သုံးပန်လှကိုယ်စားပြု ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားများ ရွှေခါးပတ်ရခဲ့လျှင် တတိယ မြောက်ရွှေခါးပတ်ယူပေးရမည့် တာဝန်ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ကျားပေါက်နှင့် ရန်နိုင်ထွန်းတို့နှစ်ဦးစလုံးက ကောင်တာ ထက် ဦးဆောင်ဖိုက်တာသတ်ကွက်ကို အားသန်ကြသူ များဖြစ်ရာ ပွဲကြမ်းမည်ကတော့ သေချာသလောက်ပင်။ ၆၇ ကီလိုတန်း ရွှေခါးပတ်အတွက် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ဖိုးလပြည့်(ရွှေဖူး)နှင့် ရွှေမင်းရာဇ(မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေ စက်ရုံ)တို့နှစ်ဦးစလုံးက ရွှေခါးပတ်ပွဲနှင့် ဝါရင့်သူပီပီ ရွှေခါးပတ်ပွဲအတွေ့အကြုံများခဲ့သော်လည်း တစ်ကြိမ်မှ မရခဲ့။ ဖိုးလပြည့်ကလည်း ၂၀၁၆ ရွှေခါးပတ်ပွဲဝင်ခဲ့ခဲ့ရာ သွေးသစ်ဝင်းလှိုင်၏ ပွဲသိမ်းကွက်မိကာ ခါးပတ်နှင့်ဝေးခဲ့ ရသည်။ သို့ဖြစ်၍ ယခုပွဲတွင် သူတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာအတွက် နှင့် ကလပ်၏အစဉ်အလာအတွက်ပါ တိုက်ပွဲဝင်ကြရပေ တော့မည်။ ၇၁ ကီလိုတန်းတွင် စိုးထက်ဦး(STL) နှင့် သွေးသစ်အောင်(သုံးပန်လှ)တို့ကလည်း ကိုယ်စားပြုကလပ် အတွက်သာမက မိမိတို့ဂုဏ်သိက္ခာအတွက်ပါ အပြင်းအထန်ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲခွဲရမည့် သဘောရှိသည်။ သွေးသစ်အောင်သည် ၂၀၁၅ ပြိုင်ပွဲတွင် နဂါးနီကလပ်ကို ကိုယ်စားပြုကာ ၆၇ ကီလိုတန်းရွှေခါးပတ်ကို ရယူခဲ့သူ ဖြစ်ရာ ယခုပွဲတွင် ထပ်ဆင့်ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံဘွဲ့ ခံယူ နိုင်ခြေရှိသူမှာ သူတစ်ဦးတည်းရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ယခု ရွှေခါးပတ်ကို ရယူလိုစိတ်ပြင်းပြနေနိုင်ပြီး ယခုပြိုင်ပွဲ၏ ဝိတ်တန်းအမြင့်ဆုံး လက်ဝှေ့သမားတစ်ယောက်အနေဖြင့် မိမိကိုယ်စားပြုသော ကလပ်အတွက် ရွှေခါးပတ်ယူပေးရ မည့် တာဝန်ရှိနေပေသည်။ စိုးထက်ဦးကလည်း ယခု ဝိတ်တန်းမှာပင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်က ဗိုလ်လုပွဲရောက်ရှိခဲ့ပြီးမှ ဖျံသွေးကိုအမှတ်ဖြင့်ရှုံးကာ ခါးပတ်နှင့်ဝေးခဲ့ဖူးပေရာ ယခုတစ်ခေါက်ထပ်ဝေးလျှင် တစ်သက်တာဝေးမည့် သဘောရှိသည့်အတွက် ရွှေခါးပတ်သမိုင်းဝင်ရန် လက်ကုန်ရုန်းရမည့် သဘောရှိသည်။

အဆိုပါ ရွှေခါးပတ်ဗိုလ်လုပွဲတွင်ဆိုင်းများဖြင့်ပင် ပရိသတ်အတွက် ကျေနပ်လောက်စရာဖြစ်နေသော်လည်း စီစဉ်သူ H & S Group က အဆင့်တိုင်း၌ စိန်ခေါ်ပွဲကြီး တစ်ပွဲလက်ဆောင်ပေးသည့် အစဉ်အလာကိုထိန်းကာ ယခုဗိုလ်လုပွဲအဆင့်၌လည်း ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံသပြေညို (Adventure) နှင့် ဒိုင်ခီခါနီကို(ဂျပန်)တို့ စိန်ခေါ်ပွဲကို ထည့်သွင်းကျင်းပပြန်သည်။ ယခုသိမ်ဖြူရုံ၌ပင် ခါနီကို အား အလဲထိုးနိုင်ပွဲရယူထားသော သပြေညိုက ငယ်နိုင်အဖြစ် ရင်မခုန်လောက်ဟု ယူဆသူများရှိနေသည်။ အချို့ကလည်း ရှုံးကျွတ် ပြန်ခတ်ခြင်းမှာ တစ်နေရာတွင် အသေအချာ လေ့ကျင့်လာခဲ့ခြင်းကြောင့်သာ ဖြစ်လိမ့်မည်ဟု သုံးသပ်ကာ ပွဲကြမ်းမည်အရေးကို ကြိုတင်ရင်ခုန်နေ ကြသည်။

၅၇ ကီလိုတန်းတွင် ဝါရင့်ကလပ်နှစ်ခုလာဆုံနေသည်။ စူပါ(မျိုးဆက်သစ်)နှင့် ယျူးခလိန်းမင်း(မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေစက်ရုံ)တို့ဖြစ်သည်။ မြိုင်ကလေးဘီလပ်မြေစက်ရုံ ကလပ်က ရွှေခါးပတ်ပြိုင်ပွဲတံခွန်စိုက်ဆုကို ပြိုင်ပွဲဝင်အရေအတွက်နှင့် အရည်အသွေးများ ကြောင့် ရရှိခဲ့သည်။ နည်းပြဆရာကြီး ဦးစောကျော်သိန်းထူး တည်ထောင်သည့် မျိုးဆက်သစ်ကလပ်က ပြိုင်ပွဲဝင်အရေအတွက် နည်းသော်လည်း အရည်အသွေးဖြင့် ရွှေခါးပတ်အစဉ်အလာကို ထူထောင်ခဲ့သည်။







ဥပဒေကြမ်း

# စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေကြမ်း

## ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

**ယမန်နေ့မှစတင်**

၅၀။ စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်ပေးရန် လျှောက်ထားချက် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်း၏ ပိုင်ဆိုင်မှုလွှဲပြောင်းခြင်းကို မှတ်တမ်းတင်ပေးရန် တောင်းဆိုချက်သည် သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီမှုရှိရမည်။

၅၁။ မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းပိုင်ဆိုင်မှု လွှဲပြောင်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဦးစီးဌာနသို့ မှတ်တမ်းတင်ပေးရန် လျှောက်ထားခြင်းမရှိလျှင် ယင်းပိုင်ဆိုင်မှု လွှဲပြောင်းခြင်းသည် အကျိုးသက်ရောက်မှု မရှိစေရ။

**အခန်း (၁၆)**

**မှတ်ပုံတင်ထားသောစက်မှုဒီဇိုင်းကို ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးခြင်း**

၅၂။ စက်မှုဒီဇိုင်းပိုင်ရှင်သည် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကိုဖြစ်စေ၊ တရားဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းကို ဖြစ်စေ၊ ယင်း၏ မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းကို အသုံးပြုရန်အတွက် စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးနိုင်သည်။

၅၃။ စက်မှုဒီဇိုင်းပိုင်ရှင်နှင့် ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိသူတို့သည် ခွင့်ပြုချက်စာတမ်း အမှတ်အသားမိတ္တူနှင့်အတူ သတ်မှတ်သည့် အခကြေးငွေ ပေးသွင်းပြီး ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးခြင်းကို မှတ်တမ်းတင်ပေးရန်ဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

၅၄။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မ ၅၃ အရ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးခြင်းကို မှတ်တမ်းတင်ပြီး သတ်မှတ်သည့် နည်းလမ်းနှင့်အညီ ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။

၅၅။ စက်မှုဒီဇိုင်းပိုင်ရှင်နှင့် ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိသူတို့က မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားသည့် ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးခြင်းကို ပယ်ဖျက်ရန် သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ လျှောက်ထားလျှင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိက မှတ်တမ်းမှ ပယ်ဖျက်ပြီး ယင်းသို့ ပယ်ဖျက်ကြောင်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် သတ်မှတ်သည့်နည်းလမ်းနှင့်အညီ ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။

၅၆။ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဦးစီးဌာနသို့ မှတ်တမ်းတင်ပေးရန် လျှောက်ထားခြင်းမရှိလျှင် ယင်းခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးခြင်းသည် အကျိုးသက်ရောက်မှု မရှိစေရ။

**အခန်း (၁၇)**

**စက်မှုဒီဇိုင်းမှတ်ပုံတင်ခြင်းကို တရားမဝင်ကြောင်း ကြေညာခြင်းနှင့်ပယ်ဖျက်ခြင်း**

၅၇။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသော မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းသည် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အများကိုထိခိုက်ကြောင်း တွေ့ရှိပါက သက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် တရားဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းသည် အဆိုပါ စက်မှုဒီဇိုင်းမှတ်ပုံတင်ထားခြင်းတစ်ခုလုံးကို သော်လည်းကောင်း၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုသော်လည်းကောင်း တရားမဝင်ကြောင်း ကြေညာပေးရန် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၅၈။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် သက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် တရားဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်း၏ လျှောက်ထားချက်အရ မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းသည် အောက်ပါအချက် တစ်ရပ်ရပ်နှင့် ငြိစွန်းကြောင်း တွေ့ရှိပါက အဆိုပါစက်မှုဒီဇိုင်းမှတ်ပုံတင်ထားခြင်း တစ်ခုလုံးကိုသော်လည်းကောင်း၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုသော်လည်းကောင်း တရားမဝင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း ပြုနိုင်သည် -

- (က) ပုဒ်မ ၁၃ ပါ အကာအကွယ်မရရှိနိုင်သော အချက်များဖြစ်ခြင်း၊
- (ခ) စက်မှုဒီဇိုင်းသည် ပုဒ်မ ၂ ပုဒ်မခွဲ(ဆ) တွင် ဖော်ပြထားသော အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်နှင့် အကျိုးဝင်မှုမရှိခြင်း၊
- (ဂ) စက်မှုဒီဇိုင်းသည် အသစ်မဖြစ်ခြင်း၊
- (ဃ) စက်မှုဒီဇိုင်းပိုင်ရှင်သည် မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းအား ရခွင့်ရှိသူမဟုတ်ကြောင်း ခိုင်လုံသော သက်သေခံအထောက်အထား ပေါ်ပေါက်လာခြင်း၊
- (င) မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းသည် လိမ်လည်လှည့်ဖြား၍ ဖြစ်စေ၊ မမှန်မကန် တင်ပြ၍ဖြစ်စေ၊ ဖော်ပြထားသော အချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ထိန်ချန်၍ဖြစ်စေ ရယူထားခြင်း၊
- (စ) မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းကို တရားမဝင်ကြောင်း ကြေညာပေးရန် လျှောက်ထားခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားရုံး၏ အပြီးသတ်ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် စီရင်ချက်ကို လက်ခံရရှိခြင်း။

၅၉။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် အောက်ပါအချက်တစ်ရပ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ပါက မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းကို မှတ်ပုံတင်စာရင်းမှ ပယ်ဖျက်နိုင်သည်-

- (က) မှတ်ပုံတင်သက်တမ်းကာလ ကုန်ဆုံးသည့်နေ့ရက်မှ အထူးအခွင့်အရေးအဖြစ်ပေးသော ခြောက်လအတွင်း သက်တမ်းတိုးလျှောက်ထားရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊
- (ခ) စက်မှုဒီဇိုင်းပိုင်ရှင်က ပိုင်ရှင်အဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ခြင်း၊
- (ဂ) ပုဒ်မ ၅၈ ပါ အချက်တစ်ရပ်ရပ်နှင့်ငြိစွန်းသဖြင့် တရားမဝင်ကြောင်း ကြေညာထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းဖြစ်ခြင်း။

၆၀။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် မှတ်ပုံတင်ထားသောစက်မှုဒီဇိုင်းကို ပယ်ဖျက်ကြောင်း မှတ်တမ်းတင်ပြီး ထိုသို့ ပယ်ဖျက်ပြီးကြောင်းကို စက်မှုဒီဇိုင်းပိုင်ရှင်ထံ

အကြောင်းကြားရမည့်အပြင် အများပြည်သူသိရှိစေရန် သတ်မှတ်သည့် နည်းလမ်းနှင့်အညီ ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။

**အခန်း (၁၈)**

**အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မှတ်ပုံတင်လျှောက်ထားခြင်း**

၆၁။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စက်မှုဒီဇိုင်းမှတ်ပုံတင်စနစ် သဘောတူစာချုပ်သို့ နိုင်ငံတော်က အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ပြီးနောက် ပြည်တွင်းမှ ဖြစ်စေ၊ ပြည်ပမှဖြစ်စေ စက်မှုဒီဇိုင်းမှတ်ပုံတင်ပေးရန် လျှောက်ထားလိုသူများသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မှတ်ပုံတင်စနစ်ကို ကျင့်သုံးလိုပါက သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

**အခန်း (၁၉)**

**အယူခံခြင်း**

၆၂။ (က) မှတ်ပုံတင်အရာရှိက ဤဥပဒေအရချမှတ်သော ဆုံးဖြတ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့် နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အယူခံဝင်နိုင်သည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အယူခံမှုတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သည် မှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲခြင်း သို့မဟုတ် သက်သေခံအထောက်အထားများ ထပ်မံရယူရန် ညွှန်ကြားခြင်းပြုနိုင်သည်။

၆၃။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ချမှတ်သောဆုံးဖြတ်ချက်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် အကြောင်းကြားစာကို လက်ခံရရှိသည့် နေ့ရက်မှ ရက်ပေါင်း ၉၀ အတွင်း ဤကိစ္စအလို့ငှာ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်က စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာအပ်နှင်းထားသည့် တရားရုံးသို့ အယူခံလျှောက်ထားနိုင်သည်။

**အခန်း (၂၀)**

**တရားရုံး တည်ထောင်ခြင်း**

၆၄။ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်သည် -

- (က) အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြစ်မှုကြောင်းအရ ဖြစ်စေ၊ တရားမကြောင်းအရဖြစ်စေ တရားစွဲဆိုမှုများကို စစ်ဆေးစီရင်ရန် သင့်လျော်သော နယ်မြေဒေသတွင် တရားရုံးများကို တည်ထောင်၍ တရားသူကြီးများကို ခန့်ထားနိုင်သည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ခန့်ထားသည့် တရားသူကြီးများအား အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို စစ်ဆေးစီရင်ရန် စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို အပ်နှင်းနိုင်သည်။
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ တရားရုံးများကို တည်ထောင်ခြင်းမပြုမီ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို စစ်ဆေးစီရင်ရန် အပ်နှင်းထားသည့် တရားရုံးအား အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်တရားရုံးများ၏ စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို အပ်နှင်းနိုင်သည်။
- (ဃ) တရားရုံးများက ချမှတ်သော စီရင်ချက်၊ အမိန့်နှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် အယူခံမှု ပြင်ဆင်မှုများကို စီရင်ပိုင်ခွင့်ရှိသည့်တရားရုံးများ၏ စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။
- (င) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ချမှတ်သော ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် အယူခံမှုများကို စစ်ဆေးစီရင်ရန် သင့်လျော်သည့် တရားရုံးသို့ စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ အပ်နှင်းရမည်။

**အခန်း (၂၁)**

**မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားရုံး၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ**

၆၅။ (က) နစ်နာသူ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၆ နှင့် ပုဒ်မ ၆၇ တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ပေးရန် တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

(ခ) နစ်နာသူမည်သူမဆို တရားမကြောင်းအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးရန် တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၆၆။ (က) တရားရုံးသည် မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးထိပါး ချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲခံရသော ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပုဒ်မ ၆၅ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ လျှောက်ထားလာပါက အောက်ပါယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်သည့် အမိန့် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည်-

- (၁) မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းကို ကာကွယ်တားဆီးရန်နှင့်အကောက်ခွန် ရှင်းလင်းပြီးသည့် သွင်းကုန်ပစ္စည်းများအပါအဝင် မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်သည်ဟုကုန်ပစ္စည်းများ နိုင်ငံတော်ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းသို့ မဝင်ရောက်စေရန် ကာကွယ်တားဆီးရန်အတွက် သင့်သည်ထင်မြင်သည့် အမိန့်၊

(၂) မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲခံရသော သက်သေခံအထောက်အထားများကို မူလအခြေအနေ မပျက်ထိန်းသိမ်းထားရန်အတွက် သင့်သည်ထင်မြင်သည့်အမိန့်၊

(ခ) တရားရုံးသည် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ပေးရန် လျှောက်ထားသူထံမှ အောက်ပါတို့ကို တောင်းဆိုနိုင်သည် -

(၁) လျှောက်ထားသူမှာ အခွင့်အရေးရရှိသူဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်း၏ အခွင့်အရေးကို ထိပါးချိုးဖောက်နေကြောင်း သို့မဟုတ် ထိပါးချိုးဖောက်ရန် အလားအလာရှိကြောင်း ခိုင်လုံသောချာစေရန်အလို့ငှာ သင့်လျော်လုံလောက်သည့် မည်သည့် သက်သေခံ အထောက်အထားများကိုမဆို တင်ပြစေခြင်း၊

(၂) ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်မှုကို အလွဲသုံးစားပြုခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရန်အတွက် လုံလောက်သည့် အာမခံတင်သွင်းစေခြင်း၊

(ဂ) တရားရုံးက ထုတ်ပြန်ထားသော အမိန့်အရ ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားရုံးသည် ထိပါးချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲခံရသော ကုန်ပစ္စည်းများကို ခွဲခြားသတ်မှတ်နိုင်ရန် နောက်ထပ်လိုအပ်သော မည်သည့် သတင်းအချက်အလက်ကိုမဆို တင်သွင်းရန်လျှောက်ထားသူကို ထပ်မံညွှန်ကြားနိုင်သည်။

(ဃ) တရားရုံးသည် လျှောက်ထားတောင်းဆိုခဲ့သည့် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်နေ့မှစ၍ ထိခိုက်နစ်နာမှုအပေါ် အမှုကို အပြီးအပြတ် ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် တရားမကြောင်းအရ တရားစွဲဆိုခြင်းကို တရားရုံးက သတ်မှတ်ထားသည့် သင့်လျော်သောကာလအတွင်း သို့မဟုတ် ယင်းကဲ့သို့ သတ်မှတ်ထားခြင်းမရှိခဲ့လျှင် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ရန် အမိန့်ချမှတ်သည့် နေ့မှ စတင်ရက် ရက်ပေါင်း ၂၀ ရက် သို့မဟုတ် ပြက္ခဒိန်ရက် ရက်ပေါင်း ၃၀ ရက်တို့အနက် ပိုမိုကြာမြင့်သည့် အချိန်ကာလထက်မပိုသော အချိန်အတွင်း တရားစွဲဆိုမှုကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း မရှိလျှင် ပုဒ်မ ၆၇ ပုဒ်မခွဲ(ခ) ကို မထိခိုက်စေဘဲ ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့် ပုဒ်မ ၆၇ ပုဒ်မခွဲ (က) တို့အရ ချမှတ်ထားသော ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို လျှောက်ထားခံရသူ၏ တောင်းဆိုချက်အရ ရုပ်သိမ်းရမည် သို့မဟုတ် အကျိုးသက်ရောက်မှုကို ရုပ်စံရမည်။

(င) တရားရုံးသည် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို ရုပ်သိမ်းလျှင်ဖြစ်စေ၊ လျှောက်ထားသူ၏ ပျက်ကွက်မှု သို့မဟုတ် ပြုလုပ်မှု တစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ရုပ်စံလျှင်ဖြစ်စေ၊ မှတ်ပုံတင်ထားသော စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းမရှိကြောင်း သို့မဟုတ် ထိပါးချိုးဖောက်ရန် အလားအလာမရှိကြောင်း တွေ့ရှိလျှင်ဖြစ်စေ လျှောက်ထားခံရသူ၏ တောင်းဆိုချက်အရ အဆိုပါအရေးယူ ဆောင်ရွက်ချက်များကြောင့် ပေါ်ပေါက်သော ထိခိုက်နစ်နာမှုများအတွက် သင့်လျော်မှုတသော လျော်ကြေးကို လျှောက်ထားသူက လျှောက်ထားခံရသူသို့ပေးစေရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။

၆၇။ (က) တရားရုံးသည် အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ်တွင် တစ်ဖက်သတ် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်သည့် အမိန့်များကို ချမှတ်နိုင်သည် -

(၁) အခွင့်အရေးရရှိသူကို ကုစား၍မရနိုင်သော ထိခိုက်နစ်နာမှုကို ဖြစ်စေတန်ရာသည့် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှု တစ်စုံတစ်ရာ ရှိခြင်း၊

(၂) သက်သေခံအထောက်အထားများကို ဖျက်ဆီးခံရမည့် အန္တရာယ်ကျရောက်မည်ဟု စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိခြင်း။

(ခ) တရားရုံးသည် တစ်ဖက်သတ်ယာယီအရေးယူ ဆောင်ရွက်ရာတွင်-

(၁) ဆောင်ရွက်ပြီးလျှင်ပြီးချင်း နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိစေဘဲ ယာယီအရေးယူ ဆောင်ရွက်သည့် အမိန့်ကို လျှောက်ထားခံရသူထံ အသိပေးအကြောင်းကြားရမည်။

(၂) တရားရုံးက သတ်မှတ်သည့် သင့်လျော်သော ကာလအတွင်း သို့မဟုတ် ယင်းကဲ့သို့ သတ်မှတ်ချက် မရှိခဲ့လျှင် အကြောင်းကြားစာ ထုတ်ပြန်သည့်နေ့မှ စတင်ရက် ရက်ပေါင်း ၂၀ ရက်အတွင်း အကြောင်းကြားခံရသူက လိုက်နာခြင်း မရှိလျှင် ယင်းအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(၃) ယင်းအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် အတည်ပြုခြင်းတို့ကို ဆုံးဖြတ်ပေးရန် လျှောက်ထားခံရသူများ၏ တောင်းဆိုချက်အရ နှစ်ဖက်ကြားနာ၍ ပြန်လည်စစ်ဆေးခြင်းတစ်ရပ်ကို သင့်လျော်သည့် ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

၆၈။ စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားမဆိုင်ရာ ဥပဒေများနှင့် တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေတို့ကို မထိခိုက်စေဘဲ တရားရုံးသည် အောက်ပါအမိန့် တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည် -

- (က) အကောက်ခွန်ရှင်းလင်းပြီး စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ထားသည့် တင်သွင်းလာသော ကုန်ပစ္စည်းများ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းသို့ မဝင်ရောက်စေရန် ကာကွယ်တားဆီးခြင်းအပါအဝင် စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်မှုကို ရုပ်ဆိုင်းရန်အတွက် သင့်သည်ထင်မြင်သည့်အမိန့်၊







တစ်ပတ်အတွင်းနိုင်ငံတကာသတင်းသုံးသပ်ချက်



စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး

ဓာတ်ပုံ- cgtn.com

တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၏ နှစ် ၉၀ ပြည့်အခါသမယနှင့် ပတ်သက်၍ တရုတ်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဝူကျီယန်က ဇူလိုင် ၂၄ ရက်တွင် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်သည် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့် ပိုက်နက်နယ်မြေ စုစည်းတည်ရှိရေးတို့အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် သန္နိဋ္ဌာန်ချမှတ်ထားကြောင်း ဝူက ယင်းသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

“တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်ကို ပြည်ပနိုင်ငံတွေက ကိုင်လှုပ်ဖို့ ထက် တောင်တစ်လုံးကို ကိုင်လှုပ်ရတာက ပိုပြီးလွယ်ကူမှာပါ” ဟု ဝူက ပြောကြားခဲ့ပြီး ၎င်း၏စကားလုံးအသုံးအနှုန်းမှာ အွန်လိုင်းပေါ်တွင် ချက်ချင်းပြန့်နှံ့သွားခဲ့သည်။

“လတ်တလော တပ်မတော်ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးရဲ့ အဓိကရည်မှန်းချက်ကတော့ တိုက်ခိုက်မှုစွမ်းရည်တွေ မြင့်မားဖို့အတွက် တပ်မတော်ရဲ့ စစ်ရေးအရ အသင့်ရှိမှုကို တိုးမြှင့်ထားဖို့ပဲဖြစ်တယ်” ဟု ဝူက စစ်ကော်မရှင် လက်အောက်ခံပွဲတွင်စစ်ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကျီရှန်းပင်က ပြောကြားသည်။

တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် အနေဖြင့် ရည်မှန်းချက်ပေါက်မြောက်စေရန် တည်ဆောက်ပုံကို အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ တိုက်ခိုက်ရေးစွမ်းရည် မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် အဓိန်နာခံမှု ဆက်ဆံရေးကို ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ကျီရှန်းပင်က ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

၂၀၁၂ ခုနှစ် နှောင်းပိုင်းက တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏ (၁၈) ကြိမ်မြောက် အမျိုးသားကွန်ဂရက်ညီလာခံ ကျင်းပခဲ့ရာတွင် တောင်တင်းခိုင်မာသည့် တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေးရည်မှန်းချက်ကို ချမှတ်ခဲ့

ပြီး နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် စစ်မြေပြင်တိုက်ခိုက်ရေးစွမ်းရည်ကို အကောင်းမွန်ဆုံးဖြစ်အောင် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်နှင့်အညီ ပီအယ်လ်အေသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ဗဟိုစစ်ရေးကော်မရှင်၏ ကြီးကြပ်မှုနှင့်အတူ ပူးတွဲစစ်ဆင်ရေးဌာနချုပ်နှစ်ခုကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ စစ်မြေပြင်ကွပ်ကဲမှုနှင့် အလုံးစုံမဟာဗျူဟာတည်ငြိမ်ရေး ထိန်းသိမ်းရန် အလွန်အရေးကြီးသည်ဟု ကျီရှန်းပင်က ဆိုသည်။

တပ်မတော် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး အစီအစဉ်အရ ပီအယ်လ်အေတရားစီရင်ရေးစနစ်တစ်ခုကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည်ဟု ဥပဒေရေးရာ ဗျူရိုဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး လုယုက ပြောကြားသည်။

အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားအရ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သည့် တပ်မတော်ဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း လုယုက ဆိုသည်။

တပ်မတော်အတွင်း အဂတိလိုက်စားမှုပပျောက်ရေး ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ပုံနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းသမားများက မေးမြန်းခဲ့သည်။ တပ်မတော်အတွင်း ဥပဒေချိုးဖောက်မှုများကို ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။

အကျင့်ပျက် လာဘ်စားမှုဖြင့် အရေးယူခံရသော ဒုဥက္ကဋ္ဌဟောင်းများဖြစ်ကြသည့် ကျောက်ဘိုဇင်းနှင့် ကျူကျီတို့၏ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုမှ လွတ်ကင်းစေရန် ညွှန်ကြားခဲ့ကြောင်း တရုတ်ခေါင်းဆောင်များက ပြောကြားခဲ့ပြီး အကျင့်ပျက်ခြစားမှုကို အရေးယူသွားမည်ဆို၏။

တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်သည် စစ်ဘက်သံခင်းတမန်ခင်းဆက်ဆံရေးကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပီအယ်လ်အေသည် လွန်ခဲ့သော နှစ်များအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်

များ၊ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံများနှင့်အတူ စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေးကို နက်ရှိုင်းစွာတည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း ဝူကျီယန်က ပြောကြားသည်။

ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းမှု ထိန်းသိမ်းရေး၊ ပင်လယ်ဓားပြတိုက်ဖျက်ရေး၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကယ်ဆယ်ရေး စသည့် နိုင်ငံတကာ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ဆို၏။

တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (ပီအယ်လ်အေ) ထူထောင်မှု နှစ် (၉၀) ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အာရှတိုက်၏ အကြီးဆုံးသော စစ်ရေးလေ့ကျင့်ရေးအခြေစိုက်စခန်းတွင် အကြီးကျယ်ဆုံးသော စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတစ်ရပ်ကို ပြုလုပ်ရန် တရုတ်နိုင်ငံက စီစဉ်ထားသည်ဟု South China Morning Post သတင်းစာက ဇူလိုင် ၂၄ ရက်တွင် ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။

ကျူးရေး ပေါင်းစပ်နည်းဗျူဟာ လေ့ကျင့်ရေး အခြေစိုက်စခန်းတွင် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးသော တပ်မတော်ဖြစ်သည့် ပီအယ်လ်အေက စစ်ရေးလေ့ကျင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ သတင်းရပ်ကွက်က အဆိုပါ သတင်းစာသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

အတွင်း မွန်ဂိုလီးယားဒေသရှိ စစ်ရေးလေ့ကျင့်ရေး အခြေစိုက်စခန်းသည် မြို့တော်ပေကျင်းအနောက်မြောက်ဘက်ကီလိုမီတာ ၄၀၀ အကွာ၌ တည်ရှိသည်။ ယခုနှစ်၏ ပီအယ်လ်အေ နှစ်ပတ်လည်နေ့တွင် အကြီးကျယ်ဆုံးသော စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်သည့် အခါ သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်က ပထမဆုံးအကြိမ် အထူးဧည့်သည်တော်အဖြစ် တက်ရောက်ရန် စီစဉ်ထားသည်။

ကွန်ပျူတာကွန်ရက် စစ်မျက်နှာပြင်၊ အထူးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စစ်ပွဲဆင်နွှဲခြင်း၊ ကြည်းတပ်ဆိုင်ရာ လေကြောင်းချီစစ်ဆင်ရေးဆင်နွှဲခြင်း၊ အီလက်ထရွန်းနစ်တန်ပြန်စစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းတို့ အပါအဝင် အစီအစဉ်မျိုးစုံဖြင့် စစ်ရေးလေ့ကျင့်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ဗဟိုစစ်ရေးကော်မရှင်၏ ဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်သူ သမ္မတရှီက ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ကြည့်ရှုမည်ဆို၏။

တပ်မတော်ထူထောင်မှု နှစ်ပတ်လည်နေ့တွင် မြို့တော်ပေကျင်းရှိ တိန်အန်မင်းရင်ပြင်၌ စစ်ရေးပြ အခမ်းအနား ကျင်းပမည်ဟု ကောလာဟလ သတင်းထွက်ခဲ့သော်လည်း အဆိုပါ အခြေစိုက်စခန်းတွင် စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို တခမ်းတနား ပြုလုပ်ရန်စီစဉ်ထားသည်။ အသစ်ထူထောင်ဖွဲ့စည်းထားသော

ခုံးလက်နက်တပ်ဖွဲ့၊ မဟာဗျူဟာမြောက်ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ပို့ဆောင်ရေးတပ်ဖွဲ့များ၊ ကြည်းတပ်တပ်ဖွဲ့များ၊ ကြည်းတပ်လေကြောင်းချီတပ်ဖွဲ့များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် စစ်ရေးလေ့ကျင့်ရန် စီစဉ်ထားသည်။ တပ်ပေါင်းစုံ စစ်ရေးလေ့ကျင့်ပွဲကြီးတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော ကိုယ်ပျောက် တိုက်လေယာဉ်ဖြစ်သည့် ဂျေ-၂၀ စစ်လေယာဉ်လည်း ပါဝင်လေ့ကျင့်ဖွယ်ရှိသည်။ ဂျေ-၂၀ စစ်တိုက်လေယာဉ်ကို ပြီးခဲ့သည့် မတ်လက တရုတ်လေတပ်တွင် စတင်ဖြန့်ဖြူးခဲ့သည်။

**စစ်ရေးတင်းမာမှု**  
၁၉၂၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် သန္ဓေတည်မွေးဖွားခဲ့သော တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၏ နှစ် ၉၀ ပြည့်နှစ်ပတ်လည်အခါသမယသည် အိမ်နီးချင်းအိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ဒေါ့ခလမ်ကုန်းမြင့်ဒေသပိုင်နက်အငြင်းပွားမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စစ်ရေးအရ တင်းမာမှု ဖြစ်ပွားနေချိန်နှင့် တိုက်ဆိုင်လျက်ရှိသည်။

တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့သည် ၁၉၆၂ ခုနှစ်က စစ်ပွဲဆင်နွှဲခဲ့ကြဖူးသည်။ အိမ်နီးချင်း အင်အားကြီး နိုင်ငံများအကြား စစ်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းအရင်းများမှာ ဟိမဝန္တာတောင်တန်းဒေသ နယ်စပ်ဒေသပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် သက်ဆိုင်နေသော အငြင်းပွားမှုဖြစ်သည်။

၁၉၅၉ ခုနှစ်တွင် တိဘက်ဒေသ ပုန်ကန်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တိဘက်ဘုန်းတော်ကြီး ဒလိုင်လာမာအား အိန္ဒိယက ခိုလှုံခွင့်ပေးခဲ့ပြီးနောက် နယ်စပ်ဒေသ စစ်ရေးပဋိပက္ခများ ဆက်တိုက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ပိုက်နက်အငြင်းပွားမှုဖြစ်ပွားနေသည့် ဒေါ့ခလမ်နယ်မြေအတွင်းမှ အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့များ ခြင်းချက်မရှိ ရုပ်သိမ်းခြင်း မရှိသမျှကာလပတ်လုံး မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံအကြား အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝသည့် ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယီက ဇူလိုင် ၂၆ ရက်တွင်ပြောကြားသည်။

တောင်တန်းထူထပ်သည့်ဒေသရှိ ဆစ်ခင်ဒေသနှင့် ကပ်လျက်တည်ရှိသော ဒေါ့ခလမ်ကုန်းမြင့်ဒေသနှင့် သက်ဆိုင်နေသည့် ပိုင်နက်အငြင်းပွားမှုပြဿနာသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံကြီး နှစ်နိုင်ငံဖြစ်ကြသော တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယအကြား လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေသည့် တင်းမာမှု၏ အခြေခံအကြောင်းတရားဖြစ်သည်။

ဒေါ့ခလမ်နယ်မြေအတွင်း တရုတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လမ်းတစ်လမ်းဖောက်လုပ်မှုကို အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့ဝင်များက တားဆီးရာမှ အစပြု၍ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသနယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှု အငြင်းပွားသည့်ပြဿနာ စတင်

ခဲ့သည်။ ဘူတန်၊ အိန္ဒိယနှင့် တရုတ် သုံးနိုင်ငံ နယ်မြေများ ပေါင်းဆုံသည့်နေရာ အနီးတွင် ဒေါ့ခလမ်နယ်မြေတည်ရှိသည်။ ဒေါ့ခလမ်ဟူသော ဝေါဟာရသည် ဘူတန်ဘာသာစကားအရ မည့်ခေါ်ထားသော အမည်ဖြစ်သည်ဟုဆို၏။

ဒေါ့ခလမ်ကုန်းမြင့်ဒေသ၌ အိန္ဒိယနှင့် တရုတ်တပ်ဖွဲ့များ တင်းမာလျက်ရှိသဖြင့် ဝေးလံသီခေါင်သော တိဘက်ဒေသအတွင်းသို့ တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ကြည်းတပ်က စစ်ဘက်သုံး ကိရိယာ တန်ချိန်ပေါင်းများစွာကို ရွှေ့ပြောင်းခဲ့သည်ဟု သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝမ်ယီ၏ အထက်ပါမှတ်ချက်စကားသည် ဒေါ့ခလမ်နယ်မြေပိုင်နက် အငြင်းပွားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တရုတ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ပြတ်သားသော သဘောထားရပ်တည်ချက်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဌာန ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် လုကန်က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

သို့ရာတွင် ဒေါ့ခလမ်နယ်မြေ၌ နှစ်ဘက်တပ်ဖွဲ့များက တစ်နိုင်ငံလျှင် စစ်သည် ၃၀၀၀ ကျော်အထိ ဖြန့်ကြက်ထားသည်ဆိုသော မီဒီယာသတင်းများ ပေါ်ထွက်ခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ်က တုံ့ပြန်ပြောကြားခြင်းမရှိပေ။

အငြင်းပွားမှုနယ်မြေအတွင်းမှ အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရုပ်သိမ်းပေးခြင်းမရှိပါက မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံအကြား အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝသည့် ဆွေးနွေးမှု ဖြစ်ပေါ်လာမည်မဟုတ်ဟု ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ်က ဝန်ကြီးဝမ်ယီ၏ သဘောထားရပ်တည်ချက်ကို ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယတို့အကြား စစ်ပွဲဖြစ်လာမည်လောဟု ဒေသတွင်း၌ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ထွက်ပေါ်နေချိန်တွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား သံတမန်ရေးအရ ညှိနှိုင်းမှုများ ရှိလာရန် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများက လိုလားကြပေသည်။ စစ်မက်ဖြစ်ပွားလျှင် စီးပွားရေးအရ အခြေခံအဆောက်အအုံ အရ ထိခိုက်နိုင်သည့်အပြင် အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှု ပျက်ပြားရကာ ပြည်သူ့အပေါင်း၏ အနာဂတ်ဘဝကိုပါ ထိခိုက်နိုင်သည်ဟု တွေးတောမိရင်း “အာရှငြိမ်းချမ်းရေး စစ်မက်ဝေးပါမှ” ဟု ကျွန်ုပ်ကျွေးရင့်မိပါသတည်း။

- Ref:
1. PLA highlights stronger army ahead of 90th anniversary (Xinhua)
  2. China, India border dispute bubbles over once more (SCMP)



ပီအယ်လ်အေ နှစ် (၉၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ပြပွဲကို မြို့တော်ပေကျင်း၌ ကျင်းပစဉ်။ ဓာတ်ပုံ- Reuters



ဆောင်းပါး

# လူ့အခွင့်အရေး သမိုင်းကြောင်း

## ဇယားဇယား

### ယမန်နေ့မှအဆက်

ထို့နောက် နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများအပါအဝင် ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုများများစွာလုပ်ခဲ့သည်။ လူသားတို့၏ အခြေခံအခွင့်အရေးများမှာ မည်သည့်အချက်ကြောင့်ဖြစ်သည်၊ ယင်းကို မည်သို့ကာကွယ်ပေးရမည်ဆိုသည်ကို အလေးထားဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် အချက် (၃၀) ပါသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်းကို ထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက တည်တည်တည်းတည်း လက်ခံခဲ့ကြသည်။

### သုတေသနပြု

ယင်းသည် ရာစုနှစ်ပေါင်းများစွာက အတွေးအခေါ်ပေါင်းများစွာကို စုပေါင်းအနှစ်ချုပ်ထားသော ဘာသာရေး၊ နိုင်ငံရေး အရိုက်မှကင်းလွတ်သည့် ကြေညာချက်အဖြစ် အားလုံးကလက်ခံခဲ့ကြသည်။ ယင်းမှာ ဥပဒေဖြင့် စည်းနှောင်မှုရှိသော စာချုပ်တစ်ခုမဟုတ်သော်လည်း နိုင်ငံများကို တရားမျှတမှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှု ရှိစေရန်၊ မိမိနိုင်ငံသားတို့အပေါ် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိစေရန် တွန်းအားပေးခဲ့သည့် စာတမ်းဖြစ်လာသည်။ မှတ်သားစရာကောင်းသည့်အချက်မှာ ယင်းနိုင်ငံတကာ လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းပေါ် ထွန်းလာရေးအတွက် အဓိကတွန်းအားပေးခဲ့သူမှာ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်တာဝန်ယူထားသည့် အမေရိကန် သမ္မတတော် အယ်လီနော့ရုစဉ်ဖြစ်သည်။ သူမ၏ အကြံဉာဏ်ကို အစက သဘောမတူခဲ့ကြသော်လည်း သူမ၏ မလျှော့သောတိုက်တွန်းတောင်းဆိုမှုများကြောင့် ၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ရေးဆွဲခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ စာတမ်းရေးဆွဲရာတွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအနှံ့အပြားက ဥပဒေပညာရှင်များက နိုင်ငံတကာမှာ ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေး ခေါင်းဆောင်များ မဟာတ္ထမဂ္ဂိကဲ့သို့ လူထုခေါင်းဆောင်များကို တိုင်ပင်ဆွေးနွေး သုတေသနပြုလုပ်ရေးဆွဲခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

### နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်း

(Universal Declaration of Human Rights )  
နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းပါ အချက်များမှာ -

- အပိုဒ်-၁။ လူသားတိုင်းသည် မွေးဖွားလာစဉ်က တည်းက တူညီသောဂုဏ်သိက္ခာနှင့် တူညီသော အခွင့်အရေးရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂။ မည်သူ့ကိုမူ ခွဲခြားဖိနှိပ်ခြင်း မရှိစေရ။
- အပိုဒ်-၃။ လူသားတိုင်း အသက်ရှင်သန်ခွင့်၊ လွတ်လပ်ခွင့်နှင့် လုံခြုံခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၄။ မည်သူ့ကိုမူ ကျွန်အဖြစ် ခိုင်းစေခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်းမပြုရ။
- အပိုဒ်-၅။ မည်သူ့ကိုမူ မတရားနှိပ်စက်ခြင်း၊ လူမဆန်စွာ၊ ရက်စက်စွာ ဆက်ဆံခြင်း၊အပြစ်ပေးခြင်း ပြုခွင့်မရှိ။
- အပိုဒ်-၆။ တရားဥပဒေရှေ့မှောက်တွင် လူသားတိုင်းကို လူသားအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခံပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

- အပိုဒ်-၇။ တရားဥပဒေရှေ့မှောက်တွင် လူသားတိုင်း တန်းတူညီမျှခွင့် ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၈။ မိမိ၏ အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခြင်း ခံရပါက တရားဥပဒေ၏အကူအညီကို ယူခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၉။ မတရားဖမ်းဆီးခြင်း၊ တိုင်းပြည်မှ နှင်ထုတ်ခြင်းအား ကာကွယ်မှုရရှိပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၁၀။ လူအများရှေ့မှောက်တွင် တရားမျှတသော တရားစီရင်မှုကို ရရှိပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၁၁။ ခိုင်လုံသောသက်သေအထောက်အထားမရှိမချင်း မည်သူ့ကိုမူ အပြစ်ရှိသည်ဟု စွပ်စွဲခြင်း၊ သတ်မှတ်ခြင်း မရှိစေရ။
- အပိုဒ်-၁၂။ မကောင်းသောရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အခြားသူများ၏ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာစာများ ဖောက်ကြည့်ခြင်း၊ အိမ်အတွင်း ဝင်ရောက်ရှာဖွေခြင်း မပြုရ။
- အပိုဒ်-၁၃။ လူသားတိုင်းသည် မိမိတိုင်းပြည်အတွင်း လွတ်လပ်စွာ သွားလာခွင့်၊ ရွေးပြောင်းနေထိုင်ခွင့် ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၁၄။ မတရားအပြစ်ပေးခြင်းခံရပါက အခြားသောနိုင်ငံများတွင် ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံနိုင်သည်။
- အပိုဒ်-၁၅။ လူသားတိုင်းသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် နိုင်ငံသားအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခံပိုင်ခွင့်ရှိသည်။ မိမိဆန္ဒအလျောက် အခြားနိုင်ငံသားအဖြစ် ခံယူနိုင်သည်။
- အပိုဒ်-၁၆။ အရွယ်ရောက်ပြီးသော ကျား၊ မတိုင်း မိမိဆန္ဒအလျောက် လက်ထပ်ခွင့်၊ အိမ်ရာထူထောင်ခွင့် ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၁၇။ လူသားတိုင်း ပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၁၈။ လူသားတိုင်း လွတ်လပ်စွာ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ခွင့် ရှိသည်။ မိမိဆန္ဒအလျောက် အခြားဘာသာသို့ ကူးပြောင်းနိုင်သည်။
- အပိုဒ်-၁၉။ လူသားတိုင်း လွတ်လပ်စွာ တွေးခေါ်ယူဆခွင့်၊ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်နှင့် သတင်းအချက်အလက် ဖြန့်ချိပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၀။ လူသားတိုင်းသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ သင်းပင်းဖွဲ့စည်းခွင့်၊ အသင်းအဖွဲ့တွင် ပါဝင်လုပ်ဆောင်ပိုင်ခွင့်၊ စုဝေးခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၁။ လူသားတိုင်းသည် မိမိတိုင်းပြည်၏ အစိုးရကို ဆန္ဒမဲဖြင့် ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၂။ လူသားတိုင်း လူမှုဖူလုံရေး ခံစား

- ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၃။ လူသားတိုင်း သင့်တင့်သော လုပ်ခလစာဖြင့် အလုပ်လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများ ဖွဲ့စည်းလုပ်ဆောင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၄။ လူသားတိုင်းအပန်းဖြေ အနားယူခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၅။ လူသားတိုင်းသည် လုံလောက်သော လူနေမှုအဆင့်အတန်းနှင့် နေထိုင်ပိုင်ခွင့်၊ ဆေးကုသခံပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၆။ လူသားတိုင်း ပညာသင်ကြားခွင့် ရှိသည်။ အနိမ့်ဆုံး မူလတန်းပညာကို အခမဲ့သင်ကြားပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၇။ လူသားတိုင်း မိမိပတ်ဝန်းကျင် ယဉ်ကျေးမှု၊ လှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရှိသည်။
- အပိုဒ်-၂၈။ လူသားတိုင်းသည် ဤစာတမ်းပါ အခွင့်အရေးများကို လေးစားရမည်။
- အပိုဒ်-၂၉။ လူသားတိုင်းသည် အခြားသူများ၏ အခွင့်အရေးများကိုလည်းလေးစားရမည်။
- အပိုဒ်-၃၀။ ဤစာတမ်းပါ အခွင့်အရေးများကို မည်သူမျှ မချိုးဖောက်ရ။

ဤကြေညာစာတမ်းသည် ဥပဒေဖြင့် စည်းနှောင်မှုမရှိသော်လည်း ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ပဋိညာဉ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော နိုင်ငံတိုင်းစောင့်ထိန်း၊ လိုက်နာရန်တာဝန်ရှိပေသည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းကြေညာစာတမ်းကို နိုင်ငံတကာဥပဒေများအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည့် ကျင့်ဝတ်ဥပဒေ (soft law) ဟုမှတ်ယူကြသည်။

### နိုင်ငံတကာစာချုပ်များ

နောက်ပိုင်းတွင် ထို့ထက်ပိုမိုအသေးစိတ်၍ စည်းနှောင်မှုရှိသော နိုင်ငံတကာစာချုပ်များကို ရေးဆွဲချုပ်ဆိုလာကြသည်။ ၁၉၆၆ ခုနှစ်တွင် ပြည်သူ့အရေးနှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးသဘောတူစာချုပ် (International Covenant on Civil and Political Rights) နှင့် နိုင်ငံတကာ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အခွင့်အရေး သဘောတူစာချုပ် (International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights) များကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းစာချုပ်ကြီးနှစ်ခုကို ပေါင်း၍ နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးဥပဒေ (International Bill of Human Rights) ဟု ခေါ်ဆိုသည်။ ၎င်းအပြင် အခြားစာချုပ် ခြောက်ခုကို ထပ်မံရေးဆွဲခဲ့ကြသေးသည်။ ၎င်းတို့မှာ -

- (၁) ၁၉၆၅ ခုနှစ်က ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ၁၉၈၁ ခုနှစ်တွင် အသက်ဝင်ခဲ့သော အမျိုးသမီးများအပေါ် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုပျောက်ရေး သဘောတူစာချုပ် (Convention on the Elimination of All forms of Discrimination Against Women (CEDAW))
- (၂) ၁၉၆၆ ခုနှစ်က ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ၁၉၆၈ ခုနှစ်တွင် အသက်ဝင်ခဲ့သော လူမျိုးရေးခွဲခြားမှုမှ နှင်ထုတ်ရေးသဘောတူစာချုပ် (Convention on the Elimination of all forms of Racial Discrimination (CERD))
- (၃) ၂၀၀၆ ခုနှစ်က ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် အသက်ဝင်ခဲ့သော မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးသဘောတူစာချုပ် Convention on the Rights of Persons with Disabilities (CRPD)
- (၄) ၁၉၆၅ ခုနှစ်က ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ၁၉၈၉ ခုနှစ်က အသက်ဝင်ခဲ့သော ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး သဘောတူစာချုပ် (Convention on the Rights of the Child (CRC))
- (၅) ၁၉၈၄ ခုနှစ်က ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ၁၉၈၇ ခုနှစ်တွင် အသက်ဝင်သော ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုပျောက်ရေး သဘောတူစာချုပ် (United

Nations Convention Against Torture (CAT))

(၆) ၁၉၆၀ ခုနှစ်က ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် အသက်ဝင်သော ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်သူများနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများအခွင့်အရေးကိုကာကွယ်သည့် နိုင်ငံတကာ သဘောတူစာချုပ် (International Convention on the Protection of the Rights of All Migrant Workers and Members of their families (ICRMW or MWC))

နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးဥပဒေနှင့် ယင်းစာချုပ်ခြောက်ခုကို ပေါင်း၍ အဓိက စာချုပ် ခုနှစ်စောင်ဟု ရည်ညွှန်းလေ့ရှိကြသည်။ ယင်းစာချုပ်များသည် တစ်ခါရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းချုပ်ဆိုရန်နှင့် ပြီးဆုံးသည်မဟုတ်ဘဲ နောက်ဆက်တွဲ စာချုပ်များ ထပ်မံရေးဆွဲချုပ်ဆိုကြရသေးသည်။ ယင်းစာချုပ်များကို လိုက်နာမည်ဟု လက်မှတ်ရေးထိုးကတိပြုထားပါက စာချုပ်ပါအတိုင်း စောင့်ထိန်းလိုက်နာမှု ရှိ/မရှိကို စောင့်ကြည့်မှုများရှိသည်။

အထက်တွင်ဖော်ပြခဲ့သည့် လူ့အခွင့်အရေးဟု ယနေ့တွင်တွင် ကျယ်ကျယ်ပြောပြနေကြသည့် စကားလုံးတစ်လုံး၏ မြစ်ဖျားခံရာနှင့် အဆင့်ဆင့်ပြောင်းလဲလာပုံကို ကြည့်မည်ဆိုပါက ခေတ်စနစ် အခြေအနေများ၏ လွှမ်းမိုးမှုများစွာရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ အခွင့်အရေးဟု သည့် စကားလုံးကို ဖြတ်သန်းရာ ခေတ်ကာလ တရားစီရင်ရေး ၊ ယဉ်ကျေးမှုပုံစံအပေါ် မူတည်၍ အမျိုးမျိုး အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုလာကြသည်။ ၁၉၄၈ ခုနှစ် နိုင်ငံတကာ လူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်း ထုတ်ပြန်ပြီးသည့်တိုင် ဤတွင် ရပ်နားမသွားဘဲ လူသားတို့ နေ့စဉ်တွေ့ ကြုံနေရသော ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများ၊ မတရားမှုများကို တွန်းလှန်နိုင်ရန် တန်းတူညီမျှမှုကို အာမခံနိုင်ရန် နိုင်ငံတကာ စာချုပ်များ၊ နောက်ဆက်တွဲ စာချုပ်များရေးသားပြဋ္ဌာန်းချုပ် ဆိုခြင်း၊ နိုင်ငံအများပူးပေါင်းပါဝင်လာအောင် နည်းလမ်းများရှာဖွေခြင်း၊ စနစ်များ တီထွင်ဖော်ဆောင်ခြင်းများ လုပ်နေဆဲဖြစ်သည်။

### လူ့အခွင့်အရေး

မည်သို့ပင် ဆိုစေကာမူ လူ့အခွင့်အရေးသည် တရားမျှတရေးနှင့် တန်းတူညီမျှရေးဆိုသည့် အခြေခံအကြောင်းခြင်းရာ နှစ်ချက်ပေါ်တွင်သာ မူတည်ပါသည်။ ခွဲခြားဆက်ဆံ ဖိနှိပ်မှုများ ရှိနေသရွေ့၊ လူသား၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို အခြားလူသားတစ်ဦး တစ်ယောက်၊ တစ်စုတစ်ဖွဲ့က အသိအမှတ်မပြုလို၍ သော်လည်းကောင်း၊ ချိုးနှိမ်လို၍ သော်လည်းကောင်း နှိပ်စက်ကလုပြုမှုများကို တရားဥပဒေအရ အကာအကွယ်မပေးနိုင်သရွေ့ တန်းတူညီမျှမှုပါဒ်ကို တည်ဆောက်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ လူ့အခွင့်အရေးသည် လူသားအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ပါသည်။ ဖြူဖြူ မဲမဲ ညိုညို၊ ဝါဝါ အားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ပါသည်။ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုရှိသူ ၊ မရှိသူ ၊ တူညီသူ ၊ မတူညီသူ အားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ပါသည်။ လူသားအားလုံးတန်းတူညီမျှရေး ၊ တရားမျှတမှုရှိသော လူ့ဘောင်ပေါ်ထွန်းရေးသည် လူ့အခွင့်အရေးလုပ် ရှားသူများသာမက လူသားအားလုံးပါဝင်မှ ပြီးမြောက်အောင်မြင်သည့် ကိစ္စရပ်လည်းဖြစ်သည်။ လူ့အခွင့်အရေးကို အလေးထားသူ တစ်ထောင်၊ တစ်သောင်း၊ တစ်သိန်း၊ တစ်သန်း ရှိနေပါစေ သူတစ်ပါး အခွင့်အရေးကို အသိအမှတ်မပြုလိုသူ တစ်စုတစ်ဖွဲ့ ရှိနေသေးသရွေ့ ခွင့်တူညီမျှ ဝါဒဖြူစင်သည့်မြေ မဖြစ်နိုင်သေးပါ။

ထို့ပြင် လူ့အခွင့်အရေးသည် တစ်ဦးပိုင်မဟုတ်ပါ။ အခြားသူများ၏ အခွင့်အရေးကိုလည်း လေးစားရမည်ဟု အတိအလင်းဖွင့်ဆိုထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံရေးနည်းစနစ် မည်သို့ပင်ပြောင်းလဲနေပါစေ လူသားအားလုံး တန်းတူညီမျှမှုကို အာမခံပေးနိုင်သည့် စနစ်ဖြစ်ဖို့သာ လိုရင်းဟုဆိုချင်သည်။ တန်းတူညီမျှမှုနှင့် တရားမျှတမှုကို အာမခံချက်မပေးနိုင်သည့် စနစ်ဟုသိမျှသည် ခေတ်၏ မှတ်ကျောက်တင်ခြင်းကို မခံနိုင်ဘဲ ကျဆုံးရသည်ဖြစ်သည်။

နိဂုံးဆိုရသော် လူသားများ ကြီးပြင်းနေထိုင်ရာ ကမ္ဘာတွင် လူသားကိုပဓာနထားသော လူကိုလူလို တန်ဖိုးထားသော ၊ လူကိုလူလို လေးစားသက်ဝင်သော စနစ်ကျယ်ပြန့်ထွန်းကားမှုသာ ငြိမ်းချမ်းသော လူ့ဘောင်ကို တည်ဆောက်နိုင်ပါလိမ့်မည်။

“ ၁၉၄၈ နိုင်ငံတကာ လူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်း ထုတ်ပြန်ပြီးသည့်တိုင် ဤတွင် ရပ်နားမသွားဘဲ လူသားတို့ နေ့စဉ်တွေ့ ကြုံနေရသော ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများ၊ မတရားမှုများကို တွန်းလှန် နိုင်ရန် တန်းတူညီမျှမှုကို အာမခံနိုင်ရန် နိုင်ငံတကာစာချုပ်များ၊ နောက်ဆက်တွဲ စာချုပ်များရေးသား ပြဋ္ဌာန်း . . . ”







ကြေးမုံ



အစဉ်အလာကောင်းများကို ထိန်းသိမ်းလျက် BPI ဆေးဘဏ္ဍမ်းထက်



သမားဆို အိုမှ ..... အနှစ် (၆၀) စိန်ရတု BPI



၀၀၀ ဓန ပြည်တော်

- ပ-ဝမ်း ပျံ့ပွားခြင်း၊ ဖြူပစ်ဆေး၊ ဖျားရောင်ဆေး၊ ဖျားရောင်ဆေး
- ဝေယျာဇီလမ်း၊ မင်းသီတလက်ဖက်ဆည်ဆိုင်အနီး၊ ဝေယျာဇီလမ်း
- အဆောင်(၄၅)၊ အခန်း(၁)၊ စည်ပင်စည်ရပ်သာ (၂)၊ ဖျားရောင်ဆေး

၀၀၀ ရန်ကင်း

- အမှတ်(၅၅/၅၅)၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်
- အမှတ်(၅၆/၅၆)၊ ပန်းဆိုးတန်းအောင်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်
- အမှတ်(၁၀၄၄/၁၀၄၆)၊ သုမင်္ဂလာလမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်
- အမှတ်(၁၀၄၄)၊ BPI စက်မှုဈေး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်
- ဝေညောင်အိမ်ရာ၊ တိုက် (၁၉)၊ အခန်း (၄)၊ ဝဟိုလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်

၀၀၀ မန္တလေး

- ၂၂ လမ်း၊ လမ်း ၈၀၊ ၈၁ လမ်းကြား၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်

BPI အမှတ်တံဆိပ် ဆေးဝါးမျိုးစုံအား မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာ ဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ။ အရက်ပြန်များလည်း လွတ်လပ်စွာ ဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ။

၀၀၀ စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန BPI ဆိုင်ခွဲများ

- မြစ်ကြီးနား၊ မန္တလေး၊ မိတ္ထီလာ၊ ဘားအံ
- ဟားခါး၊ ပုံမှာ၊ အောင်လံ၊ မော်လမြိုင်
- တောင်ကြီး၊ မကွေး၊ ပြည်

၀၀၀ ဆေးဗိုလ်၊ ဗိုလ်ချုပ်၊ ဗိုလ်မှူး၊ Super Market ဆေးရောင်းဆိုင်တာများ

- City Mart များ၏ ဆေးအရောင်းကောင်တာများ (၄၀)
- Capital Mart များ၏ ဆေးအရောင်းကောင်တာများ (၆)
- Orange Center များ၏ ဆေးအရောင်းကောင်တာများ (၁၂)

ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများ / တပ်မတော်ဆေးရုံကြီးများ / အရောင်းစင်တာကြီးများ / လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၏ ထောက်ခံချက်နှင့်အတူ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန / BPI သို့ ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်နိုင်ပါပြီ။

NPT - Hot Line : 067 408149 , YGN - Hot Line : 01 646271

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်း ရုံးအမှတ်(၃၇)၊ ဝေယျာဇီလမ်း၊ နေပြည်တော်။ ဖုန်း- ၀၆၇ ၄၀၈၁၄၉ ဖက်စ်- ၀၆၇ ၄၀၈၃၀၁ email- aungzaw.dr@gmail.com

BPI ရန်ကင်း၊ ဆေးဝါးစက်ရုံလမ်း၊ အင်းစိန်။ ဖုန်း- ၀၁ ၆၄၆၂၇၁ ဖက်စ်- ၀၁ ၆၄၆၂၅၅ email- aungzaw.dr@gmail.com



**GOLDEN STAR** ခရီးသွားလုပ်ငန်း

- ♦ ယွန်းလေး(တောင်ပြင်) - ပြင်ဦးလွင်သို့ 09-200 8080
- ♦ ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုဂံသို့(သောကြာ) 09-201 8080
- ♦ ပြင်ဦးလွင်-မဲသောက်သို့ (သောကြာ) 09-202 8080
- ♦ 09-511 8080

ကရီးကင်းစိုက်/စတင်သော/စတင်ထောင်(နေ့စဉ်)

**ခရီးရောင်း** ပပွဒါန

ခတာဝန်(ပြုမင်း) ခရီးရောင်း  
 တောင်ပြင်(၆၀၀၀/-)  
 တောင်ပြင်(၄၀၀၀/-)  
 အသံလွှင့်(၄၀၀၀/-)  
 အသံလွှင့်(၄၀၀၀/-)  
 [1-8-2017]  
 420144148, 421153797

**ငွေအိတ်** ခရီးရောင်း

တောင်ပြင်(၆၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 တောင်ပြင်(၄၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 အသံလွှင့်(၄၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 အသံလွှင့်(၄၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 [1-8-2017]  
 420144148, 421153797

**DADDY** (သီဒါ) ခရီးရောင်း

တောင်ပြင်(၆၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 တောင်ပြင်(၄၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 အသံလွှင့်(၄၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 အသံလွှင့်(၄၀၀၀/-) ခရီးရောင်း  
 [1-8-2017]  
 420144148, 421153797

**SPECIFIC PROCUREMENT NOTICE (PROCUREMENT OF GOODS)**

**MYANMAR**  
**PROJECT: Ayeyarwady Integrated River Basin Management (AIRBM) Project**  
**Credit No: IDA 55590**  
**Contract Title: Supply of Amphibious Multipurpose Dredger**  
**Reference No. (as per Procurement Plan): G3.5**

1. The Republic of the Union of Myanmar has received financing from the World Bank toward the cost of the Ayeyarwady Integrated River Basin Management (AIRBM) Project, and intends to apply part of the proceeds toward payments under the contracts for Supply of Amphibious Multipurpose Dredger.

2. The AIRBM Project, Project Management Unit (PMU), Directorate of Water Resources and Improvement of River Systems (DWIR), Ministry of Transport and Communications (MoTC) now invites sealed bids from eligible bidders for Supply of Amphibious Multipurpose Dredger and road trailer to transport the dredger. The Amphibious Multipurpose Dredger will be used in Ayeyarwady River and creeks with high sediment load and occasionally debris on the water for suction dredging, backhoe dredging, raking, piling and hydraulic underwater hammering. The dredger shall be self-propelled multipurpose amphibious dredger in all work modes, specialized for shallow water, and transportable by road trailer.

The Bidders shall furnish documentary evidence to demonstrate that they meet the following financial, experience and technical capacity requirements:

- The minimum average annual turnover of the last three years should not be less than the amount of USD 1,500,000.
- A form of credit line from a commercial bank or a bank-account statement, to demonstrate that the Bidder has following amounts available for the respective contract if awarded to the Bidder: USD 400,000
- The Bidder has successfully supplied at least 2 amphibious dredgers over the last 5 years each with the value of not less than 50% of the Bid Price for the offered goods.

If a Bidder is not a manufacturer, but is offering the Goods on behalf of the Manufacturer under Manufacturer's Authorization. The Manufacturer of the offered goods must have at least five year experience in manufacturing similar type of goods.

It is estimated that the goods to be manufactured and delivered to Final Destination within a period of 4 months after signing the contract.

No margin of preference is applicable.

3. Bidding will be conducted through the International Competitive Bidding procedures as specified in the World Bank's *Guidelines for Procurement of Goods, Works and Non-Consulting Services under IDA Loans and IDA Credits & Grants by World Bank Borrowers (second January 2011) (revised July 2014)* ("Procurement Guidelines"), and is open to all eligible Bidders as defined in the Procurement Guidelines. In addition, please refer to paragraphs 1.6 and 1.7 setting forth the World Bank's policy on conflict of interest.

4. Interested eligible Bidders may obtain further information from Mr. Aung MyoKhaing, Component 3 Director, PMU Office (Building 7), No.400, DWIR Compound, Lower Pazantung Road, Postal Code 11171, Pazantung Township, Yangon, Myanmar. Electronic mail address: [component3director@gmail.com](mailto:component3director@gmail.com) with copies to [geerick@gmail.com](mailto:geerick@gmail.com), [rikaipyarsoe@gmail.com](mailto:rikaipyarsoe@gmail.com), [amgminaung1977@gmail.com](mailto:amgminaung1977@gmail.com), and inspect the bidding documents during office hours 0900 to 1600 hours at the address given above.

5. A complete set of bidding documents in English may be obtained free-of-charge by interested eligible bidders upon the submission of a written application to the address below. PDF copy of the Bidding Documents will be issued through e-mail only.

6. Bids must be delivered to the address below on or before 13:45hr, 6 September 2017. Electronic bidding will not be permitted. Late bids will be rejected. Bids will be publicly opened in the presence of the Bidders' designated representatives and anyone who choose to attend at the address below at 13:45hr on 6 September 2017.

7. All bids must be accompanied by a Bid-Securing Declaration.

8. The address referred to above is: PMU Office (Building 7), Attn: Ms. EikyipyarSoe or Mr. Aung Min, Procurement Officers, No.400, DWIR Compound, PMU Office (Building 7), Lower Pazantung Road, Postal Code 11171, Pazantung Township, Yangon Myanmar. Tel: +95 973189261 or + 95 95058307, E-mail: [eikayipyarsoe@gmail.com](mailto:eikayipyarsoe@gmail.com) with a copy to [dwir.airbm@gmail.com](mailto:dwir.airbm@gmail.com); [component3director@gmail.com](mailto:component3director@gmail.com); [amgminaung1977@gmail.com](mailto:amgminaung1977@gmail.com). Web site: [www.airbm-hic.org](http://www.airbm-hic.org)

နိုင်ငံတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုထောက်ခံသောအားဖြင့်  
 မြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူး၍  
**MRTV**၊ **FOREVER GROUP** နှင့် **ရွှေသံလွင်** ဖြစ်သော **SKY NET** တို့ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းသက်သည့်

**ငြိမ်းချမ်းရေး ပီတိပို့ဆောင် ၂၀၁၇**

**Peace Music Festival LEVEL-1 2017**

**LEVEL-1 ပထမအဆင့်ပရိုဂရမ်များ**  
 တောင်ကြီး၊ မြစ်ကြီး၊ ငှက်ကြီး၊ စာတို၊ ဝန်ထုပ်၊ ကလေး၊ ရန်ကင်း၊ စစ်ကင်း၊ ငွေကြေး၊ ငွေကြေး၊ ငွေကြေး

**ယခုအဆင့်ပရိုဂရမ်များ**  
 ကျင်းပနေ့စွဲ: ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၈ ရက် (ဇူလိုင်လ ၂၈) ရက်  
 နေရာ: ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၈ ရက် (ဇူလိုင်လ ၂၈) ရက်  
 Stage Rehearsal: ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၇ ရက် (ဇူလိုင်လ ၂၇) ရက်  
 Level 1 Live ပရိုဂရမ်: ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၈ ရက် (ဇူလိုင်လ ၂၈) ရက်

**LIVE on MRTV**

mitv MRTV-4 m7 Channel7

**ရောင်းမည်**  
 သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး ဝန်ကြီးဌာန  
 ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီးဌာန၊ (၆) လွှာအထိ  
 တိုက်ခန်းများကို အပြန်ရောင်းမည် (B.C.C ဖိတ်ခေါ်ခြင်း)  
 ဖုန်း: 09-5002931, 095401011

**တက်နေဝန်း**  
 အိမ်ခြံမြေ/အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်း  
 (10/14) Box ကားများဖြင့်  
 လုပ်သားအပြီးအစီး  
 ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
 09-442076599  
 09-400448695  
 09-33100721

**အကြေဖြေ မျက်စိကြည်ဆေး**

မျက်စိအမြင်အားနည်းခြင်း၊ သွေးတိုး၊ ကိုယ်လက်လေးလံ၊ ထုံကျဉ်း  
 ကိုက်ခဲ၊ ဆီး ဝမ်း လေ ချုပ်၍ အကြေတက်ခြင်း၊ လိပ်ခေါင်းရောဂါ၊ အမြူကွက်  
 အနီကွက်များထွက်ခြင်း၊ သွေးဆုံးမီးယပ်ရောဂါများအတွက် မြန်မာ့ဆေးဝါးကောင်း  
 ပြန်ချိရေး - အမှတ် (၁၀၂)၊ (၃၈)လမ်းအောက်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ မုန်း - ၀၁၃၇၆၈၀၈၊ ၅၄၉၀၄၂၊ ၅၅၀၀၃၄

**အများသိစေရန်အသိပေးကြေညာခြင်း**

ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၅၈) မြေကွက်အမှတ်(၅၁)၊ (၅၂)၊ (၅၃)၊ (၅၄)၊ (၅၅)၊ (၅၆)၊ (၅၇)၊ (၅၈)၊ (၅၉)၊ (၆၀)၊ (၆၁)၊ (၆၂)၊ (၆၃)၊ (၆၄)၊ (၆၅)၊ (၆၆)၊ (၆၇)၊ (၆၈)၊ (၆၉)၊ (၇၀)၊ (၇၁)၊ (၇၂)၊ (၇၃)၊ (၇၄)၊ (၇၅)၊ (၇၆)၊ (၇၇)၊ (၇၈)၊ (၇၉)၊ (၈၀)၊ (၈၁)၊ (၈၂)၊ (၈၃)၊ (၈၄)၊ (၈၅)၊ (၈၆)၊ (၈၇)၊ (၈၈)၊ (၈၉)၊ (၉၀)၊ (၉၁)၊ (၉၂)၊ (၉၃)၊ (၉၄)၊ (၉၅)၊ (၉၆)၊ (၉၇)၊ (၉၈)၊ (၉၉)၊ (၁၀၀)၊ (၁၀၁)၊ (၁၀၂)၊ (၁၀၃)၊ (၁၀၄)၊ (၁၀၅)၊ (၁၀၆)၊ (၁၀၇)၊ (၁၀၈)၊ (၁၀၉)၊ (၁၁၀)၊ (၁၁၁)၊ (၁၁၂)၊ (၁၁၃)၊ (၁၁၄)၊ (၁၁၅)၊ (၁၁၆)၊ (၁၁၇)၊ (၁၁၈)၊ (၁၁၉)၊ (၁၂၀)၊ (၁၂၁)၊ (၁၂၂)၊ (၁၂၃)၊ (၁၂၄)၊ (၁၂၅)၊ (၁၂၆)၊ (၁၂၇)၊ (၁၂၈)၊ (၁၂၉)၊ (၁၃၀)၊ (၁၃၁)၊ (၁၃၂)၊ (၁၃၃)၊ (၁၃၄)၊ (၁၃၅)၊ (၁၃၆)၊ (၁၃၇)၊ (၁၃၈)၊ (၁၃၉)၊ (၁၄၀)၊ (၁၄၁)၊ (၁၄၂)၊ (၁၄၃)၊ (၁၄၄)၊ (၁၄၅)၊ (၁၄၆)၊ (၁၄၇)၊ (၁၄၈)၊ (၁၄၉)၊ (၁၅၀)၊ (၁၅၁)၊ (၁၅၂)၊ (၁၅၃)၊ (၁၅၄)၊ (၁၅၅)၊ (၁၅၆)၊ (၁၅၇)၊ (၁၅၈)၊ (၁၅၉)၊ (၁၆၀)၊ (၁၆၁)၊ (၁၆၂)၊ (၁၆၃)၊ (၁၆၄)၊ (၁၆၅)၊ (၁၆၆)၊ (၁၆၇)၊ (၁၆၈)၊ (၁၆၉)၊ (၁၇၀)၊ (၁၇၁)၊ (၁၇၂)၊ (၁၇၃)၊ (၁၇၄)၊ (၁၇၅)၊ (၁၇၆)၊ (၁၇၇)၊ (၁၇၈)၊ (၁၇၉)၊ (၁၈၀)၊ (၁၈၁)၊ (၁၈၂)၊ (၁၈၃)၊ (၁၈၄)၊ (၁၈၅)၊ (၁၈၆)၊ (၁၈၇)၊ (၁၈၈)၊ (၁၈၉)၊ (၁၉၀)၊ (၁၉၁)၊ (၁၉၂)၊ (၁၉၃)၊ (၁၉၄)၊ (၁၉၅)၊ (၁၉၆)၊ (၁၉၇)၊ (၁၉၈)၊ (၁၉၉)၊ (၂၀၀)၊ (၂၀၁)၊ (၂၀၂)၊ (၂၀၃)၊ (၂၀၄)၊ (၂၀၅)၊ (၂၀၆)၊ (၂၀၇)၊ (၂၀၈)၊ (၂၀၉)၊ (၂၁၀)၊ (၂၁၁)၊ (၂၁၂)၊ (၂၁၃)၊ (၂၁၄)၊ (၂၁၅)၊ (၂၁၆)၊ (၂၁၇)၊ (၂၁၈)၊ (၂၁၉)၊ (၂၂၀)၊ (၂၂၁)၊ (၂၂၂)၊ (၂၂၃)၊ (၂၂၄)၊ (၂၂၅)၊ (၂၂၆)၊ (၂၂၇)၊ (၂၂၈)၊ (၂၂၉)၊ (၂၃၀)၊ (၂၃၁)၊ (၂၃၂)၊ (၂၃၃)၊ (၂၃၄)၊ (၂၃၅)၊ (၂၃၆)၊ (၂၃၇)၊ (၂၃၈)၊ (၂၃၉)၊ (၂၄၀)၊ (၂၄၁)၊ (၂၄၂)၊ (၂၄၃)၊ (၂၄၄)၊ (၂၄၅)၊ (၂၄၆)၊ (၂၄၇)၊ (၂၄၈)၊ (၂၄၉)၊ (၂၅၀)၊ (၂၅၁)၊ (၂၅၂)၊ (၂၅၃)၊ (၂၅၄)၊ (၂၅၅)၊ (၂၅၆)၊ (၂၅၇)၊ (၂၅၈)၊ (၂၅၉)၊ (၂၆၀)၊ (၂၆၁)၊ (၂၆၂)၊ (၂၆၃)၊ (၂၆၄)၊ (၂၆၅)၊ (၂၆၆)၊ (၂၆၇)၊ (၂၆၈)၊ (၂၆၉)၊ (၂၇၀)၊ (၂၇၁)၊ (၂၇၂)၊ (၂၇၃)၊ (၂၇၄)၊ (၂၇၅)၊ (၂၇၆)၊ (၂၇၇)၊ (၂၇၈)၊ (၂၇၉)၊ (၂၈၀)၊ (၂၈၁)၊ (၂၈၂)၊ (၂၈၃)၊ (၂၈၄)၊ (၂၈၅)၊ (၂၈၆)၊ (၂၈၇)၊ (၂၈၈)၊ (၂၈၉)၊ (၂၉၀)၊ (၂၉၁)၊ (၂၉၂)၊ (၂၉၃)၊ (၂၉၄)၊ (၂၉၅)၊ (၂၉၆)၊ (၂၉၇)၊ (၂၉၈)၊ (၂၉၉)၊ (၃၀၀)၊ (၃၀၁)၊ (၃၀၂)၊ (၃၀၃)၊ (၃၀၄)၊ (၃၀၅)၊ (၃၀၆)၊ (၃၀၇)၊ (၃၀၈)၊ (၃၀၉)၊ (၃၁၀)၊ (၃၁၁)၊ (၃၁၂)၊ (၃၁၃)၊ (၃၁၄)၊ (၃၁၅)၊ (၃၁၆)၊ (၃၁၇)၊ (၃၁၈)၊ (၃၁၉)၊ (၃၂၀)၊ (၃၂၁)၊ (၃၂၂)၊ (၃၂၃)၊ (၃၂၄)၊ (၃၂၅)၊ (၃၂၆)၊ (၃၂၇)၊ (၃၂၈)၊ (၃၂၉)၊ (၃၃၀)၊ (၃၃၁)၊ (၃၃၂)၊ (၃၃၃)၊ (၃၃၄)၊ (၃၃၅)၊ (၃၃၆)၊ (၃၃၇)၊ (၃၃၈)၊ (၃၃၉)၊ (၃၄၀)၊ (၃၄၁)၊ (၃၄၂)၊ (၃၄၃)၊ (၃၄၄)၊ (၃၄၅)၊ (၃၄၆)၊ (၃၄၇)၊ (၃၄၈)၊ (၃၄၉)၊ (၃၅၀)၊ (၃၅၁)၊ (၃၅၂)၊ (၃၅၃)၊ (၃၅၄)၊ (၃၅၅)၊ (၃၅၆)၊ (၃၅၇)၊ (၃၅၈)၊ (၃၅၉)၊ (၃၆၀)၊ (၃၆၁)၊ (၃၆၂)၊ (၃၆၃)၊ (၃၆၄)၊ (၃၆၅)၊ (၃၆၆)၊ (၃၆၇)၊ (၃၆၈)၊ (၃၆၉)၊ (၃၇၀)၊ (၃၇၁)၊ (၃၇၂)၊ (၃၇၃)၊ (၃၇၄)၊ (၃၇၅)၊ (၃၇၆)၊ (၃၇၇)၊ (၃၇၈)၊ (၃၇၉)၊ (၃၈၀)၊ (၃၈၁)၊ (၃၈၂)၊ (၃၈၃)၊ (၃၈၄)၊ (၃၈၅)၊ (၃၈၆)၊ (၃၈၇)၊ (၃၈၈)၊ (၃၈၉)၊ (၃၉၀)၊ (၃၉၁)၊ (၃၉၂)၊ (၃၉၃)၊ (၃၉၄)၊ (၃၉၅)၊ (၃၉၆)၊ (၃၉၇)၊ (၃၉၈)၊ (၃၉၉)၊ (၄၀၀)၊ (၄၀၁)၊ (၄၀၂)၊ (၄၀၃)၊ (၄၀၄)၊ (၄၀၅)၊ (၄၀၆)၊ (၄၀၇)၊ (၄၀၈)၊ (၄၀၉)၊ (၄၁၀)၊ (၄၁၁)၊ (၄၁၂)၊ (၄၁၃)၊ (၄၁၄)၊ (၄၁၅)၊ (၄၁၆)၊ (၄၁၇)၊ (၄၁၈)၊ (၄၁၉)၊ (၄၂၀)၊ (၄၂၁)၊ (၄၂၂)၊ (၄၂၃)၊ (၄၂၄)၊ (၄၂၅)၊ (၄၂၆)၊ (၄၂၇)၊ (၄၂၈)၊ (၄၂၉)၊ (၄၃၀)၊ (၄၃၁)၊ (၄၃၂)၊ (၄၃၃)၊ (၄၃၄)၊ (၄၃၅)၊ (၄၃၆)၊ (၄၃၇)၊ (၄၃၈)၊ (၄၃၉)၊ (၄၄၀)၊ (၄၄၁)၊ (၄၄၂)၊ (၄၄၃)၊ (၄၄၄)၊ (၄၄၅)၊ (၄၄၆)၊ (၄၄၇)၊ (၄၄၈)၊ (၄၄၉)၊ (၄၅၀)၊ (၄၅၁)၊ (၄၅၂)၊ (၄၅၃)၊ (၄၅၄)၊ (၄၅၅)၊ (၄၅၆)၊ (၄၅၇)၊ (၄၅၈)၊ (၄၅၉)၊ (၄၆၀)၊ (၄၆၁)၊ (၄၆၂)၊ (၄၆၃)၊ (၄၆၄)၊ (၄၆၅)၊ (၄၆၆)၊ (၄၆၇)၊ (၄၆၈)၊ (၄၆၉)၊ (၄၇၀)၊ (၄၇၁)၊ (၄၇၂)၊ (၄၇၃)၊ (၄၇၄)၊ (၄၇၅)၊ (၄၇၆)၊ (၄၇၇)၊ (၄၇၈)၊ (၄၇၉)၊ (၄၈၀)၊ (၄၈၁)၊ (၄၈၂)၊ (၄၈၃)၊ (၄၈၄)၊ (၄၈၅)၊ (၄၈၆)၊ (၄၈၇)၊ (၄၈၈)၊ (၄၈၉)၊ (၄၉၀)၊ (၄၉၁)၊ (၄၉၂)၊ (၄၉၃)၊ (၄၉၄)၊ (၄၉၅)၊ (၄၉၆)၊ (၄၉၇)၊ (၄၉၈)၊ (၄၉၉)၊ (၅၀၀)၊ (၅၀၁)၊ (၅၀၂)၊ (၅၀၃)၊ (၅၀၄)၊ (၅၀၅)၊ (၅၀၆)၊ (၅၀၇)၊ (၅၀၈)၊ (၅၀၉)၊ (၅၁၀)၊ (၅၁၁)၊ (၅၁၂)၊ (၅၁၃)၊ (၅၁၄)၊ (၅၁၅)၊ (၅၁၆)၊ (၅၁၇)၊ (၅၁၈)၊ (၅၁၉)၊ (၅၂၀)၊ (၅၂၁)၊ (၅၂၂)၊ (၅၂၃)၊ (၅၂၄)၊ (၅၂၅)၊ (၅၂၆)၊ (၅၂၇)၊ (၅၂၈)၊ (၅၂၉)၊ (၅၃၀)၊ (၅၃၁)၊ (၅၃၂)၊ (၅၃၃)၊ (၅၃၄)၊ (၅၃၅)၊ (၅၃၆)၊ (၅၃၇)၊ (၅၃၈)၊ (၅၃၉)၊ (၅၄၀)၊ (၅၄၁)၊ (၅၄၂)၊ (၅၄၃)၊ (၅၄၄)၊ (၅၄၅)၊ (၅၄၆)၊ (၅၄၇)၊ (၅၄၈)၊ (၅၄၉)၊ (၅၅၀)၊ (၅၅၁)၊ (၅၅၂)၊ (၅၅၃)၊ (၅၅၄)၊ (၅၅၅)၊ (၅၅၆)၊ (၅၅၇)၊ (၅၅၈)၊ (၅၅၉)၊ (၅၆၀)၊ (၅၆၁)၊ (၅၆၂)၊ (၅၆၃)၊ (၅၆၄)၊ (၅၆၅)၊ (၅၆၆)၊ (၅၆၇)၊ (၅၆၈)၊ (၅၆၉)၊ (၅၇၀)၊ (၅၇၁)၊ (၅၇၂)၊ (၅၇၃)၊ (၅၇၄)၊ (၅၇၅)၊ (၅၇၆)၊ (၅၇၇)၊ (၅၇၈)၊ (၅၇၉)၊ (၅၈၀)၊ (၅၈၁)၊ (၅၈၂)၊ (၅၈၃)၊ (၅၈၄)၊ (၅၈၅)၊ (၅၈၆)၊ (၅၈၇)၊ (၅၈၈)၊ (၅၈၉)၊ (၅၉၀)၊ (၅၉၁)၊ (၅၉၂)၊ (၅၉၃)၊ (၅၉၄)၊ (၅၉၅)၊ (၅၉၆)၊ (၅၉၇)၊ (၅၉၈)၊ (၅၉၉)၊ (၆၀၀)၊ (၆၀၁)၊ (၆၀၂)၊ (၆၀၃)၊ (၆၀၄)၊ (၆၀၅)၊ (၆၀၆)၊ (၆၀၇)၊ (၆၀၈)၊ (၆၀၉)၊ (၆၁၀)၊ (၆၁၁)၊ (၆၁၂)၊ (၆၁၃)၊ (၆၁၄)၊ (၆၁၅)၊ (၆၁၆)၊ (၆၁၇)၊ (၆၁၈)၊ (၆၁၉)၊ (၆၂၀)၊ (၆၂၁)၊ (၆၂၂)၊ (၆၂၃)၊ (၆၂၄)၊ (၆၂၅)၊ (၆၂၆)၊ (၆၂၇)၊ (၆၂၈)၊ (၆၂၉)၊ (၆၃၀)၊ (၆၃၁)၊ (၆၃၂)၊ (၆၃၃)၊ (၆၃၄)၊ (၆၃၅)၊ (၆၃၆)၊ (၆၃၇)၊ (၆၃၈)၊ (၆၃၉)၊ (၆၄၀)၊ (၆၄၁)၊ (၆၄၂)၊ (၆၄၃)၊ (၆၄၄)၊ (၆၄၅)၊ (၆၄၆)၊ (၆၄၇)၊ (၆၄၈)၊ (၆၄၉)၊ (၆၅၀)၊ (၆၅၁)၊ (၆၅၂)၊ (၆၅၃)၊ (၆၅၄)၊ (၆၅၅)၊ (၆၅၆)၊ (၆၅၇)၊ (၆၅၈)၊ (၆၅၉)၊ (၆၆၀)၊ (၆၆၁)၊ (၆၆၂)၊ (၆၆၃)၊ (၆၆၄)၊ (၆၆၅)၊ (၆၆၆)၊ (၆၆၇)၊ (၆၆၈)၊ (၆၆၉)၊ (၆၇၀)၊ (၆၇၁)၊ (၆၇၂)၊ (၆၇၃)၊ (၆၇၄)၊ (၆၇၅)၊ (၆၇၆)၊ (၆၇၇)၊ (၆၇၈)၊ (၆၇၉)၊ (၆၈၀)၊ (၆၈၁)၊ (၆၈၂)၊ (၆၈၃)၊ (၆၈၄)၊ (၆၈၅)၊ (၆၈၆)၊ (၆၈၇)၊ (၆၈၈)၊ (၆၈၉)၊ (၆၉၀)၊ (၆၉၁)၊ (၆၉၂)၊ (၆၉၃)၊ (၆၉၄)၊ (၆၉၅)၊ (၆၉၆)၊ (၆၉၇)၊ (၆၉၈)၊ (၆၉၉)၊ (၇၀၀)၊ (၇၀၁)၊ (၇၀၂)၊ (၇၀၃)၊ (၇၀၄)၊ (၇၀၅)၊ (၇၀၆)၊ (၇၀၇)၊ (၇၀၈)၊ (၇၀၉)၊ (၇၁၀)၊ (၇၁၁)၊ (၇၁၂)၊ (၇၁၃)၊ (၇၁၄)၊ (၇၁၅)၊ (၇၁၆)၊ (၇၁၇)၊ (၇၁၈)၊ (၇၁၉)၊ (၇၂၀)၊ (၇၂၁)၊ (၇၂၂)၊ (၇၂၃)၊ (၇၂၄)၊ (၇၂၅)၊ (၇၂၆)၊ (၇၂၇)၊ (၇၂၈)၊ (၇၂၉)၊ (၇၃၀)၊ (၇၃၁)၊ (၇၃၂)၊ (၇၃၃)၊ (၇၃၄)၊ (၇၃၅)၊ (၇၃၆)၊ (၇၃၇)၊ (၇၃၈)၊ (၇၃၉)၊ (၇၄၀)၊ (၇၄၁)၊ (၇၄၂)၊ (၇၄၃)၊ (၇၄၄)၊ (၇၄၅)၊ (၇၄၆)၊ (၇၄၇)၊ (၇၄၈)၊ (၇၄၉)၊ (၇၅၀)၊ (၇၅၁)၊ (၇၅၂)၊ (၇၅၃)၊ (၇၅၄)၊ (၇၅၅)၊ (၇၅၆)၊ (၇၅၇)၊ (၇၅၈)၊ (၇၅၉)၊ (၇၆၀)၊ (၇၆၁)၊ (၇၆၂)၊ (၇၆၃)၊ (၇၆၄)၊ (၇၆၅)၊ (၇၆၆)၊ (၇၆၇)၊ (၇၆၈)၊ (၇၆၉)၊ (၇၇၀)၊ (၇၇၁)၊ (၇၇၂)၊ (၇၇၃)၊ (၇၇၄)၊ (၇၇၅)၊ (၇၇၆)၊ (၇၇၇)၊ (၇၇၈)၊ (၇၇၉)၊ (၇၈၀)၊ (၇၈၁)၊ (၇၈၂)၊ (၇၈၃)၊ (၇၈၄)၊ (၇၈၅)၊ (၇၈၆)၊ (၇၈၇)၊ (၇၈၈)၊ (၇၈၉)၊ (၇၉၀)၊ (၇၉၁)၊ (၇၉၂)၊ (၇၉၃)၊ (၇၉၄)၊ (၇၉၅)၊ (၇၉၆)၊ (၇၉၇)၊ (၇၉၈)၊ (၇၉၉)၊ (၈၀၀)၊ (၈၀၁)၊ (၈၀၂)၊ (၈၀၃)၊ (၈၀၄)၊ (၈၀၅)၊ (၈၀၆)၊ (၈၀၇)၊ (၈၀၈)၊ (၈၀၉)၊ (၈၁၀)၊ (၈၁၁)၊ (၈၁၂)၊ (၈၁၃)၊ (၈၁၄)၊ (၈၁၅)၊ (၈၁၆)၊ (၈၁၇)၊ (၈၁၈)၊ (၈၁၉)၊ (၈၂၀)၊ (၈၂၁)၊ (၈၂၂)၊ (၈၂၃)၊ (၈၂၄)၊ (၈၂၅)၊ (၈၂၆)၊ (၈၂၇)၊ (၈၂၈)၊ (၈၂၉)၊ (၈၃၀)၊ (၈၃၁)၊ (၈၃၂)၊ (၈၃၃)၊ (၈၃၄)၊ (၈၃၅)၊ (၈၃၆)၊ (၈၃၇)၊ (၈၃၈)၊ (၈၃၉)၊ (၈၄၀)၊ (၈၄၁)၊ (၈၄၂)၊ (၈၄၃)၊ (၈၄၄)၊ (၈၄၅)၊ (၈၄၆)၊ (၈၄၇)၊ (၈၄၈)၊ (၈၄၉)၊ (၈၅၀)၊ (၈၅၁)၊ (၈၅၂)၊ (၈၅၃)၊ (၈၅၄)၊ (၈၅၅)၊ (၈၅၆)၊ (၈၅၇)၊ (၈၅၈)၊ (၈၅၉)၊ (၈၆၀)၊ (၈၆၁)၊ (၈၆၂)၊ (၈၆၃)၊ (၈၆၄)၊ (၈၆၅)၊ (၈၆၆)၊ (၈၆၇)၊ (၈၆၈)၊ (၈၆၉)၊ (၈၇၀)၊ (၈၇၁)၊ (၈၇၂)၊ (၈၇၃)၊ (၈၇၄)၊ (၈၇၅)၊ (၈၇၆)၊ (၈၇၇)၊ (၈၇၈)၊ (၈၇၉)၊ (၈၈၀)၊ (၈၈၁)၊ (၈၈၂)၊ (၈၈၃)၊ (၈၈၄)၊ (၈၈၅)၊ (၈၈၆)၊ (၈၈၇)၊ (၈၈၈)၊ (၈၈၉)၊ (၈၉၀)၊ (၈၉၁)၊ (၈၉၂)၊ (၈၉၃)၊ (၈၉၄)၊ (၈၉၅)၊ (၈၉၆)၊ (၈၉၇)၊ (၈၉၈)၊ (၈၉၉)၊ (၉၀၀)၊ (၉၀၁)၊ (၉၀၂)၊ (၉၀၃)၊ (၉၀၄)၊ (၉၀၅)၊ (၉၀၆)၊ (၉၀၇)၊ (၉၀၈)၊ (၉၀၉)၊ (၉၁၀)၊ (၉၁၁)၊ (၉၁၂)၊ (၉၁၃)၊ (၉၁၄)၊ (၉၁၅)၊ (၉၁၆)၊ (၉၁၇)၊ (၉၁၈)၊ (၉၁၉)၊ (၉၂၀)၊ (၉၂၁)၊ (၉၂၂)၊ (၉၂၃)၊ (၉၂၄)၊ (၉၂၅)၊ (၉၂၆)၊ (၉၂၇)၊ (၉၂၈)၊ (၉၂၉)၊ (၉၃၀)၊ (၉၃၁)၊ (၉၃၂)၊ (၉၃၃)၊ (၉၃၄)၊ (၉၃၅)၊ (၉၃၆)၊ (၉၃၇)၊ (၉၃၈)၊ (၉၃၉)၊ (၉၄၀)၊ (၉၄၁)၊ (၉၄၂)၊ (၉၄၃)၊ (၉၄၄)၊ (၉၄၅)၊ (၉၄၆)၊ (၉၄၇)၊ (၉၄၈)၊ (၉၄၉)၊ (၉၅၀)၊ (၉၅၁)၊ (၉၅၂)၊ (၉၅၃)၊ (၉၅၄)၊ (၉၅၅)၊ (၉၅၆)၊ (၉၅၇)၊ (၉၅၈)၊ (၉၅၉)၊ (၉၆၀)၊ (၉၆၁)၊ (၉၆၂)၊ (၉၆၃)၊ (၉၆၄)၊ (၉၆၅)၊ (၉၆၆)၊ (၉၆၇)၊ (၉၆၈)၊ (၉၆၉)၊ (၉၇၀)၊ (၉၇၁)၊ (၉၇၂)၊ (၉၇၃)၊ (၉၇၄)၊ (၉၇၅)၊ (၉၇၆)၊ (၉၇၇)၊ (၉၇၈)၊ (၉၇၉)၊ (၉၈၀)၊ (၉၈၁)၊ (၉၈၂)၊ (၉၈၃)၊ (၉၈၄)၊ (၉၈၅)၊ (၉၈၆)၊ (၉၈၇)၊ (၉၈၈)၊ (၉၈၉)၊ (၉၉၀)၊ (၉၉၁)၊ (၉၉၂)၊ (၉၉၃)၊ (၉၉၄)၊ (၉၉၅)၊ (၉၉၆)၊ (၉၉၇)၊ (၉၉၈)၊ (၉၉၉)၊ (၁၀၀၀)၊ (၁၀၀၁)၊ (၁၀၀၂)၊ (၁၀၀၃)၊ (၁၀၀၄)၊ (၁၀၀၅)၊ (၁၀၀၆)၊ (၁၀၀၇)၊ (၁၀၀၈)၊ (၁၀၀၉)၊ (၁၀၁၀)၊ (၁၀၁၁)၊ (၁၀၁၂)၊ (၁၀၁၃)၊ (၁၀၁၄)၊ (၁၀၁၅)၊ (၁၀၁၆)၊ (၁၀၁၇)၊ (၁၀၁၈)၊ (၁၀၁၉)၊ (၁၀၂၀)၊ (၁၀၂၁)၊ (၁



ကြေးမုံ

ဗုဒ္ဓဂယာမြေမြတ်မဟာဦ သာသနာရောင်ဝါ ထွန်းလင်းစေဖို့



အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ကိုလ်ကတ္တာမြို့၊ ဖောမိသုပရဟိတကျောင်း ဆရာတော် ဒေါက်တာနန္ဒာဘာသ ဦးစီးတည်ထောင်လှူဒါန်းသော ဗုဒ္ဓဂယာမြေမြတ်မဟာဦ မဟာတေမိ ပရဟိတမြန်မာ ကျောင်းတိုက် အတွင်းဆောက်လုပ်နေသော မြစ်သော ဖောမိဂုဏ္ဍလ အပညာရှိ (၅) ထပ်ကျောင်းဆောင်ကြီးဆက်လက်တည်ဆောက်ရန်နှင့်တို့ချဲ့သာသနာပြုဝယ်ယူနိုင်ရန်အတွက် . . .

- ၁။ တိုးချဲ့သာသနာပြု (၁) ပေပတ်လည်တစ်ကွက်----- ၃၀၀၀၀ ကျပ်
  - ၂။ ကျောင်းအဆောက်အအုံ (၁) ပေပတ်လည် တစ်ကွက်----- ၃၀၀၀၀ ကျပ်
  - ၃။ အိမ်သာ/ရေချိုးခန်း တစ်ခန်း----- အမေရိကန်ဒေါ်လာ- ၁၀၀၀
  - ၄။ စုတင်(၂)လုံးစားပွဲကုလားထိုင်တစ်စုံနှင့်သံဃိရီတစ်လုံး----- အမေရိကန်ဒေါ်လာ- ၂၀၀၀
- တို့ဖြင့်အောက်ပါအလှူခံဌာနများတွင်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်းနိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်မှန်းဆော်အပ်ပါသည်။
- ၁။ ခင်နာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖုန်း-၀၁-၆၅၅၅၂၀၊ ၀၉၅၆၀၀၀၂၃
  - ၂။ ရွှေပဒုမ္မာမြေဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးပို့ဆောင်ရေး ဖုန်း-၀၉၂၅၉၂၈၀၇၂၇၊ ၀၉၂၅၉၂၈၀၇၂၈
  - ၃။ မေယဝတီဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးပို့ဆောင်ရေး ဖုန်း-၀၉၄၂၀၀၈၄၉၉၈၊ ၀၉၅၀၆၅၀၃၀
  - ၄။ မာတလိအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖုန်း-၀၁-၅၅၂၃၆၅၊ ၀၉၅၀၆၃၀၆၄
  - ၅။ မြတ်ဂုဏ်ရောင်ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးပို့ဆောင်ရေး ဖုန်း-၀၉၃၂၈၈၇၃၆

- ၆။ မန္တမဂ္ဂဇာတိဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးပို့ဆောင်ရေး ဖုန်း-၀၁-၃၉၄၈၈၉၊ ၀၁-၂၉၆၄၄၆
- ၇။ ဒေါ်စိုးစိုးခိုင် (စာပန်းတိမ်၊ ပေမြို့) ဖုန်း-၀၉၃၃၇၇၉၃၉၆
- ၈။ ဦးမြင့်ကျော်+ဒေါ်နွဲ့နွဲ့ကြည် (မန္တလေး) ဖုန်း-၀၉၇၉၂၉၉၈၂၃၀
- ၉။ ကိုနေဝင်းမောင် (မန္တလေး) ဖုန်း-၀၉၂၀၅၅၈၅၇၊ ၀၉၂၀၅၃၂၅၄
- ၁၀။ သမားတော်ဦးဘိုကြီး+ဒေါ်သန်းသန်း ပြည်လုံးချမ်းသာဆေးတိုက် (ဗဟန်း) ဖုန်း-၀၁-၅၄၉၀၄၃၊ ၀၉၅၄၀၇၃၅
- ၁၁။ ဦးတင်ဦး+ဒေါ်ခင်အေးမူ (စမ်းချောင်း) ဖုန်း-၀၉၇၆၅၁၆၉၉၀၂၊ ၀၉၅၁၆၉၉၀၂
- ၁၂။ ဒေါ်ခင်ခင်ဦး (တာမွေ) ဖုန်း-၀၉၄၅၀၀၃၀၀၃၉
- ၁၃။ ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် (သန့်ဇင်စတိုး၊ အင်းစိန်) ဖုန်း-၀၁-၆၄၂၅၅၂
- ၁၄။ ဦးဥာဏ CB Bank Account NO.0048600100084786 သိမ်ဖြူလမ်းဘက်ခွဲ၊ ရန်ကုန် သို့ပေးပို့လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

ဆရာတော်ဒေါက်တာနန္ဒာဘာသ-Phone , Viber (+919830053957) Messenger-Nando Batha, Facebook-mahabodhiparahita, Web- www.mahabodhiparahita.net

**CITY BOOKS & MUSIC**

ဝသန်ရာသီအထူး စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်

In cooperation with :

- ABUL OJO OJO
- Quality Publishing House
- TODAY
- ပုဂံစာပေ
- မြန်မာ့စာပေ
- စာပေ
- စာပေ

**10% to 20% OFF**  
28<sup>th</sup> July to 3<sup>rd</sup> Aug  
Ocean Supercenter  
Mingalar Mandalay Branch

**Up to 50%**  
5<sup>th</sup> Aug to 9<sup>th</sup> Aug  
Ocean Supercenter  
Hlaing Tharyar Branch

**ACE<sup>®</sup> PE WATER TANK**  
KOREA HI-TECH

သန့်ရှင်းစက်  
ACE ရေတိုင်ကီ

ရေညှိတက်ခြင်းနှင့် ဘက်တီးရီးယား၊ ပိုးမွှားအန္တရာယ် လျော့နည်းအောင် စီမံထားပါသည်။ Silver Nano treated BACTECIDE<sup>®</sup>

သောက်သုံးရေနှင့် အစားအသောက်ပစ္စည်းများ သိုလှောင်ရန် ၁၀၀% အထူး သင့်လျော်ပါသည်။ (အမေရိကန် FDA လက်မှတ်ရရှိပြီးယား ကုန်ကြမ်း)

နှစ်(၃၀)အာမခံပါသည်။

Chemical Tank အဖြစ်အသုံးပြုလိုပါက သီးခြားမှာယူနိုင်ပါသည်။

နည်းပညာအသစ်ကြောင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည် ခိုင်ခံ့သည်

anti-bacteria ပြုလုပ်စီမံ anti-bacteria BACTECIDE<sup>®</sup> ပြုလုပ်စီမံ

**HORIZONTAL TYPE (ခေလျားလိုက်)**  
70, 110, 170, 220, 250 GAL

**VERTICAL TYPE (ခေါင်လိုက်)**  
70, 110, 170, 220, 250, 400, 500, 600, 800, 1000, 1500, 2000 GAL

Ph: 01 684743, 09 73094221, 09 450048469

အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ ကိုယ်စားလှယ်ဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

**AA မာပုံမောင်သင်တန်း**  
အလုပ်မလုပ်ဘဲ အောင်တက်လိုလျှင်  
တစ်နေ့ (၁) နာရီသာ အချိန်ပေးပါ  
အိမ်အရောက်သင်ပေးမည်။  
09-43158300, 09-254061326  
09-782793551

**ရွှေနန်းစံ**  
အိမ်ကြေး / အိမ်ငွေလုပ်ငန်း  
မြို့တွင်း / နယ်ထဲ  
ဝန်ဆောင်ပေးမည်။  
01-570307  
09-5112729  
09-5126394

**သိဟလင်း**  
အိမ်ကြေး / အိမ်ငွေလုပ်ငန်း  
(10', 14', 16', 18', 22') တား  
မှားပြင်လုပ်သားအမျိုးအစား  
မြို့တွင်း / နယ်ထဲ  
ဝန်ဆောင်ပေးမည်။  
01-570307  
09-5112729  
09-5126394

**အိဂျစ်၊ ဖိလစ်**  
ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ ဒဂုံတောင်၊  
ဒဂုံမြောက်၊ ဒဂုံအရှေ့  
မြို့နယ်များရှိ မြေကွက်များ  
ဝယ်လိုပါသည်။  
ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင် ဆက်  
သွယ်ပါ။  
ဖုန်း - ၀၉- ၂၆၀၆၆၄၄၈၀  
၀၉- ၂၆၀၆၆၄၄၉၀

**FUN HANG + SILOAM HOSPITALS**

ကျန်းမာလှပ မိခင်ဘဝ  
နို့ဓာတ်ကို ကံကျွေး ဓမ္မရင်စသွေး  
ပညာပေး ဓမ္မာစဉ်မြဲ

ဓမ္မာစဉ်မြဲ သူများ

- သားမွေးနှင့် ဝိသေ့  
အထူးကုဆရာဝန်ကြီး  
မိမိမဟာဗုဒ္ဓ ဝေဒီဝင်သိန်းဦး
- ကလေးအထူးကု ဆရာဝန်ကြီး  
မိမိမဟာဗုဒ္ဓ ဝေဒီဝင်စေတီ
- အထူးဓည့်သည်တော်  
သရုပ်ဆောင်အဆိုတော်  
ဒေါက်တာစုစုသုဝေ

Date : 6 August 2017 (Sunday)  
Time : 10am - 12pm  
Venue : Pun Hlaing Siloam Hospitals (Lobby Area)

ပွဲခြင်မြောက်အရားတွက်  
Main Sponsor ဝေဒီဝင်မြန်မာ ကုမ္ပဏီနှင့်  
Co Sponsor ဖာမီနိုကို ကုမ္ပဏီ တို့မှ  
ပံ့ပိုးကူညီပေးထားပါသည်။

ကံစမ်းမဲ  
iPhone 7, 40" TV, Tablet နှင့်  
ဓမ္မကုန် သိန်း ၃၀ ကျော်တန်  
အပြား ဆုလက်ဆောင်များစွာ

ဆက်သွယ်ရန် -  
ဝင်းယုထွန်း ၀၉- ၂၅၇ ၃၃၂ ၇၉၇  
ဓမ္မာစုဝင် ၀၉- ၇၉၅ ၉၅၈ ၀၇၇







ကြေးမုံ

မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည်နေ့ဆုမွန်လွှာ(၃၁-၇-၂၀၁၇)

ချစ်စံနမူခိုင်ခိုင်စိုက်ထူ၊ တူနှစ်ကိုယ်လက်တွဲမြဲခိုင်  
လျှောက်ခဲ့ကြသည့် ချစ်ခရီးလမ်း၊ ပျားရည်ဆမ်းခဲ့  
ချစ်သက်ရှည်ကြာ နှစ်(၄၀)တိုင် ရောက်ခဲ့ပြီ...  
ရွှေရတု၊ စိန်ရတုဆီသို့ ရှေးရှုလျှောက်ကြဘဝခရီးလမ်းမှာ  
ချစ်သမီး၊ ချစ်မြေးများနှင့် ပျော်စရာအတိ၊ လိုတာရယ်မရှိ၊ ပိုတာသာရှိခဲ့သည်  
ချမ်းသာပြည့်ဝထွန်းပစွာဖြင့် လှပသောမိသားစုဘဝကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်နိုင်ခဲ့ပြီ...  
ချစ်သောဖေဖေ

ဦးကိုကိုထွေး(လူမှုထူးချွန်ပထမအဆင့်)

ဥက္ကဋ္ဌ၊ တော်ဝင်မိသားစုကုမ္ပဏီ

နှင့်

ချစ်သောမေမေ

သီရိသုဓမ္မသီရိ ဒေါ်အေးအေးသန်း

တို့၏တူစုံမောင်နှံနှစ်ဦး နှစ်လေးဆယ်ပြည့်မင်္ဂလာမှသည်  
တိုး၍ တိုး၍ ကိုယ်စိတ်ကျန်းမာ ချမ်းသာစွာဖြင့် ချစ်သက်နှစ်တစ်ရာတိုင်ပါစေလို့  
ဆုမွန်ဆန္ဒဖြင့်...  
ချစ်သမီးများ  
မဝတ်ရည်ထွေး၊ မသီရိထွေး  
ချစ်မြေးများ  
ကေခိုင်မျိုး၊ စုသက်မျိုး

ယာဉ်မောင်းအမြန်အလိုရှိသည်  
အိမ်ကားမောင်းရန် ယာဉ်မောင်း  
တစ်ဦးအမြန်လိုရှိသည်။  
(၈)မိုင်တွင် ကားထုတ်ရမည်။  
-အသက်(၂၅)မှ (၄၀)အတွင်း  
-ရန်ကင်းမြို့တွင်း ကျွမ်းကျင်စွာမောင်း  
နိုင်နိုင်ရမည်။  
-ယာဉ်မောင်းလုပ်သက်အနည်းဆုံး  
(၃)နှစ်ရှိရမည်။  
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၂၅၂၅၄၂၃၀

ပျိုးပင်ရောင်းရန်ရှိသည်  
■ မန်ဂျန်ရှားပျိုးပင်  
တစ်ပင် ၈၀ - ကျပ်  
■ ငါး-လ သံပုရာပင်  
တစ်ပင် ၃၀၀ - ကျပ်  
09-798466953  
ပုဂံစတား Auto Gate  
တက်ရုံနှင့်အိမ်ပြင်ပျိုးပင်များကို  
အလိုအလျောက်ပို့/ပို့ခက်  
တပ်ဆင်ပေးပါသည်။  
09-799113344  
09-5001530

ရောဂါကင်းဝေးနေနိုင်ရေး  
ရဲယို သောက်သုံးပေး။  
ရဲယိုကိုပုဂံပုဂံသောက်သုံးခြင်းဖြင့်  
လေပတ်များ၊ မြစ်ပွားများ၊ အပူချိန်တက်လာသည့်  
တောအပူချိန်များ၊ အပူချိန်တက်လာခြင်း  
သို့မဟုတ်အသက်ရှူလမ်းကြောင်း  
သို့မဟုတ်အသက်ရှူလမ်းကြောင်း  
လေးနှင့်အပူချိန်တက်လာပြီး  
သက်သာပျောက်ကင်းစေပါသည်။  
စိတ်ပိုမိုပျော်ရွှင်စေပြီး  
အားပြည့်လှစေပါသည်။  
ပင်လယ်ရေ၊ ဆိုင်(၈)အစောင့်(၈)စံပယ်လမ်းယူဆောင်လာစာအစားမတ်လေးတောင်ညွှန်ပြီးနောက်  
၀၉ - ၅၁၀၀၉၃၃၊ ၀၉ - ၅၃၀၆၂၁၆၊ ၀၉ - ၇၈၅၁၆၀၉၃၃၊ ၀၉ - ၄၄၃၀၃၂၃၃၂

S & P (EPS-Topik)  
Korean Language Center Since 2011  
I) Korean Regular Course  
\* Basic, Intermediate, Advance Class  
\* YUFL(BA, Diploma) Class  
\* EPS-Topik / S-Topik (I,II) Class  
\* Speaking Class  
Let's go to Korea!  
Enroll Now  
II) EPS Skill -Test  
စာပို့ တစ်ခုသင်ပေးပါမည်။  
(အမျိုးသမီးဝန်ထမ်း ၂ ဦး အလိုရှိသည်)  
High Quality/Low Price ဖြင့် စတင်ပြင်ဆင်ပေး ဆွေးနွေးမှု များလှအောင် N&P ကို လာပါ။  
Tel : 09-430-82903/ 09-732-11465

IELTS 09 5136158  
09 965136158  
ဆရာသန်းနိုင် DIP IN ENGLISH (YUFL)  
SECURE A PASSPORT TO A BRIGHTER  
FUTURE BY LEARNING WITH SAYA  
AND SHARPEN YOUR 4 SKILLS WITH IELTS  
ပညာသင်တန်းများရှိသည်။  
Foundation classes (3 Month)  
Exam Preparation (3 Month)

ဦးရဲဇော်လတ်  
MBA(UTCC), M.A(UFL)  
People Skills  
ပေါင်းသင်းဆက်ဆံမှုပညာ သင်တန်း  
Success & Motivation Course  
ဘောင်မြင်မှုနှင့်စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်း  
၁၀၁၆၊ ဘိုးရာစာလမ်း ၃၅ - ရပ်ကွက် မြောက်ဘက်၊  
(ဖု 09-5057138, 09-73175231) ဩဂုတ်လ  
လဆန်း ၅ ရက်

သစ် ပင် စိုက် ပါ ခို့ ကမ္ဘာ သာ ယာ လှ ပစိမ်း မြ မြ

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက် ရုံးချုပ် ပြောင်းရွှေ့ပွင့်လှစ်ခြင်းအား အသိပေးပန်ကြားခြင်း  
၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၇)ရက်နေ့မှစ၍ ယခင်မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ် လီမိတက်၏ ရုံးချုပ်တည်ရှိရာ  
အမှတ် (၃၈၃)၊ မဟာဝန္တလလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်မှ  
အမှတ် (၂၅၆ / ၂၆၀)၊ ဆူးလေဘုရားလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ် သို့  
ပြောင်းရွှေ့ပွင့်လှစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက်၏ ရုံးချုပ်အဖြစ် ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများကို  
ဆက်လက်၍ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဆက်သွယ်ရန် Email နှင့် ဖုန်းနံပါတ်များကို  
Customer များသိရှိဆက်သွယ်နိုင်ပါရန် လေးစားစွာဖြင့် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
TEL  
01 : 255 797  
01 : 255 883  
01 : 255 885  
01 : 255 886  
✉ itdept@mcb.com.mm  
🌐 www.mcb.com.mm



ကြေးမုံ

ဒေါက်တာအောင်စကြာဘဒ္ဒန္တစန္ဒသူရိယဆရာတော်၏ ပါတွင်း(၇) ရက် ၂ နာရီတရားခန်းပွဲ ဩဂုတ်လ (၈) ရက်မှ(၁၄) ရက်နေ့ထိ

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ် သရက်တောကျောင်းတိုက် အောင်စကြာဓမ္မရိပ်သာ၌ အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယမဟာဓမ္မကထိကဗဟုဇနဟိတဓရ ဒေါက်တာအောင်စကြာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒသူရိယ ဆရာတော်သည် ပဋိစ္စသမုပ္ပါဒ်နှင့်သစ္စာလေးပါး တရားတော်များကို အခြေခံမှစ၍ ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မိုးကုတ်ဆရာတော်ကြီး၏ ဥပနိဿယအတိုင်း ၂၀၁၇ ခု ဩဂုတ်လ (၈) ရက်နေ့မှ (၁၄)ရက်နေ့အထိ (၇)ရက် ညနေ (၄ : ၃၀)နာရီမှ ည (၇) နာရီအတွင်း (၁) နာရီတရားဟောတရားပြု၍ လက်တွေ့ (၁)နာရီ အားထုတ်ကြရမည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို ကြွရောက်နိုင်ကြပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန်-ဖုန်း-၀၁၂၂၄၆၈၁

**Home** Since 1986 မြန်မာ့ပြည်ထောင်စုတော်လှန်ရေးအဖွဲ့

**ပါဏးအစားထိုးကြမ်းခင်း**

Floor 3 ကျင်းဝယ်လျှင်

★ Grade A,B,C,D အစိတ်ပိုမိုသန့်ရှင်းစေသည်  
★ ငရုနှင့်အပိန့်နဲ့ အမြင့်ဆုံးအစိတ်ပိုမိုသန့်ရှင်းစေသည်  
★ လျှော့စရိတ်ပိုမိုသန့်ရှင်းစေရန်အတွက် အထူးငရုနှင့်

▶ အပူပေး ( 2-8 ) ဝ-အပူပေးအစိတ်ပိုမိုသန့်ရှင်းစေရန် (ပျောက်ကင်းစနစ်)၊ မီးလောင်စေရန်၊ မြေကုန်၊  
▶ အပူပေး ( E-11A ) အပူပေးအစိတ်ပိုမိုသန့်ရှင်းစေရန်၊ အပူပေးအစိတ်ပိုမိုသန့်ရှင်းစေရန်၊ မြေကုန်၊

HOTLINE: 09-79 700 70 70  
09-79 700 70 80

ဦးကြည်စိုးသောင်း M.A.Teaching of English as a Foreign Language  
Dip. English Language Teaching Methodology  
(သေတက္ကသိုလ်လက်ထောက်တတ်တော်မူပါသည်)

**Must ENGLISH LANGUAGE CENTRE**

- M.Med Sc Entrance For Doctors and other Health Professionals
 

Section (A)	Sat/Sun	8:00 - 10:00 AM
Section (B)	Sat/Sun	10:00 - 12:00 AM
Section (C)	Sat/Sun	3:00 - 5:00 PM
Section (D)	Tue/Wed	5:00 - 7:00 PM
- M.Med Sc Exam Practice (ပုံမှန်သင်တန်းတက်ရောက်ပြီးသူများအတွက်သာ)
 

Section (A)	Thu/Fri	5:00 - 7:00 PM
Section (B)	Sat/Sun	4:00 - 6:00 PM

2017 M.Med Sc Entrance အတွက် နောက်ဆုံးတန်းခွဲ ဖြစ်ပါသည်။  
★ 5.8.2017 (Sat) တွင် တန်းခွဲသစ်များ စတင်မည်။

English is a *Must* for everyone. *Must* is a *Must* for the learners of English.

32 A (ဒုတိယထပ်) ရွှမ်းကုန်းလမ်း၊ မြေခိုကုန်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Ph : 09 5043424, 09 73152995, 09 73099562

ပထမဦးဆုံး ဦးထွန်းဦး-ခေါင်မာ

**TV (ရန်ကုန်)**

ကားဓမာင်း--စက်ပြင်သင်တန်း

ဗဟို-၂၅ (က) သံဃာလမ်း (၅) ရပ်ကွက်၊ ခေါင်မာ၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
09-421150033, 09-73044311  
09-5041550, 09-440051114, 09-779144498  
မုံ - 09-260111942, 09420066955  
09-440051112, 01-8011462, 01-8011403  
တောင်ဥက္ကလာ- 09-440051113

SYP

**အောက်ဆေးရုံပင်**

အုတ်ထောင်းဝယ်ငရုနှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး  
ကိုထိန်းနိုင် + ပရိယာဇ်အား

အမှတ်(၉/၆၉-B)၊ ဝေဘက်မင်္ဂလာလမ်းမကြီး၊  
ဥယျာဉ်ကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
Ph: 01645757, 095145162, 09965145162,  
0973021997, 09455081166, 095408777

**မင်္ဂလာပါ**

အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ငွေ့ လုပ်ငန်း  
ဖြိုစင်း / နယ်ထွေးများအတွက်  
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်  
Box ကားမျိုးစုံဖြင့်  
အလုပ်သမားစိတ်ပေးသည်။

09-450042704  
09-250095116  
09-420086286

မိုးပွားပန်းခင်း 09-73009869  
09-73013432  
09-73028433

**Computer Training**

Basic Computer	I-Office
Excel Special	DTP

တက်ရောက်ပို့ချ (5.8.2017) စည်းကမ်းချက်များအရ စတင်သင်တန်းများလက်တွေ့သည်။  
ဦးစီး (၂၀၁၇/၀၅/၂၇) ချမှတ်သောစည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ဝင်ခွင့်ရှိပြီး ဝင်ခွင့်မရှိသူများအား ဝင်ခွင့်မရှိကြောင်း တိုက် (၂၀) အခန်း (၂. ၆) လျှောက်ထားပါ။ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ပြည်သူ့အတွက် **SKY NET** မိုးရာသီအထူးကျွေးကျွေး

**၁လ** သက်တမ်း  
ဝယ်ယူလျှင်

၁လလျှင် ငွေနှုန်းအသစ် ၁၄၅၀၀ကျပ်

၁လလျှင် မူလငွေနှုန်း ~~၁၈၀၀၀ကျပ်~~

**၂လ** သက်တမ်း  
ဝယ်ယူလျှင်

၁လလျှင် ငွေနှုန်းအသစ် ၁၄၀၀၀ကျပ်

၁လလျှင် မူလငွေနှုန်း ~~၁၇၀၀၀ကျပ်~~

တစ်လပရီမီယံရှင်း

**၁၅** သက်တမ်း  
ဝယ်ယူလျှင်

၁လလျှင် ငွေနှုန်းအသစ် ၁၂၅၀၀ကျပ်

၁လလျှင် မူလငွေနှုန်း ~~၁၄၅၀၀ကျပ်~~

**၆လ** သက်တမ်း  
ဝယ်ယူလျှင်

၁လလျှင် ငွေနှုန်းအသစ် ၁၃၅၀၀ကျပ်

၁လလျှင် မူလငွေနှုန်း ~~၁၆၀၀၀ကျပ်~~

(၂၀၁၇) ၁၄ ဇူလိုင်မှ ၁၃ ဩဂုတ်အထိ

**၁၅** သက်တမ်း  
ဝယ်ယူလျှင်

၁လလျှင် ငွေနှုန်းအသစ် ၁၂၅၀၀ကျပ်

၁လလျှင် မူလငွေနှုန်း ~~၁၄၅၀၀ကျပ်~~

**၁၂လ** သက်တမ်း  
ဝယ်ယူလျှင်

၁လလျှင် ငွေနှုန်းအသစ် ၁၂၅၀၀ကျပ်

၁လလျှင် မူလငွေနှုန်း ~~၁၄၅၀၀ကျပ်~~

+၅% အခွန်

စက်သီးသန့်ရောင်းချေး - ၄၀၀၀၀ကျပ် + ၅%အခွန်  
စက်တစ်စုံရောင်းချေး - ၅၅၀၀၀ကျပ် + ၅%အခွန်  
(ဒေါက်၊ ပန်း၊ ထိပ်ဖူး)

SKYNET စက်များကို သက်ဆိုင်ရာ RSP များထံတွင် ဝယ်ယူကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။  
Hotline - 09 - 261115103 ~ 107 , 09 - 261118901 ~ 902,  
www.skynetdth.com, www.facebook.com/skynetdthofficial



# FEROFORT®

Iron, B-Complex, Vitamins, Zinc, Lysine

သွေးအားနည်းခြင်းအတွက် အကောင်းဆုံး  
သံဓာတ်အားဖြည့်ဆေး ဗယ်ဒိုနိုင်း

စုပ်ယူမှု အားကောင်းသော သန့်စင်သည့်

သံဓာတ် ဗယ်ဒိုနိုင်း (Ferronyl)

၉၈% ပါဝင်သည်။





အမြန်ဆန်ဆုံးဖလန်းဖလန်း

# 4G plus

မြန်မာ့ပထမဆုံးနဲ့  
အမြန်ဆုံး 4G အင်တာနက်ဟာ  
ပိုပြီးမြန်ဆန်လာပါပြီ



**ooredoo**

ပျော်ရွှင်ခံစား အင်တာနက်စွမ်းအား

PLUS  
**4G**



# အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံ၊ ဇရပ်၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ လမ်း၊ တံတား၊ စာသင်ကျောင်းဒါယကာကြီး

## ဦးစိုးတင့်

Hitachi Soe Electric & Machinery Co.,Ltd.(Chairman)

စိုးလျှပ်စစ်ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့်အေးငြိမ်းချမ်းသာဂိလာနဘိုးဘွားရိပ်သာ(တည်ထောင်သူ)

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁)စက်မှုဇုန်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ(ဥက္ကဋ္ဌ)

အသက်(၆၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ဖိုးစိန်လမ်း၊ အမှတ်(၅၈)နေ (ဦးဘိုးကြွယ်-ဒေါ်အမာ)တို့၏သား၊ (ဦးတင်အောင်-ဒေါ်ခွေး)တို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်ခင်တုတ်၏တူ၊ ဒေါ်ရီရီမာ(ခ)ဒေါ်ရင်နု၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးကျော်မင်းထွန်း-ဒေါ်မျိုးမျိုးခိုင်တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်ကြီး၊ မောင်သူစိုး၏ ချစ်လှစွာသော ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၆-၇-၂၀၁၇ရက်တွင် နေပြည်တော်၌ဘဝတစ်ပါးသို့ကူးပြောင်းသွားခဲ့ပါသည်။

ဘဝတစ်ပါးသို့ကူးပြောင်းသွားသော ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး ဦးစိုးတင့် နာမကျန်းဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း မေတ္တာစေတနာအပြည့်ဖြင့် အထူးဂရုစိုက်ကုသပေးခဲ့ကြသောဆရာဝန်ကြီးများနှင့် သူနာပြုများအားလည်းကောင်း၊ စာပေကိစ္စအဝဝကို ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသော နေပြည်တော်စစ်ဘက်နယ်ဘက်မှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ နိုင်ငံရပ်ခြားဒေသများမှ နာရေးအခမ်းအနားသို့ လာရောက်အားပေးသတင်းမေးခဲ့သော Hitachi Group မှ Executive Officersများနှင့် နိုင်ငံခြားမိတ်ဆွေသင်္ဂဟအပေါင်းတို့အားလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်ရှိ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဝတ်ဖြူတော်အသင်းများ၊ ပရဟိတလူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ပညာပုဂ္ဂိုလ်တို့ကိုင်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၊ ပျဉ်းမနားမြို့အသင်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပျဉ်းမနားသူ/သားများ၊ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း၊ နာရေးကိစ္စအတွက်အစစအရာရာ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြပါသော Hitachi Soe Electric & Machinery Co.,Ltd. မှ Managing Directorနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်မပို့ဆောင်နိုင်သော်လည်း သတင်းစာမှ ဝမ်းနည်းကြောင်းထည့်ခြင်း၊ လွမ်းသူ့ပန်းခြင်း/ပန်းခွေများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများအားပေးပို့ခြင်း၊ ပြည်တွင်းပြည်ပမှ တယ်လီဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ်သတင်းမေးအားပေးကြပါသော မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများ၊ တယ်လီဖုန်း၊ Facebook၊ Messenger၊ Email၊ Viber စသည့်လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် ဝမ်းနည်းကြောင်းအားပေးနှစ်သိမ့်ကြပါသော မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း၊ ၁၈-၇-၂၀၁၇ရက်တွင် အေးငြိမ်းချမ်းသာဂိလာန ဘိုးဘွားရိပ်သာမှ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည့်ကွေ့ကြီးသူသာန်သို့ သွားရာလမ်းကြောင်း တစ်လျှောက်၌ တစ်မြို့လုံးနီးပါးတစ်ခဲနက်မေတ္တာဖြင့် လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြသော ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟအပေါင်းအားလည်းကောင်း၊ အကျွေးအမွေးကိစ္စတွင် ပါဝင်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျွေးမွေးဧည့်ခံရေးကိစ္စတွင် ပါဝင်ကူညီ ကြသူများ၊ ဝေယျာဝစ္စနှင့်ဘက်ပေါင်းစုံမှပါဝင်ကူညီကြသူများအားလည်းကောင်း၊ ကွယ်လွန်ချိန်မှရက်လည်ဆွမ်းကျွေးသည့်နေ့အထိ အဘက်ဘက်မှပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြပါသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို လှိုက်လှဲစွာ ကျေးဇူးတင်ရှိအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု







ကြေးမုံ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ရဲဘော်ချမ်းအေး(စာရေးဆရာမောင်စူးစမ်း)
ရဲဘော် ချမ်းအေး (စာရေးဆရာ မောင်စူးစမ်း) ကွယ်လွန်သွားသည်အတွက် မိသားစုနှင့်အတူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ရှေ့နေကြီး ဦးထွန်းတင်မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးစိန်လှိုင် အသက် (၈၆) နှစ်

(မဲလိကုန်း၊ ဟင်္သာတ) မိုးကုတ်ယောဂီဟောင်း

မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူများနှင့် ဆေးပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(ယာယီ)၏အလုပ်အမှုဆောင် အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ ဦးကြည်ဝင်း-ဒေါ်အေးအေးလှိုင်(ဆန္ဒမုန်တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး)တို့၏ဖခင်ကြီး ဦးစိန်လှိုင်သည် ၂၅-၇-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူများနှင့် ဆေးပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(ယာယီ)

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးစိန်လှိုင်

အသက် (၈၆) နှစ်

(မဲလိကုန်း၊ ဟင်္သာတ) မိုးကုတ်ယောဂီဟောင်း

မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)၏အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ ဦးကြည်ဝင်း-ဒေါ်အေးအေးလှိုင်(ဆန္ဒမုန် တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး)တို့၏ဖခင်ကြီး ဦးစိန်လှိုင်သည် ၂၅-၇-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးစိန်လှိုင် (မဲလိကုန်း၊ ဟင်္သာတ)

မိုးကုတ်ယောဂီဟောင်း

အသက် (၈၆) နှစ်

ဦးကြည်ဝင်း + မခမ်းအေးအေးလှိုင်(ဆန္ဒမုန် တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး) တို့၏ ဖခင် ဦးစိန်လှိုင် သည် (၂၅.၇.၂၀၁၇) (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးကြည်ဝင်း + မခမ်းအေးအေးလှိုင်

(တောသီပေါတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး)

ဒေါ်စိန်မုန်

(၃)လပြည့်လည်း လွမ်းနေဆဲပါ။ သက်နိုး

လှူကာ ကုသိုလ်ပြုသည် ကောင်းမှုသာစု ခေါ်ပါမင်း။

ချစ်ခင်ပွန်း

ဦးစိုးလှိုင်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးစိန်ဝင်း

အသက် (၈၀)

ဒေါက်တာဦးထင်ကျော်-ပါမောက္ခဒေါက်တာဆန်းဆန်းဝင်း(ပါမောက္ခချုပ်၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်၊ မန္တလေး)တို့၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးစိန်ဝင်းအသက် (၈၀)သည် ၂၃-၇-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဦးဘမြင့်-ဒေါ်ခင်စမ်းထွေး ဒေါက်တာထွန်းမင်းလတ်-ဒေါက်တာဝင်းမင်းစိုး ဦးညွှတ်မြင့်ဆွေ-ဒေါက်တာမိုးသီတာထွေး Dent.Myanmar Dental Centre

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်အေးသန်း(မြောင်းမြမြို့)

အသက် (၆၃) နှစ်

ACE Group Of Companies ၏ နာယကကြီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး(ငြိမ်း) ဦးတင်ဆန်း-ဒေါက်တာဒေါ်ဌေးဌေးငြိမ်းတို့၏အစ်မ (ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ကြည်ထွန်း)-ဒေါ်စမ်းစမ်းညွန့်၊ ဦးစိန်ဝင်း-ဒေါ်အုန်းမြင့်တို့၏ညီမ၊ ဦးဌေးမြင့်(ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ACE Group Of Companies)-ဒေါ်ညိုညိုဝင်း၊ ဦးဘသန်းဦး-ဒေါ်ကျင်ထွေးတို့၏အစ်မ၊ ဦးဇော်ဖြိုး (အုပ်ချုပ်မှုဗဟိုဌာနတာဝန်)၊ ACE Construction Group Co., Ltd)-ဒေါ်မိုးမိုးတို့၏မိခင်ကြီး၊ ဦးမြင့်စိုး၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ မြေးနှစ်ယောက်တို့၏အဘွား ဒေါ်အေးသန်း အသက်(၆၃)နှစ်သည် ၂၇-၇-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၄:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရ၍ မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ Myanmar BUSINET Development Group Co., Ltd

ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ပိဋကတ်သုံးပုံ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်အုန်းရွှေ(ကန်ဘူလူ) (၁၀၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ နံသာကုန်းရပ်ကွက်၊ နံသာကုန်းရပ်သာလမ်း၊ အမှတ် (၁၀၀/က+ခ)နေ (ဦးဘိုးဦး-ဒေါ်ဖွားမောင်)တို့၏ သမီး၊ ဆရာကြီး(ဦးဘနွယ်)၏ဇနီး၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာဒေါ်သောင်းခင်၊ ဦးတင်မောင်မြင့်(ဒေါ်ခင်ထွေးမြင့်-ဦးဇော်လင်းထင်၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာ ချိုချိုမြင့် (ဒု-ပါမောက္ခချုပ်-ငြိမ်း၊ ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်)တို့၏ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ ဦးသောင်းမြင့်ထင် (E.E ဆက်သွယ်ရေး)-ဒေါ်နေဝင်းမင်းသက်၊ ဦးညိုညိုထင်-ဒေါ်မျိုးသူဇာတို့၏အဘွား၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၂၈-၇-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) ညနေ ၄:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၈-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်(အငြိမ်းစားကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး)

အမက(၆) ပုဇွန်တောင်

အသက် (၇၄) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ဝတ်ကျောင်းလမ်း၊ အမှတ်(၅) သုံးလွှာနေ (ဦးကျော်မောင်-ဒေါ်ကျင်ပွင့်)တို့၏သမီး၊ (ဦးစိန်မောင်)-ဒေါ်ခင်ကြည်တို့၏ သမီးအေးမ၊ (ဦးသန်းလွင်)၏ဇနီး၊ မပို့မို့လွင်၊ ကိုရဲနိုင်-မသိန်းသိန်းအေး၊ ကိုကျော်ကျော်တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေးနှစ်ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၂၉-၇-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၄-၈-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်တင်ကြည် (၇၂)နှစ်

တောင်ကြီးမြို့၊ မင်္ဂလာဒုံရပ်၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ နယ်မြေ(၁၂)၊ တစ်ညပါတိုင်းနေ [ဦးထွန်းဦး(တစ်ညပါတိုင်း ပြည်နယ်ကော်မတီဝင်)၏ဇနီး၊ ဦးလှမိုး (B.E Mechanical)-ဒေါ်မော်မော် (ဒေါ်ခင်ခင်မိုး)၊ Capt. သန်းထိုက်-ဒေါ်နီလာစိုး(GM-KBZ Bank)၊ ဦးကျော်မင်းဦး]တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသမီးခင်၊ မောင်သက်ပိုင်ဦး(B.Sc Zoology)၊ မရှင်မိုးဦး(B.A France, ACCA)၊ မအိရွှေစင်မိုး (ပဉ္စမစိန်၊ ဗိသုကာ)၊ မောင်အောင်တောင်းသန့် (G-5, T.T.C)၊ မောင်မင်းကောင်းသာ(G-2, T.T.C)တို့၏အဘွား ဒေါ်တင်ကြည်သည် ၂၈-၇-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) ည ၉:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်မှ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်ခင်အေးကြည် (ခ)

ဒေါ်အေးမိစံ(မော်ကျွန်း)

အသက် (၇၆) နှစ်

မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်နေ (ဦးထွန်းညွန့်-ဒေါ်ရွှေလည်)တို့၏သမီးအေးမ၊ (ဦးတောအုပ်-ဒေါ်ချစ်ညွန့်)တို့၏သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ အပိုင်း (၁၆/၃)၊ ဝေသာန္တရာလမ်း၊ အမှတ် (၁၁၃၄/က)နေ [ဦးအောင်မြင့် (စ. စ. စ. ငြိမ်း)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (ဒေါ်ခင်လှိုင်)၊ (ဦးခိုင်စိန်)၊ (ဦးလှကြိုင်)၊ (ဒေါ်စိန်စိန်)၊ (ဒေါ်မြင့်မြင့်)တို့၏ညီမ၊ ဒေါ်ဆွေဆွေ၊ ဒေါ်တင်အေး၊ (ဦးအောင်တင်)၊ ဒေါ်ခင်စိန်၊ (ဒေါ်တင်အောင်)၊ ဦးလှခိုင်၊ ဒေါ်ခင်စေ၊ ဒေါ်ရွှေရွှေတို့၏အစ်မ၊ ဒေါ်ခင်အေးကြည်သည် ၂၈-၇-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁ ဝ ၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁-၈-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမြင့်ရွှေ (ဝဲနွယ်မြင့်)သံတွဲ

အသက် (၅၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ အမက(၁၉)၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ သံတွဲမြို့နယ်နေ (ဦးဘစ်)-ဒေါ်မိုးစိန်တို့၏ သား၊ ဒေါ်ကြည်အေး၊ ဒေါ်လှကြည်တို့၏မောင်၊ ဦးမြင့်ငွေ၏ညီ၊ ဒေါ်သောင်းရီ (ရကြီးကြပ်ရေးမှူး၊ တိုင်းပညာရေးမှူးရုံး၊ ရန်ကုန်တိုင်း)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်ပြည့်စုံဖြိုး (ခေတ္တ-ဂျပန်)၊ ရွှေရွှေညိုသက်ဖူး (BA Korea)တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ဦးမြင့်ရွှေ (အကြီးတန်းစာရေး၊ ကညန အေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟ များအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ ညနေ ၃:၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဂါယိကာမကြီး

ဦးကျော်စိန်(ခ)ဦးရန်အောင်

အသက် (၈၇)နှစ်

တပ်မတော်မှတ်တမ်းရုံး၊ C.O.D

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၀)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ဘဏလမ်း၊ အမှတ်(၄၃၃/ခ)နေ (ဦးစိန်ဖိုး-ဒေါ်ခင်လှ)တို့၏သား၊ (ဦးအုန်းလွင်-ဒေါ်မြမြ)တို့၏ညီ၊ (ဦးမောင်မောင်ငွေ)-ဒေါ်ရီရီတင်၊ (ဦးညွန့်ဦး-ဒေါ်တင်တင်ဝင်း)၊ (ဦးမြင့်ဇော်)တို့၏အစ်ကို၊ (ဒေါ်ခင်ညွန့်)၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးခင်မောင်မြင့်)၏လှလှဝင်း၊ ဦးမျိုးဝေ (TMW Enterprise Limited)-ဒေါ်တင်စန်းအေး၊ ဦးဝင်းနိုင်-ဒေါ်စန်းစန်းအေး၊ ဦးမောင်မောင်အောင်-ဒေါ်လှလှဝင်း၊ ဦးမောင်မောင်ညွန့်တို့၏ဖခင်ကြီး၊ မြေးရွှေယောက်၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၂၉-၇-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၈:၄၇ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၄-၈-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင်စိန် အသက်(၇၀)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်)

ဥက္ကလာပတော်တော် ငေါပကအဖွဲ့)

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၄/၂)ရပ်ကွက်၊ သံသုမာလမ်း၊ အမှတ်(၂၀၃)နေ (ဦးစိန်သန်း-ဒေါ်တင်ညွန့်)တို့၏သား၊ [ဒေါ်ခင်လှနွယ် (ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး-ငြိမ်း)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်ကျော်စိုး-ဒေါ်ထိုက်ထိုက်ခင်၊ ဦးကျော်သူစိုး-ဒေါ်သီတာမျိုး၊ ဒေါ်ယုညိုနွယ်စိုးတို့၏ မွေးသမီးခင်၊ မဆန်းထင်၊ မစိုးရတနာထက်၊ မစိုးရတနာအောင်တို့၏ချစ်လှစွာသော အဘိုးသည် ၂၉-၇-၂၀၁၇ (စနေနေ့) နံနက် ၇:၁၅ နာရီတွင် ပင်လုံဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ များအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂:၄၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ပိဋကတ်သုံးပုံ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်ခင်ကြည်(ပိဋကတ်) (၉၂)နှစ်

မိတ္ထီလာမြို့နေ (ဦးဘတင်-ဒေါ်ထားရွှေ)တို့၏ သမီး၊ အုတ်ပိုမြို့နေ (ဦးစိုးမောင်-ဒေါ်ခင်)တို့၏သမီးအေးမ၊ (ဦးသန်းမောင်)၏ ဇနီး၊ [ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဝေ (ပါမောက္ခ-ငြိမ်း၊ မြန်မာစာပေအဖွဲ့)၊ ဦးခင်မောင်သန်း(PPE-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ဖြူ၊ ဦးတင်မောင်အုန်း (လေယာဉ်အင်ဂျင်နီယာ)-ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း၊ ဦးမျိုးဟန် (သစ်တောဖက်စပ်-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ခင်စိုး (ဒု-ညွန့်မှူး-ငြိမ်း၊ ပင်စင်ဦးစီးဌာန)၊ ဦးကျော်လင်သန်း၊ ဦးမောင်လင်သန်း(အကောင်အထည်ဖော်ရေး-ငြိမ်း)-ဒေါ်စိုးစိုးဦး (ဆက်သွယ်ရေး-ငြိမ်း)တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ မအေးမြသူ၊ မဝင်းလှသူ၊ မနန်းအိဖြူ (ရွှေတိဂုံဂေါပကအဖွဲ့ရုံး)၊ မောင်အောင်ပိုင်ဖြူ၊ မောင်မြတ်ပိုင်သော် (2nd Year-English-အစောဆုံး)၊ မောင်လှပြည့်စိုး (အငွေမှတ်တမ်း-Hi ပညာရေးတက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၊ ကမာရွတ်)တို့၏အဘွား ဒေါ်ခင်ကြည်သည် ၂၈-၇-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) ည ၇ နာရီတွင် အမှတ် (၄၅၅)၊ ဗဟိုလမ်း၊ (၃၅)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၇-၂၀၁၇ (စနေနေ့) ညနေတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၈-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင်မောင်ဝင်း (၇၂)နှစ်

တပ်မတော်(ရေကြီး)

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ဘိုင်းရေအိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၉) မြေညီနေ (ဦးပါ-ဒေါ်အုန်းရင်)တို့၏သား၊ ဒေါ်မြမြဝင်း၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာမေတ္တမောင် (ပင်လုံဆေးရုံကြီး)၊ မောင်ကောင်းခန့် ကျော်တို့၏ဖခင်၊ (ဦးအောင်ထွန်း-ဒေါ်ခင်လှ)၊ ဦးစိုးမြင့်-ဒေါ်စိန်လှိုင်၊ ဦးဝင်းအောင် - (ခေတ်ခွဲအဖွဲ့)တို့၏ ညီ၊ ဦးအောင်ဌေး - ဒေါ်တင်နွယ်ဝင်း၊ ဒေါ်ခင်သန်းဝင်းတို့၏ အစ်ကိုသည် ၂၉-၇-၂၀၁၇ (စနေနေ့) ၀:၃၅ နာရီတွင် SSC ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁:၀၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင်ရွှေ(၉) (၇၁)နှစ်

ဒု/လထ (အကောင်အထည်ဖော်)

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ (၄၀)လမ်း၊ အမှတ်(၂၂)နေ (ဦးအောင်ခင်-ဒေါ်မြမြ)တို့၏သား၊ ဦးကျော်အောင်ခင်-ဒေါ်ခင်ခင်အောင်တို့၏ ညီ/မောင်၊ ဦးဝင်းတင်-ဒေါ်သင်းသင်းနွယ်၊ ဦးတင်မောင်-ဒေါ်မြမြမြင့်ကြည်၊ (ဦးတင်ထွန်း)-ဒေါ်ဥမ္မာ၊ ဦးခင်မောင်အေး-ဒေါ်စုစုမာတို့၏အစ်ကို၊ (ဒေါ်မလေး)၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးဝဏ္ဏအောင်-ဒေါ်ဥမ္မာထွန်း)၊ ဒေါ်ဥမ္မာမြင့်၊ ဒေါ်ထားထားမြင့်တို့၏မွေးသမီး၊ မြေးရွှေယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၈-၇-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၆:၃၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၈-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အလွတ်သွင်မြတ်အိမ်နိတ်ခံယူခြင်း

ဦးကျော်မင်း(ခ)

ပိတောက်မြို့နယ်၊ မင်္ဂလာ

အသက်(၆၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မအူကုန်းရပ်ကွက်၊ မအူကုန်းလမ်းကျယ်၊ အမှတ်(၁၈-A) သုံးလွှာနေ (ဦးမောင်မောင်(R/O)မြန်မာ့လေ့ကျင့်ရေး-ငြိမ်း)-ဒေါ်အုန်းကြည်၊ ဟာဂျီမဒေါ်ခင်လှတို့၏ သားကြီး၊ ဟာဂျီမဒေါ်ခင်လှခင်ပွန်း၊ ဦးကျော်ဝင်း(သီးသန့်ပန်းချီ)-ဒေါ်တင်တင်အေး၊ (ဦးကျော်လှိုင်)၊ ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်(ဟေစီ)၊ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း(ဆီဖီ)၊ ဟာဂျီမဒေါ်ခင်လှခင်လှမြင့်၊ ဟာဂျီမဒေါ်ဌေးဌေး(ခေတ္တ-ဂျပန်)တို့၏အစ်ကိုကြီး၊ မမှန်နံသလွင်၊ မောင်သက်ပိုင်ကျော်၊ မောင်ပြည့်ခန့်ကျော်၊ မောင်ဟိန်းထက်ကျော်တို့၏ ဦးလေးသည် ၁၉-၇-၂၀၁၇ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၀:၀၅နာရီတွင် အလွတ်သွင်မြတ်အိမ်နိတ်ခံယူသွားပါသဖြင့် ၂၀-၇-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) ဇူလိုင်နံနက်မှစပြီး ရေဝေးစွန့်မိတ်ဆွေသက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂:၄၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ပိဋကတ်သုံးပုံ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်ခင်ကြည်(ပိဋကတ်) (၉၂)နှစ်

မိတ္ထီလာမြို့နေ (ဦးဘတင်-ဒေါ်ထားရွှေ)တို့၏ သမီး၊ အုတ်ပိုမြို့နေ (ဦးစိုးမောင်-ဒေါ်ခင်)တို့၏သမီးအေးမ၊ (ဦးသန်းမောင်)၏ ဇနီး၊ [ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဝေ (ပါမောက္ခ-ငြိမ်း၊ မြန်မာစာပေအဖွဲ့)၊ ဦးခင်မောင်သန်း(PPE-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ဖြူ၊ ဦးတင်မောင်အုန်း (လေယာဉ်အင်ဂျင်နီယာ)-ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း၊ ဦးမျိုးဟန် (သစ်တောဖက်စပ်-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ခင်စိုး (ဒု-ညွန့်မှူး-ငြိမ်း၊ ပင်စင်ဦးစီးဌာန)၊ ဦးကျော်လင်သန်း၊ ဦးမောင်လင်သန်း(အကောင်အထည်ဖော်ရေး-ငြိမ်း)-ဒေါ်စိုးစိုးဦး (ဆက်သွယ်ရေး-ငြိမ်း)တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ မအေးမြသူ၊ မဝင်းလှသူ၊ မနန်းအိဖြူ (ရွှေတိဂုံဂေါပကအဖွဲ့ရုံး)၊ မောင်အောင်ပိုင်ဖြူ၊ မောင်မြတ်ပိုင်သော် (2nd Year-English-အစောဆုံး)၊ မောင်လှပြည့်စိုး (အငွေမှတ်တမ်း-Hi ပညာရေးတက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၊ ကမာရွတ်)တို့၏အဘွား ဒေါ်ခင်ကြည်သည် ၂၈-၇-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) ည ၇ နာရီတွင် အမှတ် (၄၅၅)၊ ဗဟိုလမ်း၊ (၃၅)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၇-၂၀၁၇ (စနေနေ့) ညနေတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၈-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ဂါယိကာမကြီး

ဦးကျော်ကြီး(အထပြု-ငြိမ်း) (၈၅)နှစ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ထီးလင်းမြို့နယ်၊ တောမရွာသူကြီးဦးညို-ဒေါ်ထွန်းမယ်တို့၏သား၊ ဦးအုံး၊ ဦးညွန့်ဖေတို့၏ညီ၊ ဆရာမ ဒေါ်လှတင်(ငြိမ်း) (မုံလယ်ယောဂီ)၏အစ်ကို၊ ပခုက္ကူမြို့၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်းနေ ဦးကော်-(ဒေါ်မိုးမိုး)၊ ကလေးမြို့နေ ဆရာဦးတင်အောင်-ဆရာမဒေါ်တိုးတိုး၊ ကိုသောင်းဦး၊ ကိုဇော်မိုးလှိုင်၊ မငြိမ်းငြိမ်းတို့၏မွေးသမီးမောင်ကျေးဇူးရှင်၊ ကိုဝင်းထက်အောင်၊ မခင်မျိုးထက်၊ ကိုထက်ခေါင်ဝင်း၊ မကြည်၊ ဒေါ်ခင်စန်းစု၊ ကိုကျော်လင်လင်း၊ မမေမိမာန်တို့၏ဘိုးဘိုးကြီး၊ ဦးကျော်ကြီး(အထပြု-ငြိမ်း)၊ မန္တလေး၊ အထကနှင့် မြစ်ဝယ် အထက-ကန်တော့ဆရာကြီးသည် ၂၉-၇-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃၀-၇-၂၀၁၇ရက်တွင် ပခုက္ကူမြို့သူသန့်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဂါယိကာမကြီး

ဒေါ်လှလှ(ခ



### စစ်တောင်း၊ ငဝန် မြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉**  
**စစ်တောင်းမြစ်** - ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ အချိန် တိုင်းထွာချက်အရ စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် နှစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် ကျဆင်းနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

**ငဝန်မြစ်** - ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်သည်။

အလားတူ ငဝန်မြစ်ရေသည် သာပေါင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့်ကျဆင်းနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ (ကြေးမုံ)

# ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲဝင်မည့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းနှင့် Ryutsu Keizai တက္ကသိုလ်အသင်းတို့ ခြေစမ်းကစားမည်



မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း လေ့ကျင့်မှုပြုလုပ်နေစဉ်။

**ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၉**  
 မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုရရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်ရန် နှစ်ပတ်နီးပါးသာလိုတော့သောကြောင့် အပြီးသတ်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတကာ ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲ ထပ်မံကစားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ပြိုင်ပွဲအကြိုနောက်ဆုံးပြင်ဆင်မှုအဖြစ် ဂျပန်နိုင်ငံမှ Ryutsu Keizai တက္ကသိုလ်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်ပြီး ပထမခြေစမ်းပွဲကို ဇူလိုင် ၃၀ ရက် ညနေ ၆ နာရီတွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ တွင်းဝင်ကြေးအဖြစ် အထူးတန်း ကျပ် ၃၀၀၀၊ ရိုးရိုးတန်း ကျပ် ၂၀၀၀၊ ကျပ် ၁၀၀၀ သတ်မှတ်ထားပြီး ရုပ်သံလိုင်းများမှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်မဟုတ်ပေ။

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် အာရှ ယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲအပြီးတွင် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် အပြီးသတ်ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး Ryutsu Keizai တက္ကသိုလ်အသင်းနှင့် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် ပထမပွဲ၊ ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် ဒုတိယပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ပဏာမကစားသမား ၂၆ ဦးဖြင့် လေ့ကျင့်မှုများပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး ဩဂုတ် ၁၁ ရက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရန် စီစဉ်ထားသည့် အင်တာမီလန် ယူ-၁၈ အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကို ဖျက်သိမ်းခဲ့သောကြောင့် Ryutsu Keizai တက္ကသိုလ်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲအပြီးတွင် အပြီးသတ်လူစာရင်းထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ **စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၅ သို့ \***

## Y-8 ပျက်ကျလေယာဉ်၏ အစိတ်အပိုင်းများ ထပ်မံတွေ့ရှိ



**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၉**  
 ပျက်ကျ Y-8 လေယာဉ်၏ ကျန်ရှိသေးသည့် လေယာဉ်အစိတ်အပိုင်းများအား ထပ်မံရှာဖွေတွေ့ရှိစေရေး တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်များနှင့် ဒေသခံငါးဖမ်းစက်လှေများပူးပေါင်းပြီး ရေအောက်ရှာဖွေရေးကိရိယာ ဆိုနာစနစ်ဖြင့် ရှာဖွေရရှိသည့် ပုံရိပ်များအပေါ်မူတည်၍ ကျွမ်းကျင်ရေငုပ်စစ်သည်များ၊ ဒေသခံ ရေငုပ်ကျွမ်းကျင်သူများဖြင့် ရှာဖွေခြင်း၊ ငါးဖမ်းပိုက်များဖြင့် တရွတ်ဆွဲရှာဖွေခြင်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဒေသခံငါးဖမ်းစက်လှေနှစ်စင်းက လေယာဉ်၏ အစိတ်အပိုင်းတချို့ကို ယခင် အမြီးပိုင်းရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည့်နေရာအနီး၌ ထပ်မံရှာဖွေတွေ့ရှိဆယ်ယူရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



**ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်တွင် ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုကြောင့် ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးလျက်ရှိ**

**ကြာအင်းဆိပ်ကြီး ဇူလိုင် ၂၉**  
 ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်း ဇွန်လမှ စတင်ကာ မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းပြီး ဇမိမြစ်ရေတက်မှုကြောင့် အနိမ့်ပိုင်းနေရာများ ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ စတင်ပြီး ရေကြီးရေလျှံမှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \***

## GRAND HANTHA INTERNATIONAL HOSPITAL

Hantha Wellness Center

Hantha Medical Laboratory

ပြင်ပလူနာဌာန

မိုဂ်နီယံစာတ်မှန်ဌာန

အမှတ် (၃)၊ နာနတ်တောလမ်းနှင့် ကြည့်မြင်တိုင်ကမ်းနားလမ်းထောင့်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

☎ 01 523000, 01 523111, 01 523222, 09 5202282, 09 5202283, 09 5202284



# မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင်အတွက် စာမူများကို



ဇူလိုင် ၃၀၊ ၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့)

## ဝတ္ထုတို

### လူမျိုးသစ်

B.Sc (Zoology)

အဲဒီနေ့လေးကို မမေ့သေးဘူး။ အဲဒီနေ့က ကျွန်တော့်နဲ့လုံးသားတွေ ဒဏ်ရာရတဲ့နေ့။ ကျွန်တော့်မျှော်လင့်ချက်တွေ ပျောက်ဆုံးတဲ့နေ့။ ကျွန်တော် လောကလမ်းကြီးအလယ် စမ်းတပါးဝါးနဲ့ လျှောက်လှမ်းရတော့မယ့်နေ့။

အဲဒီနေ့က ဖေဖေကားတစ်စီးနဲ့ချိတ်မိပြီး ချော်လဲရာက အတွင်းကြောသဘော ဒဏ်ရာရကာ ခြေထောက်တစ်ဖက် လုံးဝထောက်လို့ မရတော့ပါ။ ကျွန်တော်တို့မိသားစု ကျွန်တော်တို့ အိမ်တွင်းရေးရဲ့ ငွေရှာတွင်း ညာလက်ရုံးတစ်ဖက် ပြုတ်သွားသလိုဖြစ်ခဲ့ရတဲ့နေ့။

မေမေရဲ့ မုန့်ဖက်ထုပ်ရောင်းတဲ့ စီးပွားရေးတစ်ခုတည်းနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ညီအစ်ကိုသုံးယောက်ရဲ့ ကျောင်းစရိတ်၊ အိမ်စရိတ်အထွေထွေ အိမ်တွင်းရေးကိစ္စတွေကို ဖြေရှင်းရန် လုံလောက်မှုရှိဖို့ဆိုတာ လုံးဝမဖြစ်နိုင်တဲ့ ကိစ္စတစ်ခုပါ။ ဒါကြောင့် ဖေဖေရဲ့ အသုပ်စုံ၊ အာပူလျှာပူ အထမ်းနဲ့ရောင်းရတဲ့အလုပ်ကို ဆက်လုပ်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ညီအစ်ကိုသုံးယောက်မှာ တာဝန်ကိုယ်စီရှိလာတယ်။

အကြီးဆုံးဖြစ်တဲ့ အကိုကြီးက ဒီအလုပ်ကို ဖိဖိခါအောင်ငြင်းဆန်နေမှတော့ အငယ်ဆုံး ညီငယ်လေးဘက်ကိုလည်း လှည့်မကြည့်ချင်တော့ပါ။ ဒီတော့ သားလတ်ဖြစ်တဲ့ ကျွန်တော်ကပဲ ကျောင်းတစ်ပိုင်းတစ်စနဲ့ ကျောင်းထွက်ပြီး ဖေဖေရဲ့အလုပ်ကိုဆက်လုပ်ရန် တာဝန်တွေ ပုံကျလာပါတော့တယ်။

“မေမေရယ် စိတ်မညစ်ပါနဲ့။ သားကျောင်းထွက်ပြီး ဖေဖေရဲ့အလုပ်ကိုဆက်လုပ်ပါမယ်”  
“သားလေးရယ်... ”

တစ်နေ့ကုန် တစ်လမ်းဝင် တစ်လမ်းထွက်နဲ့ ပန်းခြံမကျန် နေရာစုံအောင် ပြောင်းပြီး ထမ်းရောင်းလိုရတဲ့ ပိုက်ဆံများကို ရေတွက်နေမိတယ်။ အားလုံးရေတွက်ပြီးချိန် တစ်ထောင်တန်တစ်ရွက်၊ ငါးရာတန်တစ်ရွက်ကို ခါးကြားလိပ်ပြီး ကျန်တဲ့ပိုက်ဆံများကို အိတ်ကပ်ထဲထည့်ပြီး အထမ်းလေးထမ်း အိမ်ကိုပြန်လာခဲ့တယ်။

“ရော ဒါက သားကြီးအတွက်။ ဒါက သားငယ်လေးအတွက်”

မေမေ ကိုကြီးနဲ့ ညီလေးကို အဝတ်အစား အသစ်တွေ ဝယ်ပေးနေတဲ့မြင်ကွင်းကို မြင်တွေ့လိုက်ရလို့ ကျွန်တော် ဝမ်းသာပီတိ အပြုံးလေး ရောယှက်ဝင်ရောက်သွားတယ်။ သူများတန်းတူ ကျွန်တော်လည်း အင်္ကျီအဝတ်အစား အသစ်လေးတွေ လိုချင်မိတာအမှန်ပါ။ ဒါကြောင့် အင်္ကျီလေးတွေအနားကို မသိမသာလေး ကျွန်တော်ဝင်ထိုင်လိုက်တယ်။

“မေမေ သားပြန်ရောက်ပြီ”

“အေးသား ဒီနေ့ကော ရောင်းကောင်းရဲ့လား”

“ဟုတ်ကဲ့မေမေ ဒီမှာ ရောင်းလို့ရတဲ့ ပိုက်ဆံပါ”

ကျွန်တော် အိတ်ကပ်ထဲမှ ဈေးရောင်းလို့ရတဲ့ ပိုက်ဆံတွေကို ထုတ်ပေးလိုက်တယ်။ အစ်ကိုကြီးနဲ့ ညီလေး အင်္ကျီအသစ်တွေရလို့ သူ့အခန်းကိုယ်စီကို စမ်းဝတ်ကြည့်ရန် ထွက်သွားတယ်။

ဒီနေ့ရာလေးမှာတော့ မေမေရယ်၊ ကျွန်တော်ရယ် နှစ်ယောက်သာကျန်နေခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်ပေးလိုက်တဲ့ ပိုက်ဆံတွေကို မေမေရေတွက်နေတယ်။

“မေမေ သားအတွက်ကော အင်္ကျီပါသေးလား”



## တန်းတူညီမျှ

“သားအတွက်တော့ ဝယ်မလာဖြစ်ဘူးကဲ့။ ပိုက်ဆံမလောက်ဘူးဖြစ်သွားတယ်။ သားအစ်ကိုကြီးကလည်း တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားဆိုတော့ သူများတန်းတူ အဝတ်အစားက လိုတယ်မလား။ သားညီငယ်လေးကလည်း ဒီနှစ်ရှစ်တန်းဆိုတော့ သူလည်း လိုအပ်တယ်လေ။ ကျူရှင်သွား။ ဘာသွားဆို အဝတ်အစားကောင်းကောင်းရှိမှလေ။ သားကတော့ သိပ်မလိုအပ်ဘူးလေ။ နောက်တစ်ခါမှ ဝယ်ပေးမယ်”

“ရပါတယ် မေမေရဲ့။ သားအတွက်ကတော့ မလိုပါဘူး။ ရှိတဲ့အဝတ်အစားနဲ့ အဆင်ပြေပါတယ်။ အစ်ကိုကြီးနဲ့ ညီလေးကိုသာ ဝယ်ပေးလိုက်ပါ။ သားက မေမေကို စနောက်မေးလိုက်တာပါ”

နှုတ်ကပြုပြန်နေပေမယ့် အတွင်းစိတ်ထဲမှာတော့ အားငယ်စိတ်တွေ ကြီးစိုးဝင်ရောက်နေတယ်။ တကယ်တော့မေမေ သားက ဒီအိမ်ရဲ့ ဘာမှမဟုတ်တဲ့သူတစ်ယောက်ပါ။ သားခံနိုင်ရည် ရှိနေပါပြီမေမေ။ သား ဒီထက်လည်း ပိုပြီးကံမဆိုးနိုင်တော့ပါဘူး မေမေ။

ဒီနေ့လိုက်ရောင်းရမယ့် နေရာတွေထဲမှာ တက္ကသိုလ်ဝင်းနားလည်း အပါအဝင်ဖြစ်နေတယ်။ ဒါကြောင့် ရောင်းနေကျနေရာလေးမှာပဲ အထိုင်ချဖို့ ဆုံးဖြတ်လိုက်တယ်။ အထိုင်ချပြီး မကြာခင်မှာပဲ ခပ်လှမ်းလှမ်းမှ အတွဲတစ်တွဲလာနေတာတွေ့လို့ ကျွန်တော် ဝမ်းသာအပြုံးနဲ့အတူ ဆီးကြိုလိုက်မိတယ်။

“အစ်ကို ဟိုရွှေမှာ အသုပ်ဝင်စားရအောင်နော် ဗိုက်ဆာနေပြီ”

“သက်ကလည်းကွာ။ အသုပ်တွေမစားပါနဲ့ ဗိုက်အောင့်နေဦးမယ်”

ဟိုးရွှေနားမှာ ကြေးအိုး၊ ဆီချက်ဆိုင်ကောင်းကောင်းရှိတယ်လေ။ ဆိုင်ကောင်းမှာ စတိုင်ကျကျစားစမ်းပါကွာ။ အခုဟာက လမ်းဘေးကြီးမှာ ရက်စရာကြီး”

“မရဘူးကွာ။ ဒီမှာပဲစားချင်တယ်။ မစားရရင် စိတ်ကောက်မှာနော်”

ကျွန်တော်နဲ့မလှမ်းမကမ်းမို့သမီးရည်းစားနှစ်ဦး ပြောနေတဲ့စကားတွေကို မကြားတစ်ချက် ကြားတစ်ချက်ဖြစ်နေတယ်။ အမူအရာကို လှမ်းကြည့်ပုံအရ ကောင်မလေးက စိတ်ကောက်လို့ ချောနေပုံရတယ်။ မကြာပါဘူး။

သူတို့နှစ်ဦး ကျွန်တော်ချထားတဲ့ထိုင်ခုံလေးမှာ ဝင်ထိုင်လိုက်ကြတယ်။

“ဘာစားကြမလဲ အစ်ကိုနဲ့အစ်မ”

“အသုပ်တစ်ပွဲပေးပါ”

မိန်းကလေးအသံ ထွက်ပေါ်လာပြီးနောက် “ဟင် အစ်ကိုကြီး”

ကျွန်တော်နှုတ်မှ လွှတ်ခနဲထွက်သွားတယ်။

“လာ သက် သွားရအောင်။ ရွှေကဆိုင်ရောက်မှစား”

ကျွန်တော်အား ဘာတစ်ခွန်းမှခံမပြောဘဲ အစ်ကိုကြီး သူ့ချစ်သူကိုလက်ဆွဲပြီး ကျွန်တော် ရွှေမှ နှစ်ဦးသားထွက်သွားတယ်။ ကျွန်တော် အသုပ်နယ်ဖို့ ခွက်လေးကိုကိုင်ထားတုန်း ရင်ထဲမကောင်းဖြစ်မိတာတော့ အမှန်ပါ။ အစ်ကိုကြီး ငါ့များစိတ်ဆိုးသွားပြီလား။ အတွေးထဲ မေးခွန်းများနဲ့ စိုးရိမ်ပူပန်နေမိတယ်။

“ကဲကွာ ခွပ်”

အိမ်ပေါ်ကိုတက်ရန်ကြံသေး အိမ်ပေါက်ဝမှ အင်အားအပြည့်နဲ့ ဆီးထိုးလိုက်တဲ့ အစ်ကိုကြီးရဲ့ လက်သံကြောင့် မျက်နှာပြင်တစ်ခုလုံး ပူထူ မှောင်မိုက်သွားတယ်။

“မင်းကွာ ငါအတန်တန်ပြောထားတယ်။ အဲဒီတက္ကသိုလ်နားမှာ ဈေးလာမရောင်းပါနဲ့လို့။ နောက်ပြီး အဲဒီအထမ်းအပိုးတွေနဲ့ ငါ့ကို လမ်းမှာတွေ့ရင် အစ်ကိုကြီးလို့မခေါ်နဲ့လို့ ငါမင်းကို ဘယ်နှခါပြောရမလဲ။ မင်းလို ပညာမတတ်၊ အလုပ်ကြမ်းလုပ်နေတဲ့သူတစ်ယောက်ကို ငါ့အသိုင်းအဝိုင်း၊ ငါ့သွယ်ချင်း၊ နောက်ဆုံးကွာ ငါ့ချစ်သူရွှေမှာ ညီလို့ခေါ်ရပြောရမှာ ငါအရမ်းရှက်တယ်ကွာ။ အဲဒါ မင်းနားလည်လား”

“ဟဲ့ ဟဲ့ သားကြီးနဲ့ သားလတ် ဘယ်လိုဖြစ်တာလဲကွယ်။ သားကြီးကလဲ ညီလေးပဲကွယ် စိတ်ထိန်းဦးမှပေါ့”

ဆူညံသံကြားလို့ မေမေ နောက်ဖေးမှ အိမ်ရှေ့ကိုပြေးထွက်လာပြီး တားဆီးလိုက်တယ်။

“အမေသား ကြည့်ပြောထားဦး။ သားတက္ကသိုလ်နား ဈေးလာမရောင်းခိုင်းနဲ့။ နောက်တစ်ခါဆို သားအဆိုးမဆိုနဲ့”

သားလတ်ကလဲကွယ် အစ်ကိုကြီးမကြိုက်တဲ့ နေရာဆိုလည်း မသွားနဲ့ပေါ့။ ကဲကဲ ညီအစ်ကိုတွေတော်ကြတော့။ သားကြီးလာ

အိမ်ထဲသွားရအောင်”

မေမေ အစ်ကိုကြီးကို အိမ်ထဲတွဲခေါ်သွားတယ်။ တစ်နေ့ကုန် ပန်းပွန်းအောင်ထမ်းပြီး အာပြအောင်အော်ရောင်းခဲ့ရလို့ ပင်ပန်းလာတဲ့ ကျွန်တော်။ အိမ်ဝမှ ဆီးထိုးလို့ နှုတ်ခေါင်းသွေးလျှံကျနေတဲ့ ကျွန်တော်ကို မေမေတစ်ချက်လေးတောင် လှည့်မကြည့်သွားဘူး။ ကျွန်တော် ဝမ်းနည်းနေတာအမှန်။ ဒါထက်ဆိုးတာက အားငယ်စိတ်။ ဝမ်းနည်းလို့ ကျွဲခွဲတဲ့မျက်ရည်တွေက အားငယ်စိတ်နဲ့ အပြိုင် စီးဆင်းလာတယ်။ မေမေ သားကို တကယ်ချစ်ရဲ့လားဟင်။ စိတ်ထဲ မရဲတရဲ တွေးတောမေးလိုက်မိတယ်။

ရွက်ဟောင်းကြောလို့ ရွက်သစ်ဝေဆာပွင့်လန်းကုန်ပြီ။ လမှနှစ် တရွှေရွှေအချိန်တွေ တိုက်စားလာတယ်။ တစ်နှစ်တစ်ခါ အော်မြည်နေတဲ့ ပညာသံသာတွေက ရင်ကွဲအောင် အော်မြည်တုန်ကျနေတယ်။ အချိန်အားဖြင့် ရှစ်နှစ်ကြာခဲ့ပြီ။ အစ်ကိုကြီး တစ်ယောက်လည်း လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်နှစ်လောက်က သူ့ချစ်သူကောင်မလေးနဲ့ မင်္ဂလာဇန့်ခံပွဲကြီး ကျင်းပပြီးလို့ အခုဆို ယောက္ခမဘက်မှာ ဆောက်လုပ်ရေးပိုင်းကိုဦးစီးပြီး နေပြည်တော်မှာ အခြေချနိုင်ခဲ့တယ်။

မကြာပါဘူး။ လွန်ခဲ့တဲ့ တစ်နှစ်လောက်ကပဲ ညီငယ်လေးက ကျောင်းပြီးခါစပဲရှိသေး။ သူ့ချစ်သူကောင်မလေးကို ခိုးပြေးလာလို့ မင်္ဂလာပွဲကို ချက်ချင်းစီစဉ်ခဲ့ရပြန်တယ်။ ညီလေးတစ်ယောက်လည်း အခုဆို သူ့ယောက္ခမရဲ့ ဆန်ပွဲရုံမှာဦးစီးပြီး သူ့အိုးသူ့အိမ် ထူထောင်နိုင်ခဲ့ပြီ။ ကျွန်တော်ကသာ အခုချိန်ထိ မေမေအနားမှာပဲ အဖော်အဖြစ်နေပေးရင်း အချိန်တွေကို ဖြတ်သန်းစေခဲ့တယ်။ ဖေဖေရဲ့ ပုဆိုးအပြုလေးကို ချုပ်လေးနေတဲ့ မေမေအနားကို ကျွန်တော်မသိမသာလေး တိုးကပ်သွားတယ်။ ငယ်ငယ်ကတည်းက ဘာတစ်ခုမှ မပူဆာဖူးသလို ဘာအခွင့်အရေးမှလည်း မရခဲ့ပါဘူး။ အခုက မဖြစ်မနေမို့ ခွင့်တောင်းစရာလေးတစ်ခုကို ခွင့်တောင်းဖို့ ကျွန်တော်စိုင်းပြင်းခဲ့တယ်။

“မေမေ သားပြောစရာရှိလို့ပါ”

“ပြောလေ သား”

“ဟိုလေ သားအိမ်ထောင်ပြုချင်လို့ မေမေကို ခွင့်တောင်းတာပါ”

မရဲတရဲပြောလိုက်တဲ့စကားဖြစ်လို့ မေမေမျက်နှာ နည်းနည်းညှိုးနွမ်းသွားတာကို ကျွန်တော် ရိပ်မိလိုက်တယ်။ ချက်ချင်းဆိုသလို “သားခွင့်တောင်းတာပါ မေမေ။ မေမေတို့ ဘာမှမကုန်ရပါဘူး။ သားနဲ့ သားချစ်သူနှစ်ယောက်ပေါင်းပြီး စုထားတဲ့ငွေငါးသိန်းကျော် ခြောက်သိန်းနီးပါးလောက်ရှိပါတယ်။ မင်္ဂလာဆွမ်းကျွေးလောက်ပဲ လုပ်ဖို့စီစဉ်ထားပါတယ်။ အဲဒါ မေမေကိုအသိပေးတာပါ”

ကျွန်တော် အဲဒီလိုပြောလိုက်တော့ မေမေတစ်ချက်ပြုံးသွားတယ်။ နောက်ပြီး ချုပ်လက်စပုဆိုးကို ဆက်မချုပ်တော့ဘဲ ခဏချပြီး အိပ်ခန်းထဲကို မေမေထဲသွားတာကို မြင်တွေ့လိုက်တယ်။ မေမေ ဘာလုပ်မှာလဲ။ ကျွန်တော် စိတ်ထဲတွေးရင်း စဉ်းစားမရဖြစ်နေတယ်။ ခဏကြာတော့ လက်ထဲမှာ ဘူးလေးတစ်ဘူးနဲ့ စာအုပ်သေးသေးလေးတစ်အုပ်ကိုကိုင်ပြီး အခန်းထဲမှ ပြန်ထွက်လာတယ်။ အနားရောက်တော့ ကျွန်တော်ရွှေမှာထိုင်ပြီး ဘူးလေးကို ကျွန်တော်ကို လှမ်းပေးလိုက်တယ်။ ကျွန်တော် ကြောင်ပြီးကြည့်တော့ မေမေက “ဟဲ့သား ယူလေ။ ဘာကြောင်နေတာလဲ”

“ဪ ဟုတ်ကဲ့မေမေ။ ဒါနဲ့ ဒီဘူးထဲက ဘာလဲမေမေ”

“သိချင်ရင် ဖွင့်ကြည့်လေ သားရဲ့”

မေမေရဲ့အပြုံးလေးနဲ့ အပြောလေးအဆုံးမှာပဲ ကျွန်တော် ဘူးလေးကိုဖွင့်ကြည့်လိုက်

တယ်။ မြင်တွေ့လိုက်ရတဲ့ အရာတစ်ခုကြောင့် မျက်လုံးမျက်ဆန်များ ပြူးထွက်သွားပြီး အံ့ဩတုန်လှုပ်သွားတယ်။ ဘူးထဲက ရွှေဘယကလေးကို ကောက်ကိုင်ပြီးကြည့်လိုက်မိတယ်။

“မေမေ ဒါက ဘာလုပ်ဖို့လဲ”

“အဲဒါ သားရဲ့ဖေဖေ မေမေကို လက်ထပ်တုန်းက ဆွဲပေးခဲ့တဲ့ဘယကလေးပေါ့။ မျိုးရိုးစဉ်ဆက် အမွေဆိုလည်း မမှားဘူးပေါ့ သားရယ်။ သားရဲ့ မင်္ဂလာဆောင်ကျရင် သားအမျိုးသမီးကို ဆွဲပေးလိုက်ပါ။ အဲဒါ မေမေတို့ရဲ့ သားအတွက် အမွေပေါ့”

လုံးဝမျှော်လင့်မထားတဲ့ အရာတစ်ခု။ ကျွန်တော် နားကြားမှားနေတာလား။ ဒါမှမဟုတ် အိပ်မက်လား။ ကြားနေ၊ မြင်နေရပေမယ့် ဘယ်လိုမှထင်မထားတဲ့ကိစ္စပို ဝမ်းသာမျက်ရည်နဲ့အတူ ကျွန်တော် မေမေရဲ့ရင်ခွင်ထဲသို့ တိုးဝင်လိုက်တယ်။

“မေမေ သား ပြောမှား၊ ဆိုမှား၊ ပြစ်မှား မိခင်တာရိုရင် သားကိုခွင့်လွှတ်ပါနော်”

“ခွင့်လွှတ်ပါတယ်ကွယ်။ ဒါနဲ့ နောက်တစ်ခု ရှိသေးတယ်”

မေမေ ပြောပြီး လက်ထဲမှ ဘက်စာအုပ်ကို ကျွန်တော်လက်ထဲကို ထည့်ပေးတယ်။

“ဒါကကော ဘာလဲမေမေ”

“အဲဒါ သားရဲ့ပိုက်ဆံတွေပေါ့”

ဘယ်လိုမေမေ သားနားလည်အောင် ရှင်းပြပေးပါဦး”

မေမေမှာ သားသုံးယောက်ရှိတယ်။ အားလုံးကို တန်းတူညီမျှချစ်တယ်။ အကြီးလည်း အစ်ကိုမို့၊ အလတ်လည်း အလတ်မို့၊ အငယ်လည်း အငယ်မို့ပေါ့။ ဒါပေမယ့် မိသားစုအတွက် အနစ်နာခံတဲ့ သားလတ်အတွက် မေမေကြီးစားရှာခဲ့တဲ့ ပိုက်ဆံတွေပါသားရယ်။ မေမေနေ့တိုင်း မုန့်ဖက်ထုပ်ရောင်းတိုင်း ၁၀၀၀ ဖိုးပိုလုပ်ခဲ့သလို ၁၀၀၀ ဖိုး ပိုရောင်းဖို့အတွက် လမ်းတွေအများကြီးဆက်လျှောက်ခဲ့ရတယ်။ အဲဒါ မေမေရဲ့ အသိတတ်ဆုံးဟောဒီ သားလတ်လေးအတွက်ပေါ့။ သားသမီးအားလုံးကို မင်္ဂလာဆောင်ပေးရမှာ မိဘတွေရဲ့ တာဝန်ပါသား။ ဒီငွေတွေနဲ့ ကြီးကျယ်ခမ်းနားတဲ့မင်္ဂလာပွဲဖြစ်အောင် မေမေ စီစဉ်ပေးပါမယ်”

ကျွန်တော် မေမေရဲ့စကားအဆုံး ဘက်စာအုပ်ထဲမှ ငွေတွေကို စစ်ကြည့်လိုက်တယ်။ ခု၊ ဆယ်၊ ရာ၊ ထောင်၊ သောင်း...။ ကျွန်တော်ကိုန်းဂဏန်းတွေကိုကြည့်ပြီး တုန်လှုပ်သွားတယ်။

“ဘက်တိုးကော အရင်းကောပေါင်းရင် သိန်းသုံးဆယ်ပါလား မေမေ”

မေမေ အပြုံးလေးနဲ့အတူ ခေါင်းညိတ်ပြလိုက်တယ်။ ပျော်လွန်းလို့ မေမေရင်ခွင်ထဲ တိုးဝင်ရင်း ကျွန်တော် ဝမ်းသာမျက်ရည်များစီးဆင်းလာတယ်။ မေမေကတော့ ကျွန်တော် ခေါင်းလေးကို ပွတ်သပ်ပေးရင်း ပြုံးပြုံးလေးပေါ့။

“မေမေ တာဝန်တွေပြီးဆုံးသွားပြီသား။ မေမေ နားချင်ပြီကွယ်”

မေမေ စိတ်အေးလက်အေး အနားယူပါတော့။ သားအိမ်ထောင်ကျပြီးလည်း မေမေတို့နဲ့ ခွဲမနေပါဘူး။ ဒီအိမ်ကြီးမှာပဲနေရင်း မေမေတို့ကို သက်ဆုံးတိုင်လုပ်ကျွေးပြုစုမယ့်လို့ သားကတိပေးပါတယ်”

“သာဓု သာဓု သာဓုပါကွယ်”

မေမေအပြုံးလေးနဲ့ ကျွန်တော်ခေါင်းလေးကို ခပ်ဖွဖွလေးပွတ်သပ်ပေးနေတုန်း။ ကျွန်တော်ပြုံးနေပေမယ့် မျက်ရည်တွေက အလိုလိုစီးကျနေတယ်။ ဝမ်းသာလွန်းလို့ ကျတဲ့မျက်ရည်မို့ ပျော်နေမိတယ်။





## ကိုယ်ပြုသည့်ကံ ကိုယ်ထံပြန်

- ❖ အလုပ်လုပ်သူ၊ ထက်မြက်မှုက ခိုသူကပ်သူ၊ ညည်းညူသူတို့ ငြိမ့်စောင်းမြောင်း၊ အုပ်စုပေါင်း၍ မကောင်းချောက်တွန်း ကြံတတ်သည်။
- ❖ ကြံလေသူတွေ၊ ကံတွေခေ၍ မသွေဒုက္ခရောက်လိမ့်မည်။ ကိုယ်ပြုသည့်ကံ၊ ကိုယ်ထံပြန်၍ ကိုယ်ခံအလှည့် ရောက်တတ်သည်။

။ မဒီလိုင်

## ဇွဲပထမ လဲပြန်ထ

ရှေ့နေမှုလိုက်၊ အကျပ်ရိုက်၍ လျှောက်ခိုက်လွဲတာ ရှိသည်သာ။ ကုန်သည်ပွဲစား၊ လူလည်များလည်း ပွဲစားရှုံးတာ ရှိသည်သာ။ သရာဝန်များ၊ ဆေးပေးများ၍ သေသွားလူနာ ရှိသည်သာ။ ငြော်...။

ရှေ့နေပွဲစား၊ သမားတော်ပင် ကျွမ်းကျင်လျက်မှား၊ ဖြစ်တတ်သားမို့ သင်အားမငယ်၊ ပြုံး၍ရယ်ပါ မလွယ်လေက၊ ကြွယ်ဒေါသကြောင့် ခြေချော်ကျ၍၊ မြေပေါ်ခလည်း လုံ့လ ဇွဲမာန်၊ အားထက်သန်နှင့် ဉာဏ်ကိုလွှာသုံး၊ အစွမ်းဆိုတာ ပညာယူတတ်၊ ရအမြတ်မို့ သိမှတ်သေချာ ကြိုးစားလော့...။ ။

အာကာလွင်(A1)

## လူအစစ်

အဘိဇ္ဈာ ဣဿာကင်း စိတ်မှာသွင်း မေတ္တာ မိစ္ဆာရှင်း အညစ်ကွာတယ် စစ်သဒ္ဓါ ဖြူဖွေး။ များအကျိုး သယ်ပိုးကာကွယ် ဖယ်ချိုးခွာ အတ္တအရေး။ ဝိသမ လောဘပယ်ကာ ကြောပြမယ် မတွေ့။ ဒေါသနယ် အဝေးမို့ အဆွေးတို့ ကင်းသည်။ အငြိုးရန် အာယာတတွေလည်း ခွါကာချ ထားတဲ့ခန္တီ။ သည်းနုလုံး မြဲပြုံးကြည်ကာ စွဲထုံးမို့ မြတ်တရားကိုဖြင့် မပြတ်ပွား ချစ်တဲ့သူ အစစ်ကွဲလူ။ မြင့်မြတ်စိတ် စံနမူကို အမှန်ယူ ကျင့်သုံးစို့လေး။ ။

ထွန်းမင်းလတ်(ချောင်းဖြူ)

## ဆောင်းပါး

# ပန်းတိုင်



■ ဖိုးမိုးလွင်(စဉ်ကိုင်)

ကျွန်တော်ပညာသင်ယူနေသော ကျောက်ဆည်နည်းပညာ သိပ္ပံပညာသင်တန်းအခါ အထက(၁) ကျောက်ဆည်ရှေ့မှ ဖြတ်သွားရလေ့ရှိ၏။ ပြီးခဲ့သောအင်္ဂါနေ့ ညနေခင်းတွင် ကျွန်တော်ကျောင်းမှပြန်လာ၍ အထက(၁) ကျောက်ဆည် နေရာအားရှေ့ အအေးဆိုင်လေးတွင် အအေးသောက်ကာ ထိုင်နေစဉ် အသက်နှစ်ဆယ်ကျော်အရွယ်ရှိ လူငယ်လေး သုံးဦး မော်တော်ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ရောက်လာကြသည်။ အထက(၁)နှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းတစ်လျှောက် သစ်ပင်များကို ဝါကျတိုလေးတစ်ခုရေးထားသော ဝီရိယလေးများ ကပ်နေ ကြသည်ကို ကိုယ်တိုင်မြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။ ဝါကျတိုလေးသည် ကား။

“သူငယ်ချင်း ကျောင်းပြီးရင် ဒို့ဘာလုပ်မှာလဲ”ဟူ၍။ နိုးရှင်းသောဝါကျလေးသည် ကျွန်တော့်အား ဆန်းပြား သောအတွေးများ ပေး၏။ အထက်ပါ ဝါကျတိုလေးသည် ကျွန်ုပ်၏ဆယ်တန်းကျောင်းသားဘဝနှင့် လွန်စွာသက်ဆိုင် ခဲ့သည်။ ကျွန်တော်ဆယ်တန်းကျောင်းသားဘဝက အလွန် ဆိုးခဲ့ပါ၏။ ရည်မှန်းချက်အနည်းငယ်မျှ မရှိခဲ့။ ဖြစ်တည် လာသောဘဝ အခြေအနေအပေါ်တွင် မည်သို့ပြုပြင်၍ မည်သို့ကောင်းအောင်လုပ်မည်”ဟု မတွေးဖူးခဲ့။ ရည်မှန်း ချက်ဖြင့် အောင်မြင်လိုစိတ်ရှိသော ဆယ်တန်းကျောင်း သားသည် အချိန်ပြည့်စာလုပ်ရသည်များ၏။ ကျွန်ုပ်မူကား လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ထိုင်၏။ ကျောင်းပြေး၏။ စာမကြိုးစား၍

သာနေခဲ့လေသည်။ ဤသို့ဖြင့် ဆယ်တန်းစာမေးပွဲကား ကျွန်းခဲ့ရ၏။ ဤအချိန်တွင် မမျှော်လင့်ဘဲ ဆရာမမြင့်၏ “မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုတာ သေချာပြီလား” စာအုပ်ကို ဖတ်ရှု မိချိန်တွင်မူ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားတစ်ခု ရလာခဲ့သည်။ ထိုစာအုပ်ထဲတွင် “ရေကူးအားကစားသမား တစ်ယောက်သည် ကိုယ့်ပန်းတိုင်ကို ကိုယ်တိုင်ချနိုင်ပြီးသည် နောက်တွင် အောင်မြင်မှုများစွာကို ရရှိခဲ့သည်”ဟူ၍ မှတ်သားမိပါသည်။ ပန်းတိုင်မရှိသူတို့၏ လမ်းပျောက် တတ်ပုံကို ဆင်ခြင်မိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဝါသနာပါသော ပန်းတိုင်တစ်ခုဖြစ်သည့် အင်ဂျင်နီယာဘဝကို ရရှိရန် ပြန်လည်ကြိုးစားခဲ့သောကြောင့် ဆယ်တန်းအောင်မြင်ခဲ့ပါ သည်။

တောင်သူတစ်ဦး၏ပန်းတိုင်သည် အသီးအနှံများကို အောင်မြင်စွာရိတ်သိမ်းရန်ဖြစ်သောကြောင့် မိမိစိုက်ပျိုး မည့် သီးနှံကိုရွေးချယ်ရသည်။ ထိုသီးနှံနှင့်သင့်လျော်သော မြေဖြစ်၊ မဖြစ်ရွေးချယ်ရသည်။ ထိုမြေကိုမိမိစိုက်ပျိုးမည့် သီးနှံကြိုက်နှစ်သက်မည့် ပုံစံပြောင်းရသည်။ ထိုမြေထဲတွင် မိမိစိုက်ပျိုးမည့်သီးနှံ နှစ်သက်မည့် မြေဩဇာအာဟာရများ ကျွေးရသည်။ ထို့နောက်မှ အဆင့်ဆင့်ပြုပြင်ရင်း သီးနှံရိတ်သိမ်းရပေ၏။ အချို့သီးနှံများသည် အဆင့်ဆင့် ပြုပြင်မှုအောင်မြင်၏။ အချို့ကား ပြုပြင်စရာမလိုဘဲ ဖြစ်ထွန်း၏။ ထိုအတူ မိမိရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်သည် အဆင့်ဆင့်ပြုပြင်ကြိုးစားမှုမှာ ရရှိလာတတ်သော အခြေ အနေတစ်ခုနှင့်လည်း ကြုံတွေ့နိုင်ပါ၏။ ကျွန်တော်သည် ကား ကျွန်တော်ကျောင်းပြီးလျှင် အင်ဂျင်နီယာဘဝနှင့် ရပ်တည်နိုင်ရန် နည်းပညာသိပ္ပံကျောင်းတော်ကြီးသို့ တက်ရောက်နေရပါသေး၏။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ ပန်းတိုင်ရှိသူ၏လမ်းခရီးသည် အဓိပ္ပာယ်ရှိသော လမ်းခရီး ဖြစ်သည်ဟု ခံယူထားသည့်အတွက် လျှောက်လှမ်းနေရပါ ဦးမည်။

# နှလုံးသားနဲ့ ဆုံးဖြတ်ပါ

ရောက်လာသည်။ ကားပေါ်မှ အမျိုးသားတစ်ဦး၊ အမျိုးသမီး တစ်ဦး ဆင်းလာသည်။ သူတို့ကိုမြင်ရုံဖြင့်ပင် အလွန်ချမ်းသာ သော ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ကြောင်း သိသာလှ၏။ သူတို့သည် ကွပ်ပျစ် ပေါ်တွင်ထိုင်နေသော အဘိုးအဘွား ဦးတည်သွား နေကြသည်။ ထို့နောက် အဘိုးနှင့် စကားပြောနေကြသည်။ ကျွန်တော့်အကြည့်သည် သူတို့ဆီကမရွေး။ သည်အခြေ အနေကို သူငယ်ချင်းက ရိပ်မိသွားပုံရသည်။ အဘိုး၏ သားနှင့် ချွေးမဖြစ်ကြောင်း သူကပြောလိုက်သောအခါ ကျွန်တော့်စိတ်သည် အာရုံတစ်ခုနောက်သို့ ပျောက်သွား တော့သည်။ သိပ်မကြာပါ။ ဂျိန်းဟူသော အသံကြားလိုက်ရ သည်။ ဖြတ်ခနဲတော့ မိုးခြိမ်းသံဟုထင်မိသဖြင့် အနည်း ငယ် လန့်မိသေးသည်။ အမှန်တော့ သူတို့ဇနီးမောင်နှံ ကားပေါ်ပြန်အတတ် ကားတံခါးပိတ်ရာမှ ထွက်ပေါ်လာ ခြင်းဖြစ်သည်။

ကျွန်တော်သည် ဥယျာဉ်စိုက်ပျိုးရေးကို လုပ်ကိုင်ပါ သည်။ ခုထိမှတ်မိနေပါသေးသည်။ ၁၉၉၅ နှစ်က ခရမ်းချဉ် မျိုးသစ်စပေါ်ခဲ့သည်။ တိုင်ထောင်ခရမ်းချဉ်ဟု လွယ်လွယ် ခေါ်ကြသည်။ တိုင်ထောင်၍ စိုက်ရသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံမှဝင်လာသော F1 မျိုးဖြစ်သည်။ သီးအား ကောင်းပြီး အချိန်မရွေးစိုက်ပျိုး၍ ဖြစ်ထွန်းသည်။ စိုက်ချင် စိတ်ဖြစ်ခဲ့သဖြင့် စိုက်ပုံစိုက်နည်းပြုစုနည်းများကို လေ့လာ ရတော့သည်။

သို့ဖြင့် လက်တွေ့စိုက်ပျိုးနေသောနေရာသို့ တကူး တက သွားခဲ့သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးနည်းကို လေ့လာခဲ့သောသူက ဦးဆောင်ကာစိုက်ပျိုးနေကြသည်။ လာရောက်လေ့လာသူများကိုလည်း စာတွေ့လက်တွေ့ဖြင့် စိုက်ပျိုးနည်းများကို မျှဝေပေးပါသည်။ သူတို့က ငွေကုန် ကြေးကျားများခဲ့ပေမယ့် အဖိုးအခမယူသည့်အပြင် ဒေသ ထွက် အသီးအနှံတို့ဖြင့်လာသမျှကို ဧည့်ခံကျွေးမွေး သေးသည်။ စိတ်ထားမွန်မြတ်လှပေစွာ။ သူ့အိမ်မှာပင် ခရမ်းချဉ်စိုက်ပုံစိုက်နည်းများကို စိတ်ရှည်လက်ရှည် ရှင်းပြ သည်။ မေးသမျှကိုလည်း သေချာဖြေပေးသည်။

ကျွန်တော်တွေ့ခဲ့သော ဝါကျတိုလေးသည်လည်း ပန်းတိုင်နှင့် ရည်မှန်းချက်မရှိခဲ့သော ဆယ်တန်းကျောင်း သားဘဝအား ပြန်လည်သတိရစေသလို ပန်းတိုင်သတ်မှတ် ကြိုးစားသောကြောင့် ဆယ်တန်းအောင်မြင်ခဲ့ရသည့် အောင်မြင်မှုကိုလည်း သတိရစေပါသည်။

တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားဘဝတွင် လူများစွာပြောသော စကားများနှင့် ကြုံတွေ့ရသည်။ ထိုစကားများမှာကား “ဘွဲ့ရပြီး အလုပ်လက်မဲ့များတဲ့ခေတ်မှာ အလကား အချိန် ကုန်အောင် ကျောင်းတက်မနေပါနဲ့”ဟူ၍ ပြောကြသည်။ ကျွန်တော်လက်မခံချင်သော်လည်း လက်တွေ့တွင် ဘွဲ့ရ အလုပ်လက်မဲ့များအား တွေ့နေရသောအခါ ပညာရေး အပေါ် ဝေဖန်အပုပ်ချမှုများကို စိတ်မကောင်းဖြစ်မိ ရုံသာ။

မည်သို့ပင်ဖြစ်ပါစေ ပညာတတ်သူများသည် သာမန် လူများထက် အောင်မြင်ကြသူများသည်မှာ သေချာသည်။ ကျွန်ုပ်သည် အင်ဂျင်နီယာဖြစ်လိုသော ရည်မှန်းချက်ရှိ၏။ ကျွန်တော်သည် ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကိုအခြေခံ၍ ကျောင်းမှသင်ပေးသောပညာများကို သင်ယူပါသည်။ တချို့အရာများသည်ခက်ခဲသော်လည်း “ကျောင်းပြီးလျှင် ဘာလုပ်မည်”ဟူသော ရည်မှန်းချက်ရှိသည့်အတွက် မဆုတ်မနစ်ကြိုးစားရပါသည်။ ဘဝတစ်ခုတွင် ရည်မှန်း ချက် ခိုင်မာစွာရှိလျှင် ကျွန်ုပ်တို့ကြိုးစားကြမည်မှာ မှုချပင် တည်း။ “သူငယ်ချင်း... ကျောင်းပြီးရင် ဒို့ဘာလုပ်မှာလဲ” ဟူသော မေးခွန်းဝါကျတိုလေးသည် အဓိပ္ပာယ်များစွာကို ပေးစွမ်းနေပါ၏။ ဖြန့်ဝေသူများကိုလည်း အနာဂတ်လူငယ် များဖြစ်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုယ်စား ကျေးဇူးအထူးတင်မိပါသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ တိုင်း “ကျောင်းပြီးရင်ဘာလုပ်မယ်”ဟူသော ရည်မှန်းချက် ဖြင့် ပညာသင်ယူကြသူများဖြစ်ကြပါစေဟု ကျွန်တော် ဆန္ဒပြုမိပါသည်။ ။

ထို့နောက်ခရမ်းချဉ်စိုက်ခင်းတစ်ခုသို့ လက်တွေ့ လေ့လာရန် သွားခဲ့ကြသည်။ စိုက်ခင်းအတွင်းတွင် အလုပ် သမားတို့သည် ခရမ်းချဉ်ပင်၏အောက်ဘက်ရှိ အရွက်အို အရွက်ကြမ်းများကို ဘရိတ်ခါးဖြင့်ဖြတ်ကာ ရှင်းနေကြ သည်ကိုတွေ့ရသည်။ နားမလည်သဖြင့် မေးကြည့်မိသည်။

“ဒါက ဒီလိုခွံတယ်ဆရာရဲ့”ဟု အစချီကာ ကျွန်တော့် ကို ရှင်းပြတော့သည်။ “ဥပမာဗျာ”

အိမ်တစ်အိမ်မှာ အသက်ကြီးတဲ့ အဘိုး အဘွားရှိတယ် ဆိုပါစို့။ အသက်ကြီးလာတော့ ဘာမှမလုပ်နိုင်တော့ဘူး။ ဝင်ငွေလည်းမရှိတော့ဘူးလေ။ ဒီတော့ လူပိုလိုဖြစ်နေ တော့တာ။ ဒီသဘောပါပဲ။ ဒီမှာကြည့် ဒီလိုအရွက်အိုတွေ က ဘာအစာမှမချက်နိုင်ကြတော့ဘူး။ အစာမထုတ်လုပ် နိုင်ကြတော့ဘူး။ အပင်အတွက် ဘာမှအသုံးမဝင်တော့ ဘူးပေါ့ဗျာ။ ဒီပြင် သူတို့အတွက် အပင်ကအစာတွေ အာဟာရတွေ မျှပြီးပေးနေရသေးတာ။ အခုလိုဖယ်ရှားပစ် လိုက်တော့ သူတို့ကိုပေးနေရတဲ့။ အာဟာရတွေကို အသီး တို့ အပွင့်တို့ဆီကို ပိုပြီးပို့နိုင်တာပေါ့။ ဒီတော့ပိုပြီး အထွက် နှုန်းကောင်းလာနိုင်တာပေါ့ဗျာ။ သူ့ဥပမာကြောင့် အတော် လေးကို တွန့်လုပ်ခဲ့ရပါသည်။ လူနှင့်အပင်သည် သက်ရှိ များဖြစ်ကြသည်ကလွဲ၍ အခြားအရာများကိုဖြင့် မနှိုင်းယှဉ် သင့်ပေ။ လူတို့တွင် ထိုလွယ်ခိုက်လွယ် ခံစားလွယ်သော နှလုံးသားရှိသည်လေ။ လူကြီးမိဘကို ရိုသေကြ၏။ ကိုးကွယ်ကြ၏။ ပြုစုကြ၏။ မိဘ၏အရိပ်သည် အလွန်ကြီး မား၏။ အိမ်မှာမိဘရှိလျှင်အရာရာလုံခြုံမှုရှိနေသည်ဟု ခံစားကြရသည်။ သည်ဟာကိုဖြင့် သူသတိထားမိခဲ့လျှင် အခြားဥပမာရှာ၍ ပေးလောက်ပါသည်။

ဘိုးဘွားရိပ်သာတွင် တွေ့ခဲ့ရသော မြင်ကွင်းက ပြန်ပေါ်လာပြန်သည်။ ခရမ်းချဉ်စိုက်သူပေးသော ဥပမာလိုများ ဖြစ်နေခဲ့သလားဟု တွေးမိပြန်သည်။ မဖြစ်နိုင်ပါဘူးဟူသော အဖြေကိုသာ မရမကရှာဖွေနေ မိ၏။ ။



aqni fyg

■ မိုးယံဝင့်ထည်  
B.Sc(Zoology)

# ကမ္ဘာကိုကိုင်လုပ်ကြပါစို့

## ဗာလမာန်

“စာဖတ်ဝါသနာမပါလျှင် ကမ္ဘာကျဉ်းမြောင်းမည် ဖြစ်ကာ ဘဝနာသည်ဟုပြောနိုင်သဖြင့် စာကြည့်တိုက် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် စာကြည့်တိုက်သို့သွားသည့် အလေ့အထ ထူထောင်ရမည်”ဟု နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဇူလိုင် ၂၀ ရက် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်များဗဟိုစာကြည့်တိုက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် တိုက်တွန်းပြောဆိုခဲ့ပေသည်။ မှတ်သားထိုက်ဖွယ် ကောင်းလှပေစွာ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာလူမျိုးများသည် နှစ်ပေါင်းများစွာ အာဏာရှင်စနစ်အောက်၌ ဆင်းရဲ ကျပ်တည်းစွာ နေထိုင်ခဲ့ရသဖြင့် စာဖတ်ခြင်းကို အချိန်မပေးနိုင်ကြ။ စားဝတ်နေရေးကိုရုန်းကန်ရင်း စာဖတ်ခြင်းအလေ့အထမှာ ပျောက်သလောက်နီးပါးဖြစ်ခဲ့ ရပေသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် လူငယ်လူရွယ်များ စာဖတ်ခြင်း အနုပညာအတွက် အချိန်မပေးနိုင်ခဲ့သော ကြောင့်ပင်ဖြစ်သည်။

ယခုလက်တလော ပြည်သူအများစု စိတ်ဝင်စားမှုဖြင့် တက်လာသည့် Channel 7 ရုပ်သံလိုင်းတွင် တနင်္လာမှ သောကြာနေ့အထိ ညနေ ၆ နာရီတိုင်းထုတ်လွှင့်သော The Money Drop Myanmar အစီအစဉ်ကို ကြည့်ရှုမိသူတိုင်း လူငယ်လူရွယ်များ စာဖတ်အားနည်းပါးသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်ကြပေသည်။ ပြင်ပဗဟုသုတရှာဖွေသူများ အလွန်ပင်နည်းပါးလှသည်။ အဆိုးရွားဆုံးဖြစ်သူများကို တွေ့မြင်နေရသည်မှာ အံ့ဩဖွယ်ရာပင်။ အင်ဂျင်နီယာ မာစတာတန်းတက်နေသည့် မိန်းမပျိုလေးနှစ်ဦးကအတိုင်း အတာမေးခွန်းဖြင့် ရှုံးနိမ့်သွားခဲ့တာလည်းကြုံရ၏။ ဘက်ဝန်ထမ်းအမျိုးသမီးနှစ်ဦးက တောင်သူလယ်သမား အရေးတော်ပုံခေါင်းဆောင် ဆရာစံကိုပင်သေချာမသိ။ အထူးသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးမခင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ပတ်သက်သည့်မေးခွန်းများတွင် ရာနှုန်းပြည့်မဖြေနိုင်ခြင်းများကို တွေ့ရခြင်းကြောင့် မဖြစ်သင့်ဟု ယူဆမိပါသည်။ စာဖတ်ကြံ့သာ မဖြေ

နိုင်ခြင်း၊ အဖြေမားခြင်းဖြစ်သည်။ အပြစ်တင်လို၍ ရေးသားခြင်းမဟုတ်ပါ။ စာဖတ်ကြစေလို၍ တိုက်တွန်းလိုခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။

ကြုံကြိုက်တုန်းမို့ စာဖတ်ခြင်းကြောင့်ပင် ကမ္ဘာ ကျော်စာရေးဆရာ သန်းကြွယ်သူဌေးဖြစ်သွားသော အိပ်ချ်ဂျီဝဲလ်(H.G.Well) နှင့် ကျွန်တော်တို့မြန်မာနိုင်ငံ က ပခုက္ကူဦးအုန်းဖေအကြောင်း တင်ပြချင်ပါသည်။ အိပ်ချ်ဂျီဝဲလ်စဉ်က သူငယ်ချင်းများနှင့်ဆော့ကစားရင်း ခြေထောက်နှစ်ဖက်ကျိုးခဲ့ရသည်။ အိပ်ချ်ဂျီဝဲလ် နေရသည့် အချိန် သူငယ်ချင်းများ၏အကူအညီဖြင့် စာကြည့်တိုက်က စာအုပ်များငှားဖတ်ခဲ့သည်။ သူ၏သူငယ်ချင်းများက လူတွေအဖတ်နည်းသော သိပ္ပံစာအုပ်တွေ၊ ဒဿနစာအုပ် တွေငှားပေးသည်။ အစပိုင်းတွင်မဖတ်သော်လည်း ခြေထောက်ဆုံးရှုံးထားသည့်ဘဝတွင် ရွေးချယ်စရာမရှိခဲ့ပေ။ စာဖတ်နာသွားပြီးသည့်နောက်တွင် စိတ်ကူးယဉ်သိပ္ပံဇာတ် လမ်းများရေးသားခဲ့ပြီး အောင်မြင်သောစာရေးဆရာဖြစ်ခဲ့ သည်။ စာဖတ်ခြင်း၏အကျိုးကျေးဇူးများက အိပ်ချ်ဂျီဝဲလ်ကို ကမ္ဘာကျော် သန်းကြွယ်သူဌေးဘဝရောက်အောင် ပို့ဆောင် ပေးခဲ့လေသည်။

ပခုက္ကူဦးအုန်းဖေသည်လည်း ယခင်ကလူဆိုးလူမိုက် တစ်ဦးဖြစ်ခဲ့လေသည်။ စာပေဖတ်ရှုခြင်းကြောင့် စာပေက ရသောအသိပညာများကို ပြန်လည်အသုံးပြုခဲ့သဖြင့် လူ အများ၏လေးစားမှုကို ရရှိခဲ့သည့်အပြင် ချမ်းသာ ကြွယ်ဝသူ ဖြစ်လာခဲ့ပေသည်။ ယနေ့ထိတိုင် “ပခုက္ကူ ဦးအုန်းဖေ စာပေဆု”သည် စာပေလောကသားများ ကြားတွင် ထင်ပေါ်နေဆဲဖြစ်လေသည်။ စာဖတ် ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများကား အလွန်ပင်များလှ သည်။

ဌာနဆိုင်ရာ အင်တာဗျူးများတွင်လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းများတွင်လည်းကောင်း စာဖတ်အား ကောင်းသူသည် ဗဟုသုတဆိုင်ရာမေးခွန်းများကို ကောင်း

မွန်စွာကျော်ဖြတ်နိုင်ပေသည်။ စိုးရိမ်ကြောက်ရွံ့ ခြင်းအလျဉ်းမရှိ။ ထို့အပြင်ဆင်းရဲကျပ်တည်းလှ၍ နိုင်ငံရပ်ခြားတိုင်းပြည်များသို့ “ဒီတစ်သက်သွားနိုင်ပါ တော့မလား”ဟု အလည်အပတ်ခရီးမသွားနိုင်၍စိတ်ညစ် စရာမလို။ စာဖတ်ခြင်းဖြင့် ကမ္ဘာကိုပတ်လို့ရပေသည်။ ကျွန်တော်လည်း နိုင်ငံခြားမရောက်ဖူးပါ။ သို့သော် ကမ္ဘာ ကျော်ကြားလှသောနေရာအတော်များများကို စာဖတ်ရင်း၊ ဓာတ်ပုံကြည့်ရင်း ရောက်ဖူးမြင်ဖူးနေပေသည်။ အဓိက အကြောင်းအရင်းမှာ စာကိုများများဖတ်နိုင်ဖို့သာလိုပေ သည်။ များများစားစား မဖတ်နိုင်လျှင်တောင် နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာတစ်စောင်ကို ကျေညက်စွာဖတ်သင့်ပေသည်။ နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာများတွင် မြန်မာအကြောင်း၊ ကမ္ဘာ အကြောင်း ထူးဆန်းထွေလာသတင်းများ၊ နိုင်ငံတကာ ခေါင်းဆောင်များ၏ လှုပ်ရှားမှုသတင်းများ စသဖြင့် စုံလင်လှပေသည်။ သတင်းစာတစ်စောင်ကျေညက်စွာ ဖတ်ရုံဖြင့် ရရှိမည့်ဗဟုသုတများမှာ အဖိုးတန်လှ ပေသည်။ စာအုပ်အစုံဖတ်နိုင်လျှင် ပြောဖွယ်ရာ မရှိ တော့ပေ။

“စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ”ဟူသောဆောင်ပုဒ်နှင့် အညီ စာပေကိုတန်ဖိုးထား မြတ်နိုးကြပါ။ စာပေဖတ်ရှု သောသူသည် ဘယ်ကိုသွားသွား မိတ်ဆွေကောင်းတစ် ယောက်အမြဲပါသည်နှင့် တူပေသည်။ စာဖတ်သူထက် အတွေးအခေါ် အယူအဆ ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်စွမ်း သာလွန်သည်မှာ အသေအချာပင် ဖြစ်၏။ သုတ၊ရသစာပေ များကို လေ့လာဖတ်ရှုအားကောင်းမှသာလျှင် ကိုယ့် ရပ်ကွက်၊ ကိုယ့်မြို့နယ်မှသည် ကိုယ့်တိုင်းပြည်တိုးတက် ရေးအတွက် တစ်ထောင့်တစ်နေရာကဖြစ်စေ ထာဝစဉ် ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပေမည်။ ထို့ကြောင့် စာဖတ်ခြင်းအလေ့ အကျင့်ကို ကိုယ်တိုင်ပျိုးထောင်ကြပါ။ လက်ဆင့်ကမ်းဝေ ဖွဲ့ကြပါဟု တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ပါသည်။ စာဖတ်ခြင်း ဖြင့် ကမ္ဘာကိုကိုင်လုပ်ကြပါစို့။ ။

ကျော်မြိုင် -B.A.(မြန်မာစာ)

## မြန်မာ့သမီးပျို

သနပ်ခါးလေးပါးမှာတင်  
စိတ်ထားကပြုစင်။  
စကားချိုလွင်သိမ်မွေ့အေး  
ယဉ်ကျေးပျူငှာသေး။  
ရင်ဖုံးလေးနဲ့ချစ်စရာ  
မြင်သူငေးကြတာ။  
ချိတ်ထမီမှာယဉ်မဆုံး  
ခေတ်မီလို့နေတုန်း။  
ပြိုင်သူရှုံးတဲ့အလှတွေ  
နန်းဆန်လို့သာနေ။  
မျိုးရိုးဂုဏ်တွေထိန်းသိမ်းပေး  
မြန်မာ့သမီးပျိုလေး။

ကိုမျိုး(ရေတော်)

## အလေ့ကျင့်ကောင်း

သားသားမီးမီး အရွယ်ငယ်  
စာကြိုးစားစိုက်ကွယ်  
အသိကြွယ်ကာ လူစိုရေး  
မှတ်သားလိုက်နာပေး။  
ပညာရေးမို့ လေးစားဖွယ်  
မနေးဆောင်ရွက်မယ်  
ကိုယ်ရည်ရွယ်ရာ ရောက်စေသား  
အနာဂတ် ဉာဏ်စွမ်းအား။  
အားကစားလည်း လှုပ်ရှားမယ်  
ပုံမှန်ဆောင်ရွက်ကွယ်  
သွေးလည်ပတ်မှု မြန်ဆန်ရေး  
လေ့ကျင့်ခန်းယူပေး။  
ကျန်းမာရေးမို့ ပျော်ရွှင်ဖွယ်  
ကြွက်သားသန်မာတယ်  
ကိုယ်ရောစိတ်ကွယ် ကောင်းစေသား  
အနာဂတ် လူစွမ်းအား။

ရိုးတံ (ပုလဲနယ်)

aqni fyg



■ မောင်မြင့်ဝင်း

အဲဒီနေ့က ကိစ္စတစ်ခုနဲ့ ကျွန်တော်အပြင်ရောက် နေပါတယ်။ ဆိုင်ကညီလေးတွေက မှာထားတဲ့ ပစ္စည်း ရောက်လာပြီလို့ ဖုန်းဆက်တော့ ပြန်လာဖို့ကလည်း အတော်လှမ်းနေတာကြောင့်ရယ် ပြီးတော့ ကိစ္စကလည်း အရေးကြီးနေတာရယ်ကြောင့် ချက်ချင်းပြန်လာဖို့မဖြစ် နိုင်တဲ့ အနေအထားပါ။ ဒါကြောင့် ပစ္စည်းလက်ခံပြီး နောက်နေ့မှ ငွေချေမယ်လို့ အပြောခိုင်းလိုက်ရပါ တယ်။ဒါပေမယ့် ပစ္စည်းလာပို့သူက လုံးဝလက်မခံပါဘူး။ ငွေချက်ချင်း မချေရင် ပစ္စည်းပြန်ယူသွားမယ်လို့ ပြောလာ ပါတယ်။ ကျွန်တော် ဘယ်လိုလုပ်ရမည်လဲ။ချက်ချင်း ပြန်လာပြန်ရင်လည်း ဒီမှာ လုပ်လက်စအလုပ်တွေက မပြီးသေးဘူး။ မပြန်ရင်လည်း ပစ္စည်းက ပြန်ယူသွားမယ် တဲ့။ ဒီပစ္စည်းက ဆိုင်မှာ လုံးဝမရှိတော့တဲ့ပစ္စည်း။ အရင် ကအကြိမ်ကြိမ်အခါခါ အကြွေးယူနေကျပစ္စည်းပါ။ ခုမှ ဘာလို့မပေးရတော့တာလဲ။ ဒါကြောင့် နောက်ဆုံး လက်ရှိ လုပ်လက်စအလုပ်တွေကိုပစ်ပြီး ဆိုင်ကိုအပြေးပြန်လာ ခဲ့ရပါတယ်။

ဒီကိစ္စကို ဆိုင်ရာမန်နေဂျာကိုပြောပြတော့ ထို အရောင်းကိုယ်စားလှယ်က ဒီလို ဝှက်ကလေးပြောကြောင်း၊ အကြွေးထားခြင်း၊ မထားခြင်းကတော့ သူတို့နဲ့မပတ် သက်ကြောင်း ပြောလာပါတယ်။ ကျွန်တော်လည်း ဒီကိစ္စ

# အကောင်းဆုံး လက်စားချေခြင်း

ကို မေ့မေ့ပျောက်ပျောက်နေခဲ့ရတာ နောက်တစ်ကြိမ် အော်ဒါတက်ရမယ့်အလှည့် ရောက်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒါနဲ့ အော်ဒါလှမ်းတင်တော့ အဆိုပါအရောင်းကိုယ်စားလှယ် ပစ္စည်းလာပို့ပါတယ်။ ပစ္စည်းတန်ဖိုးက စုစုပေါင်း တစ်ဆယ့်နှစ်သိန်းကျော်ပါ။ သူပေးသောဘောက်ချာကို ကျွန်တော် ကြည့်လိုက်သော်လည်း ကုမ္ပဏီကရေးထားသည့် အတိုင်း တစ်ဆယ့်နှစ်သိန်းကျော်ပါ။ ဒါပေမယ့် သူ့ပါးစပ် က တစ်သိန်းနှစ်သောင်းကျော်ဟုသာပြော၍ တောင်း တယ်။

ဒါနဲ့ကျွန်တော် သူတောင်းဆိုတဲ့အတိုင်း တစ်သိန်း နှစ်သောင်းကျော် ပေးလိုက်တော့ paid ဟု ငွေရေထုတ် အိတ်ထဲထည့်ကာ ငွေချေပြီးကြောင်း စာရွက်ကိုကျွန်တော် ဆီပြန်ပေးပါတယ်။ ကျွန်တော် ဘာမှမပြောသေးဘဲ သူ့ကို ကြည့်နေမိပါတယ်။ တစ်ဆက်တည်း သူ့အရင် တစ်ခေါက်က သူ့ရဲ့ ကတ်တီးကတ်ဖဲ့ အမှုအရာကို မြင်လာပါတယ်။ အနိုးသားဆုံးဝန်ခံရရင် အရင်အခေါက်က သူ့အပေါ် စိတ်ဆိုးတာခုထိမပြေနိုင်သေးသလိုဖြစ်နေ မိပါတယ်။ ဒါကြောင့် သူ့အမှားကို ဘာမှမပြောနိုင်သေးပါ ဘူး။ သူကတော့ ပြန်ဖို့တောင်နှုတ်ဆက်နေပါပြီ။ သူ့စာရင်းများကြောင်း လုံးဝသိပုံမပေါ်။ ကျွန်တော်ဆီမှာ ငွေရကြောင်း paid ဘောက်ချာက လက်ခံရပြီး နေပြီ။ ပြီးတော့ amount ကလည်းကွက်တီးပေးလိုက်တဲ့ငွေသာ မှားတာ။ဘာပဲဖြစ်ဖြစ်ကျွန်တော်ဘက်က နိုင်နေပြီ။

ဒါပေမယ့် ငယ်ကတည်းက မဟုတ်တာ မလုပ်မိတဲ့

ကျွန်တော် စိတ်တွေက ကြာကြာထားလို့ မရနိုင်ခဲ့ပါဘူး။ ကျွန်တော်ငယ်စဉ်ကတည်းက သိစိတ်နဲ့ မကောင်းတာ ဘာမှ မလုပ်ခဲ့မိဘဲ ခုတစ်ခါတည်းနဲ့ သူ့အပေါ် လုပ်မိရင် တစ်သက်လုံးစောင့်ထိန်းလာခဲ့တဲ့ သီလချိုးဖျက်ရ တော့မယ်။ အခက်အခဲတွေ့ချိန်မှာတောင် မှန်ကန်တဲ့ သစ္စာဆိုစရာ မရှိဘဲဖြစ်တော့မယ်။ ပြီးတော့သူက ကိုယ့် အပေါ် စိတ်ဆိုးအောင်လုပ်ထားရုံပဲရှိတာ။ ကိုယ်လုပ် လိုက်ရင် သူ့ဘဝတစ်ခုလုံး ပျက်ရမယ့်ကိန်း။ ကိုယ့်ရဲ့ မကျေနပ်ချက်စိတ်ကလေးတစ်ခုအတွက်နဲ့ သူ့ဘဝ တစ်ခုလုံးကို မပျက်စီးစေလိုပါ။

သူကကိုယ့်စိတ်ကို ဆိုးအောင်လုပ်ခဲ့တာ ကလဲ့စား တော့ ချေမှာပေါ့။ ဒါပေမယ့် ဒီကလဲ့စားက သူ့ကို အမှန်ဘက်ကိုရောက်စေမယ့် ကလဲ့စား၊ မြင့်မြတ်သော ကလဲ့စားမျိုး ဖြစ်စေဖို့လိုတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော် သူ့ကို ပြန်ခေါ်ပြီး ဘောက်ချာထဲက ကိန်းဂဏန်းများကို ပြပြီး စာရင်းထဲကအတိုင်းထပ်ပေးလိုက်မိပါတော့တယ်။ ကျွန်တော် ငွေထပ်ပေးချိန် သူ့မျက်လုံးမှာ ကျေးဇူးတင်ခြင်း၊ လေးစားခြင်း၊ အထင်ကြီးခြင်းတွေ အထင်းသား။ ပြီးတော့ အရင်က သူ့ရဲ့ ဆက်ဆံခဲ့ပုံတွေအပေါ် ရှက်ရွံ့စိတ်နဲ့က လည်း တွဲလျက်ပေါ့။ ကျွန်တော် သူ့အပေါ် အကောင်းဆုံး လက်စားချေခဲ့ပါပြီ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်ကလဲ့စားက သူ့အတွက် နာကျင်ခြင်းမဟုတ်။ သူ့အပေါ် စာနာခြင်း၊ နားလည်ခြင်း၊ ရိုးသားခြင်းတွေ သူ့ကိုယ်ထဲထည့်ပေး လိုက်တာ။



### ဝတ္ထုတို

## ■ မြတ်မင်း(မြို့ကြီး)

# သေဆုံးသွားသောပန်းပျိုးသူ၏ နှလုံးသား

“သန်းဝင်း စာကျက်လေကွာ ဘယ်လို ပြောပြော နားကိုမဝင်ပါလား။ စာမေးပွဲကျလို့ ကတော့ ဆက်မထားတော့ဘူး။ ကျောင်းထုတ် ပြီး နေပူစင်ခါးလုပ်ရမယ်မှတင်၊ အလုပ်ထဲကို ဝင်တာနဲ့ ဘဝဆိုတာစတာပဲ၊ ကိုယ့်ခြေထောက် ပေါ် ကိုယ်ရပ်တည်နိုင်အောင် မင်းကိုစာသင် ပေးနေတာ၊ မဟုတ်လို့ကတော့ သူများ ခိုင်းဖတ်ပဲဖြစ်မယ်”

ဦးကျောက်လုံး၏ စကားလုံးများသည် တင်းမာလှသည်။ ထိုစကားလုံးများက စေတနာဒေါသဖြင့်ပြောသော စကားများဖြစ် သည်ဟု သန်းဝင်း နားမလည်။ မိဘနှစ်ပါးက တောင်သူ။ လယ်ထဲ ယာထဲမှာ ကျွဲနဲ့ နွားနဲ့ ဖက်ပြီး လုပ်ရသော်လည်း ပင်ပန်းတယ်မထင်။ သန်းဝင်း၏ ပညာရေးဆုံးခန်းတိုင်မှသာ ရင်အေးရပေမည်။ ထို့ကြောင့်လည်း သားဖြစ်သူ ကို မိမိကျောင်းစာမှလွဲ၍ တခြားကိစ္စများကို မစဉ်းစားစေခဲ့ပါ။

ငါ့သားရယ် အမေ့ကိုချစ်ရင် စာကို ကြိုးစား။ စာကလွဲလို့ ဘာမှခေါင်းထဲ ထည့်စရာ မလိုဘူး။ သားကသာ ပညာတတ်ကြီးဖြစ်အောင် လုပ်။ ဒါဆိုမေမေတို့ ပင်ပန်းရကျိုးနပ်ပါပြီ။

အမေဖြစ်သူကလည်း ပညာရေးကို အားပေးသည်။ သို့သော် သန်းဝင်းက စိတ်မဝင်စားပေ။ အပေါင်းအသင်းမက်သည်။ တစ်ခါတလေ ဆေးလိပ်ခိုးခိုးသောက်တတ် သေးသည်။ ကိုးတန်းကို ကပ်ညပ်ပြီး အောင်သွားခဲ့သည်။ ဆယ်တန်းရောက်သော် စာကလွဲလို့ ဆေးလိပ်ကိုကောင်းစွာသောက် တတ်လာပြီ။ ကွမ်းဝါးတတ်လာပြီ။ အရက် သေစာ သောက်စားတတ်နေပေပြီ။

မိဘနှစ်ပါးကို လက်ဝါးဖြန့်ပြီး ပိုက်ဆံ တောင်းကာ အပေါင်းအသင်းများနှင့် ပျော်ပါး သောက်စားရင်း ဆယ်တန်းစာမေးပွဲကြီးကို ရင်ဆိုင်ရတော့သည်။ ဆယ်တန်းမအောင်ပါ။ နှစ်နှစ်ဆက်တိုက်ကျသည်။ နောက်တစ်နှစ် ဆက်ဖြေမှ သင့်တင့်သောအမှတ်ဖြင့်အောင် မြင်ခဲ့သည်။ မအောင်၍လည်း မဖြစ်။ ဆယ်တန်းအောင်သည့်နှစ်ဖြင့် ထည့်ပေါင်း လျှင် အားလုံးပေါင်း လေးနှစ်ကြာခဲ့ပြီ။

ကိုကျောက်လုံး တော့သားဆီက ဖုန်းလာ သေးတယ်။ အဖေရိုလားလို့ မေးတာပဲ။ ယာထဲက ပြန်မလာသေးဘူးပြောတော့ အဖေ လာရင်ဖုန်းပြန်ခေါ်ပေးဦးတဲ့။ ကျုပ်မေးတာကို မဖြေဘူး။

ငါ့သား ဘာများဖြစ်လို့လဲ မသိပါဘူးဟာ။ မဟုတ်မလွဲရော ပိုက်ဆံလိုပိုထင်တယ်။ သို့နှင့်ဖုန်းဆက်မေးရသည်။ ဦးကျောက်လုံး ထင်ထားသည့်အတိုင်းပင် ဖြစ်လေ၏။ ဦးကျောက်လုံးမသိတဲ့ သင်တန်းတစ်ခုတက်ဖို့ ပိုက်ဆံခြောက်သိန်းပို့ပေးရန် ဖြစ်သည်။

ကိုကျောက်လုံး ကျုပ်တော့ စိတ်ဆင်းရဲ လာပြီ။ ခြောက်သိန်းဆိုတဲ့ ငွေကို ကျုပ်ဖြင့် ဘယ်လိုရှာရမှန်း မသိတော့ပါဘူး။ အဲဒီလောက်လည်း သောကမဖြစ်စမ်းပါနဲ့ ကွာ။ သားက တကယ်လိုအပ်လို့တောင်းတာ ပဲဖြစ်မှာပါ။

သားသမီး၏ပညာရေးအတွက် ဖခင် တစ်ယောက်ထားရှိသော စေတနာဖြင့် ခြောက်သိန်းဆိုသော ငွေပမာဏရရှိရန် မည်သို့ မည်ပုံရှာရမည်ကို ဦးကျောက်လုံး စဉ်းစား နေမိသည်။ တောသူတောင်သား လက်လုပ် လက်စား တောင်သူများ၏ဘဝကား မြတ်တစ်ခါ နှုံးတစ်လှည့်ဖြင့် ကျပ်တည်းလှပါ၏။ ဖောက်ပြန်ပြောင်းလဲလာသော ရာသီဥတု ကြောင့် သီးနှံအထွက်နှုန်း လျော့နည်း လာသည်။

“သားတောင်းတဲ့ပိုက်ဆံကို ဘယ်လိုရှာ ပေးမလဲ။ ကျုပ်တော့ဖြင့် ဘယ်မှကြံမရဘူး။ သူများဆီက အတိုးယူရင်လည်း ဆင်ဖိုးထက် ခွဲနီးဖိုးကကြီးနေတော့ အတိုးပေါ်အတိုးဆင့် လို့ အကြွေးသံသရာထဲကထွက်နိုင်မှာ မဟုတ်ဘူး။ ရင်လေးတယ် တော်ရေ။”

အဲဒီလောက်လည်း စဉ်းစားမနေပါနဲ့ကွာ။ ရိုးထဲက လယ်လေးကို တစ်ခြမ်းခွဲရောင်း လိုက်ရင် ခုနစ်သိန်းတော့ ရကောင်းပါတယ်။

“တစ်စိတ်ရှိဒီလယ်ပဲ မျက်စောင်းထိုးမနေ နဲ့၊ ကျုပ်တို့စားနေတဲ့ထမင်းက အဲဒီလယ်ကရလို့ ဝယ်သာစားရရင်ငတ်တစ်လှည့်၊ ပြတ်တစ်လှည့် နဲ့ လျှာပေါ်မြက်ပေါက်သွားချည်ရဲ့တော်”

“ငါလည်း ဘယ်ရောင်းချင်ပါ့မလဲကွာ။ မဖြစ်သာတော့လည်း ဘယ်တတ်နိုင်ပါ့မလဲ” ဦးကျောက်လုံးအနေဖြင့် ဘိုးဘွားပိုင်လယ်လေး ကို မရောင်းလိုပါ။ ဒီလယ်ကလေးကသာ ဦးကျောက်လုံး၏ မိသားစုစားဝတ်နေရေးကို တစ်ဖက်မှ ဖြေရှင်းပေးနိုင်သည်။ မိုးတွင်း ကာလ ရေရတော့ စပါးစိုက်နိုင်သည်။ စပါး ပေါ်တော့ ဆန်ရသည်။ နွေရောက်တော့လည်း နွေစပါးစိုက်နိုင်သည်။ ထွက်နှုန်းကောင်းတော့ ပိုလျှံသည့်စပါးကိုရောင်းချပြီး လုပ်ငန်းခွင် အတွက် လိုအပ်သည့်ပစ္စည်းပစ္စယဝယ်နိုင် သည်။ အိမ်၏အသုံးစရိတ်ကိုလည်း ထောက်ပံ့ ပေး၏။

ဤမျှအကျိုးပြုလှသောလယ်ကို ဒေါ်မြ အနေဖြင့် နှမြောနေသည်ကို ဦးကျောက်လုံး နားလည်မိသည်။ နားလည်သလို ကိုယ်ကိုယ် တိုင်ကလည်း ရောင်းဖို့ ဝန်လေးမိသည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်သည်။

သို့သော်လည်း ရောင်းရပေမည်။ ရွာနှင့် ကပ်လျက် ယာကွက်ကိုဖြင့် မရောင်းလို။ ပေါ်ပင်စိုက်ဖို့လျှင် လမ်းသွားလမ်းလာသူများ က သူတစ်ဆုပ် ကိုယ်တစ်ဆုပ်ခွဲတတ်ကြ သည်။ ယာခင်းရှင်မရှိသည့်အခါ ဖျက်လို ဖျက်ဆီး လုပ်တတ်ကြသည်။ ဟင်းစားဖြစ်ရုံ သက်သက် ခူးခြင်းမဟုတ်ပေ။ ယာခင်းက ရွာနှင့်နီးသည့်အခါ တော်ရုံတန်ရုံဖြင့် စိုက်ခင်းထဲ မဝင်ရဲကြပါ။ ထို့ကြောင့် ဒီယာခင်း လေးကို မရောင်းဘဲ လယ်ကိုတစ်ခြမ်းဖဲ့ ရောင်းမည်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါ၏။

“မမြ မမြ” ခေါ်သံတစ်ခုကြောင့် ချုပ်လက်စပုဆိုးကို ကြမ်းပြင်ပေါ်ချကာ အိမ်ရှေ့ထွက်လာလိုက် သည်။ စိတ်ထဲမှာလည်း ဘယ်သူခေါ်သနည်းဟု တွေးမိပြန်၏။

“ဟယ်.. မိသိန်း၊ မလာစဖူးအလာထူးတယ်၊ နင့်ကြည့်ပုံထောက်ရင် ထူးထူးခြားခြား ကိစ္စရှိတယ်ထင်ပါရဲ့”

“မထူးလို့မရဘူးအေး။ အကြီးကောင်ဆီက ဖုန်းလာတယ်။ သင်တန်းတက်မှာတဲ့။ ဘာသင်တန်းလဲတော့ ငါမသိဘူးအေး။ သန်းဝင်းနဲ့အတူတူတက်မှာလို့ ပြောလို့ နင့်ကို လာမေးတာ။ ယုံရတာမဟုတ်ဘူး။ မိဘဆီက ပိုက်ဆံကိုလိမ်တောင်းပြီးတော့ လမ်းသလား နေမှာစိုးလို့”

“အေး.. သန်းဝင်းလည်း ငွေခြောက် သိန်း ပို့ပေးပါဆိုပြီး ဖုန်းဆက်တယ်။ သင်တန်း တက်မယ်ပြောတာပဲ”

ဦးကျောက်လုံးသည် ချွေးသီးချွေးပေါက် တွေ ဖြိုင်ဖြိုင်ကျနေသည့်မျက်နှာကို ခါးဝတ် ပုဆိုးဖြင့်သုတ်ရင်း ဒေါ်သိန်း၏ အမြင်လွှဲများမှု ကို တည့်မတ်ပေးလိုက်သည်။ သို့မှသာ သက်မရှည်ကြီးချလျက် တင်းမာနေသော ဒေါ်သိန်း၏ မျက်နှာသည်ကား အသွင်တစ်မျိုး ပြောင်းသွားတော့သည်။ သို့သော်လည်း သိမ်ငယ်သော မျက်နှာထားပုံက မပျောက် သေးပေ။ ခြောက်သိန်းဆိုသော ငွေ၏ အနိုင်ယူဖိစီးခြင်းကို ခံနေရရှာသည်ပင်။

“တော်တို့ ဘယ်နေ့အရောက်ပို့မှာလဲ” ဒေါ်သိန်းရေရွတ်လိုက်သော စကားလုံး များက အားပျော့နွမ်းနယ်နေလေ၏။ လွယ်လင့်တကူ ရှာဖွေ၍မရသော ငွေကြောင့် ဖြစ်မည်ထင်ပါသည်။

“မမြသာမေးကြည့်တော့”ဟု ဆိုကာ ဦးကျောက်လုံးသည် စဉ်းလက်စ နွားစာများကို စုပုံနေလိုက်သည်။ နွားစာစား၍ပြီးက လယ်ထဲတစ်ခေါက် သွားရပေဦးမည်။



ကျန်သည့်လယ်တစ်ခြမ်းကို အမှိုက်သရိုက် ကင်းစင်အောင်လုပ်ရမည်။ ထိုသို့မဟုတ်ပါက ဆည်ရေမရသည့်အခါ ပဲ၊ နှမ်း စသည်ဖြင့် ရာသီချိန်သီးနှံများစိုက်ပျိုးရန် အခတ်တွေ့ မည်မှာမလွဲပေ။

“ကိုကျောက်လုံး တော့လူက စရန်ပဲပေးရ သေးတယ်။ ကျန်တုငါးသိန်းကိုဘယ်တော့ပေး မှာလဲ။ တော်ကြာ သားသင်တန်းတက်တာ နောက်ကျနေပါဦးမယ်”

ဒေါ်မြပြောလည်း ပြောချင်စရာဖြစ်သည်။ လယ်တစ်ခြမ်းရောင်းမည်ဟု ကြေညာလိုက် သောအခါ ရွာအနောက်ပိုင်းသား သံခဲက စရန်ငွေ နှစ်သိန်းလာပေးသွားသည်။ ထိုနေ့က သံခဲပြောခဲ့သည်က မနက်ဖြန်လာပြီး အကုန် ချေမည်ဟုပင်။ ယနေ့ဆိုသံခဲ ကတိပျက်ကွက် ခဲ့သည်မှာ သုံးရက်ပင်ကျော်ခဲ့ပေပြီ။

“အေး.. မနေ့ညနေက ငါ့ကိုပြောတာ တော့ ဒီနေ့လာပေးမယ်ပြောတာပဲ”

“ဒါဖြင့်လည်းပြီးတာပဲ” သံခဲသည် ညနေပိုင်းရောက်သည်နှင့် ကျန်သောငွေငါးသိန်းကို လာပေးသည်။ သို့မှသာ ဒေါ်မြရင်အေးရတော့သည်။

သန်းဝင်းမှာသောငွေကို ယနေ့ပိုရမည် ဖြစ်သည်။ ဘဏ်ကိုသွားသောအခါ မိသိန်းနှင့် အတူသွားဖို့ ဦးကျောက်လုံး မှာခဲ့သည်။ ဒေါ်မြက လည်လည်ဝယ်ဝယ်မရှိ။ ထို့အတူ မိသိန်းသည်လည်း ဒီပုဒ်ထဲက ဒီပဲသာ ဖြစ်ချေ သည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ နှစ်ယောက် အတူသွားက ခါးပိုက်နှိုက်ဘေးကို အနည်းနှင့် အများတော့ ကာကွယ်နိုင်ပေမည်။

သန်းဝင်း တက္ကသိုလ်တက်သည်က ယခုနှစ်နောက်ဆုံးသာဖြစ်၏။ ကျောင်းပြီး တော့မည်ဟူသော အသိဖြင့် ပင်ပန်းနေခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သင်တန်းတက်ရန် ပို့ပေးမည့်ငွေများကို အချောင်လိုချင်သူများ၏ လက်ထဲသို့ မပါသွားရန်ဂရုပြုခြင်းပင်ဖြစ် ပါ၏။ မိသိန်းနှင့်ဒေါ်မြ ချောမောစွာပင် ဘဏ်သို့ရောက်ခဲ့သည်။ မိသိန်းက သားဖြစ်သူကို ဖုန်းခေါ်၍ ငွေလွှဲလိုက်ပြီဟု အကြောင်းကြားလိုက်သည်။ သန်းဝင်းကို လည်း ငွေလွှဲလိုက်ပြီဟု အမှာပါးလိုက်သေး သည်။ ပြီးလျှင် ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီခေါ်၍ ပြန်ခဲ့တော့သည်။

အိမ်ရောက်မှပဲ အမောပြေသွားသလိုရှိ သည်။ ရေတစ်ခွက်သောက်လိုက်ပြီး ဦးကျောက်လုံးကို ထမင်းသွားပို့ရန် ပြင်ဆင် လိုက်ရသည်။ ညဉ့်ဦးကကျန်သည့် ငါးပဲချက် ရှိသေးသည်။ တို့စရာကိုတော့ ယာခင်းဘက်မှ

ဖြတ်ပြီး မုန့်ညင်းဖူးခူးရပေမည်။ ဟင်းအမယ် တစ်ခုလိုသေး၏။ ထို့ကြောင့် ရွာလယ် ဈေးဆိုင်မှ ပဲကြီးလှော်တစ်ထုပ်၊ လက်ဖက် တစ်ထုပ်အကြွေးယူကာ ဘူးခွံခွံကပ်ကျန်နေ သောဆီကို ခါထည့်၊ ဆားဖြူပြီး ထည့်လာခဲ့ သည်။

ယာခင်းနားအရောက်တွင် ဒေါ်မြ၏ မျက်ခုံးနှစ်ဖက်သည် ပင့်တက်သွားတော့ သည်။ အကြောင်းကား ရေတွင်းပတ်ပတ်လည် တွင် စိုက်ပျိုးထားသော မုန့်ညင်းပင်များမှာ ငုတ်တိုများဖြစ်နေ၏။ ငရုတ်ပင်များသည် လည်း နွားခြေရာများကြား၌ ကျိုးပဲ့ပျက်စီး နေလေ၏။

“ဘယ်သေချင်းဆိုးတွေနဲ့နွားက ဝင်စား သွားတာလဲ”ဟု ကျိန်ဆဲမိပြန် သည်။ မိမိတယုတယ စိုက်ပျိုးထားသော သစ်ပင် ပန်းပင်များကို မလိုသူများကြောင့်ပျက်စီးသွား သောအခါ ဥယျာဉ်မျှတို့၏နှလုံးသားသည် အစိတ်စိတ်ကွဲကြေရသည်ပင်။ ထို့ကြောင့် လည်း ဒေါ်မြတစ်ယောက် ဆဲရေးတိုင်းထွာ နေခြင်းဖြစ်သည်။

လယ်ထဲရောက်သည်တွင် ကန်သင်းမိုး တစ်လျှောက် ရှုပ်ထွေးနေသော ပေါင်းမြက်များ ကိုရှင်းနေသည့် ဦးကျောက်လုံးကို တွေ့စေစွာ ကြည့်နေမိသည်။ “ကိုကျောက်လုံးရယ် ရှင်မှာ လည်း တစ်နေ့တစ်နေ့ နားနားနေနေကို မရှိပါလားတော်။ ရှင်ဒီလိုပင်ပန်းတာမြင် ရတော့ ကျန်မစိတ်မကောင်းဘူး။ ဒီဘဝမှာ ဆင်းရဲတဲ့ ဝင်ကြွေးတွေ ဘယ်လောက်များ ကျန်နေသေး သလဲမသိဘူး။ ကံတရားကြီးရယ် မျက်နှာသာပေးပါတော့လား”ဟု တီးတိုး ရေရွတ်မိပြန်သည်။

“ကိုကျောက်လုံး ကိုကျောက်လုံး တော့ လက်ထဲမှာ”

ဒေါ်မြ၏အော်သံနှင့်အတူ ဦးကျောက်လုံး ၏ လက်ဖမိုးပေါ်၌ ပူစပ်သောခံစားမှုတစ်ခု ကို ခံစားလိုက်ရသည်။ သတိမမူဘဲ ဇနီး ဖြစ်သူထံသို့ ကြည့်လိုက်မိသည်။ ဒေါ်မြသည် သွေးသံတစ်ခုဖြင့် မြင်လိုက်ရသော မြင်ကွင်း ကြောင့် မြက်ခင်းပေါ်ဝယ် လဲကျနေသည်။ နှလုံးရောဂါ အခံရှိပြီးသူမို့ ထိတ်လန့်ဖွယ် မြင်ကွင်းကိုမြင်ရသည်နှင့် မေ့မြောသွားရ သည်။ ဒေါ်မြ မြင်သောအရာကား တခြား မဟုတ်ပေ။ ဦးကျောက်လုံးပွေ့ယူလိုက်သော မြက်ထဲ၌ မြွေပွေးတစ်ကောင်က ခါးပိုင်းပြတ် ၍ သွေးတစ်ရပ်လာခြင်းပင်ဖြစ်ပါ၏။

“မမြ ဘာဖြစ်တာလဲဟ” ဦးကျောက်လုံးသည် ဒေါ်မြအနီးသို့

အလိုလိုရောက်သွားသည်။ ဒေါ်မြ သတိလစ် နေလေသည်။ ထို့ကြောင့် ဒေါ်မြကို ပွေ့ကာ အိမ်အရောက်ပြန်ခဲ့ရသည်။ အိမ်ရောက် သော်လည်း ဒေါ်မြက သတိပြန်မရသေးပေ။ ပတ်ဝန်းကျင်မှ ဆေးရုံပို့ရန် တိုက်တွန်းကြ သည်။ လက်ထဲရှိငွေစလေးနှင့် ဆေးရုံသို့ ရောက်ခဲ့ရသည်။ ဒေါ်မြ၏အခြေအနေကား အရေးပေါ်အခြေအနေသို့ ရောက်နေပေ၏။ ဆရာဝန်များကလည်း အထူးဂရုပြုကာ ရောဂါ ရှာဖွေ အောက်ဆီဂျင်ပေး စသည်ဖြင့် အလုပ် ရှုပ်နေ၏။ ဦးကျောက်လုံးကား ဇနီးဖြစ်သူ၏ အခြေအနေကိုစောင့်ကြည့်ရင်း ဆေးစစ်ခန်း၏ ဝင်ပေါက်တစ်ဖက်ရှိ ခုံတန်းလျားပေါ်၌ တွယ်မိ၍ မှေးအိပ်နေလိုက်သည်။

“လူနာရှင်ပါလား။ ဒေါ်မြရဲ့လူနာရှင်” ဆရာမလေးတစ်ဦးခေါ်နေသောအသံကို ဦးကျောက်လုံးကြားနေရသည်။

သို့သော် မြန်မာထူးနိုင်ပေ။ နေ့စဉ်ရက်ဆက် ပင်ပန်းကြီးစွာ လုပ်ကိုင်ထားသောကြောင့် အိပ်စက်လိုနေသည်ထင်ပါ၏။

“ဟေ့.. လူ ခင်ဗျားကိုခေါ်နေတယ်။ ဒေါ်မြရဲ့ လူနာရှင်တဲ့”

ဘေးချင်းကပ်လျက် လူတစ်ယောက်မှ ပခုံးပုတ်ကာ ပြောလိုက်မှသာ အိပ်မှုနီစုံမှူး ဖြင့် ထရပ်လိုက်သည်။ သို့မူကား ဦးကျောက်လုံး၏ ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခုလုံးက ဆေးရုံအောက်ခြေကြွေးပြားခင်း ကြမ်းပြင်ဝယ် အရပ်ကြိုးပြတ်လဲကျသွားတော့သည်။ အရာ အားလုံးနှင့် အဆက်အသွယ်ပြတ်တောက်သွား သလိုပင်။

“ဒီလူတာဖြစ်သွားတာလဲမသိဘူး လာကြ ပါဦး။ လာကြပါဦး”

ထိုခေါ်သံ၏အဆုံးဝယ် ဆရာဝန်မလေး များအချို့လျှို့ရောက်လာသလို ဆေးရုံအတွင်း ရှိ လူနာစောင့်ရှောက်မှုကလည်း အံ့ခဲလာသည်။ ဦးကျောက်လုံး၏ ရင်ဘက်တစ်နေရာသို့ ဆရာဝန်မလေးတစ်ယောက်က စမ်းသပ်နေ သည်ကို အားလုံးမြင်နေကြရသည်။ ဆရာမ လေးမှာ ဦးကျောက်လုံး၏ လက်ကောက်ဝတ် ကိုစမ်းလိုက်၊ ရင်ဘက်ပေါ် နားကြပ်ဖြင့် စမ်းလိုက် နှစ်ကြိမ်သုံးကြိမ်မျှ လုပ်ကာ ဆရာမ အသက်မရှိတော့ဘူး”ဟု လက်ထောက် ဆရာဝန်မလေးကို ပြောလိုက်သည်တွင် အနီးနားရှိသူများထံမှ “ဟင်”ခနဲ “ဟာ”ခနဲ မည်ညာသည့် အံ့ခြင်ကြားအသံများက လွင့်ယုံ လာတော့သည်။

ဒေါ်မြ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေကား တစ်နေ့တခြားကောင်းမွန်လာပေပြီ။ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်မပေးသေးသော်လည်း ဒေါ်မြမှာ ဆင်းချင်လှပြီ။ လူနာစောင့်မပါသောကြောင့် လည်းပါ၏။

“ဦးကျောက်လုံး ဆုံးသွားပြီ”ဟု ဆရာမလေးပြောသည်ကို တည်ငြိမ်စွာ နားထောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိပေ။ ပဋာမြေလူးဖြစ်ခဲ့ ရသည်။ ဒေါ်မြတွေးပူထားဘိသကဲ့သို့ ဦးကျောက်လုံးလည်း ဆုံးပါးသွားခဲ့ပြီ။ ပြင်းလှ သော မြေဆိပ်ကို ဆေးဝါးကုသမှုမရှိပါဘဲ မည်သူက အန်တုနိုင်မည်နည်း။

ထိုအကြောင်းများကိုကား သားဖြစ်သူ သန်းဝင်းအား မသိစေခဲ့ပါ။ သား၏ ပညာရေး ကို ထိခိုက်မည်စိုးသည်။ မိသိန်းကိုလည်း ထိုအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အသိမပေးရန် ပြောထားခဲ့သည်။ မိဘဟူသည်ကား ထာဝရ ပန်းပျိုးသူပင်ဖြစ်၍ သားသမီး၏ဘဝလမ်းကို အနှောင့်အယှက်ပေးသည့် အရာမှန်သမျှကို ကားကွယ်ပေးသူပင်ဖြစ်သည်။

နောက်တစ်ရက်တွင် အစိုးရပိုင်းဆိုင်ရာ ဌာနတစ်ခုမှ ဖုန်းဝင်လာ၏။ ကြားလိုက်ရသော သတင်းကားများမှာ ဒေါ်မြ၏နှလုံးသားကို ဘေးခွဲ၍ ဆားပက်ကာ ရှားဖီးရဲဖြင့်အကင်ခံရ သကဲ့သို့ရှိပေတော့သည်။ ထိုစကားများကြောင့် ပန်းပျိုးသူ၏နှလုံးသားသည် သေဆုံးသွားတော့ သည်။ ဒေါ်မြကြားလိုက်ရသော သတင်းစကား မှာ “မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူအချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ကာ ဓားထိုးခံရ၍ သန်းဝင်းဆုံးပြီ” ဟူသော အကြောင်းကြားသည့် သတင်း စကားပင်ဖြစ်တော့သည်။







# ဖြူးမဟာစည်(ရန်ကုန်)

## (၃၈)ကြိမ်မြောက် မိုးရာသီ တရားစခန်းဖွင့်မည်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်၊ ကမာရွတ်ဘူတာရုံအနီး၊ ဓမ္မရက္ခိတ ဖြူးမဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာကျောင်းတိုက်အတွင်း၌ ကျေးဇူးတော်ရှင် ဖြူးဆရာတော်ကြီး မိန့်မြွက်ထားရှိတော်မူခဲ့သော ဩဝါဒဆန္ဒတော်များကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်လျက် နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော မိုးရာသီ မဟာစည်သတိပဋ္ဌာန်ဝိပဿနာ(၁၅)ရက် အထူးတရားစခန်းပွဲကြီးကို (၁၃)ရက်ခန့်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၅ ရက်မှ တော်သလင်းလဆန်း(၆)ရက်) အထိ ၁၂-၈-၂၀၁၇ရက်မှ ၂၇-၈-၂၀၁၇ရက်အထိ ဖြူးမဟာစည်ရိပ်သာများနှင့် ရတနာစိန်စည် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တို့၏ ပဓာနနာယကဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဝရ(နိုင်ငံတော်ဓမ္မကထိက၊ ဗဟုဇနဟိတဓရ) ပြည်တွင်း ပြည်ပ မဟာစည်နာယက၊ ဓမ္မာစရိယ၊ ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ၊ M.A,Ph.D သာသနာပြု နယ်လှည့်ဓမ္မကထိက ဦးဆောင်၍ ဖြူးဆရာတော်၏တပည့် ဓမ္မကထိကသံဃာတော်များမှ ဟောကြားပြသမည် ဖြစ်ရာ တရားစခန်းဝင်ရောက်အားထုတ်လိုသူများ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းရန်နှင့် အရက်ဆွမ်း၊ နေ့ဆွမ်း၊ ညနေအချိုရည်၊ ဓမ္မပူဇော်၊ မီး၊ ရေ၊ ဝေယျာဝေစွ၊ နဝကမ္မစသည်တို့ကို လှူဒါန်းလိုသူများသည် ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ ဖုန်း-၀၁-၅၃၀၀၆၈၊ ၅၃၀၁၁၃၊ ၀၉-၅၀၁၇၅၅၄၊ ၀၉-၇၈၈၇၉၇၇၅၄၊ ၀၉-၅၃၉၀၄၁၇၁၅ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

### (၁၉)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဇသမဏေကျော် စာမေးပွဲကျင်းပမည်

ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့၊ အတုလမာရဇိန် ဆုတောင်းပြည့်မြတ်စွာဘုရား၊ မြို့လယ်ဓမ္မာရုံဂေါတမာရုံ ကြီးမှူး၍ “(၁၉)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဇရွှေသာသနာလင်္ကာရ ကမ္ဘောဇသမဏေကျော်စာမေးပွဲ”ကို မြို့လယ်ဓမ္မာရုံ ဓမ္မဗိမာန်တော်ကြီး၌ (၁၃)ရက်ခန့်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၇ရက်) ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၂ရက် (ကြာသပတေးနေ့) တွင် ကနဦးအားဖြင့် ဖွင့်တော်မူမည်ဖြစ်ပြီး ပထမဆင့် အာဂျိန်နွတ်မြေစာမေးပွဲကြီးကို ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော်(၈)ရက်၊ (၉)ရက်၊ (၁၀)ရက်၊ အောက်တိုဘာလ(၁၃)ရက်၊ (၁၄)ရက်၊ (၁၅)ရက်များတွင် ပထမဆင့်၊ ဒုတိယဆင့်၊ တတိယဆင့်၊ (၃)ဆင့်လုံးအတွက် သဘောရေးဖြေစာမေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပမည် ဖြစ်ပါသည်။ စာမေးပွဲခွင့်နှင့်သဘာဝအခမ်းအနားကို (သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁၃ရက်) အောက်တိုဘာလ ၁၈ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ခမ်းနားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

စာမေးပွဲဖြေဆိုကြမည့် သာမဏေများသည် ဝင်ခွင့်ပုံစံများ တောင်းယူဖြည့်စွက်ပြီး အတွင်းရေးမှူး ဦးထွန်းအေးလေး၊ မြို့လယ်ဓမ္မာရုံဂေါတမာရုံ၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်ရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့၊ သိုလိပ်မုန့် (တော်သလင်းလကွယ်နေ့) စက်တင်ဘာလ ၂၀ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)ထက် နောက်မကျစေဘဲ ပေးပို့ကြရန်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုနှစ် ကျင်းပမည့် “(၁၉)ကြိမ်မြောက် စာမေးပွဲကြီး”၌ တိုင်းနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးမှ သာမဏေများ အပါမဲ(၉၀၀) ကျော် ကြွရောက်ဖြေဆိုကြလိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားရှိပါသဖြင့် စာဖြေသာမဏေများအတွက် အရက်ဆွမ်း၊ နေ့ဆွမ်း၊ စာအောင်ဆုအလှူငွေများကိုလည်းကောင်း၊ စာမေးပွဲကြီး ရေရှည်တည်တံ့စွာ ကျင်းပသွားနိုင်ရန်အတွက် ထာဝရငွေပေးသပင် အလှူငွေများကိုလည်းကောင်း၊ အထက်ဖော်ပြပါ လိပ်စာအတိုင်း သွါဝါစာရင်းထက်သန်စွာဖြင့် ကြွရောက်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် သိရှိလိုသည်များကို ဖုန်း-၀၈၁-၂၀၂၀၆၇၃ နှင့် ၂၀၂၀၄၁၅ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း စာမေးပွဲကျင်းပရေးအဖွဲ့က နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

### ရန်ကုန်မြို့၊ မူလသစ္စာဒီပကဝိပဿနာအဖွဲ့ချုပ် ဝါတွင်းတရားစခန်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မူလသစ္စာဒီပကဝိပဿနာအဖွဲ့ချုပ်၏ အာဒိကမ္မိကာ၊ ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ၊ မူလဓမ္မာစရိယ၊ ကျေးဇူးရှင်ဆရာကြီး ဦးကြည်၏ ဥပနိဿယအတိုင်း ပါဠိတော်၊ အဋ္ဌကထာ၊ ဋီကာများ၏ အဆိုအမိန့်များနှင့်အညီ ဆရာကြီး၏ လက်ရင်းတပည့်များဖြစ်ကြသော ဓမ္မကထိကဆရာ ဦးခင်မောင်ရီ၊ ဆရာ ဦးမောင်အုန်းနှင့် အရန်ဓမ္မကထိကတို့က တရားဟောပြသလမ်းညွှန်လျက် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ဝါတွင်းတရားစခန်းကို ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ ကုန်းဘောင်လမ်းရှိ “မူလသစ္စာဒီပကမ္မရိပ်သာ”၌ (၁၃)ရက် ခန့်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၁ ရက်မှ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၇ ရက်) ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၈ရက်မှ ၁၄ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

တရားစခန်းဝင်လိုသူယောဂီများ ၇-၈-၂၀၁၇ ရက်၊ ညနေ ၅:၀၀နာရီထက် နောက်မကျဘဲ အရောက်လာကြရပါမည်။

အဆိုပါရိပ်သာ၏ ဘောဇနဆောင် အပြီးသတ်နိုင်ရန် ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် တရားစခန်းဝင်လိုသူများ အောက်ပါအတိုင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်-

(၁) နာယက ဦးချစ်ရင်	ဖုန်း-၀၉-၅၅၅၂၁၁၅
(၂) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြသောင်း	ဖုန်း-၀၁-၂၉၂၅၅၁၊ ၀၉-၂၅၄၀၁၅၃၃
(၃) ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်လှိုင်	ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၄၅၃၃
(၄) ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းလွင်	ဖုန်း-၀၉-၇၈၆၈၇၇၂၄
(၅) အတွင်းရေးမှူး ဦးမြဝင်း	ဖုန်း-၀၉-၅၃၉၅၂၅၅
(၆) ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးစိုးဝင်း	ဖုန်း-၀၉-၅၁၂၀၈၂၂

### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်း/တံတား)၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆိုဒီယမ်မီးလုံးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအား မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြုတိုက်၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၄၂၂၃

**E-mail-mpe.myr@mptmail.net.mm, www.mining.gov.mm**  
**“မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြုတိုက်”**  
**“မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် (ဩဂုတ်လ- ၂၀၁၇)”**

၁။ သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေး (ဩဂုတ်လ- ၂၀၁၇)ကို ယူရိုငွေ စနစ်ဖြင့် ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၈၊ ၁၉၊ ၂၀ ရက်များတွင် နေပြည်တော်၊ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြုတိုက်၊ ရတနာရေးထပ်၌ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါ၍ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ရတနာကျွန်သည်များ မည်သူမဆို တက်ရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၂။ တက်ရောက်ဝယ်ယူမည့် ပြည်တွင်းပုလဲကျွန်သည်များသည် အာမခံစေမီ ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀နှင့် ပြည်ပပုလဲကျွန်သည်များသည် ယူရိုငွေ(၂၀၀၀)ကို နေပြည်တော်ရှိ တက်ရောက်မှု Payment Order ဖြင့် ကြိုတင်ပေးသွင်းရပါမည်။ ပုလဲရောင်းချပေးသည့် တက်ရောက်မှု မြန်မာ့ပုလဲ (နူးချပ်)သို့ ၄-၈-၂၀၁၇ရက်မှစတင်၍ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ ရောင်းချပေးအိတ်ဖွင့်ရာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအစား	အရေအတွက်
(က)	250W Control Gear& Lamp (E40) (Ballast, Ignitor, Capacitor& Sodium Lamp)	500 Sets
(ခ)	120W LED Spare Part (LED Module, Driver& Surge Protection Device)	100 Sets
(ဂ)	4C-25mm² Cu/XLPE/PVC Cable	500 meter
(ဃ)	1C-6mm² Cu/XLPE/PVC Wire	1000 meter

တင်ဒါပုံစံထုတ်ပေးမည့်ရက် - ၁-၈-၂၀၁၇ရက်  
 တင်ဒါပုံစံမည်ရက် - ၁၄-၈-၂၀၁၇ရက်၊ ၀၆:၀၀ နာရီ  
 တင်ဒါပေးသွင်းရမည့်နေရာ - အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်း/တံတား) နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား နူးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် မေးမြန်းစုံစမ်းထုတ်ယူနိုင်ပါသည်-

**အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်း/တံတား)**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
 ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၃၃  
 တင်ဒါတော်မတီ  
 နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

### ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

၂၅-၇-၂၀၁၇ ရက် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ(၁၆)ပါ အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်းဖြင့် ဆိုလာမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့် ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသတင်းတွင် “ကျွန်ုပ်တို့၏ ထောက်ပံ့မှုဖြင့်” အစား “ကျွန်ုပ်တို့၏ ဆေးငွေဖြင့်”ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပေးပါရန်။  
**တီးတိန်မြို့နယ်၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန**

(၁၀) နှစ်အထွေထွေအကြံဉာဏ်ပေးကော်မတီ၊ တရုတ်စာသိမ်းသန့်စာသင်ကျောင်း၊  
**GESC ဖုန်း-၀၉-၅၄၁၀၅၅၂**

### ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်

ကျွန်တော် ဦးကျော်ကျော်လှိုင်(၁၃/ ဗဟုတ(နိုင်)၀၁၀၉၀၄) ဗိုလ်ချုပ်အမှုဆောင် ယာဉ်အမှတ်-5E/5875(Belta)ကားမှ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
 အကြောင်းကြား သတင်းပေးသူအား ထိုက်ထိုက်တန်တန် ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်။  
**ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၇၉၀၉၉၆၃၃**




၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၈)ရက် (သောကြာနေ့) ဇူလိုင်လ-၁၆:၃၀ နာရီ ပုလဲတွဲများ ပြသကြည့်ရှုခြင်း

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၉)ရက် (စနေနေ့) ဇူလိုင်လ-၁၆:၃၀ နာရီ ပုလဲတွဲများ ပြသကြည့်ရှုခြင်း

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၂၀)ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ဇူလိုင်လ-၁၆:၃၀ နာရီ ပုလဲတွဲများ ပြသကြည့်ရှုခြင်း

မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း



**Myanmar Metropolitan College**



**Leeds Trinity University**



**BA (Hons) Business & Management**

အင်္ဂလန်နိုင်ငံရှိ **Leeds Trinity University** မှ ဖွဲ့စည်းပေးသည့် နိုင်ငံတကာ အသိပညာပြု **BA (Hons) Business & Management** သင်တန်းကို **Myanmar Metropolitan College** တွင် တက်ရောက်နိုင်ပါပြီ။

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများနှင့် International High School ဦးဆုံးထားသူများအတွက် **Foundation Programme** ကို ဩဂုတ်လတွင် စွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပြီး **HND အောင်မြင်ထားသူများအတွက် Top-up Bachelor** ကို ဧပြီလတွင် စွင့်လှစ်သွားမည်။

နိုင်ငံတကာ ထိပ်တန်းဘွဲ့ရ အတွေ့အကြုံရှိပါရန် ကထိကများမှ **problem-based, project-based, game-based** သင်ကြားရေးနည်းများဖြင့် **International Classroom Setting** အတိုင်း သင်ကြားပို့ချပေးနေပါသည်။

Administration Requirements

Grade 11 ICSE/IB/100%

FOUNDATION 6 months

YEAR 1 1 year

YEAR 2 1 year

YEAR 3 1 year

HND, ICSE/IB/100%

BA (Hons) Business & Management

2 years

MBA

Master of Business Administration

2 years

97% of our 2016 graduates achieved a further education within six months of graduating

17th out of all 100 universities for employability

1 in 10 secured a graduate role with their first placement provider

No.1 university in the UK for employability

**MMC Yangon Campus:**

Yangon Hotline : 09 2633 34223/4, 09 4500 63108/9

Myanmar Metropolitan College

www.yourmmc.com

47/48 Bahosi Housing, Lanmadaw Township, Yangon, Myanmar.







**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်း/တံတား)၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေဖြင့် သာဓိပလတ်စတစ်ဆေးအား မြန်မာ့ကွပ်ကွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ၍ ပစ္စည်းလက်ဝယ် ရှိပြီးသူများ အောက်ပါအတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

တင်ဒါပုံစံထုတ်ပေးမည့်ရက် - ၁-၈-၂၀၁၇ရက်  
တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁၄-၈-၂၀၁၇ရက်၊ ၁၆:၀၀နာရီ  
တင်ဒါပေးသွင်းရမည့်နေရာ - အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်း/တံတား)  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား နံနက် ၈:၀၀ အတွင်း အောက်ပါ လိပ်စာတွင် မေးမြန်းစုံစမ်းထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။  
**အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်း/တံတား)**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
**ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၂၀၃၇**

တင်ဒါကော်မတီ  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန**  
**ကုန်သွယ်မှုပညာပေးရေးဌာန**  
**ကုန်သွယ်မှုသင်တန်းကျောင်း**  
**အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှုအခြေခံသင်တန်းအမှတ်(၁၀)**  
**သင်တန်းသားများခေါ်ယူခြင်း**

(က) သင်တန်းကာလ - ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ နောက်ဆုံးပတ်မှစ၍ (၃)လခွဲကြာ သင်တန်း  
(ခ) သင်ကြားမည့်နေရက်များ - ရက်သတ္တပတ်တွင် (၃)ရက် (တနင်္လာ၊ ဗုဒ္ဓဟူး၊ သောကြာ)  
(ဂ) သင်တန်းအချိန် - နံနက် ၉:၃၀နာရီ မှ ၂:၃၀နာရီ  
(ဃ) သင်တန်းသားဦးရေ - (၇၀)ဦး (၉၀)ဦးအထိ  
(င) သင်တန်းတင်နေရာ - ကုန်သွယ်မှု သင်တန်းကျောင်း အမှတ်(၂၈/၂၄၀) ကမ်းနားလမ်းနှင့် ရွှေဘိုသာလမ်းထောင့်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

(စ)သင်တန်းဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာ - ဇာတ်(၃)ပုံ၊ ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူ၊ အခြေခံပညာနှင့်အတူပါရှိမည့်စာတမ်းများ အထက်တန်းအောင်လက်မှတ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ  
(ဆ)ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ် - ၀၁-၃၃-၂၂၀ ၃၃၁၂၀၄ ၃၃၁၇၉၈ ၃၃၄၄၇၀၊ ၂၅၀၈၇၁

ကုန်သွယ်မှုသင်တန်းကျောင်း (စတုတ္ထထပ်)တွင် လူကိုင်လက်လှမ်းမီရာတွင် စာရင်းပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။ **ကုန်သွယ်မှုသင်တန်းကျောင်း (ရန်ကင်း)**

**အမည်ပြောင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ အထက(၃)ဒဂုံ၊ ဒသမတန်းအတွက်(၇) (A)ခန်းနေ အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း မဆုမြတ်နိုးခိုင်အား ယနေ့မှစ၍ မဆုမြတ်နိုးလွင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဝေါ်ရန်။  
**မဆုမြတ်နိုးလွင်**

**ဖခင်အမည်မှန်**  
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ အထက(၂) သတ္တမတန်း(E)တွင် ပညာသင်ကြားနေသော မနီလာအောင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်/မကန(နိုင်)၁၃၅၀၄၈ ဖြစ်ပါကြောင်း။

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဗိုလ်စိန်မုန်ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်လက်ကွယ်၊ အမှတ်(၂၀)နေ မအေးစန္ဒာမင်း၏ဖခင်(၁၂/ဗဟန်း(နိုင်)၀၄၆၀၄၆) ကိုင်ဆောင်သူ ဦးဝတီ(ခ)ဦးကြည်ရွှင်မှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။  
**ဦးဝတီ(ခ)ဦးကြည်ရွှင်**

**"ညီနီဦးစုမြင့်(အခြေခံ)စတုရန်း/ခြားမည်"** (၇၀၈၈၅၇)

၁။ ဝယ်ယူမှုအတွက်လမ်းလျှောက် (110x125) ဝေ့ပြေ 1Sq 1.9L  
၂။ ဝယ်ယူမှု၊ ဝေ့ပြေတောင်ကုန်း (80x60) ဝေ့ပြေ 12700L  
၃။ ဝယ်ယူမှု၊ ဝေ့ပြေတောင်ကုန်း (2400Sqft) ဝေ့ပြေ 3500L  
၄။ ဝယ်ယူမှု၊ ဝယ်ယူမှုလမ်းမအဖွဲ့ (40x60) ဝေ့ပြေ 1670L  
၅။ ဝယ်ယူမှု/ဘုရင့်မောင်လမ်းမ(32w) (40x60) 2PT 900L  
၆။ ဝယ်ယူမှု၊ V.I.P - I, M.L.B3 (80x75) 2RC 13L  
၇။ ဝယ်ယူမှု/ဝေ့ပြေလမ်းမ (40x60) ဝေ့ပြေ 9.5L

01-552742, 09-5060938, 09-5060940, 09-73500535

**heart**  
**Curtain, Sofa, Furniture**

♥ နန်းဇော်လီလီကာများကို အိမ်တိုင်ရာရာရောက်တိုင်းတာ တွက်ချက်၍တပ်ဆင်ပေးခြင်း။  
♥ ထိုစာရိတ္တများကိုလက်လီ/လက်ကားဖြင့်ဖြုတ်ပေးရောင်းချပေးခြင်း။  
♥ KTV Roomများကို Sound Proof ဖြစ်အောင်ပြုလုပ်ပေးခြင်း။  
♥ ထိုစာရိတ္တအတိုင်းများကိုဖြုတ်ပေးခြင်း။

No.38, ဇင်လလမ်း၊ ကျောက်မြောင်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
Ph: 09-30066799, 09-257335855

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်း/တံတား)၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်ငွေဖြင့် Mini Excavator ဆက်စပ်ပစ္စည်း(၁၅)မျိုးအား မြန်မာ့ကွပ်ကွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ၍ ပစ္စည်းလက်ဝယ် ရှိပြီးသူများ အောက်ပါအတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

**ပစ္စည်းအမျိုးအစား** **အရေအတွက်**  
Mini Excavator ဆက်စပ်ပစ္စည်း(၁၅)မျိုး ၂၀၁၃  
တင်ဒါပုံစံထုတ်ပေးမည့်ရက် - ၁-၈-၂၀၁၇ရက်  
တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁၄-၈-၂၀၁၇ရက်၊ ၁၆:၀၀နာရီ  
တင်ဒါပေးသွင်းရမည့်နေရာ - အင်ဂျင်နီယာဌာန(လမ်း/တံတား)  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား နံနက် ၈:၀၀ အတွင်း အောက်ပါ လိပ်စာတွင် မေးမြန်းစုံစမ်းထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။  
**အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်း/တံတား)**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
**ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၂၀၃၇**

တင်ဒါကော်မတီ  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်း/တံတား)၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် လိုအပ်သည့် အရည်အသွေးပြည့်မီသော ကတ္တရာများအား မြန်မာ့ကွပ်ကွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ၍ ပစ္စည်းလက်ဝယ်ရှိပြီးသူများ အောက်ပါအတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

**စဉ်** **ပစ္စည်းအမျိုးအစား** **အရေအတွက်**  
(က) ကတ္တရာ(၈၀/၁၀၀) Country of Origin Iran (၇၀)တန်း  
(ခ) တင်ဒါပုံစံထုတ်ပေးမည့်ရက် တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁-၈-၂၀၁၇ ရက် - ၁၄-၈-၂၀၁၇ ရက်၊ ၁၆:၀၀နာရီ  
တင်ဒါပေးသွင်းရမည့်နေရာ - အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်း/တံတား)  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား နံနက် ၈:၀၀ အတွင်း အောက်ပါ လိပ်စာတွင် မေးမြန်းစုံစမ်းထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။  
**အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်း/တံတား)**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
**ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၂၀၃၇**

တင်ဒါကော်မတီ  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**အိမ်အကူအလုပ်ရှိသူ**  
အိမ်နေအိမ်စား အိမ်အကူ တစ်ဦး (အမျိုးသမီး) အမြန် အလိုရှိသည်။  
**ဆက်သွယ်ရန်-၀၉-၉၇၈-၂၅၉၇၉၈**

**ဖခင်အမည်မှန်**  
ဘိုကလေးမြို့၊ အထက(၃) နဝမတန်းတွင် ပညာသင်ကြားနေသော မဂ္ဂမင်းပိုင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်စိုး(၁၄/ဘကလ(နိုင်) ၂၆၇၂၄၆)ဖြစ်ပါကြောင်း။ **ဦးကျော်စိုး**

**ကုန်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ယာဉ်အမှတ်-၄၅၁/၄၇၈၃၊ အမျိုးအမည် Honda Click 125၊ အမျိုးအစား m/c ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူအမည် Ka Thi Sun Mon Star Co.,Ltd မှ ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါနည်းလူကိုင်လက်လှမ်းမီရာတွင် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
**တဥပ၊ ခရိုင်ဦးစီးဌာန(မြတ်)**

**Super Cool**  
**Air Con** ခရဲဒေသရွာ၊ ဘဝင်လျှော်စက် တပ်ဆင်၊ ဖြုတ်ခြင်း၊ ဝယ်၊ လဲလှယ်ခြင်း၊ လုပ်ငန်း (အနီးဆုံးဆိုင်ခွဲခွဲ)

(၁) မ/ဒဂုံမြို့နယ် - 09-5418836, 09-49594626  
(၂) ရန်ကင်းမြို့နယ် - 09-73187375, 09-400407575  
(၃) သာစတောမြို့နယ် - 09-420305462, 09-254179565  
(၄) ကြေးမုံမြို့နယ် - 09-256155553, 09-33338211  
(၅) မ/ညောင်တန်းမြို့နယ် - 09-450013581, 09-49316140  
(၆) ယုဒတောင် - 09-49252181, 09-444042912  
(၇) လှိုင်မြို့နယ်၊ ဘင်ဆိုင်လမ်း - 09-256223396, 09-47054581

**မိုးရာသီ SPECIAL PROMOTION**  
Air-Con 1.0Hp တပ်ဆင်အပြီးအခါး 299000 ကျပ်  
Air-Con 1.5Hp တပ်ဆင်အပြီးအခါး 329000 ကျပ်

**ရင်းဝါကုမ္ပဏီလီမိတက်**  
**(တရားရုံးအမိန့်အရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းဆဲ)**  
**(မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများနည်းဥပဒေအပိုင်း - ၁၁၃)**

ရန်ကင်းမြို့တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၊ ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၂)ရုံး၏ တရားမအထွေထွေအမှုအမှတ်-၈၄/၂၀၁၆အမှုတွင် ရင်းဝါကုမ္ပဏီလီမိတက်ကို မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆၂အရ တရားရုံးအမိန့်အရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရန် ၈-၇-၂၀၁၇ ရက်နေ့၌ အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ ဦးမင်းစိန်က တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၆၉၂)အမှတ်-၁၈၉/၁၉၅၊ ပန်းဆိုးတန်း အော့(စိ)ဖစ်တာဝါ(၇)ထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့တံဆိပ် ကုမ္ပဏီ၏မြို့ရင်းများသည် မိမိတို့၏အမည်၊ လိပ်စာနှင့် ရရန် ရှိကြောင်း(သို့မဟုတ်)ရရန်ရှိသူများနှင့် ပတ်သက်သော အကြောင်းအရာများနှင့် မိမိတို့၏ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(သို့မဟုတ်) အထက်တန်းရှေ့နေ(ရှိက) လိပ်စာကို ၁၆-၈-၂၀၁၇ရက်တွင်ဖြစ်စေ၊ ထိုနေ့မှတိုင်မိမိဖြစ်စေ ပေးပို့ရမည်။ တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက လိုအပ်လျှင် စာဖြင့် အကြောင်းကြားပြီး ကြွေးမြီ(သို့မဟုတ်)ရရန်ရှိကို ထပ်ရှားအောင်ပြသနိုင်ရန် ချိန်းဆိုသည့် အခါ လူကိုင်လက်လှမ်းမီရာတွင် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(သို့မဟုတ်)အထက်တန်းရှေ့နေဖြစ်စေ လာရောက်ရမည်။

ဖျက်ကွက်ပါက ကြွေးမြီများ ပေးဆပ်ချိန်တွင် အခွင့်အရေးရရှိလိမ့်မည် မဟုတ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

နေ့စွဲ။ ။ ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၀ရက်  
**ဦးမင်းစိန် B.Sc.,R.A.,C.P.A.,R.L**  
**တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၆၉၂)**  
**တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ ရင်းဝါကုမ္ပဏီလီမိတက်**  
**(တရားရုံးအမိန့်အရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းဆဲ)**

**ပြည်ဖြိုး (Pyi Phyo)**  
**အခြေခံ ယာဉ်မောင်း စက်ပြင်သင်တန်း**  
လမ်းစည်းကမ်း၊ ယာဉ်စည်းကမ်းများလည်းပြီး၊ တာကယ်တာ၊ မောင်းတာတ်၊ ရိုင်ရိုင် "ပြည်ဖြိုးယာဉ်မောင်း" သင်တန်းသို့ ကြွရောက်ပါ။  
**လိုင်စင်ရရှိရေးကို အထောက်အကူပြုပေးပါသည်။**  
No. 59၊ ဖိုးလမ်း၊ ပုဏ်း/တောင်ပုဏ်းကွက်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
သင်တန်းခွဲ-အမှတ်-၁၊ (၅)ရမ်း၊ (၆)လမ်းကြားလမ်းဆုံ၊ ပုဏ်းမြို့နယ်၊ ဝါးမာရ်။  
Ph : 09-43157170, 09-254923256, 09-43155793, 09-785183035, 09-43192144

**ueဖိမ်ဖိတ်ဂျာန**  
ယာဉ်အမှတ်-၄၅၁/၄၇၈၃၊ အမျိုးအမည် Honda Click 125၊ အမျိုးအစား m/c ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူအမည် ရွှေမြိုင်တောင်တန်း Co.,Ltd မှ ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါနည်းလူကိုင်လက်လှမ်းမီရာတွင် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
**တဥပ၊ ခရိုင်ဦးစီးဌာန(မြတ်)**

**ရွှေတိဂုံ**  
အမှတ်(၁)၊ (၂)၊ (၃)၊ (၄)၊ (၅)၊ (၆)၊ (၇)၊ (၈)၊ (၉)၊ (၁၀)၊ (၁၁)၊ (၁၂)၊ (၁၃)၊ (၁၄)၊ (၁၅)၊ (၁၆)၊ (၁၇)၊ (၁၈)၊ (၁၉)၊ (၂၀)၊ (၂၁)၊ (၂၂)၊ (၂၃)၊ (၂၄)၊ (၂၅)၊ (၂၆)၊ (၂၇)၊ (၂၈)၊ (၂၉)၊ (၃၀)၊ (၃၁)၊ (၃၂)၊ (၃၃)၊ (၃၄)၊ (၃၅)၊ (၃၆)၊ (၃၇)၊ (၃၈)၊ (၃၉)၊ (၄၀)၊ (၄၁)၊ (၄၂)၊ (၄၃)၊ (၄၄)၊ (၄၅)၊ (၄၆)၊ (၄၇)၊ (၄၈)၊ (၄၉)၊ (၅၀)၊ (၅၁)၊ (၅၂)၊ (၅၃)၊ (၅၄)၊ (၅၅)၊ (၅၆)၊ (၅၇)၊ (၅၈)၊ (၅၉)၊ (၆၀)၊ (၆၁)၊ (၆၂)၊ (၆၃)၊ (၆၄)၊ (၆၅)၊ (၆၆)၊ (၆၇)၊ (၆၈)၊ (၆၉)၊ (၇၀)၊ (၇၁)၊ (၇၂)၊ (၇၃)၊ (၇၄)၊ (၇၅)၊ (၇၆)၊ (၇၇)၊ (၇၈)၊ (၇၉)၊ (၈၀)၊ (၈၁)၊ (၈၂)၊ (၈၃)၊ (၈၄)၊ (၈၅)၊ (၈၆)၊ (၈၇)၊ (၈၈)၊ (၈၉)၊ (၉၀)၊ (၉၁)၊ (၉၂)၊ (၉၃)၊ (၉၄)၊ (၉၅)၊ (၉၆)၊ (၉၇)၊ (၉၈)၊ (၉၉)၊ (၁၀၀)၊ (၁၀၁)၊ (၁၀၂)၊ (၁၀၃)၊ (၁၀၄)၊ (၁၀၅)၊ (၁၀၆)၊ (၁၀၇)၊ (၁၀၈)၊ (၁၀၉)၊ (၁၁၀)၊ (၁၁၁)၊ (၁၁၂)၊ (၁၁၃)၊ (၁၁၄)၊ (၁၁၅)၊ (၁၁၆)၊ (၁၁၇)၊ (၁၁၈)၊ (၁၁၉)၊ (၁၂၀)၊ (၁၂၁)၊ (၁၂၂)၊ (၁၂၃)၊ (၁၂၄)၊ (၁၂၅)၊ (၁၂၆)၊ (၁၂၇)၊ (၁၂၈)၊ (၁၂၉)၊ (၁၃၀)၊ (၁၃၁)၊ (၁၃၂)၊ (၁၃၃)၊ (၁၃၄)၊ (၁၃၅)၊ (၁၃၆)၊ (၁၃၇)၊ (၁၃၈)၊ (၁၃၉)၊ (၁၄၀)၊ (၁၄၁)၊ (၁၄၂)၊ (၁၄၃)၊ (၁၄၄)၊ (၁၄၅)၊ (၁၄၆)၊ (၁၄၇)၊ (၁၄၈)၊ (၁၄၉)၊ (၁၅၀)၊ (၁၅၁)၊ (၁၅၂)၊ (၁၅၃)၊ (၁၅၄)၊ (၁၅၅)၊ (၁၅၆)၊ (၁၅၇)၊ (၁၅၈)၊ (၁၅၉)၊ (၁၆၀)၊ (၁၆၁)၊ (၁၆၂)၊ (၁၆၃)၊ (၁၆၄)၊ (၁၆၅)၊ (၁၆၆)၊ (၁၆၇)၊ (၁၆၈)၊ (၁၆၉)၊ (၁၇၀)၊ (၁၇၁)၊ (၁၇၂)၊ (၁၇၃)၊ (၁၇၄)၊ (၁၇၅)၊ (၁၇၆)၊ (၁၇၇)၊ (၁၇၈)၊ (၁၇၉)၊ (၁၈၀)၊ (၁၈၁)၊ (၁၈၂)၊ (၁၈၃)၊ (၁၈၄)၊ (၁၈၅)၊ (၁၈၆)၊ (၁၈၇)၊ (၁၈၈)၊ (၁၈၉)၊ (၁၉၀)၊ (၁၉၁)၊ (၁၉၂)၊ (၁၉၃)၊ (၁၉၄)၊ (၁၉၅)၊ (၁၉၆)၊ (၁၉၇)၊ (၁၉၈)၊ (၁၉၉)၊ (၂၀၀)၊ (၂၀၁)၊ (၂၀၂)၊ (၂၀၃)၊ (၂၀၄)၊ (၂၀၅)၊ (၂၀၆)၊ (၂၀၇)၊ (၂၀၈)၊ (၂၀၉)၊ (၂၁၀)၊ (၂၁၁)၊ (၂၁၂)၊ (၂၁၃)၊ (၂၁၄)၊ (၂၁၅)၊ (၂၁၆)၊ (၂၁၇)၊ (၂၁၈)၊ (၂၁၉)၊ (၂၂၀)၊ (၂၂၁)၊ (၂၂၂)၊ (၂၂၃)၊ (၂၂၄)၊ (၂၂၅)၊ (၂၂၆)၊ (၂၂၇)၊ (၂၂၈)၊ (၂၂၉)၊ (၂၃၀)၊ (၂၃၁)၊ (၂၃၂)၊ (၂၃၃)၊ (၂၃၄)၊ (၂၃၅)၊ (၂၃၆)၊ (၂၃၇)၊ (၂၃၈)၊ (၂၃၉)၊ (၂၄၀)၊ (၂၄၁)၊ (၂၄၂)၊ (၂၄၃)၊ (၂၄၄)၊ (၂၄၅)၊ (၂၄၆)၊ (၂၄၇)၊ (၂၄၈)၊ (၂၄၉)၊ (၂၅၀)၊ (၂၅၁)၊ (၂၅၂)၊ (၂၅၃)၊ (၂၅၄)၊ (၂၅၅)၊ (၂၅၆)၊ (၂၅၇)၊ (၂၅၈)၊ (၂၅၉)၊ (၂၆၀)၊ (၂၆၁)၊ (၂၆၂)၊ (၂၆၃)၊ (၂၆၄)၊ (၂၆၅)၊ (၂၆၆)၊ (၂၆၇)၊ (၂၆၈)၊ (၂၆၉)၊ (၂၇၀)၊ (၂၇၁)၊ (၂၇၂)၊ (၂၇၃)၊ (၂၇၄)၊ (၂၇၅)၊ (၂၇၆)၊ (၂၇၇)၊ (၂၇၈)၊ (၂၇၉)၊ (၂၈၀)၊ (၂၈၁)၊ (၂၈၂)၊ (၂၈၃)၊ (၂၈၄)၊ (၂၈၅)၊ (၂၈၆)၊ (၂၈၇)၊ (၂၈၈)၊ (၂၈၉)၊ (၂၉၀)၊ (၂၉၁)၊ (၂၉၂)၊ (၂၉၃)၊ (၂၉၄)၊ (၂၉၅)၊ (၂၉၆)၊ (၂၉၇)၊ (၂၉၈)၊ (၂၉၉)၊ (၃၀၀)၊ (၃၀၁)၊ (၃၀၂)၊ (၃၀၃)၊ (၃၀၄)၊ (၃၀၅)၊ (၃၀၆)၊ (၃၀၇)၊ (၃၀၈)၊ (၃၀၉)၊ (၃၁၀)၊ (၃၁၁)၊ (၃၁၂)၊ (၃၁၃)၊ (၃၁၄)၊ (၃၁၅)၊ (၃၁၆)၊ (၃၁၇)၊ (၃၁၈)၊ (၃၁၉)၊ (၃၂၀)၊ (၃၂၁)၊ (၃၂၂)၊ (၃၂၃)၊ (၃၂၄)၊ (၃၂၅)၊ (၃၂၆)၊ (၃၂၇)၊ (၃၂၈)၊ (၃၂၉)၊ (၃၃၀)၊ (၃၃၁)၊ (၃၃၂)၊ (၃၃၃)၊ (၃၃၄)၊ (၃၃၅)၊ (၃၃၆)၊ (၃၃၇)၊ (၃၃၈)၊ (၃၃၉)၊ (၃၄၀)၊ (၃၄၁)၊ (၃၄၂)၊ (၃၄၃)၊ (၃၄၄)၊ (၃၄၅)၊ (၃၄၆)၊ (၃၄၇)၊ (၃၄၈)၊ (၃၄၉)၊ (၃၅၀)၊ (၃၅၁)၊ (၃၅၂)၊ (၃၅၃)၊ (၃၅၄)၊ (၃၅၅)၊ (၃၅၆)၊ (၃၅၇)၊ (၃၅၈)၊ (၃၅၉)၊ (၃၆၀)၊ (၃၆၁)၊ (၃၆၂)၊ (၃၆၃)၊ (၃၆၄)၊ (၃၆၅)၊ (၃၆၆)၊ (၃၆၇)၊ (၃၆၈)၊ (၃၆၉)၊ (၃၇၀)၊ (၃၇၁)၊ (၃၇၂)၊ (၃၇၃)၊ (၃၇၄)၊ (၃၇၅)၊ (၃၇၆)၊ (၃၇၇)၊ (၃၇၈)၊ (၃၇၉)၊ (၃၈၀)၊ (၃၈၁)၊ (၃၈၂)၊ (၃၈၃)၊ (၃၈၄)၊ (၃၈၅)၊ (၃၈၆)၊ (၃၈၇)၊ (၃၈၈)၊ (၃၈၉)၊ (၃၉၀)၊ (၃၉၁)၊ (၃၉၂)၊ (၃၉၃)၊ (၃၉၄)၊ (၃၉၅)၊ (၃၉၆)၊ (၃၉၇)၊ (၃၉၈)၊ (၃၉၉)၊ (၄၀၀)၊ (၄၀၁)၊ (၄၀၂)၊ (၄၀၃)၊ (၄၀၄)၊ (၄၀၅)၊ (၄၀၆)၊ (၄၀၇)၊ (၄၀၈)၊ (၄၀၉)၊ (၄၁၀)၊ (၄၁၁)၊ (၄၁၂)၊ (၄၁၃)၊ (၄၁၄)၊ (၄၁၅)၊ (၄၁၆)၊ (၄၁၇)၊ (၄၁၈)၊ (၄၁၉)၊ (၄၂၀)၊ (၄၂၁)၊ (၄၂၂)၊ (၄၂၃)၊ (၄၂၄)၊ (၄၂၅)၊ (၄၂၆)၊ (၄၂၇)၊ (၄၂၈)၊ (၄၂၉)၊ (၄၃၀)၊ (၄၃၁)၊ (၄၃၂)၊ (၄၃၃)၊ (၄၃၄)၊ (၄၃၅)၊ (၄၃၆)၊ (၄၃၇)၊ (၄၃၈)၊ (၄၃၉)၊ (၄၄၀)၊ (၄၄၁)၊ (၄၄၂)၊ (၄၄၃)၊ (၄၄၄)၊ (၄၄၅)၊ (၄၄၆)၊ (၄၄၇)၊ (၄၄၈)၊ (၄၄၉)၊ (၄၅၀)၊ (၄၅၁)၊ (၄၅၂)၊ (၄၅၃)၊ (၄၅၄)၊ (၄၅၅)၊ (၄၅၆)၊ (၄၅၇)၊ (၄၅၈)၊ (၄၅၉)၊ (၄၆၀)၊ (၄၆၁)၊ (၄၆၂)၊ (၄၆၃)၊ (၄၆၄)၊ (၄၆၅)၊ (၄၆၆)၊ (၄၆၇)၊ (၄၆၈)၊ (၄၆၉)၊ (၄၇၀)၊ (၄၇၁)၊ (၄၇၂)၊ (၄၇၃)၊ (၄၇၄)၊ (၄၇၅)၊ (၄၇၆)၊ (၄၇၇)၊ (၄၇၈)၊ (၄၇၉)၊ (၄၈၀)၊ (၄၈၁)၊ (၄၈၂)၊ (၄၈၃)၊ (၄၈၄)၊ (၄၈၅)၊ (၄၈၆)၊ (၄၈၇)၊ (၄၈၈)၊ (၄၈၉)၊ (၄၉၀)၊ (၄၉၁)၊ (၄၉၂)၊ (၄၉၃)၊ (၄၉၄)၊ (၄၉၅)၊ (၄၉၆)၊ (၄၉၇)၊ (၄၉၈)၊ (၄၉၉)၊ (၅၀၀)၊ (၅၀၁)၊ (၅၀၂)၊ (၅၀၃)၊ (၅၀၄)၊ (၅၀၅)၊ (၅၀၆)၊ (၅၀၇)၊ (၅၀၈)၊ (၅၀၉)၊ (၅၁၀)၊ (၅၁၁)၊ (၅၁၂)၊ (၅၁၃)၊ (၅၁၄)၊ (၅၁၅)၊ (၅၁၆)၊ (၅၁၇)၊ (၅၁၈)၊ (၅၁၉)၊ (၅၂၀)၊ (၅၂၁)၊ (၅၂၂)၊ (၅၂၃)၊ (၅၂၄)၊ (၅၂၅)၊ (၅၂၆)၊ (၅၂၇)၊ (၅၂၈)၊ (၅၂၉)၊ (၅၃၀)၊ (၅၃၁)၊ (၅၃၂)၊ (၅၃၃)၊ (၅၃၄)၊ (၅၃၅)၊ (၅၃၆)၊ (၅၃၇)၊ (၅၃၈)၊ (၅၃၉)၊ (၅၄၀)၊ (၅၄၁)၊ (၅၄၂)၊ (၅၄၃)၊ (၅၄၄)၊ (၅၄၅)၊ (၅၄၆)၊ (၅၄၇)၊ (၅၄၈)၊ (၅၄၉)၊ (၅၅၀)၊ (၅၅၁)၊ (၅၅၂)၊ (၅၅၃)၊ (၅၅၄)၊ (၅၅၅)၊ (၅၅၆)၊ (၅၅၇)၊ (၅၅၈)၊ (၅၅၉)၊ (၅၆၀)၊ (၅၆၁)၊ (၅၆၂)၊ (၅၆၃)၊ (၅၆၄)၊ (၅၆၅)၊ (၅၆၆)၊ (၅၆၇)၊ (၅၆၈)၊ (၅၆၉)၊ (၅၇၀)၊ (၅၇၁)၊ (၅၇၂)၊ (၅၇၃)၊ (၅၇၄)၊ (၅၇၅)၊ (၅၇၆)၊ (၅၇၇)၊ (၅၇၈)၊ (၅၇၉)၊ (၅၈၀)၊ (၅၈၁)၊ (၅၈၂)၊ (၅၈၃)၊ (၅၈၄)၊ (၅၈၅)၊ (၅၈၆)၊ (၅၈၇)၊ (၅၈၈)၊ (၅၈၉)၊ (၅၉၀)၊ (၅၉၁)၊ (၅၉၂)၊ (၅၉၃)၊ (၅၉၄)၊ (၅၉၅)၊ (၅၉၆)၊ (၅၉၇)၊ (၅၉၈)၊ (၅၉၉)၊ (၆၀၀)၊ (၆၀၁)၊ (၆၀၂)၊ (၆၀၃)၊ (၆၀၄)၊ (၆၀၅)၊ (၆၀၆)၊ (၆၀၇)၊ (၆၀၈)၊ (၆၀၉)၊ (၆၁၀)၊ (၆၁၁)၊ (၆၁၂)၊ (၆၁၃)၊ (၆၁၄)၊ (၆၁၅)၊ (၆၁၆)၊ (၆၁၇)၊ (၆၁၈)၊ (၆၁၉)၊ (၆၂၀)၊ (၆၂၁)၊ (၆၂၂)၊ (၆၂၃)၊ (၆၂၄)၊ (၆၂၅)၊ (၆၂၆)၊ (၆၂၇)၊ (၆၂၈)၊ (၆၂၉)၊ (၆၃၀)၊ (၆၃၁)၊ (၆၃၂)၊ (၆၃၃)၊ (၆၃၄)၊ (၆၃၅)၊ (၆၃၆)၊ (၆၃၇)၊ (၆၃၈)၊ (၆၃၉)၊ (၆၄၀)၊ (၆၄၁)၊ (၆၄၂)၊ (၆၄၃)၊ (၆၄၄)၊ (၆၄၅)၊ (၆၄၆)၊ (၆၄၇)၊ (၆၄၈)၊ (၆၄၉)၊ (၆၅၀)၊ (